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Dissabte nova edició 
de la Urban Running

Pàg. 40

Fira de la Garlanda  
a Vallbona per les  
Festes del Roser

Pàg. 41 i 43

La MICOD proposa 
una àmplia agenda 
d’activitat pel Dia 
Internacional d’Acció 
per la Salut de les 
Dones

Pàg. 41

L’atleta del CAI, Eloi 
Santafé, campió 
d’Espanya absolut 
de combinades amb 
Catalunya

Pàg. 52

Rebrota la mil·lenària 
alzina de Cal Gol  Pàg. 36 

Diumenge 28M, eleccions municipals

Compte enrere per les eleccions municipals que se celebren diumenge 28 de maig a tots els ajuntaments, per escollir els governants pels propers quatre anys. A les pàgines especials d’elec-
cions d’aquesta setmana hi trobareu, notícies, entrevistes i el llistat de tots els alcaldables anoiencs; com a curiositat en aquests comicis, Carme, Castellolí, Copons i St. Martí Sesgueioles 

tenen una sola candidatura, i Igualada en suma vuit. El mateix diumenge al vespre, Canal Taronja farà un programa especial en directe amb l’escrutini de les eleccions municipals a la comarca 
minut a minut.   Pàg. 3 - 30

L’arbre de Maig, el “Maio”, 
un any més a la Pius XII

L’Associació Arbre de Maig és al capdavant de l’organització de la Festa 
de l’Arbre de Maig que enguany ha celebrat l’onzena edició. La festa va 

seguir el format tradicional d’anar a buscar l’arbre al bosc i portar-lo fins 
a la plaça on després plantar-lo es va arrodonir el dia amb un dinar, un 
concurs de grimpaires i bona animació amb música en directe.   Pàg. 34

S’ha constituït l’Associació 
del Parc Agrari de la Conca 
d’Òdena

Aquesta setmana s’ha constituït, oficialment, l’Associació del Parc Agra-
ri de la Conca d’Òdena. La primera junta ha quedat constituïda amb la 

presidència per part de l’Ajuntament de Jorba, la vicepresidència per part 
del Consell Comarcal de l’Anoia, la tresoreria per part de l’Ajuntament de 
Copons i la secretaria l’ostentarà l’Ajuntament d’Òdena. La junta es reno-
varà passats 4 anys.   Pàg. 31
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IGUALADA

El debat d’alcaldables desperta l’interès dels igualadins
El passat dimarts 23 l’Ateneu aco-

llia novament el debat electo-
ral per a les eleccions municipals, 
i l’escenari del teatre municipal 
rebia 6 candidats a l’alcaldia: Joan 
Agramunt pel PP, Carmen Manc-
hón per Valents, Rafa Moya per 
Comuns, Pau Ortínez per Poble 
Actiu-CUP, Jordi Cuadras per Igua-
lada Som-hi (PSC-Igualada Oberta), 
Alba Vergés per ERC i Marc Castells 
per JuntsxIgualada. Amb un total 
de 10 minuts per cadascun d’ells 
havien de respondre una pregunta 
que els seria assignada a l’atzar, 
agafant una bola, i que pretenien 
englobar els temes més impor-
tants: economia i ocupació, soste-
nibilitat, mobilitat, habitatge, cul-
tura, sanitat i gent gran, i seguretat.

Cada candidat havia triat una 
sintonia per entrar des de la porta 
fins a l’escenari per a presentar-se 
entre els selectius aplaudiments 
del públic, que estava segmentat 
en el suport a cada candidat. 

Economia
Un cop presentats tots, el de-

bat s’inicia amb la intervenció de 
Carmen Manchón que, com passa-
rà durant tot el debat, no es des-
marcarà gaire de les postures de 
l’actual govern de Junts. Li tocava 
respondre una pregunta sobre les 
noves hectàrees de sòl industrial 
impulsades pels diferents alcaldes 
de la Conca. A partir d’aquí, el de-
bat va agafar embranzida i es va 
fer palès el tarannà de tota la nit, 
un atac sistemàtic i bastant unà-
nime de l’oposició cap a l’alcalde 
Castells que havia de respondre 
constantment les crítiques amb 
poca possibilitat d’exposar les se-
ves propostes. La principal crítica 
anava dirigida a la manca d’inver-
sió industrial durant els 12 anys 
de Castells. A partir d’aquí els di-
ferents grups van engegar la seva 
exposició de propostes en matèria 
econòmica, que s’ha de dir anaven 
molt mancats de contingut i molt 
dedicades a la crítica, retrets cons-
tants al govern de Junts, però sen-
se una clara oposició de mesures. 
Cuadras va sorprendre amb un ve-
hement suport a l’empresa privada 
en matèria d’ocupació laboral, una 
opinió quasi paradoxal en relació 
al seu partit que és d’esquerres i 
no sol pronunciar-se en favor dels 
empresaris. L’esquerra de l’esquer-
ra, CUP i Comuns, van arremetre 
contra els polígons, argumentant 
Ortínez que els actuals no estan 
plens. Aquest primer bloc temàtic 
va engegar amb molta força la ron-
da d’intervencions, fent un ús quasi 
desproporcionat del temps.

Primordialment, els tres can-
didats dels partits amb més repre-
sentació van liderar el debat, que 
va està molt estancat en l’intercan-
vi de retrets entre Vergés i Castells. 
Un primer bloc poc aclaridor.

Sostenibilitat
El segon tractava de sosteni-

bilitat, un tema molt candent 
a la ciutat i del que tots se n’han 
abanderat en els seus respectius 
programes i postures electorals. 
La Vicepresidenta en funcions de 
Presidenta concentrava el seu atac 
contra l’empresa que té en conces-
sió la gestió dels residus, FCC, a 

qui critica i aprofita per retreure-li 
a Castells el contracte que lliga la 
ciutat amb la dita empresa, l’alcal-
de li aclarirà juntament amb Manc-
hón que aquest contracte estava 
blindat des d’abans que entrés a 
l’alcaldia el 2011; un atac més que 
serveix de reflex de l’hostilitat po-
lítica que hi havia per part de tots 
els candidats. Ortínez, en una co-
herent línia ideològica amb el seu 
partit, demanava municipalitzar la 
gestió de residus i també de l’aigua 
que diu ser la solució per un tema 
cabdal. En relació a la gestió de 
residus, també demanava ampliar 
el porta a porta comercial i que 
fos extensiu a les vivendes també. 
Rafa Moya secunda les propostes 
de la CUP i com a proposta de colli-
ta pròpia presenta una voluntat 
de bonificar amb diners públics 
aquells que més reciclin. La can-
didata de Valents aprofitarà per 
recordar que un porta a porta a les 
cases per una ciutat com Igualada 
té un cost elevadíssim per als ciu-
tadans. Cuadras, encara ancorat al 
tema anterior, rep un toc d’atenció 
de la moderadora i reubicant-se 
en el tema aposta per a la instal-
lació pública de plaques fotovol-
taiques i destaca la menció que fa 
del riu Anoia, això sí sense gaires 
concrecions. L’alcalde necessita 
posar-se a la defensiva i gastar 
el seu temps responent l’allau de 
crítiques dels demés candidats 
i defensa el seu model de porta 
a porta comercial, en matèria de 
residus demana solvència i entesa 
entre totes les forces polítiques 
per abordar un tema d’interès co-
mú. Agramunt que fins ara havia 
mantingut un perfil baix durant el 
debat, posa moderació al debat i 
demana un model més ambiciós 
de contenidors intel·ligents, així 
també recorda la ineficàcia del 
porta a porta en domicilis a ciu-
tats com Igualada. Un segon bloc 
espinós i amb alguna dada poc 
contrastada en relació al contrac-
te de l’Ajuntament amb FCC.

Mobilitat
El següent tema seria la mo-

bilitat, amb una pregunta dirigida 
sobretot a les zones blanques i al 
model de mobilitat que cada can-
didat vol aportar. El PP es mostra a 
favor de les zones blanques que el 
govern de Castells ha anat impul-
sant, però diu que pel futur s’haurà 
de treballar amb aparcaments dis-

suasoris (amb una subtil aprovació 
amb el cap de Pau Ortínez). Com 
molts candidats faran, aposta per 
la millora de la connexió amb Bar-
celona a nivell ferroviari i destaca 
la seva menció a Monbus i la seva 
nefasta línia a la capital, tot i que 
reconeix que no és competència del 
Consistori. Cuadras començarà la 
seva intervenció citant les dades 
d’alta mortalitat per contaminació 
de la ciutat, per a rebuig del públic. 
En temes de mobilitat el candidat 
del PSC defensarà el seu model de 
rampes mecàniques pel qual diu 
empatitzar amb les persones de 
mobilitat reduïda, un possible re-
ciclatge d’una mesura estrella del 
govern d’Aymamí. Moya ataca el 
cotxe, igual que Ortínez, i ambdós 
denuncien les zones blanques per 
avançar cap a un model més procliu 
al vianant, el candidat de Comuns a 
més torna a prometre una gratuïtat 
per al transport públic pels joves; 
d’altra banda Pau Ortínez li recor-
darà a Cuadras que ell va donar su-
port al model de zones blanques a 
l’aprovar-li els pressupostos al go-
vern de Castells. L’alcalde li demana 
a Jordi Cuadras que es mulli i es po-
sicioni en el tema de les zones blan-
ques, a l’exconsellera li recorda que 
les aliances per l’eix ferroviari que 
defensa s’han de fer amb tothom 
i no només amb els del seu partit, 
finalment li demana a Ortínez que 
reconegui l’encert del carril bici i no 
s’ancori només en la crítica. La resta 
del bloc se centrà molt en el trans-
port públic, tots estaven d’acord 
amb la ineficiència del transport 
públic de fora la ciutat, però l’al-
calde recorda que no és matèria de 
l’Ajuntament i que els busos interns 
funcionen perfectament.

Habitatge
El tercer bloc, que iniciaria Rafa 

Moya, preguntava sobre habitatge. 
El candidat dels Comuns comença-
va atacant els grans tenidors i de-
manava més habitatge públic com 
ho faria també Jordi Cuadras. El 
candidat d’Igualada Som-hi va fer 
ús del sentimentalisme esmentant 
la gent gran i els joves per dema-
nar més accions sobre la vivenda 
sobretot la pública. La CUP comen-
çaria esmentant la rehabilitació de 
pisos buits, cosa que tots els partits 
secundaran, i encetaria una agres-
sivitat cap al sector privat, pro-
metent sancions contra la banca 
el primer dia que guanyessin les 

eleccions. Castells es defensa amb 
el gran deute que el PSC va deixar 
a la ciutat i postula el seu model 
de convertir plantes baixes no co-
mercials en vivendes, que l’oposi-
ció s’hi oposa, tot i ser un model 
present en molts llocs.

Vergés torna a carregar contra 
el candidat de Junts per la suposa-
da inoperància del seu govern i re-
treu el recurrent tòpic de l’IBI. Car-
men Manchón recolzarà el model 
de Castells i es mostra preocupada 
per la fugida dels joves. Agramunt 
acabaria demanant un nou Pla 
d’Ordenació i retreuria a Castells 
la prioritat de “parcs i jardins” per 
sobre de les polítiques d’habitatge.

Cultura 
Marc Castells començaria el 

bloc de cultura amb la pregunta 
centrada en l’Auditori i les entitats 
culturals de la ciutat. Castells es 
mostra a favor del debat entre en-
titats que considera sa i democràtic 
mentre que defensa el seu projecte 
d’Auditori al costat del Parc Central. 
Jordi Cuadras diu que “no tot és 
entreteniment” i demana accions 
culturals més enllà d’una agen-
da d’actes. Ortínez fa una dosi de 
superioritat moral denunciant la 
desconnexió de l’Ajuntament amb 
les entitats i demana focalitzar la 
cultura a l’Antic Escorxador, pro-
posta que també acollirà Moya 
que vol un bo cultural per joves i 
jubilats així com una cultura més 
“democràtica”. Vergés torna a repe-
tir-se en el seu atac per la inoperàn-
cia de Castells en matèria cultural 
però no aprofundeix massa en les 
seves propostes. Valents i PP estan 
d’acord amb l’Auditori i Manchón 
li espeta a Moya que la cultura de 
cadascú no l’han de pagar tots els 
ciutadans.

La sanitat i la gent gran se-
rà abordada amb la ja manca de 
temps per part dels candidats. El 
PSC voldrà atraure més professi-
onals i demana retornar la pedia-
tria al CAP de l’Estació, en relació 
a la tercera edat vol un nou centre 
residencial al Poble Sec. El batlle 
exhibirà el seu èxit universitari per 
atreure professionals sanitaris i 
creu en un model social més per-
sonalitzat i amb cost 0 pels iguala-
dins. Rafa Moya denuncia la gestió 
de l’Hospital que considera nefasta 
i diu que la solució passa per mu-
nicipalitzar l’Hospital. Denuncia 
també l’edadisme i demana un nou 

ViuB. Alba Vergés tornarà a pecar 
de queixosa i ataca de nou l’alcal-
de i la seva mala actuació però no 
menciona el seu pas per la Conse-
lleria de Salut; està també d’acord 
amb un nou ViuB. Ortínez sorpren-
drà amb la demanda d’un nou CAP 
i també amb la reivindicació de les 
condicions del personal del Con-
sorci Sociosanitari. La candidata de 
Valents tornarà a defensar el Con-
sistori dient que la salut en general 
no és matèria local i li recorda a 
Vergés que va ser Consellera de Sa-
lut. Pel que fa a Agramunt tornarà a 
estar d’acord amb la CUP en la de-
manda d’un nou CAP, que vol amb 
més especialistes.

Seguretat
El darrer bloc va ser seguretat. 

El candidat de Poble Actiu assegura 
que la ciutat és segura, però apro-
fita per denunciar elegantment els 
fet de la discoteca Epic. En aquest 
sentit, demanarà un millor trans-
port nocturn per a joves i creu que 
la seguretat no només té a veure 
amb el crim, demana menys de-
magògia amb això. Cuadras torna 
a escudar-se en l’ús retòric del sen-
timent i comença utilitzant la por 
de les dones i dels atracaments a 
adolescents per defensar les seves 
mesures, com la implantació de se-
renos. Moya demanarà una nova 
regidoria de feminisme. Vergés co-
piaria l’estratègia de Cuadras i uti-
litzarà els atropellaments infantils 
per atacar novament el model de 
Castells, demana més seguretat a 
les escoles. Marc Castells presumi-
rà de la seva actuació com alcalde 
amb la seva reforma per fer acces-
sibles els carrers d’Igualada, la ins-
tal·lació de càmeres o l’augment de 
la plantilla policial, que a Manchón 
li sembla insuficient i demana més 
agents.

Agramunt no podrà exposar res 
perquè el temps se li esgota. 

Un minut d’or per a 
cada candidats

Aquest debat acabarà com és 
tradició amb el minut d’or de ca-
da candidat. No aportarà res en 
matèria de propostes, però serà 
interessant per veure quin enfoca-
ment electoral tindran els candi-
dats. Agramunt es posa del costat 
dels empresaris i els comerciants 
i focalitza el seu minut en la crea-
ció d’ocupació. Manchón tirarà de 
bilingüisme amb el castellà, que el 
públic li agrairà amb xiulets. Moya 
descriu el seu projecte com a verd, 
democràtic i feminista. Ortínez res-
pira temps de canvis i aposta per 
un nou POUM i millors serveis pú-
blics. Cuadras diu estar convençut 
que ell farà possible “els millors 
anys per Igualada” i demana el vot 
tot i estar convençut també que 
són majoria. Vergés posa veu a la 
“Montserrat” per denunciar la si-
tuació dels joves, a qui concentra 
únicament el minut d’or oblidant 
altres col·lectius de la ciutat. Marc 
Castells tancarà el debat dema-
nant que els seus conciutadans es 
prenguin 5 minuts per fer la millor 
Igualada confiant novament en ell.

Redacció
Fofo: Manel Marimon i Gomis
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DE TU A TU
Hèctor Berzas Orobitg

Marc Castells, candidat a la reelecció a l’alcaldia d’Igualada 
per Junts x Igualada
Poques presentacions per a l’alcalde de la ciutat durant 12 anys. El 2011 va accedir a l’alcaldia d’Igualada, després de 
4 anys liderant l’oposició, i va aconseguir la majoria absoluta en el seu segon mandat. Marc Castells va ser president 
de la Diputació de Barcelona entre el 2018 i el 2019 i ara opta a la reelecció per quart mandat consecutiu amb una 
llista pròpia amb la visió posada en l’experiència en el govern, Junts x Igualada, en coalició amb Junts

Tots et coneixem com a alcal-
de, però vull conèixer com neix el 
Marc Castells polític?

He estat sempre molt implicat 
en la societat civil igualadina i tenia 
inquietuds polítiques des que anava 
a la Universitat, quan vam crear un 
col·lectiu per fer front als abusos, en 
aquell moment, de la Hispano Igua-
ladina. Això em va motivar interès 
per la política, d’aquí vaig passar a 
la Joventut Nacionalista de Catalu-
nya, que vaig pensar que era el millor 
instrument per canviar les coses i, de 
fet, va ser així. A través de la JNC vaig 
anar involucrant-me, fins que un dia 
el president Mas em va demanar que 
encapçalés la llista de CIU a Iguala-
da, i ho vaig fer. Vaig treure el pitjor 
resultat de la història i després vaig 
treure el millor. Per tant, és una bona 
manera de demostrar les inquietuds 
per voler millorar la teva ciutat.

Després de 12 anys em ve al 
cap pensar com ho afrontes ara?

Doncs ho afronto amb la màxima 
il·lusió i la màxima experiència. De 
fet, aquests anys hem patit una crisi 
econòmica a l’inici del meu mandat 
molt important, en què l’Ajunta-
ment tenia tots els semàfors econo-
micofinancers en vermell: el deute, 
el romanent de tresoreria, l’estalvi 
net, el brut, el resultat pressupostari 
ajustat... Tots eren en vermell i ara 
estan tots en verd, per tant, aques-
ta és una bona anàlisi. Després han 
passat coses que, lògicament, tot-
hom entén que han sigut comple-
xes, com la gestió de la pandèmia 
o, darrerament, la guerra d’Ucraïna, 
que ens ha provocat situacions com-
plexes en la gestió del “bon govern”, 
que diem nosaltres. Però tenim la 
màxima experiencia i, per tant, hem 
passat coses molt complicades però 
alhora puc seguir fent una ciutat on 
--m’atreviria a dir-- es viu molt bé. 
Volem que Igualada sigui una ciutat 
líder en qualitat de vida, aquest és el 
meu objectiu de futur.

Fent una mica de retrospecti-
va, com resumiries aquests anys 
com a alcalde i els que vas passar a 
l’oposició?

Molt intensos, molt gratificants i 
jo crec que la ciutadania valora molt 
positivament l’evolució que ha tingut 
la ciutat aquests darrers anys, que 
ha sigut extraordinària. Jo em sento 
molt estimat.

Després de 12 anys, alguns po-
drien dir que ja està tot escrit, però 
en què es basa aquest projecte que 
tens per Igualada?

Aquest projecte té a veure amb 
continuar transformant la ciutat en 
diferents àmbits. En l’àmbit universi-
tari el progrés ha sigut molt evident: 
passar d’una Universitat vinculada 

a la UPC, que anava a tancar, a tenir 
una Universitat (en el curs 25-26) on 
està previst que tinguem 1.000 estu-
diants universitaris; per tant, aques-
ta gran aposta, juntament amb el 
4D Health i els dos campus universi-
taris, o el que és el mateix, Hospital 
Universitari. El futur passa, i m’ho 
he marcat com a objectiu, perquè 
a Igualada es puguin fer estudis de 
medicina. Per tant, aquest és un dels 
projectes que volem continuar fent. 

També el desenvolupament de 
les grans infraestructures verdes; te-
nim l’ampliació del Parc Central, que 
és una gran infraestructura verda 
molt utilitzada, i ara amb l’amplia-
ció la gent ho valorarà molt positi-
vament; també l’anella verda, que 
ens agradaria connectar-nos amb 
infraestructures verdes amb la resta 
de municipis de la Conca; la via bla-
va, que està en procés de construcció 
i que ens permetrà arribar d’Igualada 
fins al mar caminant, que és un dels 
nostres projectes de futur. 

I havent tirat endavant aquests 
projectes d’infraestructures verdes, 
hi ha dues que són per a nosaltres 
especialment importants: una és la 
renaturalització del riu Anoia, és a 
dir, creiem que ara, el que hem fet al 
Parc Central, ho hem d’aplicar --de 
diferent manera-- al riu, per tant, que 
la gent estigui orgullosa del nostre 
riu, aquest és un dels objectius que 
ens marquem també, poder-lo rena-
turalitzar amb flora i fauna de rivera 
i deixar-lo magnífic. I també el que és 
el Passeig Verdaguer de punta a pun-
ta, des del soterrament de l’estació 
de trens, on es generarà un gran es-

pai de 5000 m2, seguint pel Passeig, 
on hem de fer un canvi sobretot en el 
seu paviment i en fer-lo encara més 
verd del que és, fins a la millora del 
Parc de l’Estació Vella, que també 
cal donar-li una neteja de cara i con-
vertir-lo en una plaça verda i ama-
ble, tenint en compte que la gran 
aposta per la sostenibilitat del futur 
no només passa per fer comunitats 
energètiques, que en farem i ho es-
tem fent, sinó també per reaprofitar 
tota aquesta aigua subterrània que 
té Igualada, aquesta Igualada blava 
l’aprofitarem per fer la Igualada ver-
da que volem per al futur. 

També tenim altres dues apos-
tes en equipament, que per a mi són 
claus en el futur, una és un projecte 
per convertir el Mercat de la Masu-
ca --que és un de primera generació 
on només s’hi venen productes-- en 
un mercat de tercera generació, de 
la mà dels paradistes, on no només 
vendrem el producte, sinó que l’ela-
borarem i es podran fer degustaci-
ons. Per tant, volem seguir liderant la 
capitalitat comercial de la Catalunya 
Interior, a través de les zones blan-
ques o de fer d’Igualada un centre 
comercial a cel obert. 

I en l’àmbit de la cultura, el nou 
Auditori, que estarà ubicat en aquest 
entorn --que serà majestuós-- al cos-
tat del Parc Central, en un entorn on 
no només hi haurà un auditori que 
tant necessita Igualada, sinó també 
l’Escola de Música, el Conservatori i 
les altres escoles d’arts escèniques 
de la nostra ciutat.

L’aposta pel coneixement, amb 
l’ampliació de la Gaspar Camps, és 

molt important. I sobretot apostar 
pel que volen els ciutadans, que és 
l’accessibilitat dels passos de via-
nants, que esperem que a meitats 
de la propera legislatura tots siguin 
accessibles. 

Encara es podrien dir moltes co-
ses, amb uns temes molt importants 
que afecten la gent jove, sobretot, i 
que ens inquieten. Una és tirar en-
davant aquesta modificació del pla-
nejament en l’ambit del Rec, però 
també en les plantes baixes dels lo-
cals en carrers no comercials de la 
ciutat, més les promocions d’habi-
tatge que estan en marxa, més les 
rehabilitacions i la masoveria urba-
na, creiem que en els propers anys 
es poden crear uns 1000 habitatges 
a la nostra ciutat, ja que la gent jo-
ve mereix tirar endavant el projecte 
vital i fer-ho a la seva ciutat és molt 
important. I també en l’ambit de la 
joventut, que el Mercantil es pugui 
consolidar com un espai d’oci per a 
joves, fent un aposta amb el que ens 
han expressat els joves de la nostra 
llista i sobretot el col·lectiu local de 
la JNC, que ens han proposat fer del 
Mercantil un espai d’oci per a la nos-
tra ciutat. 

I acabo amb el que per a mi és 
el més important que hem fet en 
aquesta legislatura, però es desen-
voluparà en la següent, que és de-
senvolupar i tirar endavant les 100 ha 
de sòl industrial que s’han classificat 
de manera finalista a la Conca, en 
el Pla Director Urbanístic d’Activitat 
Econòmica de la Conca d’Òdena, per 
tal que hi puguin venir empreses, 
perquè els nostres joves no només 

puguin viure a la ciutat sinó també 
treballar-hi.

Hem vist com certs grups de 
l’oposició han presumit de ser prò-
xims a les administracions supe-
riors (Generalitat i Govern Estatal) 
i, per tant, poder obtenir més be-
neficis per a la ciutat. Creus que 
és així?

Si són propers no es nota. Jo no 
he notat que el Govern de l’Estat ens 
tracti millor que altres ciutats i, de 
fet, l’única inversió important que 
l’Estat ha fet a la nostra ciutat ha es-
tat gràcies a una esmena que hem 
fet a través del grup PDeCAT en els 
Pressupostos Generals de l’Estat de 
200.000 euros per a la Gaspar Camps. 
Jo crec que un alcalde ha de tenir 
les mans lliures per tal de poder-se 
expressar amb tota la seva força i de-
fensar la seva ciutat. El fet de no tenir 
cap lligam amb cap partit polític que 
actualment estigui al govern jo crec 
que és un avantatge més que un in-
convenient. Jo sempre he defensat la 
meva ciutat governés qui governés i 
ho seguiré fent ara que l’espai polític 
amb el que em presento a les elec-
cions no està en el govern. Però, en 
tot cas, estic convençut que això no 
serà cap inconvenient per al progrés 
d’Igualada.

Entenc que si tornes a postu-
lar-te, amb tot el que això implica, 
és perquè encara creus que pots 
fer molt. Què és el que Igualada 
necessita?

Em sento molt estimat, i faig 
aquest pas esperonat per un munt 
de gent que creiem que encara puc 
seguir fent feina per Igualada, acom-
panyat per una llista extraordinària 
de persones. Crec que mai havia tin-
gut en el meu projecte polític el su-
port de tantes persones vinculades 
a la societat civil, de totes les edats, 
classes i barris. Per tant, el que cal 
amb l’experiència que tenim i amb 
la màxima il·lusió és seguir treballant 
per Igualada, que ha de tenir un lide-
ratge pel que fa a la resta de ciutats 
mitjanes de Catalunya. Hem de ser 
una capital comercial, industrial, de 
serveis i hem de ser líders en qualitat 
de vida. Aquest és el nostre objectiu, 
que crec que és el que en aquests 
moments es demana. I fent-ho tot 
amb la voluntat de fer un bon go-
vern i gestionant bé els diners dels 
igualadins, que és el que hem fet els 
darreres anys.

Què és el que t’ha convençut 
de fer el pas de seguir?

La voluntat de servei a la meva 
ciutat. Jo m’estimo Igualada, crec 
que no hi ha res més bonic que tre-
ballar per la teva ciutat, veure-la pro-
gressar, veure-la millorar, tenir enca-
ra aquella il·lusió que et fa fer d’alcal-
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de d’una manera il·lusionada. Jo soc 
feliç fent d’alcalde per Igualada, em 
sento més capacitat que mai, amb 
més força que mai i més acompanyat 
que mai, amb un gran equip per fer-
ho possible. Per tant, s’ajunten les 
tres forces que em permeten pensar 
que els igualadins i les igualadines 
tenen en Junts x Igualada una força 
que creu en Igualada, en el seu po-
tencial i que té tots els coneixements 
i el nivell per fer-ho possible.

Mirant endavant, si Igualada et 
torna a fer confiança i ets reelegit, 
com veus la ciutat dintre de 4 anys?

La veig líder en qualitat de vida 
pel que fa a les ciutats mitjanes del 
país, tenim una ubicació geogràfica 
privilegiada i hem fet els deures, com 
deia amb la creació d’aquest sòl in-
dustrial, sense el qual no teniem cap 
possibilitat de creixement, perquè 
el polígon de les Comes ja estaba 
ocupat al 100%, i aquestes noves 
hectàrees són com un polígon de les 
Comes nou, que pot donar feina al 
voltant de 4000 persones. Resoldri-
em un dels problemes importants 
de la Conca, que és l’atur. De fet, a 
Igualada estem millor que a altres 
ciutats de la Conca, nosaltres volem 
donar una sortida a aquests 2.100 
aturats que tenim a la ciutat i això 
seria prioritari.

En el món de la cultura, tenim 
una societat civil molt dinàmica i que 
tindrà en l’Auditori un espai on créi-
xer, on crear una xarxa estable de 
foment de la cultura de nivell. 

I sobretot el fet que la ciutat --ara 
ja ens ho diuen-- des de fora la veuen 
molt bonica, perquè tenim un gran 
dinamisme, som una ciutat que mai 
para. Això no funciona sol, hi ha un 
gran motor que són les entitats de la 
ciutat i hi ha algú que posa benzina 
en aquest motor, i som el govern de 
Junts x Igualada. Nosaltres tenim la 
sensació que Igualada té molta pro-
jecció de futur i que encara la podem 
fer més bonica; tenim projectes que 
poden fer-la magnífica, per estar-ne 
orgullosos i amb una autoestima 
que Igualada ha recuperat durant els 
nostres mandats, i fer-la més potent 
per ser un referent de ciutat modèli-
ca i de qualitat de vida.

L’habitatge i la seguretat són 
dues prioritats per als igualadins i 
les igualadines. Com pensa el teu 
govern afrontar-les?

Ho farem amb el mateix criteri 
dels últims anys. En l’àmbit de la se-
guretat, la sensació és que hem de 
ser capaços de revertir, no la sensa-
ció d’inseguretat, sinó la percepció 
d’inseguretat que té la ciutadania. Ai-
xò ho hem fet amb diferents propos-
tes; en primer lloc, ja hem redactat 
el Pla Local de Seguretat que dirigirà 
les nostres polítiques en el futur, i 
això té a veure també amb el can-
vi dels comandaments de la Policia 
Local, que han donat impuls al cos, 
l’ampliació d’agents que ja és una 
realitat i que es consumarà amb 8 
noves places d’agents, i en l’apartat 
de la videovigilància hem posat 19 
càmeres en les entrades i sortides de 
la ciutat que se sumen a les que hem 
posat en diversos equipaments i que 
ens permeten garantir que la nos-
tra ciutat sigui segura, al costat de la 
policia de proximitat, que també és 
important. 

Pel que fa a l’habitatge, tenim 
una proposta: en 10 anys fer 1.000 
habitatges. El nostre model és molt 
clar: no hem d’endeutar els ciuta-
dans per fer lloguer asequible; 
aquesta no és la funció d’un Ajunta-
ment. Nosaltres creiem que el nostre 
model ha de ser el de cedir sòl públic 
a l’Incasòl (que és un organisme pú-
blic que està creat per fer això) i que 
sigui la Generalitat qui s’endeuti per 
fer habitatges a la nostra ciutat amb 
sòl municipal. Per tant, aconseguim 
una doble victoria: la ciutat guanya 
en habitatges --de fet, ja teníem les 
promocions del carrer Joan Serra i 
Constansó, que donarà 24 habitat-
ges amb cost 0 per als igualadins, 
i també al carrer de la Virtut, amb 
36 habitatges amb la mateixa fór-
mula-- i d’aquí uns anys aquest sòl i 
aquest edifici queda propietat dels 
igualadins, que no només no ens en-
deutem, sinó que guanyem patrimo-
ni. I això ho volem fer en diferents 
promocions, una que per exemple 
farà la Promotora Municipal d’Ha-
bitatge --que ha estat iniciativa del 
grup Igualada Som-hi-- a tocar de 
la Masuca; una altra a través de la 
societat Aigües de Rigat, que tirarà 
endavant un projecte de 9 habitatges 
més, i hem rebut també una subven-
ció de 500.000 euros dels Fons Next 
Generations per fer 12 habitatges de 
lloguer assequible per a joves a la 
Balmes. Hem d’explicar, que no ho 
hem fet prou, que hem rebut la sub-
venció més gran de la història de la 
ciutat (6,8 milions d’euros dels Fons 
Next Generation) per rehabilitar més 
de 300 habitatges d’Igualada, i amb 
aquests habitatges degradats que no 
tenen prou qualitat, l’Ajuntament a 
través d’aquests fons podrà fer una 
gran aposta per l’habitatge. Tam-
bé seguirem amb una aposta que 
ha funcionat molt bé al nucli antic, 
on des de 2016 s’ha augmentat el 
nombre d’habitants en un 20%, a 
través de l’aposta per l’espai públic 
endreçat i també la rehabilitació 
d’habitatges. Això suposa que ciutats 
com Manresa o Berga tenen nuclis 
antics molt degradats, mentre que 
a Igualada és el contrari, de fet ens 
ho agraeix tothom que ve de fora. 
No cal dir la masoveria urbana, que 
tant bé ha funcionat. Tots aquests 
models em permeten pensar, afe-
gint-ho a utilitzar les plantes baixes 
dels carrers no comercials com habi-
tatges, que en 10 anys es poden crear 
aquests 1.000 habitatges d’una ma-
nera realment òptima per als igua-
ladins sense carregar i endeutar les 
arques municipals.

S’ha parlat molt de la potenci-
alitat del barri del Rec i és impor-
tant mencionar-lo. Com te l’ima-
gines tu?

Fent volar coloms, de vegades 
explico que com un barri que po-
dria ser el Brooklyn d’aquí. Un barri 
que té molta personalitat, amb una 
morfologia, uns colors i una histò-
ria que el pot convertir en un barri 
híbrid, que ara no ho és. Ara és un 
barri industrial, i hem de ser capa-
ços, modificant el planejament de 
forma puntual --no cal fer un POUM-- 
d’un terç de la nostra ciutat de po-
der convertir el barri del Rec en un 
de múltiples usos; ara és industrial, 
però pot ser un barri amb habitatge, 
comerç amb serveis i equipaments 

mitjançant aquestes modificacions 
del planejament, de fet nosaltres ho 
hem anat fent així i crec que a la ciu-
tat li ha anat molt bé. Jo m’imagino 
focalitzar tots els esforços a convertir 
aquest barri en una icona de Cata-
lunya, que ja és un emblema de la 
nostra ciutat.

Hem de fer-ho molt bé, primer 
amb la modificació que havíem de 
fer i que ja hem fet: aquesta nova 
entrada a la Ronda Sud que està fent 
la Generalitat, que era prioritària, i 
també la Via Blava. Però la diferència 
entre la resta de forces polítiques i 
nosaltres és que no només canvia-
rem i modificarem el planejament, 
és que hem rebut una subvenció de 
3 milions d’euros dels Fons Next Ge-
nerations per invertir en el barri del 
Rec. En paral·lel al que s’està fent a 
la Ronda Sud i la Via Blava, mentre 
modifiquem el planejament s’inver-
tiran els 3 milions en el que serà un 
rentat de cara del barri, millorant vo-
reres, equipaments... i donant-li un 
toc molt potent al barri. La nostra 
diferència de model amb la resta de 
forces polítiques és que uns només 
poden parlar i nosaltres hem fet i fa-
rem.

Un dels pilars del teu model és 
la Igualada Verda; recentment han 
sorgit algunes crítiques salvatges 
cap al biollac, com defenses aquest 
projecte?

És un projecte molt important. 
Nosaltres som partidaris que el futur 
de la ciutat d’Igualada passa per ser 
una de les ciutats amb més zones 
verdes per habitant, que de fet ja ho 
som.

La construcció de l’skate-park, 
que va ser una de les demandes que 
van fer els infants i joves de la ciu-
tat i que és espectacular --juntament 
amb el de Màlaga, és dels més grans 
de l’Estat espanyol-- ens dona un ni-
vell top d’equipament per a la gent 
jove. I això, acompanyat d’un espai 
verd com era el Parc Central, un espai 
diàfan on es poden fer activitats de 
gran format; ara hi ha un espai verd 
que té no només la zona de camins 
i zones arbustives, també hi haurà 
plantats més de 150 arbres, que serà 
un espai boscós, on la gent podrà 
refugiar-se de la climatologia, i a més 
té aquest biollac, un espai on es vol 
fomentar la biodiversitat, on l’aigua 
--que és aigua freàtica que circula-- 
farà d’illa climàtica que abaixarà els 
graus de calor, un espai agradable 
i amable on la gent hi pugui passe-
jar, on convisqui la flora i la fauna 
d’un entorn d’aigua, que està entre 
un polígon industrial i una zona den-
sament poblada de la ciutat. Aquest 
espai requeria d’aquesta fórmula, 
que serà de molt èxit, d’un espai ur-
bà magnífic del qual estem molt or-
gullosos. 

De fet, el Parc Central, quan el 
vam inaugurar, va suscitar també al-
gunes crítiques per part d’alguns ciu-
tadans que no entenien què hi féiem 
allà (i crec que ara passa el mateix), 
i que ara ningú creu que hi puguem 
prescindir. Els socialistes allà hi vo-
lien fer uns blocs tremendos de for-
migó, i nosaltres ho hem convertit en 
un espai verd molt amable. Això pot 
tenir un punt d’incomprensió, però 
estic convençut que aquesta zona se-
rà una de les més agraïdes i visitades 
pels ciutadans.

 
Aquests anys d’experiència do-
nen per pensar molt en el passat. 
Quines són les actuacions de les 
quals estàs més orgullós?

N’hi ha hagut diverses, crec que 
Igualada com a ciutat universitària és 
el primer. Tothom valora moltíssim 
aquesta aposta. Jo em sento molt 
orgullós d’haver-ho fet. També el fet 
d’haver convertit Igualada en un cen-
tre comercial a cel obert. Recordem 
que el 2016 ens vam quedar sense 
cinemes a la nostra ciutat i ara en 
tenim dos, gràcies a l’impuls muni-
cipal, a l’Ajuntament d’Igualada i el 
suport de l’Ateneu Igualadí. Amb la 
qual cosa aquest centre comercial a 
cel obert, on hem creat 2.000 places 
d’aparcament perquè la gente que 
ve de fora pugui gaudir dels nostres 
comerços i la nostra gastronomia, 
crec que és un model que funciona 
molt bé. El model de la ciutat que 
mai para, que cada cap de setmana 
tothom sàpiga que hi passen moltes 
coses, això és un model molt recone-
gut i que té a veure amb la millora de 
l’autoestima dels igualadins, és una 
cosa que em diu molta gent: “vostè 
ha aconseguit recuperar l’autoesti-
ma dels igualadins”, i això és molt 
important. 

Aquestes grans infraestructures 
verdes, com l’Anella Verda, la Via Bla-
va, el Parc Central i més parcs que 
farem, és un model que tothom agra-
eix. S’han fet equipaments esportius 
molt importants al llarg d’aquests 
anys: el nou pavelló a les Comes, la 
recta coberta de l’Estadi Atlètic, s’ha 
canviat el tartà, s’ha fet el camp de 
gespa de Fàtima --que feia 40 anys 
que esperava el Club que fos una re-
alitat i ara hem vist que ha estat un 
encert que valoren molt--, s’ha fet un 
nou frontó al Molí Nou, s’ha millorat 
la gespa dels diferents camps... Per 
tant, en l’àmbit de l’esport hem fet 
una gran aposta i el futur passa per 
millorar les Comes. S’ha fet el nou 
Arxiu Històric que feia tanta falta. 
S’ha fet també el Centre Cívic Nord, 
que ha tingut un gran èxit (en tení-
em al centre, a la zona de llevant i 
a ponent i en volíem un a la zona 
nord de la ciutat). L’alberg de Cal Ma-
co, que ara està tenint gran activitat 
pel que fa a la ciutat i als peregrins. 
Totes aquestes apostes per aquests 
equipaments que he fet com a alcal-
de estan molt valorades per la gent. 
Una de les coses que la gent tam-
bé valora és haver convertit la ciutat 
en accessible; quan veus una per-
sona amb dificultats de mobilitat 
que pot caminar tranquil·lament 
per la ciutat, jo ho valoro molt. To-
tes aquestes coses, sumades a un 
munt de petites coses i els petits 
detalls, com tenir una ciutat ne-
ta i ordenada, o sobretot la porta-
da d’aigua de la Llosa del Cavall. 
Haver garantit l’arribada d’aigua 
a la ciutat amb la Llosa del Cavall, 
el Ter-Llobregat o l’aqüífer Car-
me-Capellades és un dels reptes 
que jo puc estar orgullós d’haver 
fet. L’enllaç de la Ronda Sud, no te-
nia sentit que passés per Igualada 
i no tingués una entrada. L’aposta 
per les nostres empreses amb el pla 
de modernització del Polígon, que 
mica en mica l’estem fent bonic, on 
els nostres industrials i la gent que 
hi treballen se sentin orgullosos. 
Hem fet el Fashion Lab, hem apostat 

per la Gaspar Camps, som la capital 
europea de la pell de qualitat, hem 
fet l’Adoberia Vella, que és un centre 
magnífic d’aquesta indústria que té 
molta història i també molt de fu-
tur. Tots aquests projectes sumats 
fan que Igualada sigui una ciutat on 
ningú pot dir que no s’hi ha treba-
llat i s’hi ha treballat bé. Venim d’on 
venim fa 12 anys, on hem deixat la 
ciutat amb la meitat del deute; hem 
passat del 109% d’endeutament, fo-
ra del límit legal, estàvem tutelats fi-
nancerament per la Generalitat i ara, 
a dia d’avui, estem al 62% del seu 
endeutament. L’hem abaixat gairebé 
a la meitat sense deixar de fer co-
ses, i ho hem fet trucant a les portes i 
que se’ns obrin. Hem aconseguit una 
gran quantitat de subvencions que 
ens han permès tirar endavant tots 
aquests projectes tan ambiciosos; i 
també amb la meitat d’atur: al gener 
del 2013 a Igualada hi havien 4.073 
aturats, ara hi ha 2.125, i per tant això 
és una bona manera de visibilitzar 
que no només hem fet coses, sinó 
que també ho hem fet amb el màxim 
rigor i eficiència.

Si els igualadins i les iguala-
dines decideixen donar-te el vot, 
què poden esperar de tu?

Poden esperar la màxima experi-
ència, il·lusió, rigor i treball incansa-
ble. Jo com a alcalde, acompanyat 
del meu equip, hem assistit a gairebé 
tots els actes que s’han fet a la ciutat 
a través d’una voluntat inequívoca 
d’estar al costat de la societat civil, 
de les entitats, de la gent, de les per-
sones. I, per tant, el que poden espe-
rar és que Igualada ha de continuar 
millorant. La gent diu que quan una 
cosa funciona no la canviïs, això és el 
que diria que ha de ser el futur de la 
ciutat d’Igualada. El canvi de debò és 
el que ha experimentat Igualada al 
llarg d’aquests anys; per tant, aquest 
canvi, aquesta projecció, aquesta for-
ça, aquesta energia, posar Igualada 
al mapa, ser admirats fora, ser reco-
neguts i que la gent de fora vulgui 
venir, no hem deixat de progressar 
en nombre d’habitants i ningú ve a 
una ciutat si no és que va endavant; 
si durant el meu mandat la pobla-
ció ha augmentat té a veure amb la 
millora de la qualitat de vida. Jo el 
que sí vull dir als igualadins és això: 
si volen continuar veient progressar 
la nostra ciutat que ens tornin a fer 
confiança, perquè estic convençut 
que seguirem posant Igualada com 
una ciutat líder.

 
Com és costum, com a igualadí, 
quin consell dones als ciutadans 
per aquest diumenge?

Que valorin de manera objectiva 
el que s’ha fet, que pensin si Igualada 
està ara millor que abans, si creuen 
que l’Ajuntament està ben gestio-
nat, si creuen que els representants 
públics --tant l’alcalde com els regi-
dors-- han estat al costat de la gent, 
si en els moments complicats s’ha 
donat la cara i s’han gestionat bé les 
diferents crisis que ha viscut la ciutat. 
I si veuen tot això en positiu, que ens 
continuïn fent confiança. Nosaltres 
no els fallarem, tenim ganes de se-
guir treballant, ens sentim contents 
i estimats i amb un equip amb les 
màximes dosis d’entusiasme per fer 
d’Igualada, com deia, una ciutat líder 
en qualitat de vida.
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DE TU A TU
Hèctor Berzas Orobitg

Alba Vergés, candidata a l’alcaldia d’Igualada per ERC
«Som el vot útil per qui vulgui un canvi a Igualada. Si vols canvi, vota el canvi»

Per què vols ser la primera 
alcaldessa d’Igualada?

Vull ser la primera alcaldes-
sa d’Igualada perquè estimo la 
ciutat i perquè vull afrontar els 
reptes de present i futur que el 
govern municipal actual no ha 
afrontat durant els darrers 12 
anys. Fent el porta a porta he po-
gut parlar amb moltíssima gent. 
Fa pocs dies vaig conèixer a una 
senyora, la Montserrat, i em va 
explicar que la seva neta, l’Anna, 
ja ha acabat la carrera però no 
ha pogut trobar feina a Iguala-
da. Tot i que ella es vol quedar 
a viure aquí, on hi té la família i 
els amics, no pot perquè tampoc 
ha trobat pis i s’ha vist obligada 
a marxar a Barcelona per poder 
treballar, compartint pis. Ella és 
un exemple del 45% dels i les jo-
ves que marxaran d’Igualada, no 
perquè vulguin sinó perquè no 
tenen ni feina ni habitatge. I no-
saltres volem governar per tota 
aquesta gent. Perquè els joves, 
els fills i filles, puguin quedar-se 
a Igualada. No ens hi juguem els 
propers 4 anys, sinó el futur de 
la propera generació. Per això, 
ara arriba el moment del canvi. I 
hem d’afrontar amb valentia rep-
tes com l’habitatge, els impos-
tos justos, la feina, la indústria... 
Hem de mirar de cara els proble-
mes. Estem cansades d’anar fent 
i d’estar aïllats. A ERC Igualada, 
tenim equip, experiència, les ali-
ances i la capacitat de sumar per 
no perdre cap més tren. 

Com neix Alba Vergés com a 
política?

Sempre he estat implicada 
amb Igualada i el país. De fet el 
meu primer contacte amb la po-
lítica va ser participant com a nú-
mero 3 a la candidatura d’ERC i 
de l’enyorat Joan Torras a Iguala-
da, de qui guardo un gran record 
i estima. Durant aquell mandat 
vaig participar activament en la 
política local i vaig poder viure 
en primera línia la gran feina que 
fan els regidors i regidores d’una 
ciutat. La política local és impor-
tantíssima perquè afecta direc-
tament a la quotidianitat de la 
gent i és la més propera. De fet, 
m’ho estic passant molt bé fent, 
parlant amb centenars de veïns i 
veïnes, escoltant-los i també fent 
el porta a porta explicant el nos-
tre programa electoral. La gent 
vol un canvi i es nota.

De quina manera arribes 
a Consellera i ara candidata a 
l’alcaldia d’Igualada?

Vaig tenir l’orgull i l’honor de 
poder ser diputada al Parlament 
de Catalunya representant Igua-
lada i l’Anoia. He pogut recorre 
tota la comarca i ser conscient 
de les necessitats que tenen els 
diferents municipis i el territo-
ri. Poder desenvolupar aquesta 
feina m’ha donat molt coneixe-
ment de l’Anoia i això m’ajuda a 
entendre Igualada com a capital 

però també com a punta de llan-
ça d’una comarca que necessita 
una capital amb lideratge, amb 
serveis mancomunats i amb visió 
de futur pel territori. I després de 
l’experiència de ser Consellera de 
la Generalitat de Catalunya faig el 
pas per ser alcaldable per poder 
aportar tota l’experiència, conei-
xements, contactes i aliances al 
servei de la ciutat que estimo. És 
un honor fer-ho i m’il·lusiona po-
der fer progressar i avançar Igua-
lada, després de 12 anys d’un go-
vern que no ha encarat els reptes 
de present i futur que tenim. 

Per què es va fer el canvi de 
candidat d’ERC Igualada amb 
ara Enric Conill com a número 2 
fent tàndem?

Doncs perquè l’Enric Conill, 
que per cert va fer els millors re-
sultats de la història d’ERC a Igua-
lada com a candidat, em va de-
manar que fes el pas per poder 
sumar encara més forces a la can-
didatura i aportar la meva experi-
ència de Govern per aconseguir 
governar Igualada. És una decisió 
que prenem per sumar, fent un 
tàndem guanyador i que creiem 
que pot generar més força. L’Enric 
és una gran persona, un gran polí-
tic i té una visió de ciutat, de cap 
a on hem d’anar, espectacular. El 
projecte que tenim no s’entendria 
sense ell i em fa molt feliç que fem 
conjuntament aquesta candidatu-

ra. Amb ell governarem Igualada i 
anirà molt bé.

Quina és la teva aportació al 
projecte d’ERC per Igualada?

Em sumo a un equip prepa-
rat, que sap com tirar endavant 
el projecte de ciutat que tenim i 
que han treballat de manera ex-
cel·lent durant els darrers 4 any 
a l’ajuntament. Jo vull aportar la 
meva experiència adquirida du-
rant aquests anys. He treballat 
colze a colze amb el President 
Pere Aragonès i amb els conse-
llers i conselleres del Govern de 
Catalunya. He practicat la polí-
tica sempre com a l’art d’enten-
dre’s, amb diàleg i consens, amb 
bones paraules i buscant la suma 
i no la resta. Això fa que nosaltres 
tinguem totes les portes obertes, 
que ens portem bé amb tothom 
i que tinguem capacitat de crear 
complicitats amb altres adminis-
tracions i governs, que és a on es 
prenen les decisions. Malaurada-
ment el govern d’Igualada actual 
no ha fet això i cada cop té més 
portes tancades i menys gent 
els escolta. El govern municipal 
actual s’ha barallat amb moltes 
administracions, partits i orga-
nismes i això perjudica la ciutat. 
Jo trucaré totes les portes, aniré 
a veure a tothom i crearé aliances 
importants per Igualada, que aju-
din a la ciutat. És importantíssim 
generar consens i sinèrgies, tenir 

les portes tancades és dolent per 
Igualada. 

Després de 12 anys de go-
vern de l’alcalde Marc Castells, 
Igualada necessita un canvi?

Sí, Igualada necessita un can-
vi i nosaltres som el canvi. Qui 
vulgui canvi, que voti canvi, que 
voti Esquerra Republicana. Estem 
convençuts que després de tants 
anys ara els igualadins i iguala-
dines apostaran per aire fresc i 
apostaran per nosaltres perquè 
som el canvi útil i posem la nos-
tra experiència al servei de la ciu-
tat. És imprescindible per poder 
afrontar els reptes de present i 
futur amb garanties ja que el go-
vern actual no ho ha fet. Gràcies, 
Marc Castells, però ara ha arri-
bat el moment del canvi. Volem 
afrontar amb valentia temes tant 
importants com l’habitatge, la 
creació d’ocupació, el planeja-
ment urbanístic, dotar de vida i 
nous usos el barri del Rec, aban-
donat durant els darrers 12 anys 
de govern de Marc Castells, les 
oportunitats del jovent, l’aten-
ció a la gent gran... Miri, segons 
el pla local de joventut, fet pel 
propi govern municipal, el 45% 
dels joves diuen que marxaran 
d’Igualada perquè no troben 
feina ni habitatge. Això és molt 
i molt greu i la prioritat del go-
vern hauria de ser fer tot el pos-
sible per evitar aquest èxode de 

joves. Com? Generant habitatge 
i facilitant l’arribada d’empreses 
convertint el barri del Rec en un 
espai de captació empresarial, 
atractiu i amb facilitats per les 
empreses. Doncs bé, el govern 
no ha fet ni una cosa ni l’altra. No 
podem esperar més, és urgent 
fer-ho i ja que el govern no ho 
ha fet durant 12 anys, ho farem 
nosaltres.

Quin són els reptes que el 
govern de Marc Castells no ha 
afrontat durant els 12 anys de 
govern?

Doncs exactament els matei-
xos que fa 12 anys, i això és el 
més greu de tot plegat. L’accés 
a l’habitatge, el transport públic 
cap a Barcelona, la feina, la nete-
ja i el reciclatge, les oportunitats 
pel jovent, la planificació urba-
nística o els impostos eren una 
assignatura pendent fa 12 anys 
i ho segueixen sent exactament 
igual o fins i tot pitjor. El govern 
no ha creat ni un sol pis de llo-
guer social en els darrers 12 anys. 
Ni un, cap, zero. El resultat d’això 
és que molta gent no pot llogar 
un pis i es veu obligat a marxar 
d’Igualada. El govern municipal 
no ha afrontat els reptes que re-
alment afecten a la gent, en el 
seu dia a dia, a on viuen, com 
van a la feina, a on treballen, com 
es mouen, els impostos que pa-
guen... No podem perdre cap més 
tren, no podem encantar-nos 
més. Cal arremangar-nos i en-
carar amb valentia els reptes de 
present i futur que els igualadins 
i igualadines necessiten. I ja que 
el govern municipal no ho ha fet, 
nosaltres ho farem a partir del 
28 de maig. Governarem i farem 
avançar Igualada. Tenim experi-
ència de govern, un equip prepa-
rat, aliances amb molta gent i ens 
fa il·lusió treballar per Igualada.

Des d’ERC sempre expliqueu 
que Igualada és la ciutat mitja-
na amb els impostos més cars 
de Catalunya. Com ho valoreu?

Sí, sorprenentment Iguala-
da és la ciutat mitjana amb els 
impostos més cars de Catalunya 
però en canvi totes les altres ciu-
tats mitjanes com la nostra tenen 
impostos més baixos. De fet, te-
nen impostos més baixos i han 
reduït més deute, mentre que el 
govern municipal d’Igualada ha 
augmentat el deute en els dar-
rers 4 anys, han apujat el deute 
un 20% des del 2019, fins els 39 
milions d’euros. Quan entrem a 
governar a partir del dia 28 ens 
trobarem una ciutat molt endeu-
tada, més que fa 4 anys. També 
s’han gastat diners de manera 
poc eficient, com per exemple 
amb inauguracions. Per posar un 
exemple, amb una inauguració 
de 2 hores el govern municipal es 
va gastar 35.000 euros. O 200.000 
euros en un concurs d’idees pel 
barri del Rec, on per cert no hi 
han fet res. O per exemple per no 
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reciclar, ja que Igualada és una 
de les ciutats que menys recicla 
perquè el govern no ha apostat 
pel reciclatge. Doncs bé, això ens 
ha costat als igualadins 4 mili-
ons d’euros de penalitzacions. 
Paguem molts impostos, som 
els que paguem més impostos 
de Catalunya, i al final els diners 
es gasten de manera molt poc 
eficient. Ho revertirem perquè és 
insostenible i no podem endeutar 
més la ciutat.

Heu creat una gran aliança 
amb Lleida, Tàrrega, Cervera, 
Mollerussa, Manresa, Martorell 
i Igualada pel tren ràpid a Bar-
celona, l’Eix Ferroviari Trans-
versal. En què consisteix?

Hem fet una aliança territo-
rial amb els alcaldes de Lleida, 
Cervera, Tàrrega, Manresa i amb 
els alcaldables de Mollerussa i 
Martorell, que van venir aquí a 
Igualada, per crear una gran ali-
ança territorial per aconseguir el 
tren ràpid a Barcelona, un tren 
que ens hi ha de portar en 50 
minuts. I això ho hem fet des de 
l’oposició! El govern municipal 
actual ha estat incapaç de fer res 
de res. Com pot ser que l’alcalde 
d’Igualada durant 12 anys no ha-
gi reclamant un tren ràpid per la 
ciutat? És molt fort. Doncs bé, no-
saltres ja ho hem fet des de l’opo-
sició i seguirem fent-ho des del 
govern. Igualada està en una si-
tuació geogràfica excel·lent però 
estem aïllats en transport públic 
i cal començar a treballar-hi i llui-
tar-ho. Com a alcaldessa em dei-
xaré la pell per aconseguir-ho. 

ERC Igualada ha impulsat 
un ple monogràfic sobre habi-
tatge durant aquests 4 anys a 
l’oposició. Com valores la feina 
del grup municipal?

Doncs han fet una gran feina, 
sent rigorosos, aportant soluci-
ons, propostes i generant una al-
ternativa al govern actual. Hem 
impulsat un ple monogràfic d’ha-
bitatge perquè a Igualada hi ha 
més de 2.000 pisos buits i això 
és un escàndol. Tenim un munt 
d’habitatge buits i degradats al 
centre de la ciutat i animo a tot-
hom a aixecar el cap i mirar les 
façanes de molts blocs del cen-
tre. Què hi veuran? Doncs pisos 
buits, degradats i que cauen. Això 
ho hem de sumar a una manca 
d’habitatge bestial i amb preus 
molt cars. Sempre hem proposat, 
i és el que farem quan governem, 
que es rehabilitin aquests pisos 
buits des de l’ajuntament i es 
posin a lloguer social. Amb això 
aconseguim generar pisos de llo-
guer social, ajudar als propietaris 
a tenir-los arreglats i alhora do-
nar una opció a la gent per poder 
llogar a un preu just. I això també 
ajudarà al comerç, perquè si a so-
bre d’un comerç no hi viu ningú, 
és obvi que hi haurà menys vida 
comercial. I què ha fet el govern 
durant 12 anys? Res. Res de res. 
De fet fins i tot negaven que hi 
hagués un problema en habitat-
ge. Nosaltres també proposem 
fer el que fan altres ciutats com la 
nostra: ajudar als joves a emanci-
par-se, donar-los ajudes perquè 

puguin llogar un pis. No pot ser 
que el jovent de la ciutat no pu-
gui marxar de casa. 

L’actual planejament urba-
nístic d’Igualada és del 1986, el 
renovaran?

La nostra proposta és clara, 
sí. S’ha de renovar el POUM i aquí 
dins hi ha d’haver una atenció es-
pecífica per a l’àmbit del Rec. I ai-
xò que dic ho deia el mateix Marc 
Castells fa vuit anys i fa dotze anys, 
després del fracàs del POUM del 
govern socialista anterior. Va dir 
que el primer que faria és tornar a 
iniciar els treballs, perquè és una 
eina imprescindible per a la ciutat. 
És evident que no s’ha fet perquè 
no hi ha hagut voluntat política i 
això perjudica enormement a la 
ciutat. Tenim un govern que té la 
ciutat sense planificació, sense 
rumb, sense gps. Aquest és el gran 
problema, que el govern municipal 
no planifica, improvisa. Hem de 
planificar els nous equipaments 
esportius i culturals. Hem de plani-
ficar on crearem habitatge, les no-
ves zones verdes i pulmons verds. 
Com creixerem, com reconnecta-
rem la ciutat de nord a sud i d’est 
a oest. On generarem carrils bici i 
les noves zones pacificades, com 
transformarem els principals eixos 
de mobilitat, com crearem un gran 
parc fluvial al barri del Rec, què hi 
farem al barri del Rec... en defini-
tiva planificar és pensar i tenir un 
projecte de ciutat. I això és el que 
manca, ja que el govern municipal 
no té projecte ni tampoc en pre-
senta cap. 

El barri del Rec és una assig-
natura pendent. Què hi faran?

És una assignatura pendent 
que no s’ha afrontat. Després de 
12 anys de govern, no hi ha fet res. 
Res de res. Està igual o pitjor que 
fa 12 anys. No entenem com pot 
ser aquesta deixadesa en un barri 
que té un potencial enorme, que 
és únic a Catalunya. És un barri 
ple d’oportunitats i que hem d’ex-
plotar i que ens obre la ciutat al 
riu. Primer de tot cal parlar amb 
tots els agents implicats i fer una 
transformació que doni respos-
ta a les necessitats del segle XXI. 
Nosaltres volem que sigui un barri 

amb habitatge, serveis i indústria. 
Mantenir la indústria que ja hi ha i 
sobretot captar la nova indústria, 
la tecnològica. Ha de ser un barri 
amb empreses pioneres que en 
lloc d’instal·lar-se en un polígon 
de l’àrea metropolitana vinguin 
a un lloc singular, especial i bo-
nic com el barri del Rec. També hi 
hem de crear habitatge, comerç i 
zones verdes. Sobretot cal netejar 
el riu, que està deixat i abando-
nat, i crear un gran parc fluvial 
amb espais familiars i d’oci. Per-
què Igualada deixi de donar l’es-
quena al riu i el puguem gaudir 
com pertoca. Les potencialitats 
del barri són moltes i el que està 
clar és que no podem seguir com 
fins ara, sense fer res.

Què és el que més estimes de 
la ciutat?

La capacitat de superació que 
té Igualada. Som gent que ens hem 
hagut de reinventar molts cops, 
que hem hagut de superar moltes 
crisis i que malgrat tot hem seguit 
endavant, lluitant i sent pioners. 
Això és el que hem de fer, també, 
des del govern municipal. No po-
dem seguir més temps amb un go-
vern municipal autocomplaent i 
cofoi. Hem de ser valents, encarar 
els problemes i generar oportuni-
tats al territori. 

T’has reunit amb grans em-
preses com Mediapro, Coca-Co-
la, Estrella Damm, Vueling, Vi-
leda, Hotels Catalonia, Noel... 
amb quin objectiu?

M’he reunit amb grans mul-
tinacionals que generen molts 
llocs de feina, algunes d’elles 
d’origen familiar, per saber de 
primera mà què ens cal a Igua-
lada per poder captar inversi-
ons i empreses d’aquestes ca-
racterístiques. Des de l’ajunta-
ment hem de posar facilitats a 
les empreses perquè inverteixin 
a Igualada. Malauradament en 
12 anys no ha vingut ni una so-
la indústria a Igualada, només 
supermercats i hiper asiàtics, i 
òbviament amb això no n’hi ha 
prou. Hem de captar inversions, 
generar ocupació de qualitat i 
fer-ho de la mà de les empreses 
i també del comerç local. Han 
tancat més de 60 comerços lo-
cals als principals eixos comer-
cials d’Igualada i no han tornat 
a obrir. La política que s’ha fet 
girant l’esquena al comerç local 
ens ha restat molta vida comer-
cial i de barri. Nosaltres apos-
tarem pel comerç i també per 
l’arribada d’empreses punteres 
i que creïn ocupació de qualitat. 
La meva feina com a alcaldable i 
com a alcaldessa serà això, anar 

a veure empreses i demanar 
que inverteixin a Igualada. 

Amb qui pactaríeu un go-
vern municipal?

El que és més important no 
és el qui sinó el què. Nosaltres 
tenim la capacitat de pactar amb 
tothom, som els únics que po-
dem fer-ho i això ho utilitzarem 
per poder fer el millor govern 
possible per Igualada i la nostra 
gent. Ara bé, tenim molt i molt 
clar que per arribar a un acord 
cal afrontar de manera decidi-
da i sense excuses els reptes de 
la ciutat: habitatge, impostos, 
neteja i reciclatge, planificació 
urbanística, transport públic i 
mobilitat, zones verdes i d’esbar-
jo, oportunitats pel jovent, aten-
ció i serveis per la gent gran... I 
malauradament el govern actual 
no ho ha fet en 12 anys. Qui vul-
gui afrontar aquests reptes de ve-
ritat, ens hi entendrem.

Quines són les teves expec-
tatives de cara el resultat elec-
toral del 28 de maig?

Som el vot útil per qui vulgui 
un canvi a Igualada. Si vols can-
vi, vota el canvi. Nosaltres volem 
governar Igualada i que la ciutat 
tingui la primera alcaldessa de 
la història però sobretot volem 
encarar els reptes de present i de 
futur, generar oportunitats a la 
ciutat i que ningú es vegi obligat 
a marxar perquè no té habitatge 
o feina. Hem de ser i encapçalar 
el govern d’Igualada

I per acabar la pregunta es-
trella, quin és el teu consell, 
com a ciutadana no com a po-
lítica, per als igualadins per 
aquestes eleccions?

Que tothom vagi a votar. Que 
cap vot es quedi a casa. Molta 
gent ha lluitat molt perquè pu-
g u e m  vo ta r  i  h e m  d ’exe rc i r 
aquest dret que tenim. I ho hem 
de fer pensant amb el present i 
també amb el futur, amb les pro-
peres generacions que mereixen 
una Igualada millor i amb més 
oportunitats. Igualada mereix 
molt més del que té i ho podem 
fer. Ara bé, per obtenir resultats 
diferents cal fer coses diferents i 
per tant, cal un canvi.

Vols rebre cada setmana L'ENLLAÇ 
al TEU ordinador o telèfon?

TENS 3 OPCIONS: 

#  Escaneja el codi QR i omple el formulari 

m  Envia un WhatsApp o Telegram al telèfon 
      660 607 941

k  Envia un correu electrònic a 
      lenllacanoiencs@gmail.com



1Farem nous equipaments a Les Comes.
Creació de nous equipaments esportius i 
modernització de les instal·lacions de la piscina.

5Reactivarem el Viver d’empreses.
Projecte “ACCIÓ IGUALADA”.
Transformació i modernització de pimes.

9Projecte un Centre a Cada Barri.
Transformació Carrer Bisbe Robuster de 
plataforma única. Nou espai pacificat, vegetació 
nova i trànsit lent juntament amb nova plaça 
Sant Crist.

25Aprofitar el riu Anoia.
Farem un gran parc fluvial, aprofitant el 
riu Anoia per generar espais verds, zones 
d’esbarjo, activitats esportives...

26Pla de transformació vial en plataforma única.
Transformarem l’eixample de la plaça dels 
Porcs, també el carrer Indústria, carrer 
Roca, carrer Paradís, Sebastià Artés, Martí 
Franquesa... carrers on el ciutadà recuperi 
l’espai i que siguin accessibles per a persones 
grans, famílies, veïns amb cadires rodes, cotxets 
de la canalla...

27Pla transformació vial en plataforma única.
Transformarem el carrer Joan Lladó, Tarragona, 
Ferran d’Antequera, Francesc d’Assís per 
recuperar espai i convertir-se en elements 
connectors entre barris.

28Creació d’equipaments culturals.
Farem una “illa d’entitats” al pati de 
l’Escorxador, per recuperar un equipament que 
ha d’estar al servei de la cultura.

29Zona de creixement.
Transformarem la carretera per convertir-la en 
carrer i connectar-lo al Pla de la Massa.

30Nou equipament social per al barri
I un millor aprofitament dels auditoris de
l’institut i la universitat.

31Ampliació d’equipaments
universitaris i polivalents.

32Completarem la millora equipaments 
esportius. Amb espais per futbol o rugbi. 
També hi farem un nou espai d’esbarjo per a 
gossos.

33Nou espai per la llar d’infants el Rusc
Traslladarem la llar d’infants a un espai més 
ampli.

34Un tercer ViuBé.
Que també tindrà un centre de dia per a la gent 
gran.

10Projecte un Centre a Cada Barri.
Farem un espai verd semipeatonal al llarg 
de l’avinguda de nostra sra de la Pietat. 
Pacificarem aquest eix del barri per guanyar 
espai, lligat al centre cívic.

11Projecte un Centre a Cada Barri.
Farem un espai familiar de plataforma única al 
llarg del carrer Masquefa.

12Transformarem el Passeig per donar-li vida.
Creació d’un gran espai per a persones, amb 
zones verdes, parcs pels nens, espais per 
fer esport, bars i terrasses, comerços, espais 
d’esbarjo pels gossos, aparcament...

13Transformarem la part nord del Barri 
Montserrat.
Nou habitatge de lloguer accessible, nous 
equipaments, zones verdes i ubicació del  
3r ViuBé.

14Rehabilitarem el camp del Barri Montserrat.
Noves infraestructures també per a altres 
esports i activitats.

15Recuperarem l’Hotel Ciutat Igualada.
Intentar recuperar l’edifici per a un ús públic o 
concertat, amb espais d’habitatge per a joves i 
gent gran. Creació d’un centre de dia per a gent 
gran i una sala estudi.

16Transformarem l’àmbit de l’Estació.
Aprofitarem el soterrament de l’estació per 
reordenar usos, generar nous equipaments i 
noves zones verdes. Restudiarem la vialitat i 
generarem una nova porta d’entrada al passeig 
i alhora una nova plaça de vianants davant 
d’equipaments escolars.

17Noves places públiques de llar d’infants a la 
part est de la ciutat. Lligat a la transformació 
de la zona de l’estació i a nous espais públics.

18Transformació de la zona del mercat.
Nou Mercat amb nous espais públics.

19Millorarem la Soledat.
Transformarem la Soledat passant de ser 
carretera a carrer, donant prioritat als veïns i 
vianants.

24Donarem vida al barri del Rec.
Crearem un gran espai tecnològic, per empreses
TIC, de disseny i moda i hi traslladarem La 
Gaspar. Generarem nou habitatge de lloguer 
accessible, comerç de proximitat i nous 
equipaments culturals.

20Completarem la pacificació de la Rambla i el 
Carrer Òdena.
Transformarem la vialitat del centre, amb 
carrers d’una sola plataforma, donant més espai 
al veí i més zones de pas.

21Recuperarem l’antic edifici de correus, que és 
l’antic centre republicà, per a nous equipaments 
per la ciutat.

22Recuperarem la Caserna Guàrdia Civil per a 
nous equipaments per la ciutat.

23Pla local d’habitatge i comerç al centre.
Rehabilitarem 150 habitatges abandonats
per destinar-lo a lloguer accessible i així
repoblar el centre.

6Projecte un Centre a Cada Barri.
El tram de l’Avinguda Barcelona entre carretera 
Manresa i carrer Piera el farem de plataforma 
única com un gran espai d’esbarjo amb pas 
lent de vehicles. Guanyarem espai per comerç, 
famílies i gent gran. Un nou espai verd lligat a 
la cruïlla entre doctor Fleming i carrer Pierola. 
Serà una nova centralitat al barri que alhora 
serveixi per lligar-lo cap a l’avinguda Andorra i 
l’hospital.

7Projecte un Centre a Cada Barri.
Al tram del carrer Florenci Valls, juntament amb 
Plaça Francesc Bedós, transformarem l’espai 
per vianants, comercial, pacificat i nou centre 
verd.

8Projecte un Centre a Cada Barri.
Al tram Carrer Pau Muntades, transformarem 
l’espai i el farem per vianants, comercial, 
pacificat i nou centre verd.

2Transformarem l’espai d’accés per a vianants  
a l’hospital.
Creació d’un recorregut per a vianants, 
replantejament de la vialitat i millora connexió 
de vianants i bicicleta cap a Les Comes.

3Millorarem la vialitat i l’aparcament del 
polígon.
Completar millores en infraestructures i 
comunicacions.

4Transformarem l’antic espai de les piscines  
del Casal.
Creació d’un nou centre de les arts polivalent 
(auditori), lligat amb l’escola de música.
Nova connexió nord-sud per a vianants i 
adaptada, des del passeig cap al xipreret.

PROPOSTES PER 
MODERNITZAR 
IGUALADA



SI VOLS 
CANVI,
VOTA EL 
CANVI
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DE TU A TU
Hèctor Berzas Orobitg

Jordi Cuadras, candidat d’Igualada Som-hi (PSC - Igualada Oberta)
Després de quatre anys a l’oposició, Jordi Cuadras opta a l’alcaldia d’Igualada amb un projecte de ciutat ampli i divers 
per guanyar les eleccions d’aquest diumenge 28 de maig que és, per cert, el dia del seu aniversari

Jordi, ets un periodista o un 
polític?

Soc periodista. Aquesta és la 
meva professió i és la professió 
que m’ha permès, també, conèi-
xer Igualada a fons, al detall. Tinc 
molt clar que el meu pas per la 
política ha tingut un inici i tin-
drà un final. No és la meva feina 
i si m’hi he posat és per ser útil 
i servir la ciutat on he nascut i 
crescut durant una etapa de la 
meva vida. I algú pot dir: tothom 
diu el mateix. Jo ho dic perquè 
m’ho crec, no és bo eternitzar-se 
en política perquè per estar en 
política has d’estar fresc, il·lusio-
nat i amb l’energia suficient per 
dedicar-hi moltíssimes hores. I 
així és com em sento ara mateix. 
I sobretot, has de tenir clar que 
hi ets perquè t’han escollit, sense 
pensar-te que és teu. Això s’acon-
segueix si tens clar que un dia hi 
entres i que un altre dia en sor-
tiràs.

Com va ser la teva entra-
da en política i per què amb el 
PSC?

Durant els 15 anys que he tre-
ballat de periodista a Igualada, 
en tots els mitjans on he estat, 
a la ràdio, a la tele i a la premsa, 
coordinant el cicle de debats de 
l’Ateneu Dimarts de Diàlegs, m’ha 
permès conèixer molta gent, fer 
moltes preguntes i tenir moltes 
respostes. He conegut la ciutat i 
la seva gent, he donat un altaveu 
a persones que no en tenien i he 
explicat tot el que hi passava. I 
com que per explicar les coses 
els periodistes necessitem obser-
var molt, això m’ha ajudat a te-
nir una mirada diferent sobre la 
nostra ciutat. A veure-la des de 
dins però també a saber allunyar 
l’objectiu per veure-la amb pers-
pectiva i analitzar-la. He conegut 
allò que crec que necessita mi-
llorar i, com que soc un home de 
fets i no de paraules, vaig tenir 
l’oportunitat d’implicar-me po-
líticament fa quatre anys com a 
candidat a l’alcaldia i vaig dir que 
sí. A la vida, de fet, tot comença 
amb un sí. I després de quatre 
anys a l’Ajuntament he conegut 
encara molt més Igualada i estic 
preparat per ser el proper alcalde 
d’Igualada perquè tenim l’equip i 
el projecte per fer-ho.

Et consideres, en certa ma-
nera, hereu d’Aymamí?

Evidentment, l’alcalde Jordi 
Aymamí és un referent per a mi, 
i no només per a mi: també és un 
referent per a moltíssima gent a 
Igualada. Fins i tot per a gent que 
mai el va votar. És l’alcalde amb 
el qual Igualada va entrar al segle 
XXI i va fer la gran transformació 
que encara avui veiem passejant 
per la ciutat: centres cívics, l’Hos-
pital, la plaça de Cal Font, el parc 
de l’Estació, el parc del Garcia 
Fossas, les escales mecàniques, 

pisos ViuB, la recuperació del riu, 
el carrer del Rec, habitatge muni-
cipal o l’aposta universitària. La 
gent de progrés tenim ambició, 
tenim il·lusió i tenim projecte per 
a Igualada i això queda demos-
trat quan governem.

Què implica Igualada i la se-
va alcaldia per a tu?

Moltes vegades em pregun-
to: sense Igualada, seria qui soc? 
Igualada m’ha donat una edu-
cació, una manera de ser, una 
manera de viure. Primer a l’Emili 
Vallès i després al Pere Vives Vich. 
També a l’Escola de Música, on 
vaig aprendre a tocar el piano, 
jugant al Club Handbol Igualada 
o anant a la Coral els Verdums. 
Des de petit he après a que tu 
mai tens tota la raó, que les coses 
poden ser com tu les fas, com tu 
les penses o com tu les dius, però 
que convius amb gent que pot-
ser fa les coses d’una altra mane-
ra, viu una altra realitat o parla 
d’una altra manera. He après a 
no mirar els cognoms, a no mirar 
on ha nascut qui tens al costat, a 
no mirar si viu en una casa gran o 
petita, he après que la normalitat 
vol dir que el més normal és que 
hi hagi de tot. I l’alcaldia d’Igua-
lada implica un repte i honor im-
mens. Ser candidat a l’alcaldia 
d’Igualada vol dir ser candidat a 
l’alcaldia de la ciutat que estimo. 
Vol dir, sobretot, voler ser útil, 
posar-me a disposició de la nos-
tra ciutat amb un equip i un pro-
grama per fer-la avançar. I vol dir 
una enorme responsabilitat que, 
si obtinc la confiança majorità-
ria de les ciutadanes i ciutadans 
d’Igualada aquest diumenge, vull 

exercir amb honestedat, diàleg 
i treballant per a tothom, per la 
Igualada ampla i àmplia.

Explica’m la teva versió de 
la separació dels Comuns.

El nostre és, per davant de 
tot, un projecte de persones i no 
tant de sigles. I les persones dels 
Comuns implicades en el nostre 
projecte els darrers quatre anys, 
continuen amb nosaltres. El nos-
tre equip no ha variat, al contrari: 
es manté amb més força i energia 
que mai perquè la suma en polí-
tica és bona i positiva. Que la di-
recció dels Comuns hagi imposat 
un candidat des de Barcelona en 
contra del que havia decidit l’as-
semblea d’Igualada, i que hagi 
trobat una persona disposada a 
ser aquest candidat escollit a dit 
des de Barcelona sense el suport 
del grup local, és un tema que no 
ens afecta.

Quina és la marca que et re-
presenta personalment: PSC o 
Igualada Som-hi?

A mi, el que em representa 
és Igualada. I la millor manera 
de servir-la crec que és des d’un 
espai ampli i compartit com Igua-
lada Som-hi. Un espai pensat 
des de la ciutat i fet per la ciutat. 
Amb el Partit del Socialistes de 
Catalunya, un partit amb més de 
40 anys d’història i una gran tra-
jectòria i vocació municipalista, i 
també amb moltes persones que 
no són del partit i que formen 
part del projecte com a indepen-
dents des del grup ciutadà Igua-
lada Oberta. Aquesta és l’essèn-
cia de la nostra llista, un equip 
de ciutat i per a la ciutat, amb 

persones que tenen la seva prò-
pia trajectòria professional i que 
la posen a disposició d’Igualada.

Quins són els reptes que té 
Igualada?

Sabem on anem perquè te-
nim molt clar quins són els reptes 
que Igualada necessita afrontar 
per portar-la al futur. Nosaltres 
marquem cinc reptes i els ano-
menaré amb dades. 

Economia i creació d’ocupa-
ció: tenim 2.124 persones sense 
feina, el que vol dir un atur més 
alt que la mitjana de la provín-
cia, 16.000 persones d’Igualada 
i l’Anoia que van a treballar fo-
ra cada dia i, segons dades del 
mateix Ajuntament, un 45% dels 
joves creuen que hauran de mar-
xar d’Igualada. I un afegit: no ha 
vingut cap de les empreses que 
el govern de Marc Castells va pro-
metre fa 12 anys. 

En tema d’habitatge: tenim 
1.600 pisos buits i tancats, els llo-
guers disparats als 600 i 700 eu-
ros i molts joves, famílies i gent 
gran amb dificultats de trobar un 
habitatge digne. I un govern que 
no ha fet cap pis de lloguer asse-
quible en 12 anys. 

En seguretat, hi ha dones que 
tenen por d’anar soles pel car-
rer, adolescents que són atracats 
a la plaça de Cal Font, les esca-
les mecàniques o als voltants de 
l’Hospital, i gent gran que pateix 
estrebades en alguns barris. 

En urbanisme i mobilitat: te-
nim una planificació urbanística 
que fa 36 anys que no s’ha actu-
alitzat, un barri del Rec pendent 
de transformar-se i la necessitat 
de vertebrar millor la ciutat per 

facilitar la mobilitat a peu i sos-
tenible. 

I el cinquè repte és fer una 
Igualada amb oferta per gaudir-la 
i això vol dir oci, cultura i esport. 
Especialment per a la gent jove. 
Ens ho diuen molts adolescents 
i les seves famílies: ara no tenen 
on anar. 

També reptes del dia a dia de 
la gent, com la proposta que te-
nim per garantir caixers automà-
tics a tots els barris, per acabar 
amb els excrements dels gossos a 
la via pública amb la implemen-
tació de l’anàlisi de l’ADN, com 
fan altres municipis, per tenir 
tolerància zero amb els patinets 
que ara suposen un perill per als 
vianants a les voreres de la ciu-
tat, instal·lar marquesines a totes 
les parades d’autobús durant el 
proper mandat, per renovar el 
paviment del Passeig que ara re-
llisca i amb moltes rajoles trenca-
des, el que suposa un perill.

I quins projectes voldries ti-
rar endavant els propers quatre 
anys?

Primer de tot, si soc el proper 
alcalde d’Igualada, l’economia 
i la creació d’ocupació serà una 
prioritat per al meu govern. Te-
nim molt clar que qui crea feina 
és l’empresa privada i batallarem 
perquè els empresaris de la nos-
tra ciutat puguin fer-ho amb fa-
cilitat i n’hi hagi de fora que tin-
guin ganes d’invertir a Igualada. 
Posarem en marxa una finestreta 
única per agilitzar els tràmits que 
depenen de l’Ajuntament davant 
l’obertura de qualsevol negoci. I 
treballarem per crear ocupació 
en quatre àmbits de creixement i 
en els quals la ciutat pot ser refe-
rent: la indústria, la rehabilitació 
d’habitatge, l’economia verda i 
l’atenció a les persones. Són qua-
tre sectors en els quals Igualada 
pot ser competitiva i són sectors 
amb bones perspectives de futur 
pels quals cal apostar. A més, són 
sectors en els quals els perfils de 
les persones de la nostra ciutat 
que hi ha a l’atur hi poden encai-
xar fàcilment amb una formació 
ràpida. Volem que Igualada tin-
gui futur i Igualada només tindrà 
futur si les persones que hi viuen, 
i sobretot els joves, hi tenen fu-
tur. 

Un altre dels projectes clau 
d’Igualada Som-hi per atraure i 
generar activitat econòmica és la 
construcció del tren gran. Al mes 
de gener ja vaig presentar un Pla 
per aconseguir construir una línia 
que vagi de Cervera a Martorell 
i que enllaci les actuals línies de 
tren que arriben fins a aquestes 
dues ciutats perquè, passant per 
Igualada, neixi una nova línia de 
passatgers i mercaderies que ens 
comuniqui amb Barcelona en 40 
minuts. 

En l’àmbit de l’ocupació tam-
bé tenim com a prioritat reclamar 
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i aconseguir l’ampliació de l’Insti-
tut Milà i Fontanals de Formació 
Professional per garantir que cap 
alumne es quedi sense plaça, co-
sa que ara no passa. 

Quant a habitatge, veiem com 
la nul·la política d’habitatge pú-
blic del govern de Junts i la pu-
jada dels preus del lloguer que 
hi va associada està provocant 
que molta gent quedi fora de l’ac-
cés a l’habitatge a Igualada. Si 
guanyem les eleccions del 28 de 
maig, farem d’aquest tema una 
prioritat i treballarem per soluci-
onar-lo amb tres grans accions: 
un programa atrevit de rehabili-
tació d’habitatges per incentivar 
que es posin al mercat els 1.600 
pisos buits i tancats que té Igua-
lada, dotar l’empresa municipal 
d’habitatge PIMHA del pressu-
post adient perquè pugui tornar 
a construir habitatge públic de 
lloguer assequible i adquirir es-
quelets buits d’habitatges a mig 
construir en mans dels bancs per 
fer-hi habitatge social. 

Pel que fa a la seguretat a 
l’espai públic, és una prioritat per 
a nosaltres i durant aquest man-
dat no hem parat de fer propos-
tes en aquest sentit. Creiem en la 
nostra Policia Local i en el treball 
que fan els agents i volem poten-
ciar-lo molt més donant-los més 
eines per ser el màxim d’efectius. 
Proposem cinc grans accions: re-
cuperarem la figura del Sereno 
d’acord amb les associacions de 
veïns a partir de la detecció con-
junta de les necessitats i estaria 
format per parelles de persones 
que farien tasques de vigilància 
al carrer per evitar ocupacions, 
robatoris o donar seguretat a les 
persones que surten de casa o 
van a treballar a les nits. Crearem 
una Unitat Policial d’Intervenció 
Especial per a les nits del cap de 
setmana destinada als proble-
mes que es generen, com bara-
lles o actes vandàlics. La tercera 
acció que proposem és l’impuls 
de l’aplicació mòbil M7 Citizen 
Security que, davant una situació 
de risc, només prement un botó 
s’envia una alerta per geolocalit-
zació a la Policia Local i s’activa 

un dispositiu. La quarta acció és 
una aplicació mòbil de seguretat 
per al comerç i la cinquena ac-
ció és incrementar les patrulles a 
peu a tota la ciutat. 

Quant a urbanisme i mobili-
tat, cal abordar la transformació 
del barri del Rec perquè l’obertu-
ra al mar que va fer la Barcelona 
olímpica sigui, per a nosaltres, 
l’obertura al sud. També planifi-
carem què fer amb grans edificis 
buits, com per exemple l’antic 
Correus, on volem ubicar-hi una 
ludoteca municipal. Proposem 
donar una sortida a l’Hotel Ciu-
tat d’Igualada on, si guanyem les 
eleccions, hi farem la residència 
d’estudiants que la nostra ciutat 
necessita, amb un gimnàs i una 
sala d’estudi als baixos oberta 
a tothom. I a part d’això també 
volem donar més vida als barris 
d’Igualada, amb espais públics 
com les tres petites rambles que 
proposem al carrer Masquefa 
del barri de Set Camins, al car-
rer Pau Muntadas del barri de 
Montserrat i a l’avinguda Verge 
de la Pietat de Fàtima. I garan-
tir que tots aquests barris estan 
ben connectats. Per això, si soc 
el proper alcalde d’Igualada, ins-
tal·larem rampes mecàniques al 
carrer Lleida i l’avinguda Balmes 
per salvar el desnivell nord-sud 
d’Igualada i facilitar la connexió 
a peu. 

I pel que fa a gaudir la ciu-
tat, crearem un Espai d’Oci per 
a Joves a l’avinguda de Catalu-
nya, al costat del Parc Central, als 
terrenys que ara hi ha lliures da-
vant la rotonda del carrer Lleida 
i el carrer França amb una bolera, 
una sala de jocs, una sala d’actes 
adaptada per fer-hi concerts o 
festes en horari de tarda, escape 
room i aules per assajos de grups 
de música jove d’Igualada. Al 
costat d’aquest espai i fins a Can 
Busqué proposem crear un nou 
Complex Esportiu per fer front a 
la saturació del complex de les 
Comes. És una demanda dels 
clubs de la nostra ciutat. Tindria 
pavelló polivalent, pista d’hoquei 
i piscina d’estiu i d’hivern. Esta-
rem equilibrant, també, Igualada, 

ja que el pavelló de les Comes es 
troba al nord de la ciutat, a l’oest 
hi ha l’Estadi Atlètic, el Molí Nou i 
l’Infinit, i a l’est d’Igualada no hi 
ha cap equipament d’aquestes 
característiques. I amb ell dota-
rem d’una piscina tota la zona 
dels barris de les Comes, Poble 
Sec, les Flors, Montserrat i Sant 
Crist, que són barris als quals les 
piscines d’estiu els queden molt 
lluny. I pel que fa a la cultura, 
convertirem l’Escorxador en la 
Fàbrica de les Arts, on consumir 
i crear cultura amb un auditori i 
les escoles de música, teatre i art.

El teu partit governa Espa-
nya i això dius que podria brin-
dar ajudes per a la ciutat (com 
ERC presumeix també amb la 
Generalitat), però si projectes 
com el Corredor Mediterrani 
mai s’han complert, quines són 
les expectatives reals de cara 
Madrid?

És evident que tenir línia di-
recta amb administracions com 
la Diputació de Barcelona, el 
primer partit del Parlament o el 
Govern d’Espanya pot ser benefi-
ciós per a Igualada. Un exemple: 
sempre que he coincidit amb la 
ministra de Transports o la dele-
gada del govern a Catalunya els 
he parlat de tres projectes: el car-
ril bus a la B-23, el tren gran i la 
transformació del barri del Rec. 
De moment, el primer d’aquests 
tres projectes ja està desenca-
llat i vaig acompanyar la ministra 
a l’acte d’inici d’obres del car-
ril bus a la B-23, que permetrà 
que els usuaris i usuàries de la 
Hispano evitin les llargues cues 
d’accés a Barcelona que hi ha, 
sobretot, a les primeres hores del 
dia, i puguem garantir un temps 
de viatge de 40 minuts. Un altre 
exemple: durant aquest mandat 
m’he reunit amb els alcaldes de 
la nova Associació de Municipis 
de l’Arc Metropolità, com són Sa-
badell, Granollers o Mataró, entre 
d’altres. Una entitat amb la qual 
aquests municipis uneixen for-
ces per captar inversions i atrau-
re l’atenció de la Generalitat o 
del Govern espanyol. Ja els he 

dit que vull que Igualada també 
formi part d’aquest club, volem 
tenir veu i seure a la taula de de-
cisions de tot l’entorn metropoli-
tà per exercir el lideratge que ens 
correspon com a ciutat mitjana al 
centre de Catalunya.

L’oposició que has fet els 
darrers anys s’ha caracteritzat 
per ser constructiva i col·labo-
rativa, com respons a les críti-
ques de condescendència?

Ha estat un mandat marcat 
per la minoria del govern davant 
la qual el nostre grup hem tin-
gut l’habilitat de condicionar-lo 
amb un munt d’accions que hem 
aconseguit impulsar des de l’opo-
sició. Tenim molt clar que no 
estem en política per escalfar la 
cadira, sinó per treballar per la 
ciutat, ja sigui des de l’oposició 
o des del govern. Aquest mandat 
ho hem fet des de l’oposició i es-
tic convençut que a partir del 28 
de maig ho farem des del govern. 
Hem fet una oposició amb capa-
citat d’acord útil i constructiva i, 
alhora, també una oposició con-
tundent i fiscalitzadora quan ha 
tocat. Què té avui Igualada que 
no tingués fa quatre anys i que és 
fruit de la política útil que hem 
practicat? Li poso cinc exemples: 
la creació de la quarta Escola 
Bressol Municipal el Rusc, la Tar-
geta de Compra Local per a les 
persones a l’atur, el camp de ges-
pa de Fàtima, la bonificació de 
l’IBI per a qui instal·li plaques fo-
tovoltaiques o la cuina de l’Esco-
la Gabriel Castellà. La ciutadania 
ens vota per treballar i aportar 
en positiu, i això hem fet. Entre 
eleccions i eleccions, hi ha quatre 
anys per treballar per la ciutat i 
nosaltres els hem aprofitat tot i 
ser a l’oposició.

Apel·lant al teu sentit de la 
responsabilitat, al marge de la 
política, veus factible o benefi-
ciós un govern amb ERC i inclús 
també la CUP a Igualada?

Nosaltres no ens presentem 
contra ningú, sinó que ens pre-
sentem a favor d’Igualada. Per 
això ja vaig anunciar a l’acte de la 

presentació de la llista al Museu 
que, primer de tot, d’aquí al dia 
28 de maig vull fer un pacte amb 
els ciutadans i ciutadanes d’Igua-
lada. Un gran pacte per fer avan-
çar Igualada. Un gran pacte per 
compartir aquest projecte per 
Igualada. La nostra bandera és la 
d’Igualada i aquí hi cap tothom. 
El  nostre compromís és amb 
Igualada i la seva gent. Igualada, 
primer. Igualada, Igualada, Igua-
lada. Estic convençut que la nos-
tra posició és la posició central a 
la nostra ciutat, que som majoria 
els que volem un nou impuls, els 
que volem fer avançar Igualada i 
els que volem que Igualada gua-
nyi el futur. Ho dic així de con-
vençut perquè és el que cada dia 
em diu la gent pel carrer. Després 
de 12 anys, la gent té ganes d’un 
nou aire a Igualada i tothom qui 
em trobo em comenta que l’alter-
nança en política és bona. Estem 
preparats per assumir aquesta 
responsabilitat.

Vosaltres, els polítics, te-
niu accés a enquestes privades 
que vosaltres mateixos encar-
regueu. Atenent-nos a això, 
quines són les teves expectati-
ves sinceres per al proper 28 de 
maig?

Doncs són molt bones, pre-
cisament per aquest comentari 
generalitzat que cada vegada que 
surto al carrer hi ha algú que em 
fa en la línia de que els canvis són 
bons perquè serveixen per avan-
çar, que l’alternança en política 
és bona i sana i que és evident 
que, després de 12 anys, Igualada 
necessita un nou impuls, nova 
il·lusió i nova energia. La prova 
d’això és que Junts pràcticament 
no ha fet propostes en aquesta 
campanya, és un govern que està 
en temps de descompte. Aques-
tes eleccions van d’escollir entre 
dos models de ciutat: entre nou 
o vell, entre futur o passat i en-
tre inèrcia o impuls. I nosaltres 
som el nou impuls que Igualada 
necessita.

Per acabar,  i  com sem-
pre, quin consell donaries als 
igualadins i igualadines per a 
aquestes imminents eleccions 
municipals?

No soc qui per donar consells 
als igualadins i igualadines, però 
si m’ho demanen els suggeriria 
una cosa: que vagin a votar, que 
participin de les eleccions perquè 
ens hi juguem el present i el futur 
d’Igualada. Si quan tanquin els 
col·legis electorals veiem que la 
participació ha pujat, Igualada 
ja haurà guanyat. I que estiguin 
atents a tot el que s’ha dit durant 
la campanya i a les propostes 
programàtiques. Nosaltres tenim 
un programa amb 182 propos-
tes. El nostre projecte és un mo-
del de ciutat que mira al present 
però que, sobretot, mira al futur. 
El nostre projecte no és d’un sol 
mandat, sinó que proposem fer 
plegats la Igualada del 2030 i això 
vol dir la Igualada dels propers 4 
i 8 anys. I sobretot, als indecisos, 
els demano que no dubtin: som 
la seva opció.
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La capital de la Toscana catalana viu unes eleccions en 
què Castells s’enfronta a unes esquerres dividides
Junts per Igualada ha guanyat els tres darrers comicis amb comoditat i torna a confiar en l’actual 
alcalde

Quan Igualada anunciava la prova 
pilot de turisme sostenible a Igua-

lada, va sorgir la comparativa de la 
seva comarca amb la Toscana. Quatre 
anys més tard, sense dades encara 
de l’aposta turística, la capital de la 
Toscana de Catalunya afronta les elec-
cions municipals després d’un man-
dat en què la Covid-19 es va cobrar un 
peatge caríssim en vides, però on s’ha 
superat satisfactòriament el sotrac 
econòmic i moral. I Junts per Iguala-
da es presenta com a partit alfa altre 
cop. Junts per Igualada, és a dir, la 
candidatura de l’alcalde Marc Caste-
lls, té unes 7.500 persones que li han 
fet confiança dues vegades seguides. 
Anteriorment, ja havia estat batlle i 
primera força el 2011, amb el suport 
de 6.561 electors. El 2019, amb uns 
partits d’esquerra rearmats i un incre-
ment de la participació, va perdre 
la majoria, però va mantenir la seva 
base electoral intacta. Ara arriba un 
nou assalt, amb més actors i actrius, a 
dreta i esquerra.

L’aterratge més cridaner en l’es-
cenari dels comicis ha estat el d’Alba 
Vergés, que encapçalarà la candidatu-
ra d’ERC, i manté el líder actual, Enric 
Conill, al seu costat amb el número 
dos. La que va ser consellera de Salut 
de la Generalitat durant tres anys va 
ser proclamada fa un any com a cap 
de llista republicana, no sense algu-
na dissensió. On no hi ha hagut dis-
sensions a dins --sí, des de fora-- és a 
Igualada Som-hi, on Jordi Cuadras re-
peteix com a candidat. Igualada Som-
-hi manté la fórmula de sumar socia-
listes, alguns ecosocialistes i alguns 
independents, tot i que ara el compo-
nent del PSC és molt més pronunciat. 
De fet, el mateix Cuadras ha estat la 
cara visible dels socialistes al Consell 
Comarcal. L’esquerra independentis-
ta és la quarta força a l’Ajuntament i 
aspira a augmentar la seva influència. 
Amb la fórmula de Poble Actiu, l’ac-
tual regidor Pau Ortínez es presenta 
com a número u i podria ser un dels 
jutges de la contesa després del 28 de 
maig si mantenen o augmenten el seu 
pes al consistori, ara mateix amb dos 
representants.

També en el sector esquerrà de 
l’arc polític apareixen els Comuns, que 
han decidit presentar una candidatura 
pròpia amb Rafa Moya i desmarcar-se 

d’Igualada Som-hi, amb qui van fer 
coalició el 2019. L’espai ecosocialista, 
primer amb ICV-EUiA i després amb la 
fusió Igualada Decidim, té un horitzó 
d’un miler de vots (van ser 1.018 el 
2011 i 1.052 el 2015). En qüestió de 
quatre dies se sabrà si han retingut 
tots aquests vots o si els socialistes 
se’ls emportaran a Igualada Som-hi. 
I queda saber com es repartiran els 
vots de la dreta espanyolista, entre 
una Carmen Manchón que s’ha passat 
a Valents (una marca menys conegu-
da que Ciutadans), l’incombustible 
Joan Agramunt (PP) i la preocupant 
presència de Vox. L’extrema dreta es 
torna a presentar vuit anys després a 
Igualada amb Daniel Carmona.

A més de les hipòtesis sobre com 
es distribuiran els vots entre les prin-
cipals forces després de les sacsejades 
que hi ha hagut a cada espai polític, hi 
ha les preguntes obligades sobre l’es-
cenari i els pactes postelectorals. Pot 
Castells recuperar la majoria absolu-
ta? Sí. Un escenari de desmobilització 
de l’esquerra obriria la porta a això, ja 
que fa quatre anys l’alcalde va passar 
d’11 a 9 regidors sense perdre vots, 
només amb l’increment de participa-
ció que va beneficiar ERC, Som-hi i Po-
ble Actiu. Les altres hipòtesis són les 
majories que es poden construir. La 
coalició que hauria estat lògica fa uns 
anys, ara és la més llunyana: el pacte 
Junts-ERC. L’opció del suport del PSC 
a Junts en un pacte estable també 
sembla complicada, però després del 
que ha passat a Piera, Masquefa, Vila-
nova i el Consell, i vista l’habilitat de 
Marc Castells per teixir pactes, no es 
pot descartar. Una altra cosa és la po-
sició en la qual quedaria un Jordi Cua-
dras que sempre s’ha presentat com a 
alternativa i que ja fa quatre anys que 
aprova pressupostos a Junts. Com a 
soci puntual, si arribés a tenir presèn-
cia al consistori, hi hauria l’opció del 
Partit Popular de Joan Agramunt, 
amb qui es van pactar pressupostos el 
2016. Marc Castells és, per davant de 
tot, un polític pragmàtic i ja ha avan-
çat que l’única línia vermella per pac-
tar és VOX.

Per la seva part, ERC i Poble Actiu 
tenen diverses concomitàncies en el 
programa i el divorci en l’àmbit nacio-
nal no és un obstacle insalvable. Ara 
bé, per sumar una majoria necessita-

rien també als Comuns --si entren-- i 
sobretot al PSC. Alba Vergés ha guar-
dat un silenci prudent, però l’esquerra 
independentista sí que ha subratllat 
que no votarà un alcalde del PSC. La 
conclusió d’aquest trencaclosques és 
que si l’alcalde no pateix un revés greu 
i queda segon, i això és molt difícil vis-
ta la fidelitat dels seus votants, l’alter-
nativa d’esquerres haurà de fer molts 
sacrificis per entendre’s. I encara que 
Esquerra acceptés una fórmula per 
partir-se l’alcaldia amb el PSC, a dos 
anys per cap, és més que dubtós que 
Poble Actiu transigís amb donar algun 
suport a una fórmula que posi socia-
listes al govern.

Sociològicament 
convergent primer,  
ara juntera

Excepte el miratge durant dos 
mandats de Jordi Aymamí  i l’Entesa, 
Igualada és sociològicament conver-
gent i ara juntera. Tant en les eleccions 
municipals com en cites electorals 
nacionals. L’altre vector és el sobira-
nisme. Des de 2008, totes les conteses 
electorals les han guanyat CiU, ERC i 
les fórmules o coalicions derivades. 
Precisament Jordi  Cuadras  amb la 
creació d’Igualada Som-hi, el 2018, 
va voler recuperar una força progres-
sista amb l’etiqueta de l’igualadinis-
me d’Aymamí, que passava per sobre 
de les marques del PSC i ICV, sense 
voler entrar ni prendre gaire partit en 
l’acalorat debat nacional. Era el mo-
ment del judici del procés i abans de 
la darrera onada de protestes i de-
tencions. Aquest 2023, els colors i el 
pes del PSC són molt més visibles a 
Igualada Som-hi, que s’ha divorciat 
d’un dels nuclis dels Comuns. Jor-
di Cuadras continua posant el focus 
municipalista en el discurs de la seva 
formació, amb molta habilitat, i així 
no exclou a electors que en altres co-
micis voten Junts o ERC. De la mateixa 
manera, amb un Govern de la Gene-
ralitat que ha descafeïnat el projecte 
independentista, els partits d’aquest 
signe poden captar votants d’altres 
espais polítics. En aquest sentit, Marc 
Castells pot capitalitzar el vot útil de 
dreta o de centre. Un espai polític que 

ja ha conquerit d’alguna manera, vista 
la desaparició local del PP, de dos regi-
dors el 2011 a zero el 2019.

Des que va assolir l’alcaldia, Cas-
tells ha anat regenerant el seu equip 
de manera gradual. Ara mateix, del 
seu primer mandat només resta en 
posicions de sortida Fermí Capdevila, 
mentre que entre les incorporacions 
dels darrers anys ha pujat amb for-
ça la figura de la jove Carlota Carner. 
Quan el 2011 va agafar les regnes de 
l’Ajuntament, CiU (ara transmutat a 
Junts per Igualada), la ciutat i la co-
marca es trobaven en un moment 
molt complicat, tant en l’àmbit de les 
finances de la corporació com en l’as-
pecte socioeconòmic i moral. Un dels 
mèrits que de manera gairebé unàni-
me se li atribueixen a Marc Castells 
és la injecció de moral i d’autoestima 
que ha donat a la capital anoienca, 
amb un  igualadinisme orgullós i de-
sacomplexat, amb una projecció que 
ha anat acompanyada de grans esde-
veniments. Alguns, organitzats per les 
empreses i entitats igualadines, altres 
creats i dinamitzats per la casa con-
sistorial. Acabat el seu tercer mandat, 
els fruits de les seves iniciatives més 
sonades han arribat, amb la finalit-
zació de les obres de l’Anella Verda o 
la concreció de l’aposta universitària. 
L’aliança amb la Universitat de Lleida 
ha permès omplir el Campus del Pla 
de la Massa i que tot estigui a punt per 
encetar la història del Campus Salut 
al Passeig Verdaguer. La ciutat està a 
punt de tenir noves connexions amb 
la Ronda Sud i el desdoblament de la 
C-15, que permetran --sobretot en el 
primer cas-- rebaixar l’estrès a la mo-
bilitat interna d’Igualada.

Les xifres i els indicadors de l’eco-
nomia s’han situat en unes magni-
tuds que s’igualen a les de l’inici de 
la recessió del 2007-2008... en alguns 
casos. Quan el 2011 Castells va agafar 
la vara d’alcalde, la ciutat superava 
les 3.400 persones registrades a l’atur. 
Durant tres mesos consecutius, el 
2013, es va estar per sobre dels 4.000 
aturats i aturades. Des d’aleshores, 
l’increment d’assalariats --2.700 més-
- i el descens d’aturats (amb l’única 
excepció dels mesos de pandèmia) 
ha estat més que notable. Ara mateix, 
amb 2.124 persones inscrites al SOC 
i 11,27% de desocupació, Igualada té 

xifres que milloren clarament les de 
capitals mitjanes com Manresa, Vila-
nova i la Geltrú, Tortosa o Figueres. 

Amb tot, aquesta recuperació s’ha 
produït sense canvis substancials en 
el nombre d’empreses (el 2011 es va 
tancar amb 1.488 empreses i el 2021 
amb 1.423) i --com a bona part del 
país-- amb un context més volàtil del 
mercat de treball: un 88,94% dels 
nous contractes són temporals. Pel 
que fa a les finances municipals, en els 
tres mandats, l’Ajuntament ha reduit 
el volum de deute. Els darrers 12 anys, 
de 2010 a 2022, el deute ha baixat de 
61 MEUR a 39,6 MEUR, una rebaixa del 
35% en valors absoluts. Aquesta re-
baixa ha suposat rebaixar el rati d’en-
deutament un 47%: s’ha passat d’un 
rati d’endeutament del 110% -que es 
va trobar Castells a l’entrar a l’Ajunta-
ment-, a un del 63%.

Alba Vergés és el 
trumfo d’ERC i 
intentarà superar 
els resultats d’Enric 
Conill, els millors des 
de la II República

Després que altres eleccions es-
tiguessin marcades per la situació 
econòmica o futur del Rec com les del 
2011 i 2015, aquests comicis a Iguala-
da se situen sobretot amb les coorde-
nades de la mobilitat i la sostenibili-
tat i mantenen també en una posició 
preeminent la qüestió de l’habitatge, 
que ja va centrar el debat de l’Ateneu 
del 2019. La qüestió mediambiental 
sobrevola com mai les eleccions mu-
nicipals, en un context de sequera i 
preocupació generalitzada per l’escal-
fament global. I aquí entra en qües-
tió quelcom que semblava anecdòtic, 
com el biollac que el govern Castells 
ha fet a la nova pastilla del Parc Cen-
tral. L’oposició ha criticat amb força 
aquesta infraestructura.

El  biollac  ha escenificat les dis-
putes polítiques del govern de Junts 
i d’una oposició situada a l’esquerra 
(amb l’excepció de l’edil Carmen Man-
chón, abans de Ciutadans, que no ha 
pogut fer valer el seu pes). Disputes 
centrades en qüestions com l’urbanis-
me, la relació amb el cotxe i el foment 
dels mitjans de transport nets i l’em-
premta ecològica. L’oposició ha atacat 
Junts, ja que considera que no ha fet 
prou èmfasi en la reducció del trànsit 
de vehicles privats que contaminen i 
que no ha prioritzat els trajectes per 
a vianants i carrils per a bicicletes. 
Castells replica que aquestes places 
d’aparcament afavoreixen el comerç i 
redueixen les emissions de gasos con-
taminants. En el seu bagatge, Castells 
compta amb actuacions com les zo-
nes verdes del Parc Central, l’impuls 
de la Via Blava o els 13 quilòmetres de 
l’Anella Verda.

Junts cerca la quarta 
victòria consecutiva

Castells, amb cinquanta anys fe-
ts el novembre, en fa dotze que és 
alcalde d’Igualada. Va sobreviure a 
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Jordi Aymamí, a tres candidats d’ERC, 
a la reconfiguració de l’espai con-
vergent i a un primer mandat gens 
senzill, amb una crisi social galopant. 
També va saber moure amb molta 
habilitat les peces per evitar un acord 
d’esquerres fa quatre anys, quan va 
aconseguir un pacte tàcit amb el seu 
gran rival, Jordi Cuadras. Com a ob-
jectiu, de cara a 2027, exposa un pla 
per «aprofitar 60 milions de litres d’ai-
gua freàtica --aquella aigua no potab-
le que transcorre pel subsòl-- per re-
gar les zones verdes, netejar la ciutat, 
i per als equipaments esportius com 
les piscines municipals o els camps 
de futbol de gespa artificial. I ho fa-
rem a través del Pla freàtica 2027». 
També confia  a  omplir les 100 hec-
tàrees de sòl industrial del PDUAECO i 
«completar els tres grans eixos». Són 
el Parc Central, «amb el nou Auditori»; 
el Passeig Verdaguer, amb una remo-
delació de «punta a punta, comen-
çant pel soterrament de l’estació del 
tren» i amb l’Estació Vella «on farem 
un espai més verd»; i, en tercer lloc, 
el Rec, que serà un barri híbrid i on 
«renaturalitzarem el riu Anoia».

Pel que fa a l’esmentat  PDUAE-
CO, l’acrònim que engloba la ti-
rallonga d’adjectius del Pla Director, 
resumeix que «és el gran actiu dels 
pròxims anys per a la Conca» i que 
«compto que poden arribar a gene-
rar 4.000 llocs de treball». Fins ara, 
les inversions i l’arribada d’empreses 
promeses des de fa anys pels políti-
cs anoiencs no s’han cristal·litzat, en 
part per les sempiternes baralles per 
crear sòl industrial. El mandat 2019-
2023 ha transcorregut sota el signe 
de la pandèmia afirma que «va colpir 
brutalment la nostra ciutat en l’àm-
bit sanitari, de salut física i mental 
i  en l’àmbit social  i econòmic. Però 
aquella situació molt i molt comple-
xa es va gestionar i la ciutat ha po-
gut  continuar  tirant endavant». Ha 
canviat també la manera d’entendre 
el veïnatge: «va millorar la relació en-
tre els set alcaldes i alcaldesses que 
en formem part i, a partir d’aleshores, 
això ens ha permès tenir una mirada 
d’ampli abast per gestionar el futur 
del nostre territori».

Jordi Cuadras 
es presenta amb 
Igualada Som-hi, 
amb la base del PSC i 
sense el recolzament 
oficial dels Comuns

La proposta que fa temps que 
va anunciar i que ara ha concretat 
on vol construir és l’Auditori. Caste-
lls parla de construir-lo al costat del 
Parc Central «i fer que no serveixi no-
més per a oferir una agenda cultu-
ral sinó que aculli també l’Escola de 
Música, el Conservatori i els estudis 
d’arts escènics de la nostra ciutat. 
Tot plegat constituirà un ecosistema 
cultural de primer ordre a la ciutat». 
Un objectiu de fa temps que ara ja 
es palpa «portar els estudis de Me-
dicina a Igualada. I així anar consti-
tuint el que en podríem dir un clúster 
dels ensenyaments de la salut» que 
inclourà tant els estudis universitaris 
i postuniversitaris, com el 4DHealth, 
les pràctiques a l’Hospital Universi-
tari de la ciutat i als centres d’atenció 
primària». Espera «que hi hagi una 
comunicació i relació constant en-
tre l’ensenyament i el món laboral» 
i vol continuar explorant «la possi-
bilitat d’ampliar l’oferta universi-
tària a la ciutat amb altres graus.» 
Aquesta darrera setmana també ha 

sorgit la qüestió del comerç igualadí 
(ERC ha parlat d’un balanç de seixan-
ta establiments tancats) en un pano-
rama de ferotge competència amb les 
plataformes electròniques. El batlle 
afirma que «la nostra ciutat ha estat 
reconeguda com un dels eixos comer-
cials del país amb més potència. Els 
darrers quatre anys s’han donat d’alta 
490 noves activitats en 99 carrers de 
tota la ciutat. I per mantenir aquest 
atractiu, que ens diferencia, nosal-
tres hem concebut la ciutat com un 
centre comercial a cel obert, i això 
vol dir tenir la ciutat bonica, acces-
sible, amb oferta cultural de quali-
tat, amb aparcaments gratuïts, ben 
connectada amb infraestructures, i 
amb esdeveniments de primer nivell 
que portin un bon ambient familiar 
perquè l’experiència de compra a la 
ciutat sigui agradable. Un dels exem-
ples clars d’aquesta voluntat de fer 
atractiva la ciutat ha estat la recupe-
ració de les sales de cinema a Igua-
lada, en  col·laboració  amb l’Ateneu 
Igualadí: vam obrir-ne primer una i 
aquest mandat n’hem obert una se-
gona. Hem de continuar treballant en 
aquesta línia.»

Vergés, la nova aposta 
d’ERC

No hi ha cap dels partits amb 
presència al consistori que no hagi 
tingut el seu show de dissensions in-
ternes durant aquests darrers quatre 
anys. Marisa Vila va sortir del govern 
de Junts a mig mandat; Eva  Pedra-
za també va dimitir amb soroll, com 
a regidora de Poble Actiu; els Comuns 
han trencat amb Igualada Som-hi per-
què ha estat la crossa de Castells; i 
Alba Vergés va aterrar com a cap de 
llista d’ERC en un procés de primàries 
contestat per alguns militants (i sense 
fer soroll, Carmen Manchón  ja no és 
a C’s). 

La que va ser  consellera  de Sa-
lut ha estat preparant-se des de fa 
mesos per la batalla d’Igualada que 
volen lliurar els republicans. I davant 
un adversari compartit, s’han recosit 
les diferències entre l’antic sector del 
PDeCAT i Junts per Catalunya, ager-
manats ara a la llista de Marc Castells 
i Junts per Igualada. Alba Vergés és 
l’adversària de més nom que ha plan-
tejat ERC a Marc Castells, tot i els bons 
resultats d’Enric Conill --ara número 
2-- el 2019. 

La presidenta en funcions del 
Parlament ha fet una campanya con-
tundent, amb la presència del presi-
dent de la Generalitat, Pere Aragonès, 
i també la que va ser presidenta del 
Parlament i una de les preses polí-
tiques més emblemàtiques, Carme 
Forcadell. Vergés  es postula  per ser 
la primera alcaldessa d’Iguala-
da i com l’antítesi de Marc Castells. 
Els republicans han atacat la darrera 
setmana al govern per la seva política 
comercial i asseguren que «amb Jun-
ts, s’ha girat l’esquena al comerç local 
en favor de les grans superfícies co-
mercials mentre el comerç local està 
patint i tancant». Xifren en un balanç 
de 60 els comerços que han abaixat 
persianes. Proposen «un pla d’acti-
vació comercial per posar en ús tots 
aquests locals buits i que hi torni la 
vida comercial, de proximitat, de qui-
lòmetre zero, a través d’ajudes als em-
prenedors, perquè muntar un negoci 
sigui fàcil a Igualada i no una odissea». 
En l’àmbit del Rec, ERC proclama la 
seva intenció de «crear un gran bar-
ri d’empreses tecnològiques» amb 
l’obertura d’usos «per fer-hi habitatge, 
serveis i zones verdes, que l’omplin de 
vida i el facin atractiu per a la indús-

tria 4.0» després de «la inacció del go-
vern Castells». Aquestes crítiques van 
acompanyades de la seva intenció de 
fer un nou Pla d’Ordenació Urbanísti-
ca Municipal (POUM), ja que «el que hi 
ha vigent és de 1986», amb un horitzó 
d’impulsar la reindustrialització. I en 
relació a  l’anunci de fer un miler de 
pisos nous de lloguer assequible de 
Marc Castells, Alba Vergés va esclatar 
per twitter fa unes setmanes replicant 
que «en dotze anys n’heu fet zero». 
ERC en promet 150 de lloguer social.

Igualada Som-hi 
pugna per ser la 
segona força

El lideratge del PSC  és  en mans 
de Jordi Cuadras i esperen recuperar 
el segon lloc que van perdre el 2015. 
Igualada Som-hi queda com un vehi-
cle del PSC i alguns elements vincu-
lats als Comuns, però sobretot que-
da emparat per l’oratòria i habilitat 
del jove periodista que va entrar en 
política fa quatre anys. Per a la se-
va segona campanya electoral com a 
força, Igualada Som-hi ha recuperat 
alguna de les propostes del 2019, n’ha 
afegit de noves i branda un to molt 
similar al de la seva anterior cursa. 
Jordi Cuadras subratlla la diferencia-
ció i les diferents “Igualades”, amb 
iniciatives per als barris allunyats del 
centre com la rampa mecànica al car-
rer Lleida, un amfiteatre i un parc que 
doni continuïtat a la zona de l’actual 
Parc de Valldaura o un espai recreatiu 
per a gossos darrere de l’Estadi Atlètic. 
Entre les propostes més sonades, hi 
ha la d’un nou Mercat amb l’estètica 
de la Pajarera a la Masuca --«serà un 
centre per al producte de quilòmetre 
zero»--, una iniciativa que contrasta 
amb la idea que té l’actual govern de 
reformar l’interior. Segons  Cuadras, 
«la nostra proposta és la més orde-
nada i  tranquil·la  per als paradistes 
i la que garanteix millor, per sempre 
més, el futur del mercat. A més, és la 
proposta en la qual podem aprofitar 
la feina feta que hi ha hagut fins ara 
d’estudi i anàlisi del dimensionament 
del mercat».

Com a formació que recull part 
de l’esperit de l’Entesa, han posat so-
bre la taula la construcció d’un nou 
residencial  ViuB  al «barri del Poble 
Sec, una zona on hi ha i hi haurà en 
els  pròxims anys  més població en-
vellida que necessitarà serveis i equi-
paments. Per això proposem ubicar 
aquest espai al barri i que sigui obert 
a tota la ciutat per tota la gent gran 
d’Igualada que ho necessiti i amb 
les quals volem fer un procés parti-
cipatiu per decidir si han de ser pi-
sos ViuB, un centre de dia o una resi-
dència». 

Els socialistes també parlen de la 
construcció d’una bolera en un Espai 
d’Oci per a Joves al costat Parc Cen-
tral, just on Marc Castells vol fer l’Audi-
tori. Som-hi exposa que l’equipament 
inclouria diferents  instal·lacions com 
una bolera, una sala de jocs, un espai 
de videojocs i realitat virtual, una sala 
d’actes adaptada per fer-hi concerts 
o festes en horari de tarda i elements 
urbans per practicar les acrobàcies del 
parkour. Cuadras branda una estadís-
tica «del mateix Ajuntament» confor-
me un 45% dels joves volen marxar 
d’Igualada. «Això no pot ser. Cal fer 
moltes polítiques i una d’elles és la 
d’oci, per això hem ideat i proposem 
aquest projecte. No volem que els jo-
ves, tant si són menors com majors 
d’edat, hagin d’anar a altres ciutats 
per tenir oci, volem que el trobin a 
Igualada».

Poble Actiu, tercer   
assalt amb Pau  
Ortínez de número u

La força de l’esquerra indepen-
dentista concorre per tercer mandat 
consecutiu a les eleccions igualadi-
nes i la segona amb aquest nom de 
marca. Poble Actiu estrena cap de llis-
ta, Pau Ortínez, que ha estat els dos 
darrers anys com a regidor a l’Ajunta-
ment. L’acompanyen en els primers 
llocs  Bet  Farrés, Oriol  Càlichs  i Rosa 
Perelló. La candidatura municipalis-
ta presenta un programa que posa 
l’accent en l’habitatge, l’emergència 
climàtica, renovar el POUM i els ser-
veis públics, com l’educació i la sani-
tat. Pel que fa al comerç, volen aug-
mentar els tipus a les grans superfícies 
i bonificacions fiscals als petits nego-
cis. I en matèria de participació ciu-
tadana, volen recuperar els consells 
de districte i elevar al 10% la xifra de 
pressupost que decidiran de manera 
directa els ciutadans.

Poble Actiu estrena 
cap de llista, Pau 
Ortínez, i es proposa 
influir en un govern 
d’esquerres

Les principals actuacions i obres 
que planteja l’esquerra independen-
tista serien una fase tercera dels pi-
sos ViuB, a darrere la Sagrada Famí-
lia, amb la creació de pisos per a gent 
gran i joves en edat d’emancipar-se. 
També tenen a l’agenda construir ha-
bitatge públic a les antigues piscines 
del Casal del Passeig, on també s’ins-
tal·laria  la Llar d’Infants el Rusc i un 
Casal d’Entitats. El mateix Passeig és 
un dels punts de la vila que Poble Ac-
tiu vol transformar amb més concre-
ció, amb la seva remodelació, un carril 
bici segregat i una reforma del pavi-
ment. Planegen estendre una xarxa de 
carrils bici arreu dels barris i la viana-
lització de carrers a tots els punts de la 
ciutat «amb la creació de noves línies 
de transport públic entre els centres 
educatius«». També Pau  Ortínez  ha 
expressat l’objectiu de crear «zones 
verdes aprofitant solars abandonats» i 
«recuperar i renaturalitzar les Guixeres 
i el riu Anoia». 

En l’apartat urbanístic, Poble Ac-
tiu també aspira que s’acabi amb el 
Pla General de 1986. Volen un nou 
POUM per planificar la ciutat del fu-
tur i que incideixi sobretot en el Rec, 
el vell barri adober, on hi volen usos 
combinats: «habitatge, comerç, indús-
tria neta», sense malbaratar el patri-
moni.

Per a la pastilla del Parc Central, 
on Marc Castells vol l’Auditori i els so-
cialistes plantegen fer l’Espai d’Oci 
per a Joves amb la bolera, proposen 
que sigui un bosc urbà i que també 
serveixi com a pàrquing de dissuasió, 
perquè aquells que arribin a la ciutat 
hi deixin el vehicle. En el programa 
de Poble Actiu també hi consten l’ha-
bilitació de nous horts urbans al Molí 
Nou i al barri de Montserrat i un nou 
centre obert a la zona de Sant Agustí i 
l’Escorxador.

Els Comuns tornen, 
amb Rafa Moya de 
candidat

El cap de llista dels Comuns és 
l’enginyer informàtic Rafa Moya, que 
encapçala una candidatura que s’ha 

volgut desmarcar d’Igualada Som-hi 
--«és el PSC»-- per haver pactat amb 
Junts.  Moya  planteja «un model de 
ciutat amb el focus en les persones». 
Veu un contrast «en fer polítiques de 
grans obres de pedra o fer política per 
a les persones». Els Comuns aposten 
per «una Igualada més participativa, 
on la gent pugui votar pressupostos 
participatius vinculants i no només 
consultius».

Titllen Castells de «negacionista 
climàtic» i posen com a objectiu «la 
Transició Ecològica: viure d’una altra 
manera. Això significa, per exemple, 
fer un porta a porta de recollida de 
residus». Proclamen la intenció de fer 
«polítiques transversals on la pers-
pectiva de gènere estigui present en 
totes les polítiques i volem garantir 
això amb una regidoria de feminisme 
i LGTBI». En la  parcel·la  econòmica, 
«el nostre model ha de ser bàsica-
ment social i circular; hem de consu-
mir, reutilitzar, reciclar i reparar. En 
aquest sentit, ens agradaria fer del 
Rec un barri d’empreses emergents, 
de noves tecnologies, amb una xarxa 
de coworking. »

C’s deixa pas a Valents
La que era regidora de C’s, Car-

men Manchón, vol continuar al con-
sistori amb la marca de Valents. Una 
marca nascuda del projecte de Ma-
nuel Valls, que ara lidera Eva Parera 
a Barcelona, després de portar uns 
quants barrets polítics. La igualadi-
na només es canvia el barret de C’s a 
Valents i lluitarà per un representant 
molt disputat entre el seu mateix es-
pai, PP i Vox.

Manchón resumeix els objectius 
com «seguretat, treball i llibertat». 
Assegura que a Igualada manca se-
guretat, tant personal com vial i jurí-
dica. És «fonamental que la gent vagi 
a l’Ajuntament i se senti que li resolen 
els problemes. El tema de l’okupació 
i l’habitatge és un problema global 
que no és d’Igualada i no podem dir 
que la culpa és de l’Ajuntament». Creu 
que «aquest problema s’ha d’afrontar 
de forma multidisciplinària amb els 
propietaris, constructors, administra-
cions…». Insisteix amb els «okupes”: 
«som 100% intolerants amb això, els 
propietaris s’han de sentir recolzats 
per l’administració i l’Ajuntament és 
la més propera. Sobre la seguretat 
jo soc famosa per haver parlat dels 
drons, però qualsevol nou mitjà que 
surti per augmentar la seguretat és 
bo, es faran servir i sinó ara, d’aquí 
poc.»

El clàssic, Joan 
Agramunt

Després que el fugaç zenit de C’s 
es mengés part del pastís del PP fa 
quatre anys a diferents punts del país, 
els populars volen ara recuperar po-
sicions. A Igualada confien en Joan 
Agramunt, que des de fa 28 anys --no 
sempre ha pogut entrar de regidor-- 
ha estat una constant de la vida po-
lítica igualadina. Ben considerat pels 
seus rivals polítics, encapçala el que 
podria ser el seu darrer intent. 

Com a propostes, demana prio-
ritzar l’atracció d’empreses al territori, 
perquè «no hi ha millor política social 
que l’ocupació». Segons Agramunt, es 
generaran llocs de treball per a la po-
blació local i «el 30% que ha de mar-
xar a treballar fora del municipi, i crei-
xent. També ens genera més ingressos 
com a administració, diners que es 
poden invertir en infraestructures, ser-
veis i rebaixar la pressió fiscal.»

Manel Fornells
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 tots els alcaldables de l’anoia

ARGENÇOLA
Francesc Ferrer Alegre / Esquer-
ra Republicana de Catalunya - Ar-
gençola Entre Tots - Acord Muni-
cipal (AM)
Josep Albareda Franquesa / 
Junts per Argençola - Compromís 
Municipal (CM)
Salvador Martín de Rus / Partit 
dels Socialistes de Catalunya - 
Candidatura de Progrés (PSC-CP)

BELLPRAT
Martí Gual Vidal / Units per Bell-
prat - Acord Municipal (UxP-AM)
Josep Soler Casellas / Junts per 
Bellprat - Compromís Municipal (CM)
Mònica Lorente Gil / Partit dels 
Socialistes de Catalunya - Candi-
datura de Progrés (PSC-CP)

CABRERA D’ANOIA
Salustià Monteagudo Hidalgo 
/ Partit dels Socialistes de Cata-
lunya - Candidatura de Progrés 
(PSC-CP)
Martina Alicia Lanuza Sánchez / 
Cabrera Actúa (CACTUA)
Elisabet Hidalgo Ortega / Units 
per Cabrera - Esquerra Republica-
na de Catalunya - Acord Munici-
pal (UC-ERC-AM)
José Manuel Alonso Hernández 
/ Partit Popular (PP)
Juan Manuel Díaz Calvo / Junts 
per Cabrera - Compromís Munici-
pal (CM)
Marcos Flores Flores / Vox (VOX)

CALAF
Montserrat Mases Sala / Junts 
per Calaf - Acord Municipal (JxC-
AM)
Josep Casulleras Closa / Sumem 
per Calaf - Candidatura de Pro-
grés (SC-CP)
Joan Caballol Pérez / Junts per 
Catalunya - Compromís Munici-
pal (CM)

CALONGE DE SEGARRA
Ramon Campà Pons / Sempre 
Calonge - Candidatura de Progrés 
(SC-CP)
Rosanna Sagués Casulleras / 
Fem Calonge - Acord Municipal 
(FEM-AM)
Xavier Nadal Masana / Junts per 
Calonge de Segarra - Compromís 
Municipal (CM)

CAPELLADES
José Fernández Aguado / Partit 
dels Socialistes de Catalunya - 
Candidatura de Progrés (PSC-CP)
Miquel Sabaté Solà / Vila de Ca-
pellades - CUP - Alternativa Muni-
cipalista (VdC-CUP-AMUNT)
Salvador Vives Alari / Esquerra 
Republicana de Catalunya - Acord 
Municipal (ERC-AM)
Valentín Guerra Burgos / Ciuda-
danos (Cs)
Marcel·lí Martorell Font / Junts 
per Capellades - Compromís Mu-
nicipal (CM)
Miguel Ángel Hernández Mata-
rín - Vox (VOX)

CARME
Marc Sánchez Rodríguez / CAR-
ME ENDAVANT - Acord Municipal 
(CE-AM)

CASTELLFOLLIT DE RIUBGREGÓS
Lourdes Oliveras Vives / VIU 
CASTELLFOLLIT -  Acord Munici-
pal (VC-AM)
Mª Jesús Iglesias Hernández / 
Partit dels Socialistes de Cata-
lunya - Candidatura de Progrés 
(PSC-CP)
Ramon Ibáñez Closa / Junts Per 
Castellfollit de Riubgregós - Com-
promís Municipal (CM)

CASTELLOLÍ
Joan Serra Muset / Totes Unides 
Per Castellolí- Acord Municipal 
(AM)

COPONS
Alejandro Prehn Faura / Agrupa-
ció d’Electors Ara Copons (AC)

EL BRUC
Carles Castro Taboada / Unitat 
Pel Bruc - Candidatura De Pro-
grés (UB-CP)
Debora Tamara Chiachio Cam-
pos / Impulsem El Bruc - Esquerra 
Republicana de Catalunya- Acord 
Municipal (IEB-ERC-AM)
Rafael Galvan Rodríguez / Junts 
pel Bruc - Compromís Municipal 
(CM)

ELS HOSTALETS DE PIEROLA
Daniel Javier Vendrell Domín-
guez / Cp - Sumem Pels Hosta-
lets - Candidatura De Progrés 
(CP)
Jennifer Villoria Regueiro / 
Candidatura d’Unitat Popular - 
Alternativa Municipalista (CUP-
AMUNT)
Gerard Parcerisas Valls / Es-
querra Republicana de Catalu-
nya - Acord Municipal (ERC-AM)
Jordi Parcerisas Valls / Junts 
pels Hostalets - Compromís Mu-
nicipal (CM)
Jose Antonio Cañete Navarro / 
Urbanitzacions Hostalets de Pie-
rola Unides (UHPU)
José Francisco Barrios Merino / 
Partit Popular (PP)
Sergio Martínez Fernández / 
Ciutadans (CS)

ELS PRATS DE REI
Josep Font Nadal (Indep.) / 
Agrupació d’Electors Recuperem 
el Seny, Recuperem la Dignitat
Carla Casas Valls / Som Els Prats 
de Rei - Acord Municipal (AM)

IGUALADA
Marc Castells Berzosa / Junts 
per Igualada - Compromís Muni-
cipal (Cm)
Alba Vergés Bosch / Esquerra Re-
publicana de Catalunya -Acord 
Municipal (ERC - AM)
Jordi Cuadras Oliva / Igualada 
Som-hi - Partit dels Socialistes 
de Catalunya - Igualada Oberta - 
Candidatura de Progrés (SOM-HI 
- PSC - IO - CP)
Pau Ortínez Martí / Poble Actiu 
- Cup - Alternativa Municipalista 
(PA - CUP - AMUNT)
Rafael Moya Buades / Igualada 
En Comú Podem - Confluència 
(IECP - C)
Carmen Alicia Manchón Villa-
verde / Valents (VALENTS)

Juan Agramunt Seuba / Partit 
Popular (PP)
Daniel Carmona Navarro / Vox 
(VOX)

JORBA
Pilar Queralt Canet / Esquerra 
Republicana de Catalunya - Acord 
Municipal (AM)
Marc Solsona Santos  / Junts 
per Jorba - Compromís Municipal 
(CM)
Romina Gabarró Nuñez / Som 
Canvi Més Poble! - Som Movi-
ment d’Esquerres de Catalunya 
(SOMMESCAT)

LA LLACUNA
Mireia Sabaté Balada / Acció 
per La Llacuna - Acord Municipal 
(AXLL-AM)
Jose Parera Tort / Compromís 
amb La Llacuna - Compromís Mu-
nicipal (CM)
Josep Lluís (Pep) Gorgori Gon-
zález (Indep.) / Sumem per La 
Llacuna - Candidatura de Progrés 
(SLL-CP)

LA POBLA DE CLARAMUNT
Santiago Broch Miquel  / Avan-
cem per la Pobla Junts - Compro-
mís Municipal (CM)
Abel Martos Rozas / Esquerra Re-
publicana de Catalunya - Fem Po-
bla - Acord Municipal (ERC - AM)
Jéssica Maturana García / Partit 
dels Socialistes de Catalunya - 
Candidatura de Progrés (CP)
Antoni Mabras Marimon (Indep.) 
/ Participa#Volemunapoblamillor 
(P!)

LA TORRE DE CLARAMUNT
Joan Montenegro Carrión / Es-
querra Republicana de Catalunya 
- Som L’Alternativa- Acord Munici-
pal (ERC-SA-AM)
Jaume Riba Bayo / Junts per La 
Torre de Claramunt - Compromís 
Municipal (CM)
Carla Suárez Nieto/ Partit dels 
Socialistes de Catalunya - Candi-
datura de Progrés (PSC-CP)
Joaquim Morales Mestres (In-
dep.) / Republicans d’Esquerra 
per La Torre (RE)
Vicente Bustos Hidalgo / Vox 
(VOX)

MASQUEFA
Xavier Boquete Saiz / Junts per 
Masquefa - Compromís Municipal 
(CM)
Roger Vàzquez Claravalls / Es-
querra Republicana de Catalunya 
- Acord Municipal (ERC-AM)
Daniel Antonio Gutiérrez Es-
partero / Sumem per Masquefa 
- Candidatura de Progrés (Sm-
Cp)
Adolfo Serna Fuertes / Partit Po-
pular (PP)
Sergio Sánchez Gil / Vox (VOX)

MONTMANEU
Josep Maria Albareda Bacardit  
/ Viu Montmaneu - Esquerra Re-
publicana de Catalunya - Acord 
Municipal (Vm-erc-am)
Àngel Farré Carulla / Junts per 
Montmaneu - Compromís Muni-
cipal (CM)

ÒDENA
Francisco Guisado Santano / 
Partit dels Socialistes de Catalu-
nya-Òdena Progres- Candidatura 
de Progrés (PSC - Òdena Progrés 
- CP)
Jaume Xaus Regordosa / Fem 
Òdena - Acord Municipal (AM)
Francisco Javier «Fran» Carrero 
Jara / Junts per Òdena - Compro-
mís Municipal (CM)
Andreu Garcia Sanchez / Òdena 
a Fons Avancem (ÒAF)

ORPÍ
Imma Palet Rubió / Som Orpí - 
Acord Municipal (AM)
Josefa Escuin Azcona / Partit 
dels Socialistes de Catalunya 
(PSC-PSOE) - Candidatura de Pro-
grés (PSC)

PIERA
Julia Bueno García / CUP - Pi-
era - Alternativa Municipalista 
(CUP - AMUNT)
Neus Núñez Bosch / Esquer-
ra Republicana de Catalunya - 
Acord Municipal (ERC / Esquer-
ra)
Josep Llopart Gardela / Junts 
Per Piera - Compromís Munici-
pal (CM)
Jordi Madrid Roca (Indep.) / 
Som Piera -  Som Moviment 
d ’ E s q u e r r e s  d e  C a t a l u n ya 
(SP-SOMMESCAT)
Maria Del Carme Gonzalez An-
jauma / Sumem per Piera - Can-
didatura de Progrés (SP-CP)
Francisco Ibañez Lopez / Partit 
Popular (PP)
Francisco Javier Rodríguez 
Llamas / Vox (VOX)

PUJALT
Pere Masana Nadal / Fem Pujalt 
- Acord Municipal (AM)
Salvador Bosch Casanovas / 
Junts per Pujalt - Compromís Mu-
nicipal (CM)
Montserrat Feixas Soteras / Par-
tit dels Socialistes de Catalunya 
- Candidatura de Progrés (CP)

RUBIÓ
Francesc Juarez de la Cruz /  
Compromís Municipal per Rubió - 
Compromís Municipal (CM)
Laura Ferrer Diaz / Gent de Ru-
bio- Acord Municipal (GDR-AM)
Antoni Sánchez Caballe / Sumem 
per Rubió - Candidatura de Progrés 
(CP)

SANT MARTÍ DE TOUS
Marta Gràcia Marimon / Can-
didatura d’Unitat Popular Sant 
Martí De Tous - Alternativa Muni-
cipalista (CUP - AMUNT)
David Alquézar Claramunt / Es-
querra Republicana de Catalunya 
- Acord Municipal (ERC-AM)
Bern Camins Besa / Junts per 
Tous - Compromís Municipal (CM)
Jordi Gamero Parra / Sumem 
per Tous - Candidatura de Pro-
grés (ST - CP)

SANT MARTÍ SESGUEIOLES
Marina Graells Adell / Sant Martí 
Avança - Acord Municipal (SMA 
- AM)

SANT PERE SALLAVINERA
Terència Torra Montraveta / In-
dependent per Sant Pere Salla-
vinera - Acord Municipal (ISPS-
AM)
Matias Bosch Bacardit / Junts 
per Sant Pere Sallavinera - Com-
promís Municipal (CM)
Alfons Rius Ribalta / Sumem a 
Sant Pere Sallavinera - Confluèn-
cia (SASPS - C)
Alba Bermejo Gómez / Partit 
dels Socialistes de Catalunya - 
Candidatura de Progrés (PSC- CP)

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI
Jesús Miguel Juárez Tamayo / 
Ara Montbui-La Veu dels Veïns de 
Montbui (AM-LVDVDM)
Carolina Telechea Lozano 
(Som-Erc-Am) / Som Montbui - 
Esquerrra Republicana - Acord 
Municipal (SOM-ERC-AM)
Silvia Latorre Márquez / Partit 
dels Socialistes de Catalunya - 
Candidatura de Progrés (PSC-CP)
Antonio Fernandez Porras / 
Partit Popular (PP)
Félix Torres Martínez / Vox 
(VOX)

SANTA MARIA DE MIRALLES
Yolanda Ruiz Baena / Fem Mira-
lles - Acord Municipal (FEM - AM)
Juan Carlos Santano Jiménez 
/ Junts per Miralles - Compromís 
Municipal (CM)
Roger Manzano Junyent / Su-
men per Miralles - Candidatura 
de Progrés (SM - CP)

VALLBONA D’ANOIA
Meritxell Baqué López / Candi-
datura d’Unitat Popular - Alterna-
tiva Municipalista (CUP - AMUNT)
Joan Garcia Semitiel / Estimem 
Vallbona - Esquerra Republicana 
de Catalunya - Acord Municipal 
(ERC - AM)
Pere Masagué Esteve / Junts - 
Som Vallbona - Compromís Muni-
cipal (CM)
Maria Isabel Ferrer Bosch / Par-
tit dels Socialistes de Catalunya 
- Candidatura de Progrés (PSC - 
CP)

VECIANA
Jordi Gumà Serarols (ERC-AM) / 
Esquerra Republicana de Catalu-
nya - Acord Municipal (ERC - AM)
Jordi Servitje Turull / Junts Per 
Veciana - Compromís Municipal 
(CM)
Jose Raul Almiron Rodriguez 
/ Partit dels Socialistes de Cata-
lunya - Candidatura de Progrés 
(PSC - CP)

VILANOVA DEL CAMÍ
Noemi Trucharte Cervera / 
Partit dels Socialistes de Cata-
lunya - Candidatura de Progrés 
(PSC)
Jordi Baron Escriche / Impul-
sem Vilanova - Compromís Mu-
nicipal (CM)
Marc Bernáldez Domingo  / 
Fem Vilanova - Acord Municipal 
(AM)
Vanesa Gonzalez Marquez / V 
Vilanova365 (V VILANOVA365)
David Téllez García / Vox (VOX)

Finalment, el proper diumenge, 28 de maig, sabrem quins seran els guanyadors de les eleccions municipals d’aquest 
2023 a la comarca de l’Anoia.
Tot seguit us oferim un llistat amb els caps de llista de les diverses candidatures que es presenten a tots els municipis 
de la comarca, i entre els quals sortiran elegits els alcaldes de la propera legislatura.



pobleactiu.cat
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IGUALADA

Poble Actiu reclama a les altres 
candidatures un treball real per millorar 
el transport públic més enllà de la 
campanya electoral 

VILANOVA DEL CAMÍ

Noemí Trucharte es 
compromet a continuar 
treballant per facilitar 
l’accés a l’habitatge 

EL BRUC

Junts pel Bruc es presenta 
a Montserrat Parc i al Bruc 
Residencial

JORBA

Nou equip d’ERC per fer Jorba amb tu

Poble Actiu, he fet públic un 
comunicat, a pocs dies de les 

eleccions municipals, on reclama 
a les diferents candidatures que es 
presenten a l’Ajuntament d’Iguala-
da un treball real per a aconseguir 
millores del transport públic cap 
a les ciutats mitjanes properes a 
Igualada, especialment cap a Bar-
celona. Segons el regidor i candidat 
a l’alcaldia Pau Ortínez “hem de 
planificar la millora de les conne-
xions de transport públic amb una 
visió a mitjà-llarg termini, que seria 
el projecte de tren ràpid cap a Bar-
celona, però també hem de soluci-
onar el mentrestant, ja que aquests 
projectes poden tardar 10, 15 o 20 
anys a ser una realitat”. Per això, en 
una fase inicial proposen millorar la 
qualitat de la connexió amb Barce-
lona, i incrementar les línies d’au-
tobús i les freqüències de connexió 
amb les ciutats de l’eix Diagonal 
(Manresa, Vilafranca del Penedès i 

Vilanova i la Geltrú) i les de ponent 
(Lleida, Mollerussa, Tàrrega i Cerve-
ra).   Finalment, Pau Ortínez també 
assenyala que “en relació al projec-
te del tren ràpid hem vist fotogra-
fies d’alcaldables d’ERC, discursos 
per part d’Igualada Som-hi, i en el 
cas de Junts, que ni n’han parlat. 
Però la realitat és que mentre els 
seus partits governen a la Genera-
litat o a Madrid, ells no han sigut 
capaços d’aconseguir res, mentre 
que nosaltres hem aconseguit que 
el parlament aprovi la creació de 
busos nocturns entre Igualada i 
Barcelona”. 

Acord municipal pel tren 
ràpid 

Aconseguir una mobilitat molt 
més sostenible, i per tant una ma-
jor utilització del transport públic, 
és un dels eixos claus del programa 
de Poble Actiu. Per això, segons el 
candidat Pau Ortinez, treballaran 
per “aconseguir un projecte de tren 
ràpid que connecti amb Barcelona 
fruit d’un acord municipal, amb el 
mínim impacte ambiental, i que no 
tingui per objectiu convertir-nos en 
el magatzem logístic de Barcelona, 
sinó en una ciutat amb una indús-
tria activa i sostenible”. 

Rescindir el contracte amb 
Monbus

La formació municipalista asse-
gura que “després d’anys de defici-
ències del servei que dona Monbus 
entre Barcelona i Igualada, la mi-
llora d’aquest ha d’estar necessàri-
ament lligada a la rescissió del con-

tracte amb l’empresa”. Proposen 
doncs, que el nou contracte inclo-
gui clàusules relatives a la qualitat 
dels autobusos, l’increment de fre-
qüències en hores punta,  les condi-
cions salarials dels conductors, així 
com sancions reals quan s’incom-
pleixin alguns dels punts del servei. 
Però, sobretot, demanen “assegu-
rar que anar amb autobús no sigui 
una experiència perillosa, que mai 
més calgui fer baixar la gent al mig 
de l’autovia perquè s’està cremant 
un vehicle”.

Connexió amb Manresa, 
Vilafranca i Lleida

La candidata Rosa Perelló ex-
posà que “cal sortir de la visió Bar-
celona centrista, i lluitar per unes 
connexions de transport públic dig-
nes amb altres ciutats mitjanes del 
país. Això té especial rellevància 
en primer lloc amb Lleida, ja que 
el campus Igualada està integrat 
a la Universitat de Lleida, però el 
transport públic entre ambdues 
ciutats és pràcticament inexistent. 
També és important amb les ciu-
tats de l’eix diagonal, com Manresa, 
Vilafranca del Penedès i Vilanova i 
la Geltrú, amb les dues darreres en 
particular, ja que seran les altres 
capitals de la Vegueria Penedès”. 
El candidat Pau Ortínez ha afegit 
que “proposem un eix bus diagonal 
que ens permeti poder enllaçar a 
Manresa amb l’eix bus que uneix 
Lleida i Girona, i així assegurar-nos 
un transport públic decent amb les 
ciutats mitjanes de la Catalunya 
Central”.

El nou equip de la candidatura 
d’ERC a Jorba fa una crida a la 

participació en les eleccions muni-
cipals del dia 28 de maig. Pilar Que-
ralt, Pep Vallès, Marta Alonso, Adrià 
Domènech, Lourdes Relat, Josep 
Maria Palau i Jordi Sarlé en els set 
primers llocs, seguits per Pep Solà, 
Anna Pérez, Jordi Payró, Isabel Mar-
mi, Pere Alemany, Concepció Sote-
ras, Víctor López, Maria Monsalve, 
Carles Gascó i Mercè Baliu, en els 
deu llocs següents, animen a tots els 
votants del municipi de Jorba a exer-
cir el seu dret a decidir com es gesti-
onarà el poble en els propers quatre 
anys. Es traca d’un equip nou, basat 
en persones amb una àmplia trajec-
tòria d’implicació en les entitats del 
poble i que té un bon coneixement 
de les necessitats i les potencialitats 
del municipi. Un equip que té com 
principi bàsic la proximitat i el saber 
escoltar al veïnat. En definitiva, amb 
la consciència de que el “fer Jorba 
amb tu” s’ha de fer realitat cada dia 
al llarg dels quatre anys del man-
dat. Aquest equip de persones amb 
implicació i compromís pel poble, 
es presenta amb la il·lusió per a pro-
moure la vida social i col·lectiva al 
poble, les activitats per a totes les 

edats que construeixin comunitat de 
poble i potenciar les entitats i comis-
sions de veïns que es poden encarre-
gar de fer possibles aquest espais de 
socialització i participació. I també, 
amb la complicitat i la participació 
de tota la comunitat veïnal, acon-
seguir un conjunt de reptes col·lec-
tius: a) tenir un poble amb un millor 
estat de manteniment en general; b) 
arranjar la gran zona verda davant 
del pati de l’escola i altres zones 
verdes de Sant Genís i Pla de Tor-
ruella; c) la construcció de la nova 
Escola d’Educació Infantil i Primària; 
d) fer viable l’edifici del centre de 
dia i els serveis per a la gent gran 
dependent; e) fer possible la reha-
bilitació i el lloguer assequible dels 
habitatges buits dels nuclis històrics; 

f) la creació d’una comunitat ener-
gètica local i el pla d’estalvi d’aigua 
del municipi; g) reduir el soroll de 
l’A-2 al seu pas per Jorba, Sant Genís 
i Pla de Torruella, i sens dubte, h) 
aconseguir el soterrament total de 
les dues línies d’alta tensió aèries 
que pretenen construir a Jorba dues 
empreses privades. I, a més a més, 
intentar portar a terme les desenes 
de suggeriments i propostes que ja 
s’han recollit del veïnat, tant de for-
ma individual com de forma col·lec-
tiva (del veïnat de Jorba, Sant Genís 
i Pla de Torruella i de la plataforma 
veïnal Jorba Reflexiona). Aquestes 
propostes ja formen part, també, 
dels compromisos d’acció per part 
d’aquest candidatura pels proper 
quatre anys.

El PSC de Vilanova del Camí té 
l’accés a l’habitatge com un 

dels grans eixos del seu programa 
electoral. L’alcaldessa i candidata 
a la reelecció, Noemí Trucharte, ha 
explicat que treballarà en diferents 
vies per ampliar el nombre d’ha-
bitatges públics del municipi i per 
facilitar l’accés a l’habitatge als col-
lectius amb més dificultats.

Creació d’una oficina de 
l’habitatge

La primera mesura proposada 
per Noemí Trucharte és la creació 
d’una Oficina Municipal de l’Habi-
tatge que pugui crear, per exemple, 
una borsa d’habitatges en lloguer. 
Un espai que pugui servir per po-
sar en comú l’oferta i la demanda 
amb el suport municipal a totes 
les parts.

En aquest sentit, entre les me-
sures que estudia la candidatura 
socialista hi ha la creació d’ajuts a 
la rehabilitació de pisos buits que 
es posin a lloguer assequible. Per 
al conjunt de la ciutadania, aques-
ta oficina servirà per assessorar 
i facilitar els tràmits de diferents 
ajuts i subvencions en matèria 
d’habitatge.

Més pisos municipals
Entre les mesures per facilitar 

l’accés a l’habitatge dels vilanovins 
i vilanovines, l’alcaldessa socialista 
i candidata a la reelecció referma 
la seva aposta per tenir més pisos 
de propietat municipal per desti-
nar-los a habitatge dels col·lectius 
que sovint tenen més dificultats 
per accedir-hi, com joves, famílies 
monoparentals o gent gran.

Noemí Trucharte assegura 
que “trucarem a totes les por-
tes per tal de demanar recursos i 
ajudes per crear més habitatge”. I 
mentre aquests recursos arriben, 
Noemí Trucharte remarca que “al 
govern de Vilanova no ens hem 
quedat de braços creuats” i re-
corda la recent compra d’un bloc 
de sis pisos al carrer Girona, al 
barri de la Pau del municipi. Els 
sis habitatges es destinaran a 
col·lectius com joves, gent gran 
o famílies monoparentals i un 
d’ells es reserva per a situacions 
d’emergències socials.

Cap de setmana intens de la 
candidatura de Junts pel Bruc 

que el dissabte 20 i diumenge 21 
de maig va voler fer arribar en 
petit format als veïns de dues de 
les urbanitzacions del seu terme 
municipal.

Novament, el missatge prefe-
rent va ser treballar intensament i 
facilitar el dia a dia dels veïns amb 
un ajuntament sensible i proper 
a les persones, més transparent 
i més eficaç en la utilització dels 
recursos.

El transport públic, la segure-
tat, la cobertura mòbil, la neteja i 
manteniment de les urbanitzacions 

i franges perimetrals són una prio-
ritat per Junts pel Bruc; tanmateix, 
confia que la solució urbanística ha 
de ser sempre negociada i flexible, 
sense imposicions i que ha d’anar 
de tenir en compte el resultat de 
l’estudi socioeconòmic pendent 
d’executar.

Junts pel Bruc s’ha mostrat fer-
mament convençut en el cas del 
Bruc Residencial, que l’acta del ple 
del 1996 és la que marca jurídica-
ment qualsevol tràmit posterior 
contemplant la seva recepció com 
a eix bàsic per qualsevol projecte 
de futur respectant els drets adqui-
rits. #elbrucsomtots



El canvi és possible,
fes-ho amb el teu vot.

 

Més seguretat.
Més neteja.

Millors serveis públics.
Més economia.

VOTA

Defensar barris segurs i carrers en bon
estat no va ideologies, és sentit comú.

El 28 de maig
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IGUALADA

Jordi Cuadras explica el programa amb un 
mapa gegant  i parades a peu de carrer 

IGUALADA

Alba Vergés: “Tenim el Govern al costat 
pel tren ràpid d’Igualada a Barcelona 
en 50 minuts. M’hi deixaré la pell com a 
alcaldessa”

IGUALADA

La JNC Igualada se suma a 
la campanya de 
Junts x Igualada

LA POBLA DE CLARAMUNT

Santi Broch presenta 15 
propostes claus per a la 
Pobla de Claramunt

CALAF

SUMEM per Calaf aposta 
per la Independència 
Energètica

El candidat a l’alcaldia d’Igualada 
Jordi Cuadras i el seu equip estan 

explicant el programa amb el qual es 
presenten a les eleccions municipals 
d’aquest diumenge a tots els barris 
d’Igualada amb parades a peu de 
carrer i un mapa gegant de la ciutat 
on es detallen les propostes. A més, 
el programa s’ha distribuït a totes 
les cases durant aquests darrers 
dies, juntament amb la papereta 
electoral, i es troba penjat a la web 
igualadasomhi.cat.

Cuadras afirma que “després de 
12 anys, la gent té ganes d’un nou 
aire a Igualada i tothom qui em tro-
bo em comenta que l’alternança en 
política és bona. Estem preparats 
per assumir aquesta responsabilitat. 
Estic convençut que la nostra posi-
ció és la posició central a la nostra 
ciutat, que som majoria els que vo-
lem un nou impuls, els que volem 
fer avançar Igualada i els que volem 
que Igualada guanyi el futur. Ho dic 
així de convençut perquè és el que 
cada dia em diu la gent pel carrer”.

El candidat d’Igualada Som-hi 
(PSC - Igualada Oberta) afegeix que 
“durant tot el mandat no hem deixat 
d’estar a peu de carrer, de ser a tots 
els barris i de parlar amb moltes ve-
ïnes i veïns. Hem visitat cada setma-
na els barris i hem parlat amb molta 
gent. Ha sigut un treball continu que 
no hem deixat de fer perquè creiem 
en la proximitat i el nostre programa 

és fruit de tot això”. Les darreres set-
manes, Cuadras i el seu equip ja han 
fet una vintena de parades a tots els 
barris de la ciutat per explicar el seu 
projecte de “tu a tu” amb els veïns i 
veïnes.

El mapa gegant d’Igualada és 
el resum d’un programa amb 182 
propostes amb tres grans apartats: 
una Igualada per viure, treballar i ser 
feliç. I cinc grans àmbits: l’economia 
i la creació d’ocupació, l’habitatge, 
la seguretat, la mobilitat i els barris, 
i l’oci de cultura i esport. Un progra-
ma que interpel·la tothom: joves, 
famílies i gent gran i que assumeix 
els reptes que té Igualada amb l’ho-
ritzó posat al 2030 amb propostes a 
4 i 8 anys vista: “Proposem accions 
a curt, mitjà i llarg termini perquè la 

política és més política si té mirada 
llarga, si pensa en els que som avui 
però també en els que vindran. La 
política és més política si és capaç 
de plantar la llavor de projectes que 
potser avui no veiem fets realitat 
però que sí que veuran els que vin-
guin darrere nostre. D’això se’n diu 
responsabilitat i generositat. Sabem 
on anem i durant tots aquests dies 
ho estem explicant”, afirma el can-
didat.

Pel que fa a la llista, Jordi Cua-
dras remarca que “som l’equip més 
preparat, més potent i més il·lusi-
onat que es presenta en aquestes 
eleccions municipals. Som un equip 
de ciutat, una llista que va molt més 
enllà dels partits polítics. Un equip 
format per persones que tenim la 
nostra pròpia trajectòria professi-
onal fora de la política i que si fem 
el pas d’estar en política és perquè 
volem i ho sentim amb el cor i el cap, 
i volem oferir tota la nostra experi-
ència a la nostra ciutat. Per ser útils, 
per ajudar, per assumir responsabili-
tats i per fer avançar Igualada.

Jordi Cuadras explica que “som 
l’equip que representa l’àmbit eco-
nòmic i empresarial, el social, la sa-
lut, l’educació, la cultura, l’esport, 
l’urbanisme i tants àmbits claus. I 
l’equip que, sobretot, representa l’ai-
re fresc, la il·lusió i les noves idees 
que Igualada necessita”.

El conseller de Territori, Juli 
Fernández, i l’alcaldable d’Es-

querra a Igualada, Alba Vergés, 
feien una roda de premsa, ahir 
dimecres, per reivindicar l’aposta 
per l’Eix Ferroviari Transversal. Ver-
gés ho considera «una infraestruc-
tura necessària i imprescindible 
pel futur del nostre territori» i ha 
recalcat que, en el cas d’Igualada, 
«el tren ràpid ens connectaria de 
manera ràpida amb les principals 
ciutats del nostre entorn i en 50 
minuts amb Barcelona». 

L’alcaldable igualadina ha po-
sat en valor que «hem creat una 
gran aliança territorial dels alcal-
dables d’ERC de les ciutats de Llei-
da, Mollerussa, Tàrrega, Cervera, 
Igualada, Manresa i Martorell, que 
aplega més de 350.000 habitants», 
amb l’objectiu de reclamar a les 
administracions la inversió neces-
sària per fer realitat l’eix ferroviari 
transversal.

Per a Vergés, el tren ràpid és 
«una eina imprescindible de pro-
grés econòmic, social i territorial». 
En l’àmbit econòmic, ha destacat 
les oportunitats d’oferir una via 
ferroviària pel transport de mer-
caderies tant cap a Barcelona com 
cap a Lleida per potenciar les zones 
industrials dels municipis per on 

passa l’eix. «Amb millors comuni-
cacions podrem captar treballa-
dors, descongestionar l’autovia A2 i 
atraure empreses», ha recalcat. 

Pel que fa al benefici social, «si 
oferim viatges més directes, amb 
més freqüències i en menor temps 
podrem oferir una alternativa real 
a l’ús del vehicle privat i un estalvi 
econòmic pels usuaris». A més, a 
nivell territorial, connectar ciutats 
mitjanes entre elles és una manera 
de «vertebrar la Catalunya sence-
ra, d’oest a est, frenar el despobla-
ment i fomentar el reequilibri terri-
torial», ha defensat.

El conseller de Territori, Juli 
Fernández, ha assegurat que «vo-

lem fer un sistema ferroviari in-
tegral per Catalunya, i una de les 
peces és el corredor transversal. 
Estem disposats a assumir les res-
ponsabilitats que l’estat espanyol 
no exerceix, oferint una alternati-
va real al cotxe i millorant el dia a 
dia de la gent». Així com també ha 
afirmat que «l’estat espanyol no 
pot defugir les seves responsabili-
tats, s’ha d’implicar i fer inversions 
que donin resposta a les demandes 
dels ciutadans», ha recalcat el con-
seller. «Fa molts anys que l’estat 
espanyol no inverteix el que ens 
pertoca en l’àmbit de rodalies i del 
transport públic, i estem pagant 
una deixadesa endèmica que no-
més perjudica als ciutadans i ciuta-
danes de Catalunya», ha lamentat. 

A la roda de premsa també hi 
ha participat el paer en cap de Cer-
vera, Joan Santacana, un dels mu-
nicipis membres de l’Aliança pel 
tren gran impulsada des d’Igua-
lada. Santacana ha defensat que 
«una bona connexió amb Barcelo-
na ens permetrà desenvolupar els 
nostres polígons industrials i trans-
portar mercaderies de manera sos-
tenible». Santacana també ha inci-
dit en la necessitat de «connectar 
les ciutats de l’interior, teixir el país 
i fer realitat la Catalunya sencera».

La Joventut Nacionalista de Catalu-
nya d’Igualada recolzarà a Junts x 

Igualada participant activament de 
la campanya de les municipals apor-
tant al seu programa les polítiques 
juvenils promogudes des de l’orga-
nització. Així mateix, donarà suport 
a la resta de candidatures de Junts a 
la comarca de l’Anoia.

La JNC Igualada comptarà amb 
la presència dels militants Queralt 
Carbonell i Ton Pallarès com a can-
didats a la llista electoral de Junts 
x Igualada de la mà de l’alcalde i 
candidat Marc Castells, que aposta 
especialment per la importància i 

implicació dels joves igualadins i les 
seves necessitats.

En aquest sentit la JNC i Junts x 
Igualada han arribat a l’acord d’in-
corporar elements del programa 
electoral de la JNC en el programa 
de l’alcalde Marc Castells, com a pi-
lar fonamental de la política jove, 
s’ha acordat l’ús del Mercantil com a 
espai d’oci, especialment pensat per 
a la joventut.

Aquesta entesa amb Junts per 
Igualada i a la comarca va acompa-
nyada de la futura presència a nivell 
comarcal de la Joventut Nacionalis-
ta de Catalunya, que vol aconseguir 
representació al major nombre de 
municipis de la comarca de l’Anoia.

En aquest sentit s’ha col·laborat 
estretament amb alcaldables de la 
comarca, com Marc Solsona de la 
candidatura de Junts per Jorba per 
ampliar el col·lectiu juvenil al poble i 
promoure’n polítiques juvenils.

Junts aposta per la joventut i la 
JNC aposta pel municipalisme, per 
aquest motiu es farà costat als alcal-
dables de Junts a l’Anoia sota el le-
ma: “La meva ciutat, el nostre futur”.

El candidat d’Avancem per la 
Pobla, Santi Broch, va presentar 

les 15 propostes claus que plante-
ja tirar endavant si recupera l’alcal-
dia del municipi. L’acte va tenir lloc 
divendres passat, al Teatre Jardí, i a 
més del programa electoral també 
es va presentar l’equip que l’acom-
panya, format per persones amb 
experiència municipal i d’altres que 
s’incorporen per primera vegada a la 
llista. Broch va exposar àmpliament 
els projectes que la seva formació 
vol fer realitat al municipi, entre els 
quals es poden destacar millorar la 
seguretat, una qüestió que preocu-

pa molt els poblatans i les poblata-
nes; oferir un millor servei i tracte a 
la ciutadania; la construcció d’una 
rotonda al polígon per millorar l’ac-
cés al poble; actuacions als diferents 
barris per oferir nous serveis i fer les 
gestions necessàries per tirar enda-
vant l’institut-escola.

En definitiva, com va afirmar el 
candidat a l’alcaldia, “tornar per fer 
una bona gestió del poble. L’experi-
ència ens avala”. Santi Broch va aca-
bar el seu parlament demanant el 
vot per la candidatura d’Avancem 
per la Pobla el diumenge 28 de maig.

El mateix dia que el Govern ha 
anunciat que instal·larà plaques 

fotovoltaiques en els seus edificis 
per generar el 100% de l’energia 
que consumeix la Generalitat, Josep 
Casulleras, alcaldable de SUMEM 
per Calaf ha presentat al Casino els 
detalls del projecte d’Independència 
Energètica en què centren la campa-
nya a les eleccions municipals. Casu-
lleras celebra aquesta coincidència, 
que «demostra que el projecte de 
Calaf és perfectament viable, va en 
la direcció que ha marcat Europa i 

han de seguir les administracions» i 
destaca que «ara convé més que mai 
avançar en la preservació del plane-
ta i en l’estalvi econòmic en energia». 
La proposta de SUMEM per Calaf «té 
un caràcter socialment inclusiu» i 
«democratitza l’estalvi permetent a 
totes les famílies, comerços i indús-
tries de Calaf, sense excepció, deixar 
de pagar milers d’euros per les factu-
res d’electricitat». SUMEM per Calaf 
acabarà la campanya electoral amb 
una Festa - Sopar demà a la Plaça 
dels Arbres, a les 7 de la tarda.



25 de maig de 2023ELECCIONS MUNICIPALS 28ML’enllac 
dels anoiencs

23

Suma’t
al sentit comú

La força de la gent
3# Manel Terrón 2# Carmen Pulido 1# Rafa Moya 4# Nati Veraguas 5# Sílvia Torregrosa

IGUALADA

Marc Castells prioritza, per als pròxims 4 
anys, “omplir, amb criteri, les 100 noves 
hectàrees industrials”
Conseller Giró: «Igualada necessita un alcalde com Marc Castells, que 
fa costat a la indústria i a la petita i mitjana empresa, per assegurar el 
futur de la ciutat»

Junts per Igualada va aplegar 125 
empresaris de la ciutat en una 

trobada amb el conseller Jaume 
Giró i l’alcaldable Marc Castells. 
Un acte en què els dos van coin-
cidir a dir que el teixit empresa-
rial, i sobretot la petita i mitjana 
empresa, “necessiten tenir les ins-
titucions al seu costat i no que els 
tanquin les portes”.

Marc Castells va defensar el 
gran canvi que ha fet la ciutat els 
darrers anys “i així volem que con-
tinuï sent: una Igualada industrial, 
comercial i de serveis” i va recordar 
que “nosaltres som industrialistes, 
perquè sabem que no hi ha futur 
sense la indústria, per això ara, des-
prés de l’enorme esforç fet entre 
tots plegats per tenir les 100 noves 
hectàrees de sòl industrial, la pri-
oritat és omplir aquests polígons i 
fer-ho amb criteri”. Unes hectàrees 
que són una oportunitat perquè 
“fins ara la Conca estava escanya-
da sense cap possibilitat de creixe-
ment, perquè les grans empreses 
només poden anar als polígons”.

Per això Castells considera que, 
davant la demagògia d’algunes 
formacions, “que al matí sortien 
amb la pancarta de volem llocs de 
treball digne i a la tarda amb la de 
no volem polígons industrials”, cal 
un govern municipal que cregui en 
les empreses, les indústries i “que 
combati aquesta demagògia”. Un 
govern “que obri les portes a la in-
dústria per ajudar-la en els seves 
necessitats. Sinó l’única opció és la 
decadència i aquesta és letal”.

Per això, l’alcaldable de Junts, 
després d’agrair l’esforç “l’empenta 
i el compromís” diari dels presents 
per tirar endavant les seves empre-
ses, els va convidar a reflexionar so-
bre “quines forces, l’endemà del 28 
de maig obriran les portes i quines 
no ho faran, a la indústria”. En tot 
cas animava a tothom a anar a vo-
tar “perquè ens hi juguem el futur 
de la nostra ciutat”.

Giró: «El país també es 
construeix des d’Igualada, 
amb els emprenedors»

Per la seva part, el conseller 
Jaume Giró també insistí en què cal 
anar a votar: “No es guanya res fins 
el dia 28, per això cal anar a votar 
i a donar suport a Marc Castells”. I 
posava en valor la feina del teixit 
empresarial “perquè el país també 
es construeix des d’Igualada amb 
els emprenedors que aixequen ca-
da dia la persiana”. I és que segons 
el conseller, el país te dos pilars: “el 
petit i mitjà empresari i la classe 
mitjana treballadora, i els polítics 

haurien de tenir clar això: us hem 
de cuidar, posar en valor i des de 
les institucions, acompanyar i no 
fer nosa”. Una actitud que Giró no 
veu en “l’actual Govern d’Esquerra 
Republicana” si es té en compte el 
tractament fiscal, les facilitats per 
tirar endavant polígons o l’agilitat 
en els tràmits.

Per a Giró, que el Govern ca-
talà i els Ajuntaments estiguin 
a costat del teixit empresarial és 
bàsic perquè el país d’entrada “ja 
té dos elements que ens juguen a 
la contra als empresaris, i a tota 
la ciutadania: El dèficit fiscal -que 
evapora 20.200 milions generats 
a Catalunya- i la inexecució de les 
inversions per part de l’Estat que 
ens tocarien segons el PIB i segons 
la població”. “Inversions de progrés 
per als empresaris i per als ciuta-
dans, que no arriben perquè l’Estat 
pressuposta només un 12% del que 
ens pertocaria i, d’aquest 12% se 
n’executa un 35-45% depenent de 
l’any” ha reblat el conseller.

Av. Catalunya, 1
Tel. 93 808 60 00
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IGUALADA

Poble Actiu vol 
renaturalitzar les Guixeres 
i el riu Anoia, i crear noves 
zones verdes al centre

Poble Actiu ha presentat les seves 
propostes en l’àmbit de zones 

verdes i espais naturals. Les zones 
verdes aporten benestar físic i psí-
quic i atenuen la temperatura en un 
entorn urbà dominat per construcci-
ons i asfalt que absorbeixen la calor. 
També filtren l’aire contaminat, 
contribuint a la salut de la ciutat. 
Pau Ortínez explica que “els espais 
verds s’han de construir segons el 
criteri del mínim manteniment pos-
sible i adaptats al canvi climàtic, 
amb perspectiva de mitjà i llarg ter-
mini, tal com estan fent les ciutats 
més avançades. Per això l’aposta 
del ‘biollac’ va en sentit contrari, ja 
que requereix un manteniment per 
bombejar l’aigua, retirar els llots o 
reomplir l’aigua evaporada. S’ha fet 
sense preveure les condicions cli-
màtiques dels propers anys”. Poble 
Actiu considera imprescindible crear 
una Carta del Verd de la ciutat per 
tal d’identificar les espècies idònies 
segons l’entorn (carrer, parc, grau 
d’ombra,..), la seva adaptació al can-
vi climàtic, el mínim manteniment, 
la seva contribució a la biodiversitat 
i possibles al·lèrgies. 

Recuperació i 
renaturalització de les 
Guixeres i el riu Anoia

La formació municipalista apos-
ta per recuperar i renaturalitzar les 
Guixeres i el riu Anoia. Segons Eli-
sabet Farrés, “les antigues Guixeres 
tenen un interès especial pel seu 
passat històric i per una vegetació 
pròpia dels terrenys on hi ha guix. 
Per això, aprofitant l’Anella Verda, 
proposem una restauració integral 
que recuperi el seu valor ecològic i 
educatiu”.  Afegeix que “el riu Anoia 
és un espai clau d’Igualada per al 
cicle de l’aigua, per la seva biodi-
versitat, per la seva tradició d’horts, 
per ser un espai de lleure, i perquè 
forma part de la seva història. Cal 
una restauració natural i paisatgísti-
ca que s’ha de complementar amb 
la instal·lació i manteniment de sis-
temes de retenció per evitar l’abo-

cament de residus provinents de la 
xarxa de sanejament”. 

Més espais verds connectats 
a l’entorn de centres 
educatius i centres sanitaris

Al voltant dels centres educatius 
i sanitaris hi ha població vulnerable 
que cal protegir del soroll, la conta-
minació atmosfèrica o dels cops de 
calor. Per això, el pla de mobilitat de 
Poble Actiu ja proposa una pacifica-
ció d’aquestes entorns. Pau Ortínez 
explica que “cal fer créixer el verd en 
totes aquestes zones perquè millo-
ren la salut. Entenent que les zones 
verdes no son de gespa, arbustos i 
flors, sinó que són zones amb arbres 
que amb la seva ombra facilitin el 
desplaçament als vianants. Un cas 
molt clar és l’espai entre l’Hospital i 
el Cap Nord, que actualment és un 
erm d’asfalt. Nosaltres proposem 
connectar aquest espai creant un 
itinerari d’arbres que arribi fins a la 
zona esportiva de les Comes i l’Ane-
lla Verda”. La formació municipa-
lista afegeix que també cal relligar 
totes les zones verdes de la ciutat. 
En aquest sentit, proposen que la 
reforma del Passeig ha d’anar acom-
panyada d’una connexió verda amb 
el Parc de l’Estació Vella, l’Avinguda 
Gaudí, i que arribi fins al riu. Final-
ment el candidat comenta que “cal 
acabar la part est del Parc Central, 
on proposem crear-hi una nova zo-
na verda que connecti amb la Riera 
d’Òdena”. 

Ampliar les zones verdes en 
solars en desús i més arbres 
als carrers

Finalment, també han volgut 
destacar la proposta de transformar 
solars en desús del nucli urbà en es-
pais verds. Igualada és una ciutat 
compacta, amb un centre històric 
que no deixa gaire espai per a no-
ves zones verdes. Per això Poble Ac-
tiu ha identificat aquells solars en 
desús que es podrien convertir en 
petites illes verdes al centre de la 
ciutat. Elisabet Farrés explica que 
“cal complementar-ho replantant 
els arbres tallats o morts i posant 
més arbres als carrers de voreres 
amples, o aprofitant les noves amb 
reducció d’aparcaments”. La forma-
ció municipalista també aposta per 
ampliar l’espai al voltant dels arbres 
(els escocells) perquè hi puguin créi-
xer plantes, disminuir la superficie 
asfaltada i així facilitar la infiltració 
de l’aigua.
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VILANOVA DEL CAMÍ

Una nova zona comercial, la reforma del 
mercat i un espai de coworking, entre 
els projectes dels socialistes vilanovins
Noemí Trucharte: “El suport al comerç, autònoms i empreses 
continuarà sent una de les nostres prioritats”

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI

Ara Montbui tancarà demà la campanya 
electoral amb un gran acte 

El PSC de Vilanova del Camí ha 
presentat les seves propostes en 

l’àmbit de la promoció econòmi-
ca, un programa que vol continuar 
donant suport al teixit comercial i 
empresarial del municipi mentre es 
plantegen noves accions per atrau-
re activitats econòmiques.

L’alcaldessa i candidata a la re-
elecció, Noemí Trucharte, recorda 
que “en els darrers anys hem estat 
al costat dels nostres botiguers i 
empresaris, per ajudar-los a supe-
rar moments tan complicats com 
els de la pandèmia”, i també cele-
bra que el polígon de Vilanova ha 
vist implantar-se noves empreses. 
“El suport al comerç, autònoms i 

empreses ha estat i continuarà sent 
una de les nostres prioritats”, ha 
explicat Trucharte.

La candidata socialista explica 
que mantindran l’esforç per atraure 
noves empreses al polígon, però re-
fermant també l’aposta pel comerç 
i les petites i mitjanes empreses 
de Vilanova del Camí. “Estudiarem 
noves vies per ajudar el comerç i 
les empreses, ampliant les línies 
d’ajuts que ja hem anat fent en els 
darrers anys”.

Reforma del Mercat de 
Sant Hilari i nou espai de 
coworking

En l’àmbit comercial, Noemí 
Trucharte explica que treballen en 
un projecte per renovar el Mercat 
de Sant Hilari: “Ha arribat el mo-
ment d’afrontar una reforma, per 
fer-lo encara més atractiu per als 
vilanovins i vilanovines i per atrau-
re nous negocis”. L’alcaldessa con-
sidera que, a més, “un mercat ple 
de vida ajudarà a omplir encara 
més de vida el centre de Vilanova”.

Per fomentar l’activitat em-
presarial, els socialistes expli-
quen que crearan un nou espai de 
coworking al municipi, per tal que 
autònoms i petits empresaris pu-

guin tenir un espai on treballar, re-
unir-se amb clients o establir col·la-
boracions amb altres professionals.

Trucharte remarca el com-
promís de l’equip socialista amb 
el comerç i el món econòmic de 
Vilanova: “a la candidatura tenim 
botiguers, autònoms, empresaris... 
saben perfectament el que costa 
tirar endavant els negocis i per això 
tenim el millor equip per contri-
buir a fer de Vilanova del Camí un 
municipi d’oportunitats en l’àmbit 
econòmic”.

Ampliació de la zona 
comercial a l’entrada de 
Vilanova

El projecte més ambiciós en 
l’àmbit econòmic és la urbanitza-
ció de la zona PMUr1 --davant del 
Mercadona-- per tal d’ampliar la 
zona comercial i d’habitatges en 
aquesta entrada del municipi. L’al-
caldessa i candidata a la reelec-
ció, Noemí Trucharte, creu que “el 
desenvolupament d’aquesta zona, 
que ja tenim prevista al nostre pla 
urbanístic, permetria atraure més 
activitat econòmica en una zona 
molt estratègica, el que permetrà 
a Vilanova ser un dels grans pols 
comercials de la Conca d’Òdena”.

Demà divendres, 26 de maig, Ara 
Montbui celebrarà l’acte final 

de campanya, que tindrà lloc a les 
20 h a la gespa de MontMercat. En 
cas de pluja, l’acte es traslladaria al 
Mont-Àgora.

L’acte comptarà amb els parla-
ments de Schummi Juárez, alcalde 
i candidat a la reelecció, acompa-
nyat per la candidatura. Continua-
rà amb el concert d’Albert Nieto (de 
La Séptima Trastada) i David Mi-
llón, amb monòleg d’Aitor Urbano 
i, per acabar la festa, sessió amb el 
DJ PD Efa. Hi haurà servei de bar a 
preus populars (entrepà + beguda, 
5 euros).

Aquest serà el darrer acte de 
campanya d’Ara Montbui, després 
de dues sessions participatives 
obertes al veïnat de balanç i ela-
boració del programa, presentar la 
candidatura al Nucli Urbà i al Nucli 
Antic i de realitzar vuit trobades 
amb els veïns i les veïnes dels di-
ferents nuclis i barris del municipi, 
per recollir necessitats i definir les 
44 propostes de millora per Mont-
bui. 

Ara Montbui valora molt positi-
vament la campanya electoral, pel 
suport i valoració que ha rebut per 
part dels diferents col·lectius sobre 
la feina feta aquests 4 anys de Go-
vern i les propostes de futur.

Ara Montbui està format per un 
gran equip de persones que viuen 

i estimen Montbui, preparades per 
continuar treballant i posant les 
persones en el centre de la gestió 
de govern, per millorar la qualitat 
de vida dels veïns i veïnes de Mont-
bui. 

Les 44 propostes d’Ara 
Montbui

Les propostes s’han treballat 
conjuntament amb les persones 
del municipi. Entre totes elles des-
taquen les de videovigilància i se-
guretat en zones d’accessos al mu-
nicipi i més problemàtiques, nous 
equipaments de lleure per a joves 
al Parc Central, millora urbana del 
barri de La Falconera, nous equi-
paments esportius, nou servei de 
cangur municipal per a facilitar la 
conciliació familiar, reconversió de 
la Vinícola en un Casal per a la gent 
gran, promoció de cursos de for-
mació professional, seguir lluitant 
al costat dels veïns i veïnes tant per 
la recuperació de tots els serveis 

anul·lats al CAP durant la pandè-
mia per part del departament de 
Salut com pel rebuig total al pro-
jecte de la línia de Molt Alta Tensió 
(MAT) i, també, l’impuls d’energies 
sostenibles per fer de Montbui un 
referent. 

Per conèixer totes les propos-
tes i el perfil de les persones de la 
candidatura es pot visitar la web 
www.aramontbui.org o el perfil @
aramontbui a Instagram, Facebook 
o Tit Tok.

Ara Montbui, la veu dels 
veïns

Ara Montbui va guanyar les 
eleccions per primera vegada a fi-
nals de 2019, just abans de la pan-
dèmia, amb 6 regidors, i va formar 
govern amb el suport d’ERC (1 regi-
dor). El treball de l’equip de govern 
s’ha enfocat a la transparència, 
proximitat i acompanyament als 
diversos col·lectius per un Montbui 
més sostenible i integrador.

LA TORRE DE CLARAMUNT

Junts per la Torre de 
Claramunt es presenta amb 
un programa “realista”

Junts per La Torre de Claramunt, 
amb Jaume Riba com a candi-

dat número u, es presenta a les 
eleccions d’aquest 28 de maig amb 
un programa “realista i tocant de 
peus a terra”. Així ho ha dit el can-
didat i actual alcalde, Jaume Riba.

Riba assegura que les propos-
tes del seu partit són “continuar 
projectes ja engegats o consoli-
dant-los com són la implantació 
de nous sostres solars i calderes de 
biomassa per la generació d’ener-
gia neta, la renovació de les xarxes 
d’abastament d’aigua en baixa per 
tots els usuaris, la seguretat de les 
persones, la millora continuada de 
la qualitat i seguretat dels carrers i 
places..., i iniciant-ne de nous i im-
prescindibles, com la carretera del 
pla zonal entre Vilanova d’Espoia 
i Pinedes de l’Armengol, el projec-
te definitiu de ‘estació depurado-
ra de Vilanova d’Espoia, la crea-
ció d’itineraris de salut o d’oci que 
entrellacin els nuclis del municipi, 
entre altres”.

Així, aquest divendres 26 ho 
presentaran en públic en un acte 
de final de campanya que tindrà 
lloc a l’Espai de la Gent Gran de La 
Torre. L’acte també farà un repàs 
dels projectes realitzats durant els 
últims anys de mandat. El partit 
posa el seu valor en l’experiència 
i en l’equip de Jaume Riba, que és 
alcalde del municipi des de fa 14 
anys i és que el partit ha guanyat 

de manera destacada totes les 
eleccions des de 1995 i ha assolit 
l’alcaldia amb majoria absoluta els 
7 darrers mandats, els darrers 3 
anys liderats per Riba.

Per això, Riba ha declarat que 
“Volem continuar oferint a la ciu-
tadania tota la nostra experiència 
i coneixement de les necessitats 
del poble i ho volem fer treballant 
i treballant”. En definitiva, “ el nos-
tre projecte de poble, compromès 
amb els serveis a les persones, el 
medi ambient i el progrés econò-
mic, però pensat també perquè si-
gui vostre. Un municipi no es pot 
construir únicament des de l’Ajun-
tament, sinó que es va construint 
dia a dia amb la participació de 
tothom: les entitats, els clubs, les 
empreses, els comerços i, sobretot, 
la ciutadania.”

La candidatura de Junts per 
La Torre de Claramunt està forma-
da per les següents persones i en 
aquest ordre: Jaume Riba Bayo, 
Andrés Siñol Quintana, Ana Madrid 
Jiménez, Maria Teresa MarunyPo-
mares, Francesc Xavier Comes Fer-
rer, Manuel Puig Vidal, Jaime Riba 
Ramos, Susana Sánchez Campillo, 
Marta Gericó Martínez, Claudia 
Font Maruny i Iván Paz Ramírez. I 
com a suplents: Berta Carrera Ne-
vado, Elisabet Sanchez Garcia, An-
tonio Ruiz Ruiz, Ana Sonia Llorente 
Ferrero, Pascual Francisco Carreres 
Monsonís i Joan Clofent Ruiz.

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI

Sílvia Latorre es reuneix 
amb responsables 
d’Aigües Artés
Davant la preocupació existent 

per la manca d’aigua a Catalu-
nya, la regidora i candidata del PSC 
Montbui, Sílvia Latorre, s’ha entre-
vistat amb l’empresa que gestiona 
el servei d’aigua al municipi Aigües 
Artés, per conèixer la situació dels 
aqüífers i preocupar-se per la pre-
visió de futur del subministrament i 
col·laborar tant com sigui possible, 
per intentar que a Montbui no es 
produeixin talls d’aigua.El respon-
sable de l’empresa, amablement 
ha posat al corrent la regidora, de 
l’estat actual de la situació i li ha fet 
arribar la preocupació per diversos 
temes relatius al subministrament 
de l’aigua al municipi.PSC Montbui 
ajudarà en tot el possible davant 
aquest futur problema, creiem que 

tots els veïns hem de mentalit-
zar-nos a fer un ús responsable de 
l’aigua, prenent les mesures més 
oportunes en cada moment per 
fer-ne un bon ús; així evitar, en la 
mesura del possible, futurs talls del 
líquid element al nostre municipi, 
ja que amb una bona gestió evita-
rem situacions de desproveïment 
davant un futur de sequera.
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IGUALADA

Salvador Illa visita l’Anoia per donar 
suport als alcaldables del PSC per 
guanyar les eleccions
El primer secretari del PSC i cap 

de l’oposició al Parlament de 
Catalunya, Salvador Illa, va ser 
dimecres a la comarca de l’Anoia 
per donar suport als candidats i 
candidates amb l’objectiu de tor-
nar a ser el partit més votat a la 
comarca aquest proper diumenge 
28 de maig.

Va començar la visita a Cape-
llades on va passejar per diferents 
punts del municipi acompanyat del 
candidat José Fernández. Després 
es va desplaçar fins a Igualada per 
donar suport al candidat d’Iguala-
da Som-hi (PSC - Igualada Oberta) 
Jordi Cuadras i amb ell va visitar 
el mercat ambulant i de pagesos i 
també va oferir una roda de prem-
sa al passeig Verdaguer.

Salvador Illa acabava la jorna-
da compartint una trobada amb el 
conjunt de candidats i candidates 

del PSC Anoia i també els membres 
de les diferents agrupacions de la 
comarca.

IGUALADA

Rafa Moya: “Les 
igualadines i igualadins 
no ens mereixem un 
Ajuntament negacionista 
del canvi climàtic”

Per Rafa Moya “s’ha de posar fi a 
les polítiques negacionistes del 

Sr. Castells que no dubta a incom-
plir el decret contra la sequera” i 
que “cal acabar amb les complici-
tats d’aquells sectors i partits que 
fan impossible la gestió pública 
de l’aigua a Igualada i que només 
posen entrebancs a una transició 
ecològica inajornable” També “cal 
un veritable diàleg i participació 
amb el veïnat, treballant conjunta-
ment per millorar i garantir el futur 
de la qualitat de vida a la ciutat i a 
la Conca”, ha remarcat Rafa Moya.

Durant aquesta campanya 
Igualada en Comú Podem ha par-
ticipat en debats organitzats per 
diferents espais i plataformes ciu-
tadanes que estan realment pre-
ocupats pel futur d’Igualada i la 
Conca davant de projectes com el 
Pla director de la Conca o el pro-
jecte d’ampliació de l’A2.  Igualada 
en Comú Podem ha signat el Pacte 
per l’aigua a Igualada impulsat per 
l’Associació de Municipis i Entitats 
per l’Aigua Públic i Impuls Soste-
nible. La candidatura també s’ha 

adherit al Compromís per una im-
plantació responsable de les reno-
vables al servei dels ciutadans. Per 
Igualada en Comú Podem protegir 
els espais naturals, les terres de 
conreu i la biodiversitat, millorar la 
connexió entre barris amb una mo-
bilitat sostenible són  les prioritats 
programàtiques “perquè nosaltres 
som la candidatura verda que es 
presenta a Igualada”.

Igualada en  Comú Podem 
aposta seriosament per la transició 
ecològica, la municipalització de la 
gestió de l’aigua, per un canvi de 
model en la gestió dels residus, per 
la recuperació del riu Anoia i per 
la creació d’operadors energètics 
municipals en xarxa, 100% reno-
vable, desconnectant els edificis 
municipals de l’oligopoli elèctric. 
L’objectiu  és  fer més verda Igua-
lada, pacificant el  trànsit  i exigint 
a la resta d’administracions que 
facin els deures i les inversions per 
garantir les millores en la comuni-
cació dins de la Conca i cap a Man-
resa i Vilafranca. 

En la recta final de la campa-
nya, la candidatura continua sor-
tint als carrers, amb presència als 
barris, amb les paradetes informa-
tives.

Avui tancament de 
campanya

Per avui dijous, com a cloen-
da de la campanya, hi haurà una 
festa a Can Comes (Av. Països Ca-
talans 103), amb la participació de 
la diputada al Congrés, Mar García 
Puig, autora del llibre “La historia 
de los vertebrados”.

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI

El president Montilla va 
presidir la Festa de la Rosa

Més de 300 persones van par-
ticipar a la Festa de la Rosa 

organitzada pel PSC de Montbui. 
La candidata Sílvia Latorre va estar 
acompanyada del president de la 
Generalitat José Montilla, el qual 
la va encoratjar a guanyar les elec-
cions municipals. Als parlaments 
també hi van intervenir el diputat 
Jordi Riba i el primer secretari del 
PSC Anoia, Francisco Guisado.

Durant les intervencions es va 
destacar la bona feina que estan 

duent a terme tots els grups soci-
alistes als ajuntaments de la co-
marca i al Consell Comarcal, tant 
si són al govern com si són a l’opo-
sició, en una tasca d’estar a peu 
de carrer, pensant en tothom i do-
nant solucions als problemes reals 
de la gent. També es va destacar 
les bones perspectives del PSC a 
tot l’Anoia de cara al 28 de maig 
i, sobretot, també a Montbui, on 
l’objectiu és tornar a guanyar les 
eleccions municipals.
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LA POBLA DE CLARAMUNT

Música en directe a l’acte final 
de campanya de Participa 
#volemunapoblamillor

VILANOVA DEL CAMÍ

El PSC aplega més de 
400 persones en una 
botifarrada popular
L’alcaldessa es compromet a continuar 
treballant “a peu de carrer, escoltant veïns i 
veïnes”

PIERA

Sumem per Piera tanca la campanya 
demà divendres amb l’acte final

Avui dijous, a les 7 de la tarda, 
al Teatre Jardí tindrà lloc l’acte 

final de campanya de l’agrupació 
d’electors/es Participa #volemuna-
poblamillor.

Pensat com un acte festiu i de 
trobada amb el veïnat, l’alcalde An-
toni Mabras presentarà el seu grup 
i els principals valors que els mo-

tiven a presentar-se a les properes 
eleccions.

L’acte comptarà amb música en 
directe a càrrec del grup de versi-
ons Estic3, que actuarà de manera 
altruista per fer suport a Participa. 
El grup, format pel poblatà Albert 
Torras, Santi Martínez i Eva Jun-
cà, oferirà un repertori dels millors 
temes del pop dels anys 80 i 90s. 
També hi haurà entrepans, beguda 
i fruits secs.

La llavor de Participa ha 
nascut

Durant la campanya de 2019, 
Participa va repartir entre les per-
sones assistents una bola de lla-
vors feta amb fang de la Bòbila, 
amb el lema “Participa: la llavor 
del canvi”, amb la idea que tot-
hom la pogués plantar a casa. Du-
rant aquests 4 anys al govern, la 
llavor ha nascut i per tant el grup 

ha decidit obsequiar les persones 
assistents amb una planteta amb 
l’anunci “la llavor de participa ha 
nascut, ajuda’ns a fer-la créixer”.

Manifest sobre la reducció 
dels cartells electorals

Participa ha llençat, a través de 
les seves xarxes socials, una cam-
panya sobre l’abús de propaganda 
electoral als carrers del poble. En 
l’escrit, el grup manifesta: “Els car-
tells electorals generen residus i 
per això Participa hem decidit no 
embrutar el poble i minimitzar la 
propaganda electoral al carrer”.

Des que va començar la cam-
panya, molts veïns i veïnes s’han 
adreçat a Participa dient que el car-
rer està ple de cartells de diferents 
grups polítics, però que Participa 
està invisibilitzat, i és per això que 
Participa ha volgut explicar les ra-
ons de fons d’aquest fet.

Demà divendres, 26 de maig, la 
candidatura municipalista de 

Sumem per Piera celebra la seva 
festa final de campanya. Serà a les 
20 h a l’amfiteatre de l’avinguda 
Barcelona, on l’alcaldable Carme 
González i el seu equip tindran 
l’oportunitat de parlar amb els 

veïns i veïnes en un ambient festiu 
i amb les intervencions d’alguns 
membres de Sumem per Piera. 
Durant l’acte es gaudirà de música, 
actuacions de ball i una classe de 
zumba a càrrec de Patri i Adri.

Carme González fa una crida 
al vot i encoratja tots els pierencs 

i pierenques a acudir a les urnes 
aquest diumenge: “Volem fer pos-
sible el canvi que Piera necessita, i 
per això us necessitem a vosaltres 
per fer-ho realitat. Hem treballat 
molts mesos per arribar fins aquí. 
Amb il·lusió, energia i empenta go-
vernarem Piera a partir del 28 de 
maig si ens feu confiança.”

Després de recórrer els barris i 
les associacions de veïns, entitats 
culturals i esportives, i comerços, 
l’equip de Sumem per Piera con-
clourà la campanya electoral en un 
acte enfocat a la festivitat i la ce-
lebració del treball fet durant tots 
aquests mesos i fent una crida al 
vot útil i a la màxima participació. 
En acabar l’acte hi haurà un refri-
geri a càrrec de Family Gins. En cas 
de pluja, Sumem per Piera anun-
ciarà a través de les seves xarxes 
socials (@sumemperpiera) la nova 
localització de l’acte final.Diumenge passat, el PSC vilanoví 

va reunir més de 400 persones 
en una botifarrada popular cele-
brada a Can Papasseit. L’alcaldessa 
i candidata a la reelecció, Noemí 
Trucharte, va estar acompanyada 
dels membres de la candidatura i 
de veïns i simpatitzants.

Després del dinar, Trucharte va 
agrair la resposta que va tenir l’ac-
te: “no hi ha paraules per definir el 
que hem viscut avui; és increïble 
sentir el vostre suport i el rebem, 
com hem fet sempre, amb humi-
litat i amb més ganes que mai de 
treballar per Vilanova”.

L’alcaldessa es va comprome-
tre a “continuar a peu de carrer, 
com hem estat sempre, escoltant 
els veïns i veïnes i buscant la millor 
solució als reptes que tenim per 
endavant”.

En el darrer cap de setmana de 
campanya, la candidata socialis-

ta va remarcar la importància de 
votar: “en els darrers anys hem fet 
molta feina per millorar Vilanova 
i tenim un munt de projectes per 
endavant, per ajudar les empreses, 
les famílies, la gent gran, per millo-
rar els nostres carrers i parcs, per 
crear nous equipaments esportius 
i culturals... però el vostre vot és 
l’únic que farà possible tot això. 
Diumenge ningú no pot quedar-se 
a casa”.

Acte de final de campanya
Els socialistes vilanovins tan-

caran la campanya electoral demà 
divendres, 26 de maig, amb una 
tarda familiar amb xocolatada i 
inflables al parc de la tirolina del 
barri de la Pau, al costat de l’escola 
Pompeu Fabra. Començarà a les 17 
h i, en cas de pluja, es farà a Can 
Papasseit.

CANAL TARONJA

Canal Taronja seguirà el recompte de les 
eleccions a l’Anoia al minut, en directe
Aquest diumenge 28 de maig, a 

partir de les 21h, Canal Taronja 
Anoia emetrà un programa especi-
al en directe amb l’escrutini de les 
eleccions municipals a la comar-
ca minut a minut. Des dels estudis 
centrals, els periodistes Guillem 
González, Mireia Guilella i Sergi 
Lladó oferiran els resultats dels 33 
municipis de l’Anoia durant la nit 
electoral i també mostraran com 
ha anat la jornada arreu del terri-
tori. A banda dels resultats, mos-
trarem com han viscut el dia els 
anoiencs que els ha tocat estan en 

mesa electoral, aquells que han 
hagut de votar per correu perquè 
viuen a l’estranger o com han estat 
les votacions en els col·legis elec-

torals amb menys cens, entre d’al-
tres.

A banda de l’especial de diu-
menge, aquestes dues últimes set-
manes, el periodista Guillem Gon-
zález ha conversat amb els alcal-
dables a Igualada; unes entrevistes 
que es poden recuperar al web de 
canaltaronja.cat/anoia. Així mateix, 
aquest dijous a les 20h i 22.30h, 
Canal Taronja emetrà el Debat de 
l’Ateneu igualadí, que va fer pujar a 
l’escenari a 7 dels candidats a l’al-
caldia de la ciutat dimarts passat 
a la tarda. 

CAPELLADES

Demà, debat electoral 
a la Lliga
Demà divendres, dia 26 de maig, 

a les 20.00 h, el Teatre de La Lli-
ga acollirà el debat electoral amb 
els caps de llista de les candidatu-
res que concorren a les eleccions 
municipals del proper diumenge, 
28 de maig.

El debat serà moderat per Pep 
Vallès Sanmartí i l’entrada és gra-
tuïta.
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IGUALADA

Pilarín Bayés destaca que 
Marc Castells “és un gran 
gestor amb visió de futur i 
la seva obra de govern”

L’artista Pilarín Bayés va ser 
a Igualada per donar suport a 

Marc Castells. Bayés va participar 
en una xocolatada al Parc Central 
i va posar en valor la tasca de l’al-
caldable al capdavant del consis-
tori i va citar com a exemple de bon 
govern, el mateix parc.

Pilarín va destacar que “en 
Marc és un gran gestor i ho ha de-
mostrat com alcalde de la ciutat. 
De fet, recordo que ja fa uns anys, 
Jacint Codina, alcalde Vic, una ve-
gada em va dir: segueix en Castells, 
perquè el veig un polític molt pre-
parat, amb molta visió i amb molt 
sentit del país que volem” i va con-
tinuar afirmant que “avui ho po-
dem assegurar, perquè la seva obra 

de govern parla per si mateixa, i 
aquí en tenim un gran exemple, un 
parc que està ple a vessar de gent, 
un parc que dona qualitat de vida a 
la ciutat i als igualadins”.

Desenes de ciutadans de to-
tes les edats van acostar-se al Parc 
Central per poder parlar amb Pila-
rín, fotografiar-se amb ella o dema-
nar-li que els firmés algun dels seus 
nombrosos llibres.

L’artista va dibuixar en directe, 
davant els assistents, la nova zona 
del Parc Central, tal com la veu: “un 
espai on els infants hi són feliços 
jugant, on els avis i les àvies gau-
deixen dels nets i d’aquest entorn 
natural i, també, un lloc ideal per 
als enamorats”.

IGUALADA

Aragonès i Forcadell donen suport a Alba Vergés i Enric Conill: 
“Si vols canvi, vota el canvi” 
Dissabte passat, ERC Igualada 

va celebrar el seu acte central 
de la campanya per a les elecci-
ons municipals amb 200 persones 
i la presència de l’actual president 
de la Generalitat, Pere Aragonès, i 
la presidenta del Parlament entre 
2015 i 2018, Carme Forcadell. 

“Si fa quatre anys el projecte 
d’ERC Igualada era necessari per 
fer avançar la ciutat, ara és impres-
cindible”, va afirmar Enric Conill, 
que va liderar la candidatura el 
2019 i ara continua al capdavant 
de la llista, en tàndem amb Alba 
Vergés. “Hem sumat més persones 
i presentem un lideratge compartit 
perquè aquesta ciutat faci un pas 
endavant” , va afegir Conill. “Ve-
nim a fer el que no s’ha fet durant 
12 anys: modernitzar i transformar 
Igualada perquè pugui encarar el 
futur”, defensava el número dos. El 
republicà va cloure la seva inter-
venció amb una crida: “a totes les 

persones que ens van fer confiança 
el 2019: qui vulgui canvi, que voti el 
canvi útil”. 

“Si el 2019 ens vam situar com 
a segona força, ara venim a fer el 
segon assalt a l’ajuntament, volem 
passar a governar aquesta ciutat”, 
va reforçar l’actual candidata dels 
republicans, Alba Vergés. “Volem 
una ciutat que sigui capdavantera 
en la transició verda i lila, amb fu-
tur i oportunitats per als joves, que 
aculli tothom i sigui capdavantera 
en drets i llibertats”, i també va re-
calcar que “tot això no és possible 
amb una candidatura que fa massa 
anys que hi és, que va canviant de 
nom i de color però sempre és la 
mateixa, amb les mateixes idees, 
amb un alcalde que no és capaç de 
prendre decisions valentes que fa-
cin avançar Igualada”. “Comença el 
compte enrere per tenyir Igualada 
de groc”, va esperonar Vergés.

L’acte també va comptar amb 
la intervenció de la presidenta del 
Parlament (2015-2018), Carme For-
cadell, que va destacar que “ja és 
hora que Igualada tingui una alcal-
dessa, no volem cap ciutat catala-
na on no hi sigui present la veu i la 
mirada de les dones i on la presa de 

decisions sigui compartida”. Forca-
dell també va elogiar l’alcaldable 
Alba Vergés, de qui va destacar que 
“ha demostrat els seus valors repu-
blicans, que sap posar per davant 
les necessitats col·lectives a les in-
dividuals, i que és una dona que 
estima la seva ciutat”.

Aragonès: “Vergés sempre 
s’ha deixat la pell pel país 
i serà una gran alcaldessa 
d’Igualada” 

En darrer lloc, va cloure l’acte 
el president de la Generalitat, Pere 
Aragonès, que va recalcar l’opor-
tunitat de fer un país “republicà”, 
amb una gran presència d’ERC als 
municipis i especialment a Iguala-
da: “teniu les idees, el programa, el 
lideratge, l’actitud i els valors neces-
saris per fer realitat aquest canvi, 
que és possible, per deixar enrere 
anys de governs que van al ralentí”, 
va afirmar el president Aragonès. 
“En moments difícils i dolorosos per 
al país i el planeta, Alba Vergés s’hi 
va deixar la pell, va demostrar capa-
citat de treball en equip, de posar 
seny, i aquesta prova d’estrès l’ha 
fet una de les persones més prepa-
rades per gestionar tot allò que es 
proposi”, va remarcar.
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EDICTE 

Es fa públic que per Junta de Govern Local de sessió ordinària de data 
15 de maig de 2023 es van adoptar els següents ACORDS:
 
“Primer.- VALORAR POSITIVAMENT la modificació del Text refós 
del Pla Especial del Catàleg de Masies i Cases Rurals en sòl no 
urbanitzable consistent en la modificació de la fitxa 22 de Can Figueres 
Vell promoguda per JAUME CLARAMUNT VIÑALS i, en conseqüència, 
ADMETRE-LA A TRÀMIT.
 
Segon.- APROVAR INICIALMENT, de conformitat amb l’art. 85.1 del 
Decret Legislatiu 1/2.010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text Refós 
de la Llei d’Urbanisme, la modificació el Text Refós del Pla Especial 
del Catàleg de Masies i Cases Rurals en SNU de Santa Margarida 
de Montbui, en concret la modificació de la fitxa número 22 de Can 
Figueres Vell.
 
Tercer.- SOTMETRE, de conformitat amb el que disposa l’art. 85.4 
del Decret Legislatiu 1/2.010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text 
Refós de la Llei d’Urbanisme, de 26 de juliol i l’art. 23.1 b) del Decret 
305/2.006, l’expedient a informació pública durant el termini d’un mes 
mitjançant anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província, a un dels diaris 
de premsa periòdica de més divulgació en l’àmbit municipal i al taulell 
d’anuncis electrònic de la pàgina web de l’Ajuntament.
 
Quart.- SOL·LICITAR informes a les següents Administracions 
afectades:
   - Informe del Departament de Cultura pel tema arqueològic. 
   - Departament d’Agricultura. 
   - Informe de l’ACA (pel tema hidràulic). 
   - Institut Cartogràfic i Geològic de Catalunya. 
   - Informe del Departament de Medi Ambient (OTAA). 
   - Informe de carreteres per proximitat a la C-37. 

.../...”
 
EL SECRETARI, 
Jordi Gasulla Sabaté, Santa Margarida de Montbui, a 16/5/2023

Expedient número: 
1064/2022

CAPELLADES

El PSC segueix en 
campanya amb una xerrada 
sobre sostenibilitat

Amb motiu d’il·lustrar com ha de 
ser la transició energètica cap a 

l’objectiu d’emissió zero de residus 
de combustibles fòssils a Capella-
des, establert per l’any 2050 per tots 
els organismes internacionals, dime-
cres de la setmana passada es va 
tenir la presència de l’expert Xavier 
Sabaté, exconseller de governació 
de la Generalitat de Catalunya, i 
actualment cap de projectes ambi-
entals del Port de Barcelona. 

Sabaté va explicar una sèrie de 
conceptes estimulants, com el de la 
comunitat energètica, mitjançant la 
qual un grup de persones es posen 
d’acord per produir energia elèctri-
ca per mitjans renovables (plaques 
fotovoltaiques), de manera que la 
quantitat d’electricitat excedent des-
prés de l’autoconsum es reparteix 
entre les altres persones de la comu-
nitat energètica. Això significa una 
democratització i cooperació de la 
producció i la distribució de l’elec-

tricitat, encara avui dia lligada a mo-
nopolis de la industria energètica 
l’única finalitat dels quals és el lucre 
més impúdic. Per a Sabaté l’energia 
és un dret igual que la vivenda o la 
feina, ja que considera que les per-
sones necessitem una quantitat mí-
nima d’energia per viure dignament. 

Les administracions públiques 
han de jugar un paper en aquesta 
transició energètica, ja que com va 
dir Sabaté les empreses privades 
gestionen malament els drets de les 
persones, i la candidatura socialis-
ta a l’Ajuntament de Capellades vol 
donar un pas endavant i liderar el 
projecte que ha de dur al municipi a 
l’objectiu d’emissions 0 al 2050. Una 
de les mesures que portem al pro-
grama serà la creació d’una comu-
nitat energètica local, entre d’altres.

La xerrada va comptar amb 
nombrosa assistència, la qual es va 
mostrar molt interessada pels punts 
desenvolupats pel Xavier Sabaté.

VILANOVA DEL CAMÍ

Vilanova365 es consolida com a 
alternativa a l’actual sociovergència

VILANOVA DEL CAMÍ

Demà, cloenda de campanya de Fem 
Vilanova amb música en directe i sopar 
popular

Després d’una campanya electo-
ral exigent, el partit liderat per 

Vanesa González s’ha desmarcat 
de l’actual govern format pel PSC i 
Junts (ara Impulsem per Vilanova) 
i agafa forces per ser la formació 
que encapçali el futur govern del 
municipi. En un comunicat, l’al-
caldable de la formació també ha 
volgut destacar que «Vilanova365 
s’ha mostrat ferm en les seves con-
viccions al llarg del mandat i no ha 
donat suport a pressupostos que 
amagaven partides irresponsables 
i càrrecs de confiança, ni ordenan-
ces que aprovaven una pujada de 
l’IBI» 

La candidata, Vanesa González, 
ha agraït el treball de totes les per-
sones que formen part de «la famí-
lia de Vilanova365» i ha destacat 
que «tenim la llista més preparada 
i compromesa amb Vilanova del 
Camí, amb ganes de treballar pel 
nostre municipi i tenint clar que 
la política no és la seva principal 
font d’ingressos». Vanesa González 
també ha destacat que «la nostra 
formació és transversal i plural i 
no comptem amb treballadors de 
l’ajuntament, com han fet el PSC i 
Impulsem Vilanova».

Vilanova365, però, no ha volgut 
centrar-se en el passat ni en les crí-
tiques i ha volgut mirar endavant i 
ha destacat les propostes que vol 
impulsar al capdavant de l’Ajunta-
ment de Vilanova del Camí durant 
el mandat 2023-2027.

Segons el número 2 de la for-
mació, Aitor Centelles, les propos-
tes estrelles de la formació «són la 
millora del Parc Fluvial (neteja del 
riu i millora d’accessos) i la paci-
ficació de trànsit. No podem per-
metre que hi hagi actes incívics i 
molèsties continues als veïns». 
Vilanova 365 aposta també per la 
construcció del nou Parc de la Gui-
xera, als terrenys situats davant del 
CAP. En aquest indret, Vilanova365 
vol crear-hi «un espai d’oci i lleure 
per a totes les persones del muni-
cipi i que doti Vilanova d’un gran 
pulmó verd on passejar i jugar a 
l’aire lliure».

En aquella mateixa zona, el 
partit també ha destacat que es 

compromet a retirar el radar de la 
C-244. Segons Vanesa González vo-
len «buscar alternatives, com un 
semàfor amb control de velocitat. 
No volem sancionar els veïns ni co-
brar un impost revolucionari, com 
ha fet el govern Trucharte-Barón». 
La formació també vol realitzar un 
estudi per implantar la limitació 
del pas de camions per la Carretera 
de la Pobla. 

Al barri de la Pau, Vilanova365 
també s’ha compromès a negociar 
amb la Generalitat per desbloque-
jar les obres d’ampliació de l’Es-
cola Pompeu Fabra i per aconse-
guir la seva transformació en Ins-
titut-Escola. «Fa anys que es lluita 
per aconseguir-ho i creiem que ha 
arribat el moment. Trucarem a to-
tes les portes per aconseguir-ho i 
així alliberar, de pas, l’IES Pla de les 
Moreres, actualment saturat», ha 
especificat Vanesa González.

Econòmicament, Vilanova365 
ha promès al llarg de la campanya 
electoral un estalvi de 240.000 en 
sous de càrrecs públics. Segons el 
número 2, Aitor Centelles, la gran 
part de l’estalvi «es generarà gràci-
es a la supressió de l’actual càrrec 
de confiança (25.000 euros anuals) 
i la reducció dels sous d’alguns òr-
gans de govern com l’alcaldia (que 
actualment són més de 50.000 eu-
ros anuals)». La formació també 
s’ha compromès a congelar els im-
postos i les taxes que depenen de 
l’ajuntament.

En l’àmbit comercial, el partit 
liderat per Vanesa González aposta 
per la creació de zones blanques 
d’aparcament als barris amb més 
dificultats d’aparcament i la cre-
ació de zones taronges d’aparca-
ment per facilitar la rotació de ve-

hicles a les zones més comercials 
de la ciutat. 

Vilanova365 també vol crear 
una campanya per a joves per fa-
cilitar-los l’accés a la cultura i als 
esports. D’aquesta manera, segons 
González, generaran descomptes 
«per accedir a Can Papasseit, al 
gimnàs, a les pistes de pàdel, etc.» 
Relacionat amb els joves, la forma-
ció també es compromet a ampliar 
el nombre de pisos per ajudar a 
emancipar-se a les persones d’en-
tre 18 i 34 anys.

En l’àmbit cultural, es crearà 
una programació anual adaptada a 
totes les franges d’edat i es descen-
tralitzarà per fer arribar totes les 
activitats a tots els barris. També 
s’han compromès a transformar el 
Rovy en un espai polivalent amb 
sales d’actes, espais de reunions i 
altres usos per entitats municipals i 
particulars que ho sol·licitin.

En esports, segons Centelles, 
volen que tots els clubs del munici-
pi «juguin en igualtat de condicions 
i gaudeixin dels mateixos privile-
gis». També volen que els esportis-
tes vilanovins que aconsegueixen 
mèrits a diferents disciplines «si-
guin reconeguts per l’ajuntament» 
i que les «iniciatives esportives sin-
gulars rebin suport».

Per últim, Vilanova365 també 
ha recalcat al llarg de la campanya 
electoral, la importància de plani-
ficar la protecció de la zona de Can 
Titó, optant per diversificar usos 
(agrícola, turisme rural, esports, 
etc) i blindant la zona per no con-
vertir-la en un polígon.

Totes les propostes de la for-
mació encapçalada per Vanesa 
González es poden consultar a les 
xarxes socials de Vilanova365.

Demà divendres, 26 de maig, el 
nou grup municipal Fem Vila-

nova organitza una vesprada amb 
actuacions i sopar gratuït a l’Escola 
Marta Mata.

L’acte de tancament de campa-
nya electoral s’iniciarà a les 19 h al 
pati de l’escola, o al seu gimnàs en 
cas de pluja. El grup musical Black 
Ladies, format per Amèlia Solà, 
Aroa Bermúdez i Gloria Carmona, 
serà l’encarregat de donar el tret 
de sortida, i conclourà amb DJ’s vi-
lanovins. Durant les actuacions, la 
nova formació oferirà sopar gratuït 

a totes les persones assistents, hi 
haurà pa amb tomàquet, botifarra, 
pollastre halal i opció vegana. Tots 
els productes, asseguren, seran ad-
quirits en comerços locals per fo-

mentar el consum de proximitat. A 
més, hi haurà servei de bar a preus 
populars i conviden totes les per-
sones assistents a portar el seu got 
reutilitzable per tal de contribuir a 
preservar el medi ambient.

Fem Vilanova celebrarà així 
l’acte final de campanya electoral i 
convida totes les persones que vul-
guin saber més sobre el seu progra-
ma electoral i la seva candidatura, 
per tal de poder compartir dubtes i 
propostes, i alhora gaudir de l’actu-
ació d’artistes del municipi.
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IGUALADA

Junts per Igualada 
proposa més Parc Central 
amb un gran espai de joc 
per als més petits
La nova instal·lació, situada a costat de 
l’Hospital, comptarà amb tobogans i tirolines

VILANOVA DEL CAMÍ

Impulsem Vilanova va 
celebrar l’acte central de 
campanya al Parc Fluvial

IGUALADA

Marc Castells: “Mimarem el Passeig, el 
farem més còmode, més segur, més verd 
i més amable”

Un cop ampliat el Parc Central, 
amb l’skate parc, el pump 

track, el biollac i la zona de joc 
infantil i de pícnic, Junts per Igua-
lada proposa acabar la urbanitza-
ció d’aquest espai verd, en el tram 
comprès entre l’Hospital Univer-
sitari i l’espai recentment obert al 
públic.

Es tracta d’una zona dividida 
en dues terrasses a diferent nivell 
on, “si els ciutadans ens fan confi-
ança el pròxim dia 28 de maig, hi 
farem un gran part temàtic infan-
til amb grans tobogans, tirolines i 
una zona de cordes”. “L’ampliació 
del Parc Central ha estat un èxit i 
ara cal que continuem fent la feina, 
ampliant-lo en aquesta zona pen-
dent d’urbanitzar”, ha dit el candi-
dat de Junts, Marc Castells.

El parc serà fruit també del pro-
cés participatiu en què van partici-
par més d’un miler d’escolars, que 
van dibuixar com seria el seu parc 
ideal. Tobogans de gran format i 
tirolines eren dels elements de joc 
infantil que més van demanar els 
infants.

Castells també va explicar que, 
més enllà d’aquesta zona de joc in-
fantil “perquè la canalla pugui ju-
gar, divertir-se i les famílies puguin 
gaudir del parc”, a la part més ele-
vada d’aquest gran parc, a tocar 
de l’Hospital Universitari, “hi farem 
l’hivernacle, un espai ampli amb 
taules i amb lavabos públics per a 
tothom”.

Aquesta ampliació tancarà el 
projecte iniciat per Marc Castells 
l’any 2017 amb la creació de la gran 
esplanada d’herba del Parc Central, 
un parc ampliat recentment.

Aquest projecte es comple-
mentarà amb la construcció, a 
l’altre extrem del Parc Central, de 
l’auditori. D’aquesta manera que-
darà urbanitzada aquesta gran zo-
na del nord de la ciutat i Igualada 
disposarà “d’un dels millors parcs 
de Catalunya i un auditori propi 
d’una ciutat que és capital i que 
vol ser líder en qualitat de vida”, va 
concloure Marc Castells.

A l’equador de la campanya, 
Impulsem Vilanova va celebrar 

diumenge passat el seu acte cen-
tral de campanya. Una matinal 
familiar d’activitats al Parc Fluvial 
que es va veure molt reeixit pel que 
fa a l’assistència i la climatologia.

La matinal es va encetar amb 
una masterclass de zumba que va 
comptar amb un centenar d’assis-
tents, dirigits per la vilanovina Sara 
Berrocal. A continuació, el regidor 
i candidat per Impulsem Vilanova, 
Jordi Barón, acompanyat de bona 
part de la seva candidatura, van 
plantar un arbre de bosc mediter-
rani. Una iniciativa que, en parau-
les de Barón, vol representar “la 
Vilanova verda i sostenible que vo-
lem impulsar”.

La matinal va cloure amb un 
vermut popular en què els assis-
tents van poder conèixer les pro-
postes de la candidatura d’una for-
ma distesa i relaxada.

“Ara és l’hora del Passeig, l’hora 
de remodelar-lo i de fer-ho amb 

una mirada fresca, verda, dinàmi-
ca, que aprofiti tota la potencialitat 
que té. L’hora de mimar-lo. Per això 
aquest serà un dels nostres projec-
tes estratègics si els ciutadans ens 
fan confiança”. Així presentava l’al-
caldable Marc Castells el projecte 
de remodelació del Passeig Verda-
guer que proposa la formació.

Castells va explicar que l’objec-
tiu “és donar molt espai al vianant 
i especialment molt espai al verd”. 
“Ho farem i ho farem bé”, assegurava 
l’alcaldable, qui afegí que la remode-
lació contempla que al passeig “cal 
fer-hi conviure les noves mobilitats 
i micromobilitats, com són els pa-
tinets i les bicicletes, millorant així la 
seva seguretat”.

La remodelació consistirà, en 
primer lloc, “en canviar el paviment, 
perquè no està a l’alçada del que vo-
lem com a ciutat”; en segon, en tras-
lladar el carri bici “a l’espai per on 

passaven les antigues vies del tren, 
entre els plataners, perquè sigui un 
carril ombrívol i tranquil”; en tercer 
lloc es deixarà tota la part central per 
als vianants i s’ampliarà la zona ver-
da; i, finalment, “establirem diversos 
quioscos en llocs estratègics”

El Passeig, columna vertebral 
de la ciutat que enorgulleixi 
els igualadins

En tractar-se d’una via que uneix 
la ciutat d’est a oest i amb dos grans 
espais a cada punta, Junts per Igua-

lada vol complementar la remodela-
ció del Passeig amb la remodelació 
de l’Estació Vella, i la de l’Estació No-
va “un cop la Generalitat hagi soter-
rat l’estació i hi puguem fer un ampli 
espai verd i per al lleure”.

“Els ciutadans ja coneixen com 
és el Parc Central i com ha beneficiat 
la ciutat, ara es tracta d’aplicar el 
mateix model al Passeig, si la gent 
ens fa confiança”, va concloure el 
candidat de Junts per Igualada. Ai-
xò repercutirà positivament sobre el 
comerç i reforçarà el Passeig com un 
espai viu i multiusos.
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IGUALADA

Poble Actiu: “Som l’única 
garantia de canvi real 
per fer front als reptes 
d’Igualada que el govern 
Castells ha oblidat els 
darrers 12 anys”

JORBA

Marc Solsona i l’equip de Junts per 
Jorba, preparats per governar

Aquest diumenge 28 de maig, la 
ciutadania està convocada a les 

urnes per decidir qui governarà la 
ciutat d’Igualada els propers 4 anys. 
En aquests comicis, Poble Actiu 
espera “liderar l’alternativa al pacte 
sociovergent que actualment gover-
na la ciutat, el Consell Comarcal i la 
Diputació de Barcelona, i així asse-
gurar un canvi real en les polítiques 
municipals per acabar amb la ten-
dència d’aparador del govern Cas-
tells, i afrontar els reptes en àmbits 
que afecten directament la qualitat 
de vida de la ciutadania d’Igualada”. 

Habitatge, emergència 
climàtica, planificació 
urbanística i serveis públics

Durant els últims mesos, la can-
didatura municipalista ha deixat 
clares quines són les seves princi-
pals línies programàtiques, centra-
des en aquests quatre eixos. Segons 
el candidat a l’alcaldia, Pau Ortínez, 
“tenim l’objectiu de revertir la inac-
ció del govern Castells en aquests 4 
grans àmbits”. Assenyalen, que du-
rant en els últims 12 anys, el govern 
no ha construït cap habitatge pú-
blic nou, fet que consideren que ha 
agreujat la problemàtica nacional 
en l’àmbit de l’habitatge. Tanmateix, 
a nivell d’Igualada, consideren que 
“el parc de pisos buits existent al 
centre de la ciutat permetria incre-
mentar fàcilment el nombre d’habi-
tatges amb una aposta clara i deci-
dida per la rehabilitació”. Fer front 
a l’emergència climàtica també és 
un dels eixos principals que volen 
abordar, amb àmbits com els resi-
dus, l’aigua i especialment el de la 
mobilitat sostenible. 

La planificació urbanística, se-
gons la candidata Rosa Perelló, “és 
també un àmbit que el govern ac-
tual ha evitat, però que nosaltres 
ens comprometem a treballar en 
els propers 4 anys. Tenim un bar-

ri del Rec que va morint, però no 
podem fer-hi una actuació a mida 
sense tenir en compte tota la ciutat 
en general”. El candidat Oriol Càlichs 
defensava que “calen uns serveis 
públics de qualitat a tota la ciutat. 
Necessitem recuperar la pediatria 
al CAP del Passeig, i assegurar llars 
d’infants públiques a menys de 10 
minuts caminant de qualsevol punt 
de la ciutat”. 

Un equip preparat
Poble Actiu va anar presentant 

les persones que conformen la se-
va llista al llarg dels últims mesos, 
encapçalada per l’enginyer Pau Or-
tínez i la professora Elisabet Farrés. 
La llista inclou persones de diferents 
perfils professionals, edats i orígens, 
implicats en diferents entitats del 
teixit associatiu de la ciutat. Se-
gons la candidata Elisabet Farrés, 
“tenim un equip preparat per go-
vernar Igualada els propers 4 anys, 
amb perfils de l’àmbit dels serveis 
públics, com l’educació i la sanitat, 
experts en l’àmbit de l’aigua i el me-
di ambient, treballadors i autònoms. 
Però sobretot, un equip de persones 
implicades amb la ciutat, i amb mol-
tes ganes de transformar-la perquè 
sigui més justa, més sostenible i més 
pensada per a les persones”.

Ganes de canvi
El candidat Pau Ortínez asse-

gurava que “quan parlem de ganes 
de canvi, ho diem des del conven-
ciment que Igualada està cansada 
de 12 anys de govern conservador, i 
que té ganes d’encarar els reptes de 
la ciutat. Nosaltres som una candi-
datura municipalista formada per 
persones amb vocació de servei i no 
pas polítics professionals. Un equip 
que treballarà incansablement per 
fer front als reptes d’Igualada. Si 
tens ganes de canvi, aquest diumen-
ge, vota Poble Actiu!”

Dijous passat es va celebrar, a la 
sala polivalent, l’acte de presen-

tació del candidat Marc Solsona, 
l’equip i el programa de Junts per 
Jorba en companyia de l’alcalde 
d’Igualada, Marc Castells, i l’ad-
vocat de Puigdemont i diputat al 
parlament de Catalunya per Junts, 
Alfonso Cuevillas.

L’acte va ser presentat per la 
número dos de la formació, Lys 
Miró, qui va donar la benvinguda a 
Marc Castells i Alfonso Cuevillas a 
més d’agrair a la presència de tots 
els jorbencs i jorbenques que van 
omplir la sala, també en la seva in-
tervenció va fer una salutació es-
pecial a una família ucraïnesa, que 
gràcies als esforços de Lys Miró i 
amb la inestimable col·laboració de 
Marc Solsona, van poder fugir de la 
guerra i reunir-se amb la seva famí-
lia, que ja residia a la comarca des 
de fa uns anys. Cal mencionar que 
la recollida d’aquesta família es va 
fer amb èxit tot i les traves d’alguns 
ajuntaments de la conca entre ells 
el de Jorba.

A continuació va parlar Marc 
Castells qui va mostrar tot el seu su-
port a Marc Solsona i li va allargar la 
mà per treballar junts per assolir els 
reptes que es presenten a la conca 
d’Òdena i que s’han d’afrontar des 
d’un punt de vista supramunicipal 
a més va animar a tots els presents 
a fer ús del seu dret a vot. D’altra 
banda Alfonso Cuevillas va criticar 
durament el desgovern de les admi-
nistracions socialistes i d’esquerra 
republicana, qualificant Junts, com 

el partit que garanteix el bon go-
vern i la màxima experiència, tam-
bé es va sumar a la crida de Marc 
Castells al demanar a tothom que 
fes ús del seu dret a vot.

Un cop acabades les intervenci-
ons de Marc Castells i Alfonso Cue-
villas, l’alcaldable de Junts per Jor-
ba, Marc Solsona, es va dirigir als 
assistents, en primer lloc, va pre-
sentar el seu equip, qualificant-los 
com els més preparats per assumir 
el govern del poble a partir del 28 
de maig, seguidament va passar a 
explicar algunes de les propostes 
presents en el seu programa elec-
toral. Com a proposta estrella, Marc 
Solsona va presentar un macropro-
jecte per la piscina pública de Jor-
ba i el camp de futbol, la proposta 
consta, en primer lloc, de portar a 
terme una reforma de la piscina per 
deixar-la com nova, posar gespa 
al camp de futbol, construir qua-
tre pistes de pàdel municipals i fer 
una ampliació del pàrquing de la 
piscina amb espai per a trenta au-

tomòbils, tot això amb la intenció 
de dotar al municipi de serveis es-
portius de qualitat i gratuïts per a 
la població de Jorba, una altra de 
les propostes presentades va ser la 
de la creació d’un espai coworking, 
aquesta proposta va ser presenta-
da per Ton Pallarès, membre de la 
Joventut Nacionalista de Catalunya 
(JNC), va ser així, ja que aquesta 
proposta va ser incorporada al pro-
grama electoral a petició de la JNC, 
en paraules de Ton Pallarès, la cre-
ació d’un espai coworking serà útil 
per incentivar l’emprenedoria jove 
arrelada al municipi i servirà d’im-
puls al comerç local.

Per concloure l’acte, Marc Sol-
sona va afirmar que eren els únics 
amb experiència a l’ajuntament 
gràcies als seus anys a l’oposició, 
mentre que la resta de candida-
tures no comptaven amb aques-
ta experiència ni preparació i que 
només Junts per Jorba aspirava 
realment a ocupar el govern del 
municipi.

ELS PRATS DE REI

Som Els Prats de Rei: èxit en la 
presentació de candidatura
Més de 100 persones van assistir a l’acte principal per conèixer l’equip 
i les propostes per als propers 4 anys

Diumenge passat, l’equip Som 
Els Prats de Rei va organitzar 

l’acte principal de campanya per 
presentar els seus membres i les 
propostes per a desenvolupar en 
els propers anys. A l’acte, que fou 
tot un èxit de participació, hi van 
acudir més de 100 persones.

Carla Casas Valls, alcaldable 
dels Prats de Rei, va obrir l’acte 
agraint l’assistència de tothom, ve-
ïns i veïnes del poble, i també va 
agrair el suport rebut d’alcaldes i 
alcaldesses d’altres municipis. Així 
mateix, va manifestar un especial 
agraïment als governs locals que 
ha tingut els Prats de Rei i el suport 
de l’exalcalde Francesc Duocaste-
lla, l’exalcaldessa Maria Bertran i 
l’alcaldessa actual, Cristina Mas, 
els quals també van ser presents a 
l’acte.

La candidata va presentar ca-
dascuna de les persones membres 
de la llista, mostrant així que es 
compta amb un equip il·lusionat, 
sòlid i valent, amb capacitats, ha-
bilitats i experiència que avala l’èxit 
de la proposta del nou govern lo-
cal. Casas va explicar que més del 
50% de l’equip treballa actualment 
en administracions públiques de 

diferents àmbits, fet que enriqueix 
l’equip i augura la bona governan-
ça.

L’equip està format per la cap 
de llista, Carla Casas Valls, seguida 
per Guillem Duocastellà Solà, Anna 
Casamitjana Rosas, Pau Carreño 
Escoda, Susanna Pérez Martínez, 
Gerard Soto Masip i Mar Rubio Díaz, 
amb la col·laboració de David Se-
gura Segura, Sofia Teixeira Ribeiro, 
Juan Andrés Ospina, Cristina Mas 
Soteras i Francesc Balagueró. 

Seguidament, els membres 
de l’equip van explicar el Pla Es-
tratègic pels Prats de Rei. Aquest 
full de ruta s’ha elaborat fent una 
prospecció de bones pràctiques 
del municipi i municipis veïns, a 
través de sessions participatives 
amb entitats, persones grans, teixit 

empresarial i sector primari, així 
com també enquestes i entrevis-
tes del porta a porta. El document 
contempla tres àmbits d’actua-
ció: desenvolupament social, amb 
més de 10 objectius i 56 accions; el 
desenvolupament territorial i medi 
ambient, amb 3 objectius i 27 acci-
ons; i el desenvolupament econò-
mic, amb 6 objectius i 29 accions. 
Properament, el document es faci-
litarà a tothom perquè tingui accés 
a la informació de forma directa i 
transparent.

Casas va concloure l’acte de-
manant que el proper diumenge 
28 de maig les persones praden-
ques confiïn en la seva candidatura 
i vagin a votar el seu equip, Som Els 
Prats de Rei, “Perquè fem plegats el 
poble que volem”, manifestà Casas.
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COPONS

Gran acollida de la 
IV Mostra de Productes 
del Parc Agrari

COMARCA

Es constitueix l’Associació del 
Parc Agrari de la Conca d’Òdena

El passat 20 de maig Copons va 
acollir la quarta edició de la 

Mostra de Productes del Parc Agrari 
de la Conca d’Òdena, un esdeve-
niment que va rebre una resposta 
molt positiva pel públic assistent. 
Amb la participació d’una quinzena 
de productors locals, va ser una 
oportunitat per a ells de donar a 
conèixer i vendre els seus produc-
tes, i per als visitants de gaudir de 
les delicioses tapes que van pre-
parar amb ingredients frescos i de 
proximitat.

Des de les sis de la tarda, i fins 
a les deu de la nit, més de mig mi-
ler d’assistents a la mostra van te-
nir l’oportunitat d’adquirir tiquets 
per degustar els tastets elaborats 
amb productes provinents del Parc 
Agrari, com ara hamburguesa de 
vedella, truita de patates, copes 
de vi, cervesa artesana, pastís de 
formatge, pa amb pesto d’ortiga i 
flors silvestres, talls de mató, ge-
lats i molts altres. L’ambient va ser 
càlid i familiar durant tota la jor-
nada, amb molta gent interessa-
da a descobrir, tastar i adquirir els 
productes locals. A més de la Mos-

tra de Productes, es van organitzar 
diverses activitats paral·leles per a 
tots els assistents. El restaurant La 
Vinya de Copons va oferir una de-
mostració de cuina amb productes 
del Parc Agrari; també es van realit-
zar tallers gratuïts pensat per al pú-
blic familiar, incloent-hi un taller de 
cuina, un taller de pintacares, un 
taller de sembrar llavors de varie-
tats hortícoles i ornamentals tradi-
cionals i un taller d’estampació bo-
tànica de bosses. Per als amants de 
la música, la Big Band de Copons 
va oferir un concert i la jornada va 
finalitzar amb les seleccions musi-
cals del punxadiscos Marcos Corba.

Aquesta edició de la Mostra de 
Productors ha estat especialment 
destacada perquè és la primera ve-
gada que es celebra en format tar-
da/vespre. Les edicions anteriors, 
que s’havien celebrat al migdia, 
van tenir lloc a Santa Margarida 
de Montbui, Rubió i Capellades. 
Aquest canvi d’horari va permetre 
als assistents gaudir de l’activitat 
en un ambient més relaxat i pro-
piciant una experiència culinària i 
cultural completa.

Aquest dilluns ha tingut lloc l’acte 
oficial de constitució de l’Asso-

ciació del Parc Agrari de la Conca 
d’Òdena amb la participació dels 
municipis que integren el projecte 
i el Consell Comarcal de l’Anoia. Hi 
han assistit els diferents alcaldes, 
el vicepresident primer del Consell, 
Jordi Cuadras; el cap de l’Oficina 
Tècnica de Prevenció Municipals 
d’Incendis Forestals i Desenvolu-
pament Agrari de la Diputació de 
Barcelona, Jaume Minguell, i la cap 
del Servei de Coordinació d’Oficines 
comarcals i Gestió Territorial a la 
Catalunya Central de la Generalitat 
de Catalunya, Patrícia Pladevall.

La primera junta ha quedat 
constituïda amb la presidència per 
part de l’Ajuntament de Jorba, la 
vicepresidència per part del Consell 
Comarcal de l’Anoia, la tresoreria 
per part de l’Ajuntament de Copons 
i la secretaria l’ostentarà l’Ajunta-
ment d’Òdena. La junta es renova-
rà passats 4 anys. L’acte ha tingut 
lloc a l’Obrador, situat al magatzem 
municipal de l’Ajuntament de Jor-
ba,  així, els assistents han aprofitat 
l’ocasió per conèixer les instal·laci-
ons amb una visita guiada per l’al-
calde de Jorba, David Sànchez. Tot 
seguit, s’han reunit per constituir 

l’entitat i tractar temes com les acci-
ons iniciades del Pla d’Accions 2023 
i projectes vinculats i el recull de 
subvencions rebudes aquest any 
per al projecte.

El projecte del Parc Agrari de la 
Conca d’Òdena neix amb la volun-
tat de ser una eina de dinamització 
territorial que permeti incidir po-
sitivament sobre les activitats que 
es desenvolupin en sòls agrícoles 
i forestals, juntament amb totes 
aquelles que se’n derivin o hi es-
tiguin relacionades d’una o altra 
forma (agroindústria transforma-
dora, gastronomia, turisme, oci, 
cadenes de valor dels productes 
agroalimentaris i comercialització, 
esport, o aprovisionament de ser-

veis ecosistèmics, entre d’altres). 
El Parc Agrari està integrat per 15 
municipis, que en conjunt represen-
ten una superfície de 372,18 km2 
i una població de més de 80.000 
habitants. Els municipis que s’in-
clouen són: Argençola, Capellades, 
Carme, Castellolí, Copons, Jorba, 
Igualada, La Pobla de Claramunt, 
La Torre de Claramunt, Òdena, Orpí, 
Rubió, Sant Martí de Tous, Santa 
Margarida de Montbui i Vilanova del 
Camí. També formen part les asso-
ciacions: Associació de Productors 
de la Conca d’Òdena, Associació de 
Restauració i Comerç de la Conca 
d’Òdena i Associació d’Agents de 
Promoció turística del Parc Agrari 
de la Conca d’Òdena.

J.M. MORROS i ASSOCIATS, S.L.
A S S E S S O R A M E N T  G E S T I Ó  D ' E M P R E S E S
O R G A N I T Z A C I Ó  A D M I N I S T R A T I V A
O F I C I N A  C O M P TA B L E - F I S C A L - M E R C A N T I L

Joan Maragall, 3, local 2- IGUALADA - Telèf. 93 804 52 62 - Fax 93 805 29 98 
E-mail: jmmorros@jmmorros.com - www.jmmorros.com
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IGUALADA

Lleonard del Rio primer premi dels XXXIII 
Jocs Florals del Raval
A l’auditori del Museu Marítim de 

Barcelona se celebrà diumen-
ge passat, al matí, el lliurament de 
premis dels XXXIII Jocs Florals del 
Raval. La convocatòria d’aquest 
premi és organitzada per l’Associa-
ció Institut de Promoció de la Cul-
tura Catalana. (A.I.P.C.C.).

El nostre col·laborador Lleo-
nard del Rio C. va guanyar el pri-
mer premi en la categoria d’adults, 
d’entre una seixantena de treballs, 
amb el poema “Cercant afecte”, 
presentat amb el pseudònim “Jordi 
de Cal Pau Llarg”. Treballat quaran-
ta versos decasíl·labs de rima con-
sonant, l’obra porta aquesta entra-
deta «Cal que els bons sentiments 
mai no desapareguin, passi el que 
passi  al teu voltant».

La presidenta del jurat Viqui 
Molins va comentar en la seva in-
tervenció: «Una de les coses que 
més he admirat en els vint-i-set 
anys que he viscut al Raval de Bar-
celona, és la capacitat associativa, 
la cultura catalana, l’amistat entre 
el veïnat i la resposta a les diferent 

crides de caràcter festiu, cultural, 
interreligió i altres iniciatives hu-
manes. Però una d’aquestes activi-
tats en la que més m’he sentit invo-
lucrada ha estat en els Jocs Florals 
amb una capacitat de convocatòria 
que va més enllà del nostre territori 
geogràfic. Un poble –i un barri– que 
fomenti la lectura, l’escriptura i, en 
general, els mitjans de creixement 
cultural està posant les bases d’un 
futur millor.»

El jurat qualificador ha estat 
format a més de Viqui Molins, edi-

tora, llicenciada en Literatura i ger-
mana teresiana; Manuela Anguita, 
llicenciada en Filologia Hispànica 
i Catalana; Isabel Hernández, di-
plomada en Treball social, i Maria 
Chacón, empresària, membre de 
diverses entitats socials i excon-
sellera municipal del Districte de 
Ciutat Vella. Hi va assistir també 
Enric García, director general del 
Consorci de les Drassanes Reials i 
Museu Marítim de Barcelona.

En acabar l’acte es va servir un 
complet aperitiu.

IGUALADA

La Síndica presenta la 
memòria anual del 2022 
a l’alcalde

Rosa Maria Sánchez, la Síndica 
de Greuges d’Igualada, va lliu-

rar divendres passat la memòria 
de la seva activitat durant tot l’any 
2022 a l’alcalde d’Igualada, Marc 
Castells.

En el pròxim ple municipal de 
l’Ajuntament, la Síndica presentarà 
els resultats de l’informe de la seva 
actuació durant l’any passat da-
vant els regidors. Rosa Maria Sánc-
hez és Síndica de Greuges de la ciu-
tat d’Igualada des de l’any 2011.

El poeta Lleonard del Rio, llegint el poema guanyador.

IGUALADA

Finalitza el curs de 
programació i disseny 
amb tricotoses

Aquest mes de maig es continu-
en desenvolupant a Igualada 

les diferents accions formatives del 
programa ACTE, així s’aposta per 
enfortir el sector tèxtil, impulsades 
per l’Ajuntament d’Igualada, junta-
ment amb l’Agrupació Tèxtil FAGEPI i 
l’Igualada Fashion Lab.

Aquests cursos tenen l’objectiu 
de millorar les competències de per-
sones que es troben en situació de 
recerca de feina i, al mateix temps, 
facilitar la creació de nous perfils 
professionals que puguin cobrir les 
necessitats de les empreses tèxtils 
de la comarca.

El 18 de maig va finalitzar el 
Curs d’Especialització en Tècni-
ques de Programació i Disseny de 
Moda en Màquines Tricotoses, que 
s’ha impartit entre les instal·lacions 

de l’Igualada Fashion Lab i les de 
l’Ignova Tecnoespai. Una formació 
gratuïta de 130 hores de formació 
tècnica, centrada en les màquines 
Shima Seiki, i 40 hores de formació 
transversal. Els alumnes que hi han 
participat han pogut també fer pràc-
tiques en empreses del sector tèxtil 
local.

Nou curs de tècniques de 
confecció tèxtil

En paral·lel, el 17 de maig va 
arrencar el Curs de Tècniques de 
Confecció Tèxtil que, en aquest cas, 
inclou 250 hores de formació, amb 
80 hores en pràctiques en empreses 
locals a partir del setembre. Aquesta 
formació compta amb una quinzena 
d’alumnes.

VECIANA

Els veïns de Montfalcó el Gros celebren 
la seva Festa Major

VILANOVA DEL CAMÍ

Acaben les obres 
d’accessibilitat al 
cementiri municipal
Aquesta setmana han finalitzat 

les obres de millora de l’accessi-
bilitat del cementiri municipal, una 
actuació que s’ha fet en diferents 
fases.La primera va començar el 
febrer de 2022 i va servir per crear 
diferents passadissos per facilitar 
l’accés de les persones amb mobili-
tat reduïda o els vehicles amb rodes, 
com els cotxets infantils. Aquests 
passadissos es van fer amb formigó 
imprès i tenen un metre i mig d’am-
plada.La segona fase de les obres, 

va tenir lloc el setembre passat i va 
complementar la primera fase amb 
la construcció de nous passadissos 
i la modificació de l’ossera que hi 
ha a la part central del cementiri. I 
en aquesta tercera fase, que es va 
iniciar el passat mes d’abril, s’ha 
finalitzat l’obra amb la construcció 
de l’última part dels passadissos 
facilitant l’accessibilitat a qualsevol 
dels espais del cementiri municipal.
El cost total de l’actuació ha estat de 
prop de 70.000 euros.

SANT MARTÍ DE TOUS

Víctor Borràs presenta la seva primera 
novel·la “Laura on the moon”

Aquest passat diumenge dia 21 
de maig, els veïns de Montfalcó 

el Gros (Veciana) van celebrar la 
seva Festa Major en honor a Sant 
Pere.

A les 12 h del migdia va tenir 
lloc la celebració de la missa a càr-
rec del mossèn Enric Garcia. La jor-
nada va continuar amb un dinar 
de veïns, amenitzat de ball, jocs de 
cucanya i altres activitats.

La jornada es va concloure amb 
el tradicional joc del bingo, una di-
ada que van compartir xics i grans 
amb alegria i diversió.

Víctor Borràs i Gasch, dramaturg 
i cofundador de Teatre Nu, pre-

sentava dijous passat, a La Casa 
del Teatre Nu, la seva primera 
novel·la Laura on the moon. 

L’espai es va omplir de gom 
a gom en un acte molt personal 
i pròxim –com és el Víctor– que 
va comptar amb la intervenció 
d’amics i familiars. La Montserrat 
Tarrats, amiga i treballadora en un 
centre amb nens amb autisme va 
ser l’encarregada de presentar al 
Víctor i compartir la seva experi-
ència com educadora a l’escola 
Àuria, la música la va posar la ve-
ïna de Tous i amiga Mireia Espelt, 
i la lectura d’un fragment de la 
novel·la va anar a càrrec de la Ma-
ria Hervàs.

Laura on the moon és un lli-
bre que ens farà veure l’autisme 
amb uns altres ulls i ens ajudarà 

a entendre i acceptar els que no 
són com la majoria. Laura on the 
moon ens explica la història de la 
Laura, una jove de disset anys que 
és autista i té dificultats per comu-
nicar-se però que es convertirà en 
tot un fenomen de la música. 

Víctor Borràs Gasch s’estre-
na en la narrativa amb una no-
vel·la que ens apropa a les per-
sones amb autisme i ens ajuda 
a entendre com veuen el món. 
L’autor, que ha treballat en mun-
tatges teatrals amb alumnes amb 
necessitats especials, trenca els 
estereotips al voltant de l’autisme 
a través d’una narració a quatre 
veus: la de la Laura, la de la seva 
mare, el seu pare i el seu germà 
gran. Cadascú explica una part 
de la història en capítols alterns. 
D’aquesta manera, els lectors 
descobriran els pensaments, els 
temors i preocupacions d’una fa-
mília que conviu amb una persona 
amb necessitats especials; al cap 
i a la fi, una família més, amb els 
seus problemes de comunicació. 

El llibre ja es pot trobar a les 
llibreries.
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VILANOVA DEL CAMÍ

El municipi s’omple 
de flors gràcies a la 
campanya de Vilanova 
Comerç

IGUALADA

Més de 450 persones han participat a 
l’ofrena del Ciri Votiu a Montserrat

Aquest dissabte, 20 de maig, la 
ciutat d’Igualada va renovar 

la seva tradicional ofrena del Ciri 
Votiu a la Mare de Déu de Mont-
serrat. La comitiva es va desplaçar 
amb set autocars i va aplegar més 
de 450 persones. Com ja és tradició 
també van participar de l’ofrena 
diverses entitats que aquest any 

commemoren aniversaris desta-
cats com són: L’Ateneu Igualadí que 
compleix 160 anys d’història, l’es-
cola Mare del Diví Pastor que en 
fa 150, la coral juvenil Xalest que 
enguany fa 50 anys, l’associació 
Gent Gran d’Igualada que també en 
celebra 50, l’escola Institució Igua-
lada que fa 50 anys, l’associació 

Veïns del Barri de Sant Jaume de 
Sesoliveres que en fa 30, els Petits 
Diables d’Igualada - Drac Bufarot 
que enguany celebren 20 anys 
d’història, i l’associació cultural 
Dessota que enguany ha arribat als 
15 anys.

L’oferiment i encesa del ciri es 
va fer coincidint amb la missa con-
ventual a la Basílica de Montserrat 
i, en acabar, la comitiva va ser re-
buda en una audiència especial pel 
Pare Abat, Manel Gasch, a la ma-
teixa Basílica on es va fer la missa 
conventual.

Aquesta tradició, que es va 
recuperar a la dècada dels anys 
noranta del segle passat, recorda 
que ara fa més de cinc-cents anys, 
l’any 1.515, amb l’objectiu d’evitar 
l’arribada d’una epidèmia de pesta 
sorgida a Barcelona, els consellers 
de la vila d’Igualada van demanar 
protecció a la Mare de Déu duent-li 
un ciri.

Vilanova Comerç ha convocat 
una nova edició de la campanya 

“Omplim Vilanova de flors”  amb la 
col·laboració de pràcticament una 
quarantena d’establiments locals. 
La campanya, una de les més con-
solidades del calendari de Vilanova 
Comerç, s’allargarà fins al dissabte 
27 de maig.

Aquesta iniciativa premiarà la 
fidelitat dels clients amb el sor-
teig de diferents plantes. Per això, 
des de Vilanova Comerç es fa una 
crida a la ciutadania perquè faci 
compres de proximitat que ajudin 
a dinamitzar l’economia del petit 
comerç.

Les persones que facin com-
pres en els establiments adherits 
tindran l’oportunitat de participar 
en el sorteig d’una planta mitjana.

IGUALADA

Natividad Yarza omple 
l’AUGA

Sota el títol La primera, l’actor 
igualadí Joan Valentí, dirigit per 

David Pintó, van recordar la figura 
de Natividad Yarza Planas, la qui 
fou alcaldessa de Bellprat i primera 
alcaldessa d’un municipi d’Espa-
nya.

Al llarg d’aquests últims anys, 
la figura d’aquesta dona s’ha pogut 
seguir fins al detall per l’interès i 
treball exhaustiu d’Antoni Dalmau i 
d’Isidre Surroca, entre d’altres.

Joan Valentí explica la història 
amb un muntatge teatral molt ben 

trobat, directe i didàctic, que apro-
pa i humanitza aquesta figura.

El públic es va fer seva aquesta 
història i va premiar la representa-
ció amb un llarg aplaudiment.

Aprendre a interpretar les 
etiquetes dels aliments

Aquest és el tema de que trac-
tarà la propera sessió de l’AUGA 
que anirà a càrrec de Francisco Mo-
lino.

Serà dilluns vinent a les 6 de la 
tarda, al Teatre Municipal l’Ateneu.

ÒDENA

Visita del delegat del govern espanyol, 
Carlos Prieto

Dissabte, l’Ajuntament d’Òdena 
va rebre la visita del delegat del 

govern espanyol a Catalunya, Car-
les Prieto. Un acte institucional, en 
el que el delegat va signar el Llibre 
d’Honor del municipi, però en el 

que també es va aprofitar l’avinen-
tesa per parlar d’alguns projectes. 
El delegat va ser rebut per l’alcalde, 
Francisco Guisado, acompanyat del 
regidor Oriol Almiron i també hi va 
participar el diputat al Parlament 

de Catalunya, Jordi Riba. L’alcalde 
d’Òdena va manifestar que era una 
satisfacció comptar amb el delegat 
a Òdena, un municipi relativament 
petit però amb un gran sòl indus-
trial. En aquest sentit, Guisado va 
posar a disposició del Govern dife-
rent sèl per poder acollir serveis 
públics i equipaments que pugui 
requerir l’Estat. Al llarg de la troba-
da l’alcalde també li va exposar la 
reforma de l’Autovia A-2 per adap-
tar-la als estàndards de seguretat 
europeus i també altres projectes 
pel municipi.

El delegat, Carles Prieto va res-
pondre que prenia l’oferta de sòl 
amb molt d’agraïment i va explicar 
la voluntat del govern de treballar 
per apropar els serveis que ofereix 
de l’Estat a la ciutadania.

CAPELLADES

Valoració del Festival d’Orgue 

Aquest diumenge s’ha fet el dar-
rer concert d’aquesta vuitena 

edició del Festival Internacional 
d’Orgue de Capellades. Han estat 
4 setmanes on el protagonisme 

ha estat per a l’orgue que, com en 
anteriors edicions, s’ha combinat 
amb diferents formats, mostrant 
així tot el seu potencial, polivalèn-
cia musical i sonoritat. 

En aquesta edició, hem pogut 
gaudir de maridatges musicals 
singulars combinant la potència 
de veu d’un gran baríton amb la 
delicadesa de la dansa clàssica, 
l’arranjament de sardanes per 
a orgue amb el so de la tenora, 
el flabiol i el tamborí, i el subtil 
acompanyament d’aquest gran 
instrument a un cor de veus blan-
ques, que ha fet embadalir a una 
església pràcticament plena.

La vuitena edició del Festival 
es tancarà amb els tallers de des-
coberta de l’orgue de Capellades, 
a càrrec de l’organista i profes-
sors del Conservatori d’Igualada 
i de l’Escola Municipal de Música 
“Pau Casals” del Vendrell, Jona-
tan Carbó, adreçats a alumnes 
de Primària dels centres escolars 
de la vila.
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CAPELLADES

Darrera sessió del Ple de l’Ajuntament 
d’aquesta legislatura

CALAF

S’aprova en ple una 
subvenció per a construir 
la residència de gent gran

IGUALADA

Lluís Solà Díaz, nou avi 
centenari d’Igualada

El dimecres 17 de maig a les 8 del 
vespre va començar la darrera 

sessió d’aquesta legislatura que va 
començar felicitant al regidor Jordi 
Xaubet per naixement de la seva 
filla Mariona.

L’ordre del dia va ser llarg, amb 
20 punts, començant amb l’aprova-
ció per unanimitat de les 3 darrers 
actes i de l’augment de la convoca-
tòria d’ajuts socials en espècie per 
aquest any. Tal com va explicar la 
regidora d’acció social, Marta Alar-
con, “són ajuts per pal·liar la situa-
ció de vulnerabilitat, per cobrir les 
necessitats bàsiques de subsistèn-
cia que puguin sorgir d’ara a finals 
d’any.”

La unanimitat es va trencar 
amb l’aprovació de la modificació 
de crèdit número 6, –feta especial-
ment per a despeses corrents i di-
versos convenis, tal com va explicar 
el regidor d’Hisenda, Jaume Solé– 
que va comptar amb l’abstenció 
del PSC i de Ciutadans.

En els següents punts Ciuta-
dans es va abstenir en l’aprovació 
del reconeixement extrajudicial 
de crèdit –factures i despeses de 
l’any anterior, presentades fora de 
temps pel proveïdor– i després es 
va donar compte del decret per a la 
liquidació del pressupost de l’exer-
cici anterior tant de l’Ajuntament 

com dels seus dos organismes au-
tònoms.

La unanimitat va tornar en 
l’aprovació dels següents punts on 
es va aprovar diversos convenis. En 
aquest sentit el regidor de Cultura, 
Àngel Soteras, va explicar que se’n 
feien tants a l’hora per garantir que 
es pugui continuar amb l’activitat 
prevista, malgrat tot el calendari 
electoral i de constitució dels nous 
consistoris.

El primer va ser una pròrroga 
del conveni de col·laboració entre 
l’agència catalana del patrimoni 
cultural –el Museu Nacional de la 
Ciència i la Tècnica de Catalunya–, 
que ara s’ha de renovar cada 4 
anys.

Seguidament es va passar a 
l’acord de continuïtat del conveni 
de col·laboració amb el Departa-
ment d’Educació pel desplegament 
del Pla Educatiu d’Entorn. 

El següent conveni aprovat va 
ser el de col·laboració pel desenvo-
lupament del catàleg de serveis del 
Departament de Benestar Social i 
Atenció a la Ciutadania, del Consell 
Comarcal de l’Anoia amb l’Ajunta-
ment de Capellades.

A continuació es va donar 
compte dels decrets d’alcaldia en-
tre el 16 de març i el 5 de maig. La 
unanimitat es va trencar amb el 

punt número 12, amb l’adhesió a 
l’Associació del Parc Agrari de la 
Conca d’Òdena, abstenint-s’hi el 
grup de Junts per Capellades. 

En aquesta sessió plenària s’ha 
aprovat un conveni amb el Grup 
Teatral de Capellades per aquest 
any 2023, valorat en 1.100 euros, 
per a la producció d’espectacles te-
atrals; un altre amb l’Agrupació Fo-
togràfica Capellades de 1.000 euros 
per l’organització d’esdeveniments 
i formació. En el conveni amb l’Es-
bart Dansot, de 4.500 euros, el grup 
municipal de Ciutadans hi votà en 
contra. La unanimitat es va mante-
nir amb el conveni amb Gegants de 
Capellades per a la mobilitat, tam-
bé de 1.000 euros. Seguidament 
s’aprovà per unanimitat l’addenda 
de 2.000 euros als 2.500 euros ja 
conveniats amb Xarxa Capellades 
per finançar el creixement d’acti-
vitat.

Els dos darrers convenis van 
aprovar les subvencions a les en-
titats esportives, que com va des-
tacar la regidora d’esports Anna 
Xaus, a la darrera convocatòria es 
va gastar pràcticament tota la par-
tida prevista –de 15.000 euros– i a 
les entitats juvenils.

Finalment es va aixecar la ses-
sió, sense precs i preguntes per 
part dels regidors.

L’Ajuntament de Calaf va realit-
zar una sessió plenària extraor-

dinària aquest dilluns 22 de maig. 
El motiu de la urgència, va estar 
aprovar la concessió de la subven-
ció dels fons Next Generation de la 
línia 1 per un import d’1.703.815,76 
euros destinada a inversions per a 
nous centres residencials i diürns 
i remodelació de centres existents 
pel projecte Residència per la gent 
gran a Calaf, Plataforma de serveis 
integrals de Calaf.

Dels grups de l’oposició, només 
va assistir al Ple el representant de 
Junts per Catalunya, Joan Caballol, 
que va titllar d’electoralista la ur-
gència per convocar aquest Ple en-
mig de la campanya electoral. En 
aquest sentit, doncs, tot i manifes-
tar el seu ple suport a la necessitat 
d’una futura residència, es van abs-
tenir per tenir seriosos dubtes pel 
que fa al finançament i una manca 
de confiança en les formes de fer 

de l’equip de govern actual. Jor-
di Badia, l’alcalde, va aclarir que 
el temps de marge per acceptar 
aquesta subvenció és fins al 30 de 
juny i, tenint en compte el calenda-
ri de constitució del nou consistori i 
del cartipàs, no es podria convocar 
un ple abans d’aquesta data. Per 
això, el tècnic en qüestió va dema-
nar poder fer un Ple i acceptar la 
subvenció abans d’iniciar el tràmit 
de justificació de les obres ja fetes i 
no perdre la subvenció.

D’altra banda, també es va 
aprofitar la convocatòria extraor-
dinària per incloure l’aprovació del 
pagament de l’expropiació de Cal 
Martorell per valor de 48.586,30 eu-
ros. 

Finalment, en aquest Ple tam-
bé es va aprovar per unanimitat 
dos increments dels complements 
retributius de nocturnitat i dispo-
nibilitat als agents municipals de 
Calaf.

L’alcalde d’Igualada, Marc Cas-
tells, acompanyat del regidor 

de Promoció cultural, Pere Camps, 
va traslladar en representació del 
consistori i del conjunt de la ciutat, 
la felicitació a Lluís Solà Díaz pels 
cent anys que va complir el passat 
18 de maig.

La trobada va tenir lloc al do-
micili on viu el Lluís, on s’hi va reu-
nir una representació de la família 

per acompanyar-lo en aquesta ce-
lebració. L’alcalde i el regidor el van 
obsequiar amb un ram de roses 
i un llibre d’il·lustracions de dife-
rents espais emblemàtics de la ciu-
tat d’Igualada.

Properament, Lluís Solà Díaz 
rebrà, també, la Medalla Centenà-
ria que concedeix la Generalitat de 
Catalunya a totes les persones que 
arriben a aquesta edat.

IGUALADA

L’arbre de Maig torna a estar plantat a la 
Pius XII

Un any més, i ja en van onze 
edicions, Igualada va celebrar 

la Festa de l’Arbre de Maig. Un pi, 
“el Maio”, de 19 metres d’alçada 
es va plantar el passat dissabte al 
bell mig de la plaça Pius XII. Era la 
culminació d’una gran diada que 
va combinar aspectes culturals, 
tradicionals, esportius i mediam-
bientals, i en la qual s’hi va obser-
var una gran implicació i partici-
pació de la ciutat.

Sense son a les orelles i amb 
moltes ganes, un grup de perso-
nes es van reunir a les 7 del matí 
a la plaça Pius XII, convocades per 
l’Associació Arbre de Maig d’Igua-
lada. El grup integrat per gent de 
totes les edats va fer camí cap 
als boscos situats prop del poble 
de Santa Margarida de Montbui. 
Un cop allí, van tallar un pi ben 
alt, recte i prim escollit uns dies 
abans. Després hi va haver un bon 
esmorzar per tal d’agafar forces 

per la portada de l’arbre fins a 
Igualada. L’arbre va estar parat 
al poble de Montbui arran de la 
prohibició d’avançar per part de 
la policia local. L’entitat va que-
dar sorpresa davant la incapacitat 
dels serveis policials per a aconse-
guir fer avançar l’arbre pel recor-
regut previst que, malgrat els múl-
tiples intents que va fer l’organit-
zació per desencallar la situació, 
no van obtenir la resposta espera-
da. Això va fer que, a més de por-
tar-se sobre les espatlles, l’arbre 
també es va haver d’arrossegar 
amb un cotxe a estones. L’arbre 
va arribar a la plaça vora quarts 
de dues del migdia, i un cop re-
tirada l’escorça de tot el tronc, a 
excepció del plomall va tenir lloc 
la plantada de l’arbre. Amb ajuda 
de forques, cordes i molts braços, 
el “Maio” es va plantar al mig de la 
plaça amb gran espectacularitat, 
davant l’esclatat de joia i de grans 

aplaudiments de tota la plaça. Va 
ser, sens dubte un èxit col·lectiu 
fruit de l’esforç de tothom. Acte 
seguit, una cinquantena de perso-
nes van gaudir d’un dinar popular. 

Passades les cinc de la tarda, 
malgrat la pluja, es va donar pas 
al concurs de grimpaires, amb 
participació d’una quinzena de 
valents. Als que van aconseguir 
arribar fins al plomall se’ls va re-
compensar amb un fuet. A més, 
els més ràpids es van endur una 
pota de pernil. Uns premis ben 
merescuts per a uns àgils grim-
paires (el més ràpid, Nil Alonso,  
no va tardar ni un minut a arribar 
dalt). Finalment, per cloure l’acte, 
hi va haver una actuació musical 
a càrrec de Corrandes són corran-
des. 

L’entitat ha agraït la col·labora-
ció de totes les empreses, entitats 
i persones que van fer possible la 
festa.
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VILANOVA DE CAMÍ 

Finalitzen els tallers de suport 
i acompanyament educatiu
Aquest divendres finalitzen els 

tallers de suport i acompanya-
ment educatiu amb l’alumnat de 
primària dels tres centres educa-
tius de Vilanova del Camí. Acaben 
el curs amb un seguit de sortides 
al Parc Fluvial per aprofundir sobre 
el respecte a la natura, gaudir dels 
espais que ofereix aquest indret 
privilegiat del municipi i cloure l’ac-
tivitat amb una sortida lúdica.

Des del 9 de gener els tallers 
han ofert classes de suport a tres 
grups per cadascun dels nivells de 
cicle inicial i cicle mitjà i a 4 grups 

per cadascun dels nivells de cicle 
superior.

Sheila Atencia i Inés Guixà han 
estat les responsables de guiar els 
tallers de suport, plantejant activi-
tats educatives i acompanyant en 
tot moment l’alumnat participant 
de forma individualitzada.

Des d’Educació fan una valora-
ció positiva d’aquesta actuació que 
es complementa, alhora, amb el 
suport educatiu que també es duu 
a terme amb l’alumnat de secun-
dària a l’Espai Jove Can Muscons.

VILANOVA DE CAMÍ 

Més de 250 alumnes participen al 
“Fem Escola, Fem Camí!” 
El passat 19 de maig, l’alumnat 

de 6è de primària dels tres cen-
tres educatius del municipi, junta-
ment amb l’alumnat de 1r d’ESO 
de l’Institut Pla de les Moreres, van 
celebrar una nova edició de les Jor-
nades Esportives dinamitzades pels 
nois i noies de 1r de Batxillerat.

Aquesta activitat s’emmarca 
dins del cicle d’activitats “Fem Es-
cola, Fem Camí!” que, a banda de 
les activitats conjuntes que es du-
ien a terme als centres de primària, 
enguany també s’hi han sumat les 
activitats conjuntes amb la primera 
etapa d’infantil i amb secundària.

Més de 256 alumnes dels 4 cen-
tres educatius han participat en les 
jornades que ha ofert als joves fins 
a sis disciplines i jocs esportius di-

ferents. Totes les activitats s’han 
portat a terme en el camp de futbol 
Can Titó, en equips mixtes garan-
tint que, almenys hi hagués una 
representació de tres dels quatre 
centres educatius a cada equip. Tot 
l’alumnat, va lluir la samarreta que 

els ha regalat la regidoria d’Edu-
cació de l’Ajuntament de Vilanova 
del Camí, que incorpora el disseny 
d’aquest camí que els centres edu-
catius fan conjuntament per avan-
çar cap al futur de l’educació.

PIERA

S’instal·len nous “cat hotel” a la vila

CAPELLADES

Memòria de la Residència
Aquests dies s’ha publicat la 

Memòria Social de la Fundació 
Consorts Guasch, que tal i com es 
destaca des de la direcció “hem 
de situar-la encara (tot i que amb 
menys repercussió que en els dos 
anys anteriors) en un entorn mar-
cat pel seguiment dels Protocols de 
Salut Pública en quan als brots del 
Covid-19 dins del centre”.

Les novetats més destacades 
de l’any 2022 han estat les pro-
mocions internes per cobrir les 4 
vacants de gerocultor, la comissió 
d’igualtat, la transparència i el Pla 
d’autoprotecció del centre. 

El President de la Fundació, 
Salvador Vives, destaca que “anual-
ment des del patronat i la direcció 
continuem realitzant la memòria 
anual per ser transparents i infor-
mar del funcionament i situació 
econòmica”.

Durant tot l’any s’ha pogut anar 
fent diverses activitats. La més des-
tacada ha estat la celebració del 
60è. Aniversari.

Actualment la Residència 
compta amb 83 places, 20 privades 
i 63 places col·laboradores. El Cen-
tre de Dia té 36 places, 10 d’elles 
col·laboradores. 

Pel que fa als recursos econò-
mics, la resta entre despeses i in-
gressos (dels residents, de la Ge-
neralitat, de donacions i de sub-
vencions) ha deixat un benefici de 
207.208 euros amb 31 cèntims.

Finalment destacar que la fun-
dació compta amb un grup de per-
sones voluntàries que ajuden en di-
ferents tasques com la lectura, les 
sortides o la companyia als usuaris 
i usuàries. Per formar-ne part no-
més cal posar-se en contacte amb 
el centre.

IGUALADA

Àuria Perfumes & 
Cosmetics assisteix a 
l’Assemblea de STANPA

IGUALADA

El Consell dels Infants 
d’Igualada celebra el seu 
Plenari a l’Ajuntament

El Consell Municipal dels Infants 
d’Igualada va celebrar dijous 

passat, l’últim plenari del curs 
2022/2023 al Saló de Sessions de 
l’Ajuntament.

Els petits consellers i conselle-
res que l’integren van poder expo-
sar els projectes i propostes que 
han treballat durant tot el curs i, 
a la part final van poder expressar 
les seves opinions i fer preguntes 
a l’alcalde d’Igualada, Marc Cas-
tells. Des de la passada tardor, el 
Consell dels Infants ha dut a ter-
me diverses jornades de treball; a 
més, per voluntat dels Consellers i 
Conselleres, aquest any també han 
treballat entorn a la salut mental 

dels nens i joves i del bullyng a les 
escoles. El projecte acabarà amb 
un podcast final on s’exposaran els 
resultats dels debats. El podcast 
tindrà varis capítols, treballant els 
tres rols que apareixen quan hi ha 
un conflicte de bullying (agressor, 
víctima i espectador) fent entrevis-
ta amb un expert, vàries tertúlies 
sent els protagonistes els infants i 
un consultori on es comentaran les 
reflexions treballades pels infants.

El plenari del passat dijous, que 
va ser presidit per l’alcalde d’Igua-
lada, Marc Castells acompanyat de 
les tinents d’alcalde Carme Riera i 
Patrícia Illa, va servir per posar en 
comú i valorar tota la feina feta.

El director general d’Àuria Perfu-
mes & Cosmetics, Albert Piñol, 

acudeix a l’Assemblea general de 
STANPA, l’Associació Nacional de 
Perfumeria i Cosmètica, celebra-
da el passat dijous 18 de maig a 
Madrid. D’aquesta manera, Àuria 
continua la col·laboració ben 
entesa iniciada entre les entitats 
amb la visita feta el passat mes 
d’abril per part de la directora 
general de l’Associació Nacional de 
Perfumeria i Cosmètica (STANPA), 
la senyora Val Díez, a les noves ins-
tal·lacions d’Àuria Perfumes & Cos-
metics que té Àuria Cooperativa a 
Sesoliveres.

La presència d’Àuria en l’assem-
blea general de STANPA és doncs 
una mostra més d’aquesta col·la-
boració, fruit de l’aposta estratègica 
de l’entitat per esdevenir un agent 
rellevant en el sector de la perfu-
meria i la cosmètica. Un sector, en 
el qual segons les dades exposa-
des durant la presentació feta en 
l’assemblea del Proyecto del Mapa 
del Impacto positivo de la Indus-
tria Cosmética en España, permet 
a les seves empreses representar 
un 0,94% del PIB espanyol, amb 
una aportació de més de 5.200 mili-
ons d’euros, i aglutinant un 12% de 
l’ocupació general de l’estat.

Durant les últimes setmanes, 
s’han instal·lat dos nous «cat 

hotel», contenidors adaptats com 
a refugis per a les colònies de gats 
ferals del carrer. Actualment, la 
població compta amb 114 colònies 
controlades amb cens.

Amb la incorporació d’aquests 
dos espais, Piera ja disposa de sis 
«cat hotel», repartits entre el nucli 
i les zones de Can Claramunt, Can 

Canals, Can Martí i Sant Jordi. La 
gestió del cat hotel de Can Bonas-
tre ha estat traspassada a l’Associa-
ció Piera Felina i es desenvoluparà 
un espai cedit per l’Ajuntament.

D’altra banda, el «cat hotel» ja 
existent al nucli, localitzat a la zona 
de la Bòbila, ha estat pintat i deco-
rat per l’alumnat de sisè de l’Insti-
tut Escola Piera.
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Reconeixement a Florenci 
Oliva i Lluís Victori

IGUALADA

Marc Tarrida, intèrpret 
d’Eufòria a la Sala Beckett

SANT MARTÍ DE TOUS

L’alzina de Cal Gol 
sobreviu a l’incendi que va 
patir farà gairebé dos anys 

Els Priors del Sant Crist han fet 
aquesta setmana un reconeixe-

ment a dues persones que durant 
tota la seva vida han tingut un 
paper molt gran en la solemnitza-

ció dels cultes al nostre Espòs de 
Sang.

Es tracta de Florenci Oliva, en 
la direcció de cants i altres tasques; 
i de Lluís Victori, tocant l’orgue: 
ambdós des de la seva mateixa 
adolescència han estat vinculats 
al voltant de la basílica de Santa 
Maria i també, i en especial, als ‘Mi-
sereres’ i a la Pasqua Igualadina. 
Estem parlant de decennis de ser-
vei desinteressat.

Una representació dels Priors 
els ha visitat a les seves llars i els ha 
fet lliurament d’una carta d’agraï-
ment i d’una reproducció en pell de 
la Imatge del Sant Crist.

L’actor igualadí Marc Tarrida i Ari-
bau és un dels intèrprets de l’es-

pectacle Eufòria de Lara Díez Quin-
tanilla que es pot veure a la Sala 
Beckett de Barcelona fins el dia 11 
de juny. Després de presentar el 
monòleg  Beuré de la teva aigua, 
al Teatre de l’Aurora, i participar a 
Harakiri de Les Impuxibles (Clara i 
Ariadna Peya) al Teatre Condal de 
Barcelona, Marc Tarrida es posa de 
nou  a la pell d’un dels personatges 
d’Eufòria.

L’espectacle compta amb un 
repartiment format per Ramon 
Bonvehí, Marta Codina, Mireia Illa-
mola Riubugent/Lara Díez Quin-

tanilla, Laura Pau, Bàrbara Roig 
Grifoll i Marc Tarrida Aribau. Tar-
rida és fundador i membre de la 
companyia Duo Fàcil i col·labora-
dor d’Aquí Catalunya, de la Cadena 
SER.

Aquest estiu farà dos anys que 
Sant Martí de Tous va viure un 

malson. Un incendi, que va ser un 
dels pitjors en els darrers anys, i 
que va arrasar més de 1.700 hec-
tàrees entre la Conca de Barberà i 
l’Anoia. Entre els espais malmesos, 
l’incendi va calcinar l’alzina de Cal 
Gol, un arbre monumental i cen-
tenari, molt estimat i apreciat per 
tots els veïns i veïnes del poble. 
Ara, després de gairebé dos anys, i 
gràcies a dos brots, es pot afirmar 
que ha sobreviscut.

Un cop passat l’incendi l’Ajun-
tament es va reunir amb la pro-
pietat i amb Forestal Catalana, 
l’empresa gestora dels arbres mo-
numentals de la Generalitat de Ca-
talunya. 

En aquell moment, l’esperança 
era mínima en què l’alzina pogués 
rebrotar, però Forestal Catalana va 
comunicar al consistori que proba-
blement no era del tot morta, per-
què tenia unes arrels molt profun-
des. L’Ajuntament i l’ADF, conjun-
tament amb voluntariat del poble, 
van treballar per conservar part 

de l’alzina centenària. Regant-la, 
cuidant-la i dedicant-li especial 
atenció, de seguida, va anar sortint 
algun brot. Es va assegurar l’espai 
del voltant amb l’objectiu de poder 
protegir els brots nous que estaven 
sortint i ara, finalment, es pot afir-
mar que l’alzina és viva.

Ara el consistori treballarà per 
continuar cuidant aquests brots 
i estudiaran la manera de poder 
protegir-los. A més, també s’ha ins-
tal·lat una nova placa, que substi-
tueix la que va quedar malmesa en 
l’incendi, on apareix una fotografia 
de l’estat anterior de l’alzina, tal 
com la recorden els veïns i veïnes.

El primer tinent d’alcalde i re-
gidor de Medi Ambient de l’Ajunta-
ment de Tous, Pau Mir, s’ha mos-
trat molt content «teníem l’espe-
rança que pogués sobreviure i ja ho 
podem dir amb totes les paraules». 

El regidor també ha volgut 
agrair «la gran professionalitat de 
Forestal Catalana i a la propietat 
per la seva predisposició i col·la-
boració en tot moment per poder 
conservar l’alzina de Can Gol».

IGUALADA

L’Agrupació Coral La Llàntia a Rubió

IGUALADA

Crisix va viure una nit èpica al Bataclan 
de París

Dijous passat, Albert Requena i 
BB Plaza van tenir l’honor de 

tocar per als fans de Metallica i 
celebrar junts el seu llegat musical. 
Es respirava un ambient especial a 
la sala, l’energia del públic ens va 
fer sentir per un moment part de 
Metallica, confirmen els músics.

Des de primera hora es van for-
mar cues quilomètriques en la mí-
tica sala Bataclan de París, amb les 

entrades esgotades des de feia set-
manes. El públic arribava frenètic 
amb les seves samarretes recent-
ment comprades del ‘72 Seasons’. 
Van omplir fins als topalls la sala 
onejant amb orgull les seves ban-
deres de Metallica. Hi van deixar 
la veu i van saltar com si encara 
estiguessin en el ‘Stade de France’ 
on 24 hores abans van gaudir del 
directe dels de San Francisco.

Des de la banda igualadina 
confirmen: Volem agrair a l’equip 
de Metallica i Live Nation per fer-
nos part d’aquest esdeveniment tan 
especial al costat de grans bandes 
franceses com Tagada Jones, Ultres 
Vomit, Mass Hysteria i molts més. 
Atresorarem el record d’aquest dia 
la resta de les nostres vides.

Concerts de Crisix aquest 
estiu

Fins al mes de setembre els Cri-
six tenen una agenda d’allò més 
atapeïda i se’ls podrà veure a dife-
rents festivals d’arreu d’Europa, i 
creuaran l’Atlètic fins a Illinois.

Així al juny seran al Mise Open 
Air, al Z! Live, novament a la Sala 
Bataclan, al Hellfest Open Airm al 
Rock Imperium, al Plane’r Fest, al 
Tolminator, Tolmin al  Brutal As-
sault, al Festival 666, al Motocul-
tor Festival, i al Full Terror Assault 
Open Air a Illinois.

El diumenge 21 de maig, i amb 
motiu de la Festa Major de 

Rubió que es celebra en honor a la 
festivitat de l’Ascensió, «La Llàn-
tia» va actuar a l’Església de Santa 
Maria de Rubió.

Tot va començar amb la partici-
pació de la coral en la celebració de 
la missa parroquial, especialment 
oferta a tots els difunts del poble, 
amb els cants dels fidels i va acabar 
amb un petit concert.

En aquesta ocasió l’Agrupació 
Coral La Llàntia va oferir un es-
collit repertori de cançons entre 
les que cal destacar el rescat de la 
cançó «Cant a la vinya», un poe-
ma d’Àngel Guimerà musicat per 
Enric Morera. També es va oferir 
l’«Amor de verano», cançó escrita 
i popularitzada pel Dúo Dinámico 
l’any 1963 i, per acabar, la recent 
havanera incorporada al seu reper-

tori «Vestida de Nit», popularitza-
da per Sílvia Pérez Cruz. Totes tres 
peces van fer gaudir al nombrós 
públic que va omplir aquest indret 
tan emblemàtic. Tant la celebració 
eucarística com el concert va estar 
acompanyat per la Mònica Carvajal 

al teclat i tot sota la direcció d’en 
Josep Bernadí.

En finalitzar aquests actes es va 
repartir, com ja és tradició, el panet 
beneït a tots els presents.

ACV

üCASAL DE TOUS
Matria. Dia 27 a les 17.30 h. Dia 28 a les 19.10 h. Versió original en gallec subtitulada al castellà.

Living. Dia 28 a les 17.30 h.

üATENEU CINEMA (*)
Clorindo Testa. Tour d’A film festival Barcelona - Cine Club. Dia 25 a les 20.00 h.

Fast X. Dia 26 a les 17.30 h i  20.30 h. Dia 27 a les 17.15 h i  20.30 h. Dia 28 a les 17.00 h i  20.15 h. Dia 29 a les 
19.30 h.  Dia 31 a les 17.15 h i  20.30 h. Dia 1 de juny a les 19.30 h (VOSE). Sala Gran. No recomanada a menors 
de 12 anys.

Matar cangrejos.  Dies 26 i 27 a les 20.45 h. Dia 28 a les 17.15 h. Dia 29 a les 19.45 h. Dia 31 a les 20.45 h. Dia 
1de  juny a les 19.45 h. Sala Petita.  No recomanada a menors de 12 anys.

Sica. Dia 26 a les 17.45 h. Dies 27 i 31 a les 17.30 h. Dia 28 a les 20.30 h. Sala Petita. No recomanada a menors 
de 7 anys.

(*) Entrades a la venda exclusivament a la web www.ateneucinema.cat

üCINE MONT-ÀGORA Montbui
Los buenos modales. Dia 28 a les 18.00 h. Sala petita.

LES PEL.LÍCULES DE LA SETMANA
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IGUALADA

Tallers de formació i sensibilització 
sobre recollida selectiva

COMARCA

Les dones de l’Anoia i l’Alta Segarra 
tanquen la temporada

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI

Gran participació a l’Aplec del Roser

Segueixen els tallers de recollida 
selectiva i sensibilització sobre 

la importància de reduir els resi-
dus i separar-los correctament que 
organitza el departament de Soste-
nibilitat de l’Ajuntament a diferents 
col·lectius. Aquest cop ha estat el 
torn dels treballadors i treballado-
res de la residència Pare Vilaseca 
que durant dos dies han après de la 
mà de les informadores ambientals.

L’objectiu era informar sobre la 
recollida porta a porta i sensibilitzar 
sobre la importància de reduir els 
residus i separar-los correctament 
incidint en els impactes ambientals 
associats a un consum desmesurat 
de recursos.

Aquesta formació forma part 
del PaP comercial, unes xerrades 
per a sensibilitzar i formar a les tre-
balladores en el funcionament del 
nou sistema de recollida; saber com 
fer-ho, horaris, com s’han de lliurar 
els residus, ... a la mateixa vega-

da que s’aprofita per conscienciar 
sobre la importància de reduir els 
residus i separar-los correctament 
incidint en els impactes ambientals 
associats a un consum desmesurat 
de recursos i també per fomentar el 
reciclatge domèstic.

Les treballadores també van re-
bre bujols de selectiva per a casa 
i les 3 bosses de selectiva perquè 
puguin reciclar a casa.

El regidor de Sostenibilitat, Mi-
quel Vives, ha fet molt bona valora-
ció d’aquests tallers formatius i de 
sensibilització que s’estan duent a 

terme i ha explicat que estan pro-
gramats per ser impartits entre di-
ferents centres i dirigits a diferents 
tipus de perfils «fa unes setmanes 
ho vam fer entre el col·lectiu de 
persones grans, a les residències 
ViuB, ara ho hem fet a treballadors 
i treballadores de la residència Pare 
Vilaseca, també ho estem fent als 
treballadors del Taller Àuria i així 
seguirem fent perquè la informació 
i formació és fonamental per com-
batre el canvi climàtic i protegir el 
medi ambient.»

Com cada any en aquesta època, 
arriba al final del curs de l’asso-

ciació de dones de l’Anoia i l’Alta 
Segarra, el final de temporada que 
és habitual celebrar-lo amb una 
jornada festiva amb totes i tots els 
associats. 

Enguany aquest diumenge 21 
de maig, unes 80 persones van gau-
dir d’un dinar popular, seguit d’una 
tarda plena d’activitats al local so-
cial de Sant Pere Sallavinera, aco-
miadant així la temporada 22/23, 
una temporada que ha tingut una 
agenda ben plena. 

La trobada va ser dinàmica i 
diversa, després del dinar -una fan-
tàstica fideuà-  es va dur a terme 
una rifa que va repartir regals a di-
verses associades, seguidament va 
ser l’hora de moure’s i pair, primer 
amb una sessió de zumba, dirigida 
per Marga Riera, l’artífex i presiden-
ta de l’associació. I després, a ritme 
disco, les i els assistents van gaudir 
d’una bona ballada, que va acabar 
amb l’actuació d’un artista trans-
formista Aaron que les/els va fer 
gaudir d’allò més amb un especta-
cle musical i d’humor.

La temporada 22-23, una 
temporada de recuperació 
de l’activitat

En la temporada 2022-2023, 
que ha estat plena d’activitats, l’as-
sociació ha pogut recuperar la seva 
línia d’activitat anterior a la COVID. 
Recordem algunes de les moltes 
coses que han fet durant aquesta 
temporada: una sortida a St. Martí 
de Tous amb visita al castell i on 
gaudir de la FM i les tradicions del 
poble; les activitats Directe al Cor 
de la Marató de TV3; Carnaval; la 
Setmana de la Dona;  i els queda 
encara la visita a Capellades per 
veure l’Abric Romaní, que es durà a 
terme el mes de juny.

Com cada any, l’entitat atura 
les activitats durant els mesos d’es-
tiu. Al setembre la junta directiva 
es reunirà per decidir el calendari i 
agenda del proper curs que s’inici-
arà al mes d’octubre. 

Diumenge es va dur a terme el tra-
dicional Aplec del Roser, la festa 

gran de La Tossa de Montbui.
Les activitats, organitzades per 

la Fundació La Tossa i el Consorci 
La Tossa, va començar amb l’arriba-
da a peu de molts dels participants, 
arribats a peu i també en autobus 

llançadora. A partir de dos quarts 
de 10 del matí es va organitzar una 
arengadada-esmorzar i poc després 
va començar una ballada de sarda-
nes amb la Cobla Ressò.

Després de dur a terme diferents 
sortejos, poc després es va realitzar 
la inauguració de l’exposició “Fus-

ta i oli, pintura i artesanIa”, a càrrec 
d’Enric Mir i Malé.

I a les 12 del migdia es va dur a 
terme el tradicional repic de campa-
nes i el posterior ofici solemne ofi-
ciat per Mossèn Josep Maria Pujol, i 
cantat per la coral Capella de Música 
de La Tossa. 

En finalitzar la missa es va fer re-
partiment de roses, d’aigua de roses 
de les almorratxes i punts de llibre 
de l’Aplec.

Per cloure la matinal festiva, 
celebrada amb un gran ambient i 
una temperatura molt agradable, 
van ballar els gegants de La Tossa, 
acompanyats de la colla gegantera 
El Xaragall i de les gralles i tabals del 
grup Dracs i Diables de Montbui.

SANT MARTÍ SESGUEIOLES

Aprovació definitiva de la 
connexió de la llosa del 
Cavall 
S’ha aprovat definitivament el 

projecte per a l’execució de la 
derivació de la canonada del Car-
dener, cap al municipi de Sant Mar-
tí Sesgueioles. Amb aquesta espe-
rada obra, el municipi podrà abas-
tir-se d’aigua provinent de l’embas-
sament del Solsonès, i posar fi així 
als problemes d’aigua potable del 
municipi.

Sant Martí Sesgueioles actual-
ment compta amb aigua de bai-
xa qualitat, des de fa anys, per al 
consum. Després d’analítiques, el 

departament de Salut Pública de la 
Generalitat de Catalunya va deter-
minar que no es fes servir per a ús 
de boca, per l’accés d’urani. Amb 
l’aprovació de la connexió de la 
Llosa del Cavall, s’incrementarà la 
garantia del subministrament d’ai-
gua i alhora la qualitat d’aquesta.

Per a l’execució d’aquesta obra, 
hi ha hagut afectats diferents béns 
i drets de persones veïnes. El cost 
de l’obra serà de 1.466.966,39 eu-
ros i té un termini d’execució de 7 
mesos.

SANT MARTÍ SESGUEIOLES

Substitució de la tanca 
perimetral del pati de 
l’escola 
L’Ajuntament de Sant Martí Ses-

gueioles ha previst la substitució 
de la tanca perimetral del pati de 
l’Escola Font de l’Anoia, respecte 
la carretera i el pati de l’habitatge 
unifamiliar veí.

Es preveu mantenir l’alçada de 
fins a 4 metres d’alçada a mode de 
para-pilotes, fent una combinació 
entre una base de tanca de malla 
electrosoldada de fins a 2,6m, in-
crementada amb la malla de nylon 
fins a 4m.

Actualment la tanca del pati és 
de malla de simple torsió. És de 4 
metres d’alçada amb un accés de 
servei des de la zona de la carrete-
ra. La tanca està en mal estat, amb 
oxidació i zones amb forats que 

s’han anat reparant, però en gene-
ral necessita una substitució total.

El cost total de l’actuació serà 
de 24.000 euros¸ i correrà a càrrec 
del Departament d’Educació de la 
Generalitat de Catalunya.

PIERA

Potenciant la lectura amb 
“Connectem amb la Piki”

L’alumnat de primer de primà-
ria de les escoles públiques del 

municipi han rebut la visita de la 
Piki, un personatge amb molta 
energia, divertida i despistada, que 
sovint perd coses, s’embolica i s’en-
tortolliga.

Cada quatre mesos, la canalla 
pierenca gaudeix dels contes que 
els explica amb ajuda de la Cuqui, 
una cuca de llum. En la darrera 
sessió, la Piki es va desplaçar als 
equipaments escolars i va explicar 
contes a l’alumnat.

La proposta es va plantejar a 
l’Ajuntament i, amb el nom de «Con-
nectem amb la Piki», s’emmarca en 
el Pla Educatiu d’Entorn de Piera. 
Alhora, es desenvolupa el projecte 
com a eina de suport per al personal 
docent per motivar les classes en 
l’àmbit de la lectoescriptura.

El pla té l’objectiu de potenciar 
les capacitats lingüístiques, tant 
oralment com de lectoescriptura i, 
d’altra banda, impulsar l’ús de les 
tecnologies de la informació i la 
comunicació (TIC).
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IGUALADA

Presentació del projecte 
educatiu “Sec i Soc”

IGUALADA

Primera edició de la Primavera 
del Disseny al barri del Rec

Martina Oriol i Maria Muñarch, 
de Projectes Educatius de Dis-

seny de Producte, són al capdavant 
del projecte “Sec i Soc”, que es pre-
senta dimarts vinent a l’Espai Malla 
d’Igualada.

El projecte vol apropar la dis-
ciplina del disseny de producte a 
alumnes de secundària obligatòria 
i postobligatòria per tal de desco-
brir-los una altra possibilitat en el 
seu camí formatiu.

El projecte funciona a través 
d’una perspectiva global que tre-
balla de manera directa l’educació 
emocional i el procés creatiu, cre-
ant un vincle entre aquestes dues 
realitats.

Tracta de manera directa com-
petències emocionals de treball en 
equip, com ara la comunicació i 
la cooperació, alhora que l’auto-

coneixement individual que, una 
vegada adquirides, es traslladen al 
taller i s’utilitzen per desenvolupar 
un producte, que en aquest cas és 
un seient.

El producte final està dissenyat 
pel conjunt de la classe, posant en 
pràctica la primera part de les com-
petències emocionals i persona-
litzat per cadascun dels alumnes 
individualment per tal de repre-
sentar-se ells mateixos en aquell 
producte.

El projecte està dirigit a centres 
educatius, mestres, famílies i col-
lectius interessats en involucrar-se 
en aquest nou tipus d’aprenentat-
ges.

La presentació a l’Espai Malla 
(seu Ateneu Igualadí), serà dimarts 
vinent a 2/4 de 8 del vespre.

IGUALADA

Activitats i concerts 
al Kiosk del Rec
Avui dijous a 2/4 de 6 de la tar-

da, al Kiosk del Rec s’hi farà un 
taller per aprendre a personalit-
zar petits objectes, per regalar o 
decorar, amb la tècnica de la subli-
mació. L’activitat té un preu de 55 
euros.

Per demà divendres, a les 8 del 
vespre, es parlarà amb el jugador 
Jordi Ros que explicarà la seva ex-
periència a la @kingsleague en un 
capítol amb públic! 

El mateix dia a 2/4 d’11 del 
vespre, Música en viu; presentació 
del nou àlbum de Maüpas i Clara 
Bosch, titulat Fulls en blanc (Natu-
ral Gold Records, 2023).

Per dissabte, també a 2/4 d’11 
de la nit, concert del grup pene-
desenc Bandau, formació que es 
vol fer un lloc en el panorama mu-
sical català amb versions moder-
nes i atrevides de les cançons de 
protesta que han fet història.

Florenci Valls, 89 
IGUALADA 

TEL. 93 804 00 08

MODA
SPORT

Oferta 
banyadors i 

biquinis

Calces cotó 3 x 7,50€
Calçotets cotó 2 x 8,95€
Pijames cotó des de 12€

OFERTES
Conjunts 

de cerimònia

CANAL TARONJA

La família Guasch de 
Capellades obre les portes 
a Canal Taronja

COMARCA

Els equips d’atenció primària de l’Anoia 
treballaran amb la ciutadania per a la 
Setmana sense Fum
Des de la Xarxa de Tabac de la 

Gerència d’Atenció Primària i 
a la Comunitat de Catalunya Cen-
tral de l’Institut Català de la Salut 
(ICS) s’han organitzat diverses acti-
vitats amb motiu de la Setmana 
sense Fum, que té lloc del 25 al 31 
de maig, amb l’objectiu de sensi-
bilitzar la població sobre la impor-
tància que té per a la salut el fet 
de no iniciar-se en el consum de 
tabac, abandonar-lo en el cas de 
persones fumadores i poder gaudir 
d’un ambient lliure de fum i de resi-
dus del tabac. A Igualada, l’Equip 
d’Atenció Primària Igualada Urbà 

(al CAP Anoia) muntarà una carpa 
a l’exterior del Mercat La Masuca 
per treballar amb la ciutadania 12 
mites sobre el tabac. Serà el proper 
dimecres 31 de maig, dia en què es 
commemora el Dia Mundial sense 
Tabac. A Igualada també es treba-
llaran aquests mites amb els alum-
nes d’ESO de l’Escola Pia.

Altres municipis on es duran 
a terme taules informatives i jocs 
centrats en els mites del tabac són 
Santa Coloma de Queralt, Santa 
Margarida de Montbui, Piera, Calaf, 
Capellades i Vilanova del Camí.  Pel 
que fa a l’Equip d’Atenció Primà-

ria Anoia Rural –que dona servei a 
Castellolí, Jorba, La Pobla de Clara-
munt, Òdena i Sant Martí de Tous, 
entre altres municipis– ha organit-
zat una matinal el mateix dia 31 de 
maig a La Pobla de Claramunt, a 
la plaça de l’Ajuntament. A les 8.30 
h es farà una caminada saludable, 
a les 9.30 h una taula informativa 
d’educació sanitària, i a les 10.30 h 
una xerrada sobre hàbits saluda-
bles, consells per deixar de fumar i 
gestió de l’ansietat. També es rea-
litzaran proves de capacitat pulmo-
nar als assistents que ho vulguin.

Aquest pròxim dissabte 27 de 
maig, tindrà lloc la primera edi-

ció de la Primavera del Disseny, un 
nou festival de disseny que tindrà 

lloc al barri del Rec, organitzat per 
l’Associació Cultural La MaCa en el 
disseny, la tipografia i l’autoedició.

La jornada començarà a l’Ado-
beria Bella a les 9:30h amb les po-
nències de l’estudi alacantí Hoy 
es el día, especialitzat en disseny 
gràfic sostenible, inclusiu i acces-
sible; i l’expert en ètica i disseny, 
Toni Mañach. Seguidament, tindrà 
lloc una taula rodona sobre l’ètica 
en el disseny i un taller d’ètica per 
a dissenyadors, amb els estudis i 
experts convidats i tot el públic as-
sistent.

A les 14h, l’esdeveniment es 
traslladarà a l’Espai Creatiu La Ma-
Ca, on tindrà lloc un dinar popular 
amb paella, cervesa artesana i vi 
locals. Ja a la tarda, serà el torn del 
col·lectiu de dissenyadors gràfics, 
artistes i il·lustradors, L’Automà-
tica. A les 16h presentaran el seu 
projecte de transformació d’una 
impremta tradicional en un projec-
te autogestionat i d’autoproducció 
artística al barri de Gràcia de Barce-
lona. I a les 17h al taller de La Ma-
Ca, impartiran un taller d’Impressió 
tipogràfica.

A les 19h, acabarà la jornada 
amb un acte festiu de cloenda amb 
entrada gratuïta. 

L’assistència a tot el festival té 
un cost de 50 euros, amb el dinar i 
regal inclosos, amb un preu redu-
ït de 35 euros per a menors de 25 
anys. Si només es vol assistir a la 
jornada matinal o a la de la tarda, 
té un cost de 35€ cadascuna (amb 
un preu reduït de 24 euros per a 
menors de 25 anys).

Les inscripcions es poden fer a 
través del portal Evenbrite o adre-
çant-se al correu primaveradeldis-
seny@gmail.com.

IGUALADA

Concerts dels alumnes 
de l’ECMMI
Els propers dimarts, dimecres i 

dijous 1 de juny s’esdevindran 
diversos concerts amb alumnes de 
diferents formacions de l’ECMMI. 

El concert de dimarts 30, l’inter-
pretaran dos alumnes de saxo que 
aquest any fan el seu últim curs a 
l’Escola. Amadeu Morros, alumne 
del professor Joan Carles Martin 
i Pau Pons, alumne del professor 
Francesc Gregori seran els prota-
gonistes d’aquesta ocasió; hi haurà 
un convidat trompetista que aca-
barà d’amenitzar el concert, l’Al-
bert Medina, alumne del professor 

Carles Raya a l’ECMMI. Els pianistes 
que acompanyaran seran el Nikolai 
Ribalta i el Josep M. Comajuncosas.

El segon concert serà el 31 de 
maig i el protagonitzarà el Cor de 
Cambra dirigit per Montserrat Ro-
set i amb la col·laboració de la pi-
anista Maria Jesús M. de Arenzana. 

El tercer concert el protagonit-
zaran el Grup de Folk de l’ECMMI 
juntament amb el grup d’Adults, 
serà el dia 1 de juny a la Residència 
Viu B1. El director d’aquestes dues 
formacions és el Pep Massana. 

Les entrades són de gratuïtes.

La família Guasch acull el progra-
ma ‘Com Més Serem’ a la seva 

majestuosa casa de Capellades, on 
s’hi han rodat pel·lícules com ‘Mar-
lowe’, videoclips de ‘Keane’ i anun-
cis com el de la Loteria de Nadal. 
Descobrirem el passat tèxtil de la 
fàbrica, on s’hi creaven mocadors 
que han triomfat a nivell mundi-
al. A banda de viatjar al segle pas-
sat, també parlarem del futur d’un 

Espai Guasch que treballa, envol-
tats d’un entorn natural de pel·lí-
cula, la reutilització del patrimoni 
industrial, amb unes instal·lacions 
sostenibles, diàfanes i amb màxi-
ma il·luminació natural on hi tenen 
la seu més de 40 empreses, empre-
nedors i autònoms. El programa es 
pot veure aquest divendres a les 
22h a Canal Taronja presentat per 
la Gisela i en Sergi Lladó.
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23a nit 

Som
FORTALESA
Dijous 15 de juny
de 2023
19h (Inici de l’acte)
Poliesportiu
Les Comes d’Igualada

Informació i reserves
www.uea.cat 
www.soparempresarialuea.cat
Tel. 93 805 22 92
uea@uea.cat 

Preu: 75€ socis
88€ no socis 
(el preu inclou: accés a 
l'esdeveniment, sopar, 
i copa chill-out final).

Data límit d'inscripció, 
el 9 de juny per garantir 
l'assignació de taula.
(Places limitades per 
rigorós ordre d’inscripció)

TECNODEMO IBERICA  SL

IGUALADA

La 23a Nit UEA plasmarà la fortalesa del 
teixit empresarial

IGUALADA

Fira d’Artesania i el Mercat 
d’Antiguitats al Passeig 
Verdaguer
Aquest diumenge 28 de maig de 

9 h a 14 h, el Passeig Verdaguer 
d’Igualada acollirà una doble fira: 
el tradicional Mercat d’Antiguitats 
que se celebra cada darrer diumen-
ge de mes i la Fira d’Artesania que, 
en aquesta edició, comptarà amb 
més de 40 expositors. Les dues fires 
juntes reuniran prop de 200 para-
des amb una àmplia oferta de pro-
ductes d’alta qualitat.

La Fira d’Artesania se situarà 
al Passeig Verdaguer entre el car-
rer Sant Magí i el carrer Santa Ca-
terina, i s’hi podran comprar pro-
ductes de bijuteria, complements, 
ceràmica, minerals, cosmètica na-
tural i sabons; també hi haurà ex-
positors d’alimentació que oferiran 
productes gastronòmics com em-
botits, formatges, pastissos i pro-
ductes cuits en forns de llenya.

Des del carrer Sant Magí fins 
al carrer Cardenal Vives, el Passeig 
Verdaguer acollirà el Mercat d’Anti-
guitats, on antiquaris, brocanters, 
col·leccionistes, artesans i vene-
dors de material vintage vindran 
d’arreu del país per exposar les se-
ves antiguitats i peces de col·lecci-
onista.

Organitzat per Fira Igualada 
des de 1980, el Mercat d’Antigui-
tats és una fira molt reconeguda i 

esperada pel sector, tant pel seu 
valor històric com per la qualitat 
del material que s’hi exposa. Atrau 
a la capital de l’Anoia un col·lectiu 
molt fidel d’experts i amants de les 
antiguitats i del col·leccionisme a 
la cerca de materials per comprar 
o intercanviar. El fet de sumar les 
dues fires –Antiguitats i Artesania– 
fa encara més completa l’oferta 
comercial d’aquest esdeveniment 
que espera atreure nombrosos vi-
sitants d’arreu de l’Anoia i comar-
ques veïnes.

Amb “Som fortalesa”, la Unió 
Empresarial de l’Anoia orga-

nitza una nova edició de la Nit 
Empresarial UEA, l’acte de referèn-
cia i reconeixement del sector eco-
nòmic i del teixit empresarial de la 
Catalunya Central: vint-i-tres anys 
de reconeixement, cohesió i aposta 
pel territori. De fet, la imatge d’en-
guany és un cactus, un símbol que 
evoca a la fortalesa d’una comarca 
formada per empreses i negocis, 
que han demostrat any rere any, 
crisi rere crisi, una capacitat insu-
perable i una tenacitat per tirar 
endavant; tot i les diverses situaci-
ons viscudes, que no sempre han 
estat fàcils, de la mateixa manera 
que aquest tipus de planta també 
sobreviu en circumstàncies remo-
tes i adverses..  Un missatge que 
vol constatar més que mai, segons 
el president de la Unió Empresa-
rial de l’Anoia, Joan Mateu, que: 
“l’Anoia està formada per un teixit 
empresarial que sempre es rein-
venta per tirar endavant i fer front a 
la incertesa i a les dificultats per tal 
de fer possible el progrés econòmic 
i social de la comarca”.

Una nit que potenciarà el 
networking

Elisenda Carod serà la presen-
tadora de la 23a Nit Empresarial 
UEA, que tindrà lloc el proper di-
jous 15 de juny a Les Comes d’Igua-
lada. Un acte que permet estrènyer 
llaços, un punt de trobada i esce-
nari del món empresarial anoienc, 
d’oportunitats i trobades empresa-
rials. Per tal d’oferir una nit distesa, 
la UEA reforçarà encara més el 
networking. Com a novetat desta-
cada, el primer plat, però, es farà a 

peu dret a l’amfiteatre per d’allar-
gar més l’estona del networking. 

L’altre aspecte que caracterit-
za a la Nit Empresarial UEA és que 
és també el reconeixement a la la-
bor i tasca diària de les empreses 
a través dels Premis UEA, un dels 
moments més esperats de la nit 
empresarial.

Inscripcions obertes
L’acte està obert tant a socis 

com no socis de la Unió Empresa-
rial de l’Anoia. El preu per als socis 
de la UEA és de 75 euros, i per a 
empreses no associades, 88 euros. 
El preu inclou l’accés a l’esdeveni-
ment, el sopar i la copa chill-out 
final. La data límit d’inscripció és el 
proper divendres 9 de juny de 2023 
per garantir l’assignació de taula. 
L’acte és obert a tothom que vulgui 
participar-hi. Les inscripcions es 
poden fer ja a la web www.uea.cat. 
L’esdeveniment finalitzarà amb 
la tradicional copa relacional i un 
concert acústic de la mà d’Elisa 
Mas & Camil per amenitzar la vet-
llada. 

VILANOVA DEL CAMÍ

I Caminada en Marxa contra el Càncer
L’Associació Contra el Càncer a 

Vilanova del Camí organitza la 
I Caminada contra el Càncer, una 
cita solidària amb la qual es recap-
taran diners per a la recerca onco-
lògica i per a ajudes directes als 
pacients i les seves famílies.

L’esdeveniment se celebrarà el 
diumenge 11 de juny a les 9 hores. 
Les inscripcions es poden realitzar 
de manera presencial el 8 i 9 de 
juny de 16 a 19 h a Can Papasseit, 
per WhatsApp al número 627 646 
512 o a través del web bit.ly/Vila-

novadelCamienmarxa23 fins al dis-
sabte 10 de juny . El cost de la ins-
cripció és de 6 euros, i inclou una 
bossa del caminador que es podrà 
recollir el mateix dia a les 8:30 h.

La ruta, de 6 quilòmetres, serà 
circular amb sortida i arribada al 
Parc Fluvial (zona de les barbacoes) 
del municipi. El recorregut està dis-
senyat per a que pugui participar 
gent de totes les edats que gaudei-
xin d’un temps de natura, activitat 
física i solidaritat.

VILANOVA DEL CAMÍ

Curs de monitor/es de lleure per a joves 
El Departament de Joventut del 

Consell Comarcal de l’Anoia 
amb la col·laboració del Departa-
ment de Joventut de l’Ajuntament 
de Vilanova del Camí ha organit-
zat un nou curs de monitors/es de 
lleure intensiu per l’estiu 2023 que 
anirà a càrrec de la Fundació Soci-
ocultural Atlas. El curs està adreçat 
a joves de 18 a 35 anys de munici-
pis de l’Anoia de menys de 20.000 
habitants i el 80% està finançat. 
El jove només haurà d’abonar 50 
euros.

Els requisits mínims per a po-
der realitzar el curs són tenir 18 
anys complets o complir-los el ma-
teix dia d’inici de la formació, dis-
posar del títol de la ESO o bé haver 
superat les proves d’accés a CFGM 
o CFGS. 

El curs es durà a terme a l’espai 
jove Can Muscons de Vilanova del 
Camí de dilluns a dijous del 10 al 
27 de juliol en horari de 9h a 14h 
i de 16h a 20h. El curs, segons la 
nova normativa, es divideix en tres 
etapes: una lectiva de 150 hores, 

una altra de pràctiques de 160 ho-
res i l’elaboració de la memòria de 
pràctiques.

Les preinscripció al curs es po-
den realitzar omplint el formulari 
que es troba a l’adreça: https://bit.
ly/cursmonitors2023. Els i les joves 
que facin la preinscripció hauran 
de complir els requisits mínims es-
tablerts i hauran d’esperar a que es 
confirmi que tenen plaça per poder 
fer el pagament. 

El curs de monitor/a d’activi-
tats d’educació en el lleure infantil 
i juvenil és la formació que prepara 
l’alumnat per intervenir de manera 

educativa en activitats de lleure i 
que capacita per organitzar, dina-
mitzar i avaluar activitats del lleure 
amb infants i joves en el marc de la 
programació general d’una organit-
zació, aplicant les tècniques espe-
cífiques d’animació grupal, incidint 
explícitament en l’educació en va-
lors i atenent les mesures bàsiques 
de seguretat i prevenció de riscos.

Per a més informació es pot 
contactar amb l’Oficina Jove de 
l’Anoia enviant un correu electrònic 
a anoia@oficinajove.cat, trucant al 
93.805.15.85 ext.2, enviant un mis-
satge de Whatsapp al 679.964.669. 
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DIA A DIA
DIJOUS 25 - St. Beda el Venerable, St. Gregori VII, Sta. M. Magdalena de Pazzi
  A 2/4 de 7 de la tarda, a l’Escola Municipal de Música d’Igualada, concert d’alumnes i professors sobre 

el llibre “El ruido eterno”.
  A 2/4 de 7 de la tarda, a l’Espai Cívic Centre d’Igualada, última sessió del programa “La festa dels 

Reis d’Igualada en diàleg”. Organitza: cooperativa Quatre Cantonades.
  A les 7 de la tarda, a la Lliga de Capellades, xerrada: “Document de voluntats anticipades i  

eutanàsia”.
  A les 7 de la tarda, a la Biblioteca Central d’Igualada, conferència: “L’eutanàsia”. Organitza l’Associa-

ció de Psicòlogues i Psicòlegs de l’Anoia.
  A les 7 de la tarda, al Teatre Jardí de la Pobla de Claramunt, cloenda campanya electoral de Participa.

DIVENDRES 26 - St. Felip Neri i Sta. M. Anna de Jesús Paredes
  A les 6 de la tarda, al Casal de Calaf, cantata “... i no em venien a buscar”.
  A ¾ de 7 de la tarda, al Museu de la Pell d’Igualada (sala encavallades), taula rodona dinamitzada per 

Dones amb Empenta, i visita guiada a l’exposició “Ser o no ser (mares)”.
  A les 7 de la tarda, al pati de l’escola Marta Mata de Vilanova del Camí, acte de final de campanya de 

Fem Vilanova, amb actuacions musicals i sopar popular.
  A les 8 del vespre, al teatre de La Lliga de Capellades, debat electoral.
  A les 8 del vespre, a l’Av. de Barcelona de Piera, final de campanya electoral de Sumem per Piera.
  A les 8 del vespre, al Kiosk del Rec d’Igualada, xerrada amb el futbolista Jordi Ros.
  A les 9 de la nit, al Casino de Calaf, teatre: Germans de Sang.
  A les 10 de la nit, a Vallbona, correfoc amb els Diables de Vallbona i concert amb Psychodrome.
  A 2/4 d’11 de la nit, al Kiosk del Rec d’Igualada, concert amb Maüpas i Clara Bosch.

DISSABTE 27 - St. Agustí de Canterbury i Sts. Juli i Ranulf
  Al matí, al Parc de Valldaura d’Igualada, Trobada Primavera de futbol sorra.
  A les 11 del matí, a la plaça de Cal Font d’Igualada, masterclass de zumba solidària de Som  

Prematurs.
  A les 11 del matí, a la Biblioteca de Montbui, taller familiar d’educació ambiental: construcció d’un 

refugi per a ratpenats.
  A les 12 del migdia, a Calonge de Segarra, visita guiada amb Anoia Patrimoni: Mirambell, els castells 

de la triple frontera.
  A les 12 del migdia, a Carme, visita guiada amb Anoia Patrimoni: Els paraires de Carme.
  A les 5 de la tarda, a la plaça de Cal Font d’Igualada, cursa de cotxets i festa infantil.
  A les 5 de la tarda, a l’església de la Sagrada Família d’Igualada, reunió de Vida Creixent.
  A les 6 de la tarda, a la rambla de St. Isidre d’Igualada, concert cicle Music On, amb músics de l’Escola 

Conservatori Municipal de Música d’Igualada.
  A les 6 de la tarda a Can Papasseit de Vilanova del Camí, ball de tarda amb el duet Cabana.
  A 2/4 de 7 de la tarda, a la plaça de Cal Font d’Igualada, sortida cursa infantil.
  A 2/4 de 8 de la tarda, a la plaça de Cal Font d’Igualada, sortida cursa Urban Running.
  A 2/4 de 9 de la tarda, al Casino de Calaf, teatre: Germans de Sang.
  A les 10 de la nit, al camp de futbol de Vallbona d’Anoia, concert amb Hotel Cochambre i Crim. 
  A 2/4 d’11 de la nit, al Kiosk del Rec d’Igualada, concert amb els Bandau.

DIUMENGE 28 - St. Germà, Sts. Emili, Fèlix, Príam, Llucià i Eladi
  Al matí, al Passeig Verdaguer d’Igualada, mercat d’antiguitats, art i col·leccionisme.
  Al matí, a Vallbona d’Anoia, Fira de la Garlanda amb artesans locals i deproximitat.
  A les 11 del matí, a Vallbona d’Anoia, presentació dels nous gegants i actuació infantil del grup  

Xiula.
  A les 12 del migdia, al Castell de Rubió, visita guiada amb Anoia Patrimoni.
  A les 12 del migdia, a Vallbona d’Anoia, visita guiada amb Anoia Patrimoni: Vallbona, parada i fonda.
  A 2/4 de 6 de la tarda, al Casal del Passeig d’Igualada, ball de tarda amb música en directe.
  A 2/4 de 7 de la tarda, al Casino de Calaf, teatre: Germans de Sang.

DILLUNS 29 - De Pasqua de Pentecosta o Granada. St. Just, St. Màxim i St. Pere Sans
   Al matí, a Vallbona d’Anoia, tradicional festes del Roser.
  A les 6 de la tarda, al Teatre Municipal l’Ateneu d’Igualada, sessió setmanal d’AUGA: “Aprendre a  

interpretar les etiquetes dels aliments”.
  A les 6 de la tarda, a l’Ambulatori de Vilanova del Camí, xerrada: benestar emocional a la  

menopausa.
  A 2/4 de 7 de la tarda, a Vallbona d’Anoia, tradicional Treure ball de les Festes del Roser.
  A les 10 de la nit, a Vallbona d’Anoia, concert i ball de gala.

DIMARTS 30 - St. Ferran, Sts. Basili i Emèlia, Sta. Joana d’Arc i Beat Pere Tarrés
  A les 6 de la tarda, a la Cooperativa de Castellolí, xerrada: benestar emocional a la menopausa.
  A les 6 de la tarda, a la Biblioteca Central d’Igualada, “Haki”, sessió especial de contacontes sobre el 

comerç just.
  A 2/4  de 8 del vespre, a l’Espai Malla d’Igualada (Ateneu Igualadí), presentació del projecte educatiu 

“Sec i Soc”.

DIMECRES 31 - La Visitació de la Mare de Déu, Sta. Peronella i St. Avel·lí - Dia Mundial sense Fum
  A les 10 del matí, al Casal del Passeig d’Igualada, xerrada: Abordatge del dolor des d’una visió antro-

pològica.
  A 2/4 de 4 de la tarda, a la Biblioteca l’Atzavara d’Òdena, xerrada: benestar emocional a la  

menopausa.
  A les 5 de la tarda, al Mercat de Sant Hilari de Vilanova del Camí, “Haki”, sessió especial de contacon-

tes sobre el comerç just.
  A 2/4 de 6 de la tarda, al Casal del Passeig d’Igualada, taller pràctic vivencial: l’orgasme femení.
  A 2/4 de 7 de la tarda, al CC Montserrat d’Igualada, xerrada sobre les compres segures a internet.

DIJOUS 1 DE JUNY - Sta. Laura, St. Justí i St. Ignasi (Iñigo)
  A les 6 de la tarda, al Casal del Passeig d’Igualada, xerrada: benestar emocional a la menopausa.

VILANOVA DEL CAMÍ

Nova app: La meva 
Carpeta Ciutadana
L’Oficina de Fons Europeus local, 

ubicada al Centre d’Innovació 
Anoia, es posa a disposició de la 
població vilanovina per facilitar 
l’ús de la versió definitiva de l’App 
“La meva Carpeta Ciutadana” que 
el govern ha llençat amb el suport 
dels fons europeus. Es tracta d’una 
eina que serveix per simplificar a la 
ciutadania els tràmits amb l’Admi-
nistració Pública i fer-hi més acces-
sible la comunicació. 

L’app “La meva carpeta ciuta-
dana” és una plataforma digital 
que permet als ciutadans accedir 
a serveis i tràmits administratius 
de manera electrònica. A través 
de l’app, els usuaris poden emma-

gatzemar i gestionar documents 
importants, realitzar tràmits --com 
sol·licituds i certificats--, comuni-
car-se amb l’administració pública 
i organitzar cites i recordatoris. 

Per accedir a l’app s’ha de dis-
posar d’un certificat d’identificació 
pels serveis públics, que poden ser: 
Clau PIN, Clau Permanent, Certifi-
cat Electrònic o DNI electrònic.

Des de l’OSFE volen posar-la 
a l’abast de tothom i facilitar les 
eines per tramitar l’accés a l’APP o 
qualsevol suport i informació sobre 
l’aplicació. Només cal demanar ho-
ra trucant al 93 805 44 11 (extensió 
5) o enviar un correu electrònic a 
peconomica@vilanovadelcami.cat

SANTA COLOMA DE QUERALT

Pau Vallvé, Cala Vento 
i Ley DJ, caps de cartell 
del Festival MAIG
El Festival Maig celebrarà el 26 i 

27 de maig la seva desena edi-
ció a Santa Coloma de Queralt. Les 
darreres setmanes s’han fet diver-
sos actes per commemorar el desè 
aniversari, com la festa de presen-
tació, amb l’actuació de Magí Gar-
cia al Castell dels Comtes de San-
ta Coloma de Queralt o el concert 
d’Amanda Álvaro al Rouge Club de 
Barcelona.

Entre els noms més destacats 
d’aquesta desena edició hi ha Pau 
Vallvé, Cala Ventoi Ley DJ. 

Completaran el cartell del Fes-
tival MAIG deu grups i artistes més. 
Així, més enllà de Cala Vento, el di-
vendres també pujaran a l’escenari 
Rombo, Habla de mí en Presente i 
Bianca Steck. Tancarà la nit un dels 
dj’s més en forma de Barcelona, 
Guim, del col·lectiu Mainline.

De cara a dissabte, més enllà 
de Pau Vallvéi Ley DJ també actu-
aran Ciutat, Cucut, Roserona, Ka-
ravana, Aldo (aka Te Jodes y Bailas 
DJ) i el mallorquíSideways DJ.

VILANOVA DE CAMÍ

Concurs de dibuixos 
per conscienciar sobre els 
efectes del tabac

Fins al 31 de maig se celebra la 
vint-i-quatrena edició de la Set-

mana Sense Fum, aquest any amb 
el lema “millor el moviment que 
no el fum o el vapeig”. Com cada 
any, l’EAP de Vilanova del Camí,  
ha tornat a convocar el concurs de 
dibuixos adreçat a l’alumnat de P3 
a 6è de primària del municipi amb 
la voluntat de fer conscienciació ja 
des de ben petits.

El certamen proposa tres ca-
tegories segons les edats dels in-
fants: de P3 a P5; per a l’alumnat 
de 1r a 3r de primària i; per als de 
4t a 6è. I també es manté un premi 
especial per al dibuix més original 

i creatiu. Cada infant podrà pre-
sentar un únic dibuix al concurs. 
S’haurà  de fer en un DINA4 i fent 
servir la tècnica artística que pre-
fereixin. Teniu temps de partici-
par fins al dilluns 29 de maig, a les 
13:30 h.

Els dibuixos es podran lliurar al 
taulell del CAP o bé a les farmàcies 
Cases, Massana i les escoles, que 
tornen a col·laborar en el projecte.

El Jurat, que està format per di-
ferents professionals del CAP, valo-
raran els treballs presentats i eme-
tran un veredicte. El lliurament dels 
premis es farà el 31 de maig, a les 
13:15 h al mateix centre de salut.
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COMARCA

La Mancomunitat de la Conca d’Òdena presenta l’agenda pel Dia 
Internacional d’Acció per la Salut de les Dones
L’agenda va carregada d’una vintena d’activitats que tindran lloc del 26 de maig a l’11 de juny

Les regidories d’Igualtat de la Man-
comunitat de la Conca d’Òdena 

han presentat una agenda de vint-
i-tres actes per commemorar el Dia 
Internacional d’Acció per la Salut de 
les Dones, el 28 de maig. Les activi-
tats, que estan programades pels 
mesos de maig i juny, es duran a 
terme als set municipis de la Con-
ca d’Òdena: Igualada, Vilanova del 
Camí, Montbui, Òdena, La Pobla de 
Claramunt, Jorba i Castellolí. L’agen-
da incorpora actes organitzats des 
dels ajuntaments i la Mancomuni-
tat i especialment des dels Equips 
d’Atenció Primària de la Conca 
d’Òdena.

Totes les activitats tindran lloc 
entre el 26 de maig i l’11 de juny, i 
tenen com a objectiu fer visible el 
biaix de gènere en l’àmbit de la salut 
i promoure activitats d’interès per a 
les dones. Seran dues setmanes per 
a parlar de maternitats, de cures, 
de menopausa i climateri, de sexu-
alitats, de benestar emocional, de 
ciclicitat, de plaer, de sororitat, femi-
nismes, de nutrició i dietètica, entre 
altres temes. Una agenda que vol 
englobar a totes les dones de totes 
les edats i vol generar sinèrgies entre 
dones i grups de dones, teixint xarxa 
i sororitat.

L’agenda inclou quatre exposici-
ons, dues caminades, nou xerrades, 
cinc tallers, un visionat, dues jorna-
des, la iniciativa “La bossa vermella” 
per facilitar productes menstruals 
a les joves, i informació del servei 
de cangur gratuït municipal. D’entre 
les activitats destaca el visionat del 
documental “El sostre groc” d’Isa-
bel Coixet a Igualada, la Jornada 
de consciència sostenible i cíclica 
també a Igualada, la Caminada de 
Salut activa a Vilanova del Camí, la 
xerrada “Sexualitats sense tabús” a 
Jorba, la xerrada-taller “Som cícli-
ques, som poderoses” a Montbui, 
la xerrada “Benestar emocional a la 
menopausa” a Castellolí, Igualada i 
a Òdena, i la xerrada “Osteoporosis, 
com detectar-la i cuidar-la” que es 
farà a la Pobla de Claramunt.

L’agenda també incorpora l’ex-
posició sobre maternitats que pro-
mou el col·lectiu La Incòmoda, gua-
nyadores del premi Igualart 2022 del 
Departament de Cultura de l’Ajunta-
ment d’Igualada, que posa de ma-
nifest aspectes tabús com la pressió 
social a

l’hora de ser mare i les dificultats 
de ser-ho, a diferents nivells.

L’Agenda d’actes del 28M, coor-
dinada per la Mancomunitat de la 
Conca d’Òdena rep el suport de la 
Diputació de Barcelona, el Pacto de 
Estado contra la violencia de género, 
el Departament d’Igualtat i Feminis-
mes de la Generalitat de Catalunya 
i de l’Institut Català de les Dones. 
L’agenda completa d’actes es pot 
consultar a la web www.micod.cat.

Agenda d’activitats
EXPOSICIONS
Del 26 de maig al 16 de juliol, 

“Ser o no ser (mares)”. Exposició 
feminista sobre la maternitat i la no 
maternitat. Mitjançant enquestes 
vives i dades rellevants sobre la te-
màtica ens farà reflexionar sobre la 
llibertat real en l’elecció i les seves 

implicacions. S’inaugura demà di-
vendres a ¾ de 7 de la tarda, al Mu-
seu de la Pell (edifici de Cal Boyer) 
Sala del Cub. 

Del 29 de maig al 10 de juny, 
“Cures en la comunitat”. Ciutats i 
comunitats cuidadores, cures i crian-
ces compartides, el treball de la llar 
feminitzat i precaritzat, el dret a la 
cura i la crisi de les cures. Exposició 
cedida per part de la Diputació de 
Barcelona. Al Centre Cívic Nord.

Del 29 de maig al 9 de juny, 
“Teixim Salut”, d’Alícia Zamora i Lo-
la Calvache del CAP Nord Exposició 
d’imatges de les diferents aficions 
(actius en salut) que realitzen perso-
nes usuàries del CAP Nord. 

AGENDA D’ACTES
Tots els dimarts, fins al 20 de 

juny, caminades saludables per a 
persones gestants. Sortides acom-
panyades per les llevadores de l’AS-
SIR de l’Anoia. De 9.30 a 11 h del ma-
tí. Inscripcions per whatsapp a 696 
444 935. 

Dilluns 29 de maig, xerrada: 
“Benestar emocional a la meno-
pausa”, a càrrec de dietista-nutrici-
onista, fisioterapeuta, psicòloga re-
ferent de benestar emocional comu-
nitari i llevadora de l’Equip d’Atenció 
Primària Vilanova del Camí. A les 6 
de la tarda a l’ambulatori de Vilano-
va del Camí.

Dimarts 30 de maig, xerrada: 
“Benestar emocional a la meno-
pausa”, a les 6 de la tarda a La Coo-
perativa de Castellolí. 

Dimecres 31 de maig, camina-
da de salut activa. Hora i lloc de 
sortida: 9.30 h des del Casal de la 
Gent Gran de Vilanova del Camí. Ins-
cripcions prèvies al Casal de la Gent 
gran.

Dimecres 31 de maig, xerrada: 
“Abordatge del dolor des d’una vi-
sió antropològica”, a càrrec de Car-
me Campoy Guerrero, Doctora en 
antropologia mèdica, fisioterapeu-
ta, professora de la Facultat d’infer-
meria i fisioteràpia de la Universitat 
de Lleida. A les 10 del matí al Casal 
del Passeig. Cal confirmar assistèn-
cia enviant un WhatsApp al telèfon: 
676 214 104. 

Dimecres 31 de maig, xerrada: 
“Benestar emocional a la meno-
pausa”, a 2/4 de 4 de la tarda, a la 
Biblioteca Atzavara d’Òdena.

Dimecres 31 de maig, Taller 
pràctic vivencial: “L’orgasme fe-

mení”, amb la fisioterapeuta del 
CAP Urbà Cristina Segura i la psicò-
loga de benestar emocional i educa-
dora sexual del CAP Nord, Sílvia So-
ler. Una proposta educativa-viven-
cial on trencar mites i falses idees 
sobre la sexualitat i el plaer femení. A 
2/4 de 6 de la tarda al Casal del Pas-
seig d’Igualada; cal inscripció prèvia 
per telèfon 93 803 33 12 o presencial.

Dijous 1 de juny, xerrada: 
“Benestar emocional a la meno-
pausa”, a les 6 de la tarda, al Casal 
del Passeig d’Igualada.

La resta d’activitats de l’agenda 
pel Dia Internacional d’Acció per la 
Salut de les Dones, s’aniran detallant 
en les properes edicions de L’Enllaç.

D’ALTRES SERVEIS
La bossa vermella. A partir de 

l’inici del curs 2023/24, totes les ne-
nes i persones menstruants de 6è de 
primària de les escoles de la Manco-
munitat de la Conca d’Òdena rebran 
la Bossa Vermella, un kit amb pro-
ductes de salut i gestió menstrual 
(una copa menstrual, una compresa 
de tela, unes calces menstruals, un 
llibre i un dossier informatiu) i re-
cursos que pretenen contribuir a un 
acompanyament en els canvis cor-
porals i emocionals i en l’experiència 
vital que implica la primera mens-
truació.

Paral·lelament, s’oferiran tallers 
a escoles, professorat i famílies que 
els dotin de recursos per a l’acompa-
nyament en la primera menstruació.

Servei de cangur gratuït mu-
nicipal

L’Ajuntament d’Igualada t’ofe-
reix el servei de cangur municipal 
gratuït, per a infants des de P0 fins 
a 4t de primària, amb la finalitat de 
donar temps lliure a les persones 
cuidadores i que el puguin destinar a 
allò que necessitin.

P0 a P2 – de dilluns a dissabte de 
16 a 20 h i dissabte de 10 a 13 h

P3 a 4t – de dilluns a divendres 
de 17 a 20 h i dissabte de 10 a 13 h i 
de 16 a 20 h

Per fer la reserva cal donar-se 
d’alta a a serveicangur.igualada.cat.

Serveis especialitzats d’aten-
ció a les dones, gratuïts i confiden-
cials

Servei d’Informació i Atenció a 
les Dones - SIAD. La Mancomunitat 
de la Conca d‘Òdena, a través del SI-
AD, ofereix informació, primera aten-
ció, acompanyament, a les dones 
en tots els àmbits relacionats amb 
la vida laboral, social, personal i fa-
miliar. Contacta-hi: (icona de correu 
electrònic) siad@micod.cat

Servei d’Intervenció Espe-
cialitzada en violència masclista 
- SIE. Telèfon per demanar visita i 
consultes: 93 8048265. De dilluns a 
divendres de 9.30 a 19.30 h
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A l’avi Lluís Solà Díaz, 
que ja ha fet 100 anys

Dijous passat, 18 de maig de 2023, l’avi Lluís va fer 
100 anys. 

La família ho vam celebrar amb molta il·lusió. El més 
petit dels 6 germans Solà Díaz, l’home pacient i persis-
tent, treballador incansable, col·laborador infal·lible, 
marit durant més de 70 anys de l’enyorada Calamanda, 
pare i avi exigent, besavi sorneguer i còmplice…, va 
complir un segle de vida. Una vida marcada per la senzi-
llesa, la humanitat i el bon fer.

T’estimem:
Els de casa

VILANOVA DEL CAMÍ

“Eduquem en família” adreçat a famílies 
amb infants d’entre 0 i 16 anys

VILANOVA DEL CAMÍ

Campanya “Compra i descobreix 
Vilanova” a tots els comerços del municipi

IGUALADA

Reunió de Vida Creixent 
El proper dissabte, 27 de maig, 

a les 5 de la tarda, reunió a la 
Capella Familiar Mare de Déu de la 
Candela, de l’Església Parroquial 
de la Sagrada Família d’Igualada, 
on es comentarà el Capítol 9 del 
temari del present curs: “Estimar 
Déu i deixar-se estimar per Déu” de 
Joan Lladó Vilaseca, Rector de la 
Pobla de Lillet.

Aquest és un acte dedicat a la 
gent gran i obert a persones d’edat 
avançada.

Els consells del pare
El Lluís està amb el pare en un 

bar de la ciutat,
on parlen de coses seves com-

partint bona amistat.

Els han portat les begudes que 
ambdós han demanat.

El Lluís beurà una orange i el 
seu pare el que ha triat.

La beguda assaboreixen i apro-
fiten l’ocasió

per a tenir una conversa que 
enforteixi la unió.

- Pregunta’m fill el que vulguis, 
com pare et contestaré.

Tu ja quasi ets un home i els 
teus dubtes resoldré.

- Pare, molt agraeixo la confian-
ça que em tens…

Doncs quelcom vull pregun-
tar-te que em neguiteja fa temps.

- Digues en confiança com es 
nota que un licor

quan es passa la mesura que 
permet el nostre cor.

- Sí fill meu, vaig a complaure 
ton desig ara mateix:

- Els dos homes que allí veus as-
seguts en aquell banc 

si massa haguessis begut en 
comptes de veure’n dos,

el teu pare t’assegura que qua-
tre en veuries tu!

El Lluís el pare es mira, car no 
sap que contestar...

Finalment diu al seu pare, te-
ment que s’enfadarà:

- Pare, tu has dit dos homes, i en 
canvi, sols n’hi ha un!

Joan Vila Prat

L’Àrea d’Educació de l’Ajunta-
ment vilanoví, juntament amb 

les AFA’s i amb el suport de la 
Diputació de Barcelona organitzen 
un any més el Cicle de Xerrades: 
“Eduquem en Família” un espai per 
donar recursos i aprofundir en la 
funció educativa que es porta a ter-
me des de casa.

El cicle es concreta en tres xer-
rades enfocades a famílies amb fills 
i filles de diferents edats. Totes es 
faran durant el mes de juny, de for-
ma telemàtica, de 19:00 a 21:00 h. 
Les inscripcions ja estan obertes al 
web municipal. Una vegada forma-
litzada la inscripció, s’enviarà l’en-
llaç de la xerrada per correu elec-
trònic. La primera xerrada s’ha pro-
gramat per a l’1 de juny sota el títol 

“Soc al teu costat” i oferirà eines 
a famílies amb nois i noies d’entre 
12 i 16 anys per a detectar quan el 

comportament dels seus fills i filles 
és susceptible de requerir ajuda 
professional especialitzada.

La segona activitat es farà el 8 
de juny i enfocada a famílies amb 
infants de 0 a 6 anys. Sota el títol, 
“Educació i Comunicació” es bus-
caran estratègies comunicatives 
per esdevenir referents positius en 
les primeres relacions que comen-
cem a construir amb els més petits 
de la família.

El cicle acabarà el 15 de juny 
amb la xerrada “Qui és el teu fill en 
el món digital?” per oferir suport 
a les famílies amb fills i filles d’en-
tre 6 i 12 anys per acompanyar-los 
en la construcció d’una identitat 
digital saludable en un món hiper-
connectat.

Vilanova del Camí celebrarà 
aquest mes de juny una nova 

edició de la campanya de dinamit-
zació comercial i territorial de la 
Xarxa de Barris Antics amb Projec-
tes. Aquest any, com a novetat, la 
campanya s’obre a tots els comer-
ços del municipi i no únicament als 
del nucli antic i Camp del Rei com 
en altres ocasions.

Per això, els establiments que 
vulguin participar s’hauran de po-
sar en contacte amb Promoció Eco-
nòmica. Ho poden fer de manera 
presencial al Centre d’Innovació 
Anoia, al carrer dels Impressors, 12 
de Vilanova del Camí; per telèfon, 
al 93 805 44 11  extensió 5 o per 

correu electrònic a peconomica@
vilanovadelcami.cat

La campanya segueix la matei-
xa dinàmica que en edicions ante-
riors: durant el mes de juny, les per-

sones que comprin en els establi-
ments adherits rebran una butlleta 
per entrar en el sorteig de diferents 
experiències per gaudir arreu de 
Catalunya. També es podrà parti-
cipar de manera digital, per això 
caldrà entrar al web participa.xar-
xabarris.cat i omplir el formulari 
amb les dades personals i penjar 
una foto del tiquet de la compra.

El sorteig dels premis es farà 
durant el mes de juliol. Des de Pro-
moció Econòmica es contactarà 
amb les persones guanyadores.

Aquesta campanya compta 
amb el suport de les quatre diputa-
cions: la de Barcelona, Tarragona, 
Lleida i Girona.

Passeig Concepció, 24 - 08786 Capellades 
93 801 02 54 - 608 73 94 60

CLÍNICA VETERINÀRIA 
CAPELLADES

Medicina interna • Cirurgia • Radiologia
Ecografia • Analítiques • Exòtics
Dietètica i nutrició • Reproducció
Vacunacions • Visites a domicili

IGUALADA

Activitats en el marc del Dia Mundial 
del Comerç Just
Amb motiu del Dia Mundial del 

Comerç Just, el Servei de Coo-
peració de l’Ajuntament d’Igualada 
ha programat dues activitats per 
fer visible que existeixen alternati-
ves econòmiques diferents al siste-
ma hegemònic. Són alternatives de 
Comerç Just i Finances Ètiques que 
fomenten un model econòmic amb 
salaris i preus dignes; sense tre-
ball infantil ni discriminació; amb 
igualtat de gènere i llibertat d’asso-
ciació; amb cura del medi ambient; 
transparent i responsable en els 
processos de fabricació i comerci-
alització.

Fins el 29 de maig es pot veure 
al vestíbul del Centre Cívic Nord 
l’exposició “I tu, què tries? Desco-
breix les alternatives de consum 
al teu abast”. L’exposició dóna a 
conèixer les opcions de consum 
alternatives al comerç internacio-
nal i es centra en dos sectors clau : 
l’electrònica i el tèxtil, però també 
proposa alternatives en les finan-
ces ètiques o en la producció de 
cafè.

La Biblioteca Central d’Iguala-
da també se suma a aquesta inicia-
tiva. S’ha habilitat un racó de lectu-
ra sobre llibres de Comerç Just que 
podreu consultar o demanar en 
préstec durant tot el mes de maig.

I, el proper 30 de maig a les 18 
hores, a la mateixa Biblioteca Cen-
tral, es durà a terme una sessió de 
contacontes a càrrec de Mònica 
Torra, amb el conte “Haki, la pa-
pallona màgica”, un conte a través 
del qual descobrirem el poder dels 

petits gests per canviar el món. 
Descobrirem d’on ve la xocolata, 
què és el comerç just i una multina-
cional, el perquè del canvi climàtic 
o què vol dir l’explotació infantil i 
què és l’efecte papallona. Activitat 
gratuïta, a partir de 4 anys.

Si voleu ampliar informació, 
consultar bibliografia, vídeos in-
teractius, activitats i recursos 
d’aquest àmbit, podeu entrar al 
web jotrio.cat, en el marc de la 
campanya #JoTrioComerçJust.
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IGUALADA

Xerrada sobre les compres 
segures a internet

VALLBONA D’ANOIA

Demà comencen les Festes del Roser

IGUALADA

Biel Rossel al TDDAY 
del Teatre Nacional de 
Catalunya

IGUALADA

Estudi assistit per a joves gratuït Suport 
a l’estiu: Endavant amb l’ESO

IGUALADA

Procés de licitació per a la cessió dels 
lots de venda i del forn/granja del nou 
mercat “La Masuca”

CALAF

Triple sessió de “Germans 
de Sang” al Casino

Aquest estiu el departament 
d’Ensenyament de l’Ajunta-

ment d’Igualada tornarà a oferir 
el projecte “Suport a l’estiu: Enda-
vant amb l’ESO”, amb l’objectiu de 
dotar d’espais d’acompanyament 
a l’alumnat jove. El projecte s’em-
marca en les actuacions dirigides 
a promoure l’èxit escolar i la con-
tinuïtat educativa, entre les quals 
es realitzen mentories juvenils, es 
reforcen les orientacions educati-
ves i es dona continuïtat al reforç 
escolar gratuït durant el curs adre-
çat a 4t d’ESO.

L’activitat “Suport a l’estiu: 
Endavant amb l’ESO” és de caràc-
ter gratuït i es realitzarà del 26 de 
juny al 14 de juliol de les 9:30h a 
les 12:30h, de dilluns a divendres. 
L’activitat s’ubica a l’Institut Joan 
Mercader i es dirigeix a alumnes de 
1r a 4t d’ESO dels diferents centres 
d’educació secundària de la ciutat.

A més a més d’oferir suport a 
les tasques escolars per reforçar 
les matèries durant el període de 
vacances, també es duran a terme 
dinàmiques que treballin l’aspecte 
motivacional, l’autoconeixement, 

les tècniques d’estudi i l’educació 
emocional.

El període d’inscripcions estarà 
obert fins al 5 de juny. Per a més 
informació, podeu contactar al cor-
reu nosaltres@atlasfundacio.org o 
al telèfon 93 805 57 92.

El projecte s’emmarca dins el 
Pla Educatiu d’Entorn d’Igualada 
i està finançat pel Ministeri d’Edu-
cació i Formació Professional i el 
Mecanisme de Recuperació Trans-
formació i Resiliència i per la Unió 
Europea NextGenerationEU.

L’Ajuntament d’Igualada obre la 
licitació per a la cessió dels lots 

de venda i del forn/granja del futur 
mercat “La Masuca” en la seva 
aposta per crear un mercat de 3a 
generació. Després de l’aprovació 
definitiva del projecte i del plec de 
condicions que regula l’adjudicació 
d’aquests espais, s’ha donat inici al 
procés de licitació després d’ana-
litzar i resoldre les al·legacions i 
suggeriments presentats. L’octubre 
de 2020 concloïa la determinació 

del mix comercial del nou mercat.  
Posteriorment, a maig de 2021, es 
va presentar l’avantprojecte de la 
reforma, i al novembre de 2021, 
es van exposar les condicions de 
participació en aquest nou mer-
cat. A finals de l’any passat, es van 
ampliar les concessions actuals fins 
al març de 2024. I a principis de 
l’any en curs, va finalitzar la redac-
ció del projecte bàsic que ha donat 
peu a poder obrir la licitació dels 
drets d’ús futur. A partir d’aquest 

dimecres 24 de maig de 2023, totes 
les persones interessades disposen 
d’un termini de 30 dies hàbils per 
presentar-se a la licitació. Les ins-
truccions i normatives per a la par-
ticipació es troben disponibles en 
les publicacions oficials del Butlletí 
Oficial de la Província de Barcelo-
na, el tauler d’edictes de la Casa 
Consistorial i el tauler d’edictes de 
la seu electrònica (https://www.
seu-e.cat/ca/web/igualada).

Divendres, Vallbona d’Anoia donarà 
el tret de sortida a les Festes del 

Roser, en honor a la seva patrona: la 
Mare de Déu del Roser, amb la cele-
bració de diferents actes que com-
binen tradició i patrimoni entre un 
gran ventall d’activitats per a tots els 
gustos i totes les edats.

Entre tots ells destaca espe-
cialment el diumenge la Fira de la 
Garlanda i dilluns la celebració més 
simbòlica de les Festes amb el po-
pular Treure a Ball, amb el Ball de la 
Garlanda.

Divendres tindrà lloc la inaugu-
ració de l’exposició Roser 2023, una 
mostra dels tallers de patchwork, 
restauració del moble, ceràmica i 
manualitats decoratives. També es 
donarà inici a l’exposició fotogràfica, 
Índia-Rajasthan de Neus Aguilera i a 
un seguit de pintures de la mateixa 
autora en homenatge a Pepita Vila-
majó Poch, filla de Vallbona. Seguida-
ment es farà l’entrega de premis del 
concurs de cartells del Roser 2023. 
Al vespre, a càrrec dels Diables de 
Vallbona, tindrà lloc el Correfoc i tot 
seguit concert en acústic amb Psyc-
hodrome.

Aquest mateix divendres 26, a la 
Miranda també es podrà veure l’ex-
posició “La Vallbona de la senyore-
ta Pepita”. Record a Josefa Escursell, 
mestra de parvulari a Vallbona del 
1968 al 1986. Es podrà veure fins al 29 
de maig.

Dissabte, els més matiners po-
dran participar al campionat local 

de botxes. Seguidament a la plaça 
hi haurà actuació infantil “Papallo-
nes” a càrrec de Jordi Vidal i vermut 
a càrrec de l’AFA de l’escola Josep 
Masclans. A la tarda al casal tindrà 
lloc un especial bingo amb berenar 
amb Garlanda i a l’Ateneu Popular 
tindrà inici del Cercatasques amb la 
txaranga “Ho peta street Band”. El 
punt final del dissabte serà al camp 
de futbol amb sopar de festa amb zo-
na food-trucks i el concert amb Hotel 
Cochambre i Crim. 

Diumenge a partir de les 10 h se 
celebrarà la Fira de la Garlanda amb 
artesans locals i proximitat. A més hi 
haurà la presentació dels nous ge-
gants de Vallbona, l’actuació infantil 
amb Xiula, vermut musical versions 
duet de Clàudia Bardagí i Joan Carles 
Marí.

El dia del Roser, dilluns de Pas-
qua Granada, és la celebració festiva 
local més important del calendari a 

Vallbona. Consisteix en la celebració 
de dos actes molt importants i vincu-
lats entre si. Al matí, de marcat caràc-
ter religiós, es fa el traspàs de càrrecs 
de les Administradores al davant de 
la porta de la casa de cada una.

El traspàs es fa en presència del 
Mestre de Cerimònies i és simbolit-
zat per la donació de l’estadal (ciri 
bellament ornamentat) per part de 
cada Administradora sortint a la nova 
administradora.

Seguidament, la comitiva forma-
da per les Quatre Administradores –
dues sortint i dues entrant– acompa-
nyades dels joves Pabordes, el Mestre 
de Cerimònies, la Comissió de Festes, 
els músics es dirigiran a l’església on 
presideixen l’Ofici. Un cop finalitzat 
es va en processó amb la Mare de 
Déu del Roser pels Quatre carrers que 
formaven el nucli antic el poble. Aca-
bada la processó, el Mestre de Ceri-
mònies i els músics acompanyen les 
Administradores a casa seva.

Després de dinar, a la tarda, la ce-
lebració comença amb el Llevant de 
Taula de Roseres i Pabordes per les 
cases de tot el poble. Poc després ja 
amb el vestuari de gala es dirigeixen 
tots cap a la plaça de l’església on té 
lloc el traspàs de càrrecs de Roseres, 
i seguidament, el Ball de la Garlanda 
de Roseres i Pabordes.

Al vespre la festa continuarà i 
clourà les Festes del Roser 2023 el 
concert i ball de gala amb la Cobla-or-
questra Costa Brava.

Pel dimecres 31 de maig hi ha 
programada la xerrada sobre 

les compres segures a internet, en 
la que s’ensenyarà a utilitzar les 
diferents eines i trucs per fer com-
pres per internet de la manera més 
segura possible,

També es parlarà sobre les di-
ferents maneres de detectar fraus i 
estafes a les xarxes.

L’assistència és gratuïta però 
cal que les persones interessades 
facin la inscripció trucant de di-
lluns a divendres, de 10 a 13 h i de 
dilluns a dimecres de 16 a 18 h al 
tel. 93 804 36 61.

La xerrada informativa es farà 
al Casal Cívic i Comunitari Montser-
rat, del barri de Montserrat d’Igua-
lada

El dissabte 27 de maig, a les 7 de 
la tarda, el Teatre Nacional de 

Catalunya oferirà una lectura esce-
nificada gratuïta, a la sala tallers, 
coincidint amb el TDDAY 2023. Unes 
jornades de teatre per a la demo-
cràcia amb obres de nova creació de 
retrats creuats d’adolescents, a l’Eu-
ropa actual. L’objectiu és escriure 
cinc obres curtes diferents de quinze 
minuts de durada, les quals forma-
ran part d’una obra col·lectiva. El 
TDDAY es realitza dins del projecte 
BetweenLands, un projecte que pro-
mou la dramatúrgia contemporània 

europea i l’intercanvi de talent.  La 
directora de la Comédie de Reims, 
Chloé Dabert és la convidada del 
TNC i dirigeix: Isabelle Bres, Marc 
Garcia Coté, Júlia Mascort, Biel Mon-
toro, Miriam Moukhles i l’igualadí 
Biel Rossell Pelfort.

Aquest cap de setmana, la com-
panyia La jove diversa, presen-

ta l’obra “Germans de sang”, un 
muntatge sota la direcció de Car-
me Sala. Les representacions seran 
el divendres 26 de maig a les 21.00 
hores, el dissabte 27 de maig a les 
19.30 hores i el diumenge 28 de 
maig a les 18.30 hores. L’especta-
cle comptarà amb David Lloberol 
a càrrec de les llums i el so, Melilla 
Illa encarregada de les tècniques 

de cant i Eva Brau com a directora 
de cant. 

Per assegurar-vos la localitat 
als espectacles cal comprar les 
entrades de manera anticipada a 
través del portal entrapolis.com. 
També es vendran el mateix dia a 
taquilla, sempre que en quedin de 
disponibles. El preu de l’entrada és 
de 18 euros per al públic en general 
i de 15 euros per a les persones 
associades. 
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LES POSTRES Joan Valls

EL RACÓ 
DE L’AVI SAM 

Santi 
Abad i Muntané

Ànims, que ja s’acaba!
Sí, ja s’acaba, gràcies a Déu i al 

sistema. Quinze dies no són 
molts per a una campanya elec-
toral, però ja portem molts mesos 
de campanya... I això sí que es fa 
llarg. I no hi ajuda gens que, amb 
els anys que ja portem d’això que 
se’n diu democràcia, tot plegat 
hagi canviat tan poc. Papers i més 
papers a les bústies, que ben pocs 
llegiran; cartells de grafisme dub-
tós i inexpressius, a honor i glòria 
dels caps de llista; i actes que es 
busquen multitudinaris --els auto-
cars fan miracles--, als quals hi 
acudeixen, bàsicament, militants i 
convençuts.

I trobo admirable que, malgrat 
la mala imatge de la majoria de po-
lítics, molts veïns i veïnes es prestin 
a figurar, més amunt o més avall, 
a les diferents llistes electorals. Sé 
d’un poble del Penedès que, amb 
poc més de set mil habitants, ha 

aconseguit fornir set llistes, set 
candidatures electorals. I allà i aquí 
i arreu, tothom promet la lluna en 
un cove. Mai no es diu com es pa-
garà la festa. Qui ho pagarà ja ho 
sabem sobradament... Ho paga-
rem els soferts ciutadans, tant si 
ens agrada com si no, tant si vo-
lem com si no volem. També estem 
pagant la campanya electoral dels 
equips que fins ara han governat 
els ajuntaments. Fa més d’un mes 
que ciutats, pobles i poblets estan 
més polits i endreçats que mai, 
amb jardins i parterres nets i florits. 
És allò tan vell del “pagant tu, pa-
gant jo...”. És allò que diu el fill petit 
del difunt a la novel·la “Cinco ho-
ras con Mario”, de Delibes: «Mama, 
jo vull que el papa es mori cada 
dia per no anar a l’escola...». Doncs 
potser amb eleccions anyals també 
hi guanyaríem. Però, a pagar, els 
mateixos, eh!!!

Ara va, vinga, vinga
Ara és el moment,
tothom vol guanyar;
tant és el com…
la qüestió és el resultat:
si la gent em vota
és que soc el millor;
si la gent per mi opta
és que soc el superior
i en puc treure el guany
de la millor collita de l’any;

hem sembrat per ser els millors
per poder ser caps de brots
i si algú treu més vots
és que el procés està adulterat
i a mi vots m’han robat. (*)

* És el que diuen els “quasi” 
guanyadors quan es pensen que 
són els “millors”

▷   CLASES DE RUSO PARA NIÑOS Y ADULTOS NOVEDAD RUSO+ACU-
ARELA! Profesora nativa licenciada. 25 años de experiencia en 
Igualada. Grupos reducidos. Formación empresas. Clases de con-
versación. Especializada en ruso niños adoptados. Traducciones téc-
nicas. Clases de español para extranjeros. Tel 65 18 13 804 (Natalia) 
Whatsapp.

▷   ES LLOGA TRASTER DE 8m2  I PÀRQUING PER A MOTOS. Tels. de 
conctacte 649 905 545 / 609 505 123

▷   Es traspassa TALLER MECÀNIC a Capellades, per jubilació i en ple 
funcionament. Interessats: Tel. 638 903 635.

▷   ES LLOGA TRASTER. C/ Rei Ferran d’Antequera d’Igualada. Tels. de 
contacte: 664 016 385 / 610 906 733. 

▷   MUJER SERIA Y RESPONSABLE BUSCA TRABAJO de limpieza y 
cuidado de personas mayores. Experiencia y buenas referencias. 
Tel. 643 09 08 66.

▷   RENDA 2022. S’OFEREIX ECONOMISTA per fer declaracions de 
renda, per portar comptabilitats d’empreses i d’autònoms. Gestió 
de tots els impostos (IVA, IRPF, Impost de societats...), realització 
de comptes anuals d’informes econòmics-financers. Tancaments 
anuals. També possibilitat d’anar a les empreses a hores i cobrir 
les necessitats puntuals que es tinguin. Atenció personalitzada. Tel. 
contacte 628 424 079.

▷   LIMPIEZA del hogar y PLANCHA de ropa por horas. Coche propio. 
Experiencia, seriedad y referencias. Tel. 635 197 399 (Sra. Norma).

ELS PETITS ANUNCIS 

COMENTARIS DE LLIBRES Lleonard del Rio

PARLEM DE SARDANES Joaquim Bacardit

“Las noches áticas”
Em diu el seu autor, el professor 

Daniel Huerta Goya que: «“Las 
noches áticas” és el llibre que mai 
voldria haver escrit --almenys tal 
s’ha publicat--. Ho vaig pensar i 
ho vaig començar amb una obra 
exultant, alegre, joiosa, un càn-
tic en veu alta, una celebració del 
retrobament amb la il·lusió per-
duda momentàniament --o això 
creia jo-- després d’una tardor cru-
el. Però la realitat, que no respec-
ta cap pla, es va anar imposant i 
donant al llibre un fons i una forma 
ben diferents. Van sorgir de sobte 
textos no previstos (més o menys 
inspirats en l’anècdota, però sem-
pre transits de literatura) i una 
nova ordenació de materials, cosa 
que va dotar el conjunt d’un pòsit 
d’amargor molt allunyat de la pri-
mera idea. Però potser no ho sé, 
sigui aquest el to més adequat en 
els temps que vivim». 

“Las noches áticas” és un po-
emari guardonat en diversos cer-
tàmens. El seu títol, ens comenta 
Daniel Huerta, és un homenatge a 
Aulo Gelio, un advocat i escriptor 
romà del segle II de qui l’única obra 

que se’n coneix és Noctes Atticae. I 
afegeix que «aquestes Nits àtiques 
m’han acompanyat des de fa anys 
amb els seus entretinguts jocs eru-
dits, la seva passió pels llibres i el 
seu constant estímul per a la intel-
ligència i la imaginació. Remeis tots 
ells eficaços per guarir certes feri-
des.»

Característiques del llibre: Us-
huaia Ediciones (2021). Pàgines, 
110. Mides, 20x13 cm. Idioma, cas-
tellà. Tapa tova amb solapes. A les 
primeres pàgines hi ha un retrat de 
l’autor (al llapis) realitzat per Nata-
lia Garcia Santiago.

El músic i compositor Alejan-
dro Vivas Puig ha escrit un pròleg 
musical que justifica així: «Cuando 
comencé la difícil labor de escribir 
un prólogo, inconscientemente mis 
manos se iban al piano para des-
cubrir lo que me hacía sentir una 
poesía que busca y encuentra la 
manera de ofrecernos un mundo 
de ensueño, donde la belleza prima 
sobre cualquier opción subjetiva». 
Efectivament el llibre comença 
amb la publicació de la partitura 
musical (potser en gènere de pre-

ludi de fuga) titulada “La palabra 
desnuda de artificios”.

«En la primera lectura del libro 
--escriu el prologuista-- viajé hasta 
una personal Ítaca ideada por el 
autor, desde donde clama al mundo 
por su soledad, su amor perdido, su 
incorregible rebeldía frente a aque-
llo que se le escapa de las manos..., 
y desde la que nos deslumbra con 
bellas y bien modeladas metáforas. 
Esta parte emocional, que juega 
con la realidad planteando ucroní-
as y paraísos donde navegar entre 
lo cotidiano y lo trascendental, me 
inspiraba esos apuntes inconscien-
tes, llenos de texturas y melodías 
sin censuras.»

Daniel Huerta afegeix a la po-
esia uns fantasiosos breus relats.

Permeteu-me que acabi amb la 
transcripció d’una poesia del llibre: 
«Eres como salitre y te derramas/ 
para abrir las heridas del pasado/ 
en mi carne desnuda. Cómo que-
ma/ tu lengua recorriendo palmo a 
palmo/ los secretos recodos de mi 
cuerpo./ Todas mis cicatrices, una 
a una,/ desvelan que pasaste por 
mi vida.» 

Resultat de la sisena i última semifinal 
del concurs “La Sardana de l’Any 2022”

El resultat de la sisena i última 
semifinal entre les dues sardanes 

que hi competien ha sigut el següent: 
primera, amb 1.526 punts, “Esperit 
bisbalenc” de Jordi Paulí, i segona, 
amb 1.463 punts, “Junts” de Joa-
quim Hostench. Vots en blanc, 12.

Les 8 sardanes finalistes de 
LSDA 2022

Amb el resultat de la darrera se-
mifinal ja es coneixen les 8 sardanes 
finalistes que es disputaran el lloc 
del Premi Popular de La Sardana de 
l’Any 2022, aquest proper dissabte 
27 de maig, a Lloret de Mar. 

Recordem les 8 obres finalistes: 
“Ocells primerencs” de Lluís Pujals, 
“Junts” de Joaquim Hostench, “Les 
campanes de Foixà” de Josep Coll, 
“Capvespre a Figueres” d’Amadeu 
Escoda, “Aires de Ponent” de Maria 
Mercè Navarro, “Esperit bisbalenc” 
de Jordi Paulí, “Balenyà, més de mil 
anys d’història” de Carles Santiago i 
“Anella banyolina” de Jordi Molina.

Aquest és l’ordre en què s’inter-
pretaran al concert de la gran final 
del concurs de La Sardana de l’Any 
2022. La de la Ma Mercè Navarro és 
l’única peça de compositora feme-
nina i destaquem que les dues sar-
danes que han passat a la final, tot 
i no guanyar en punts a les seves 
contrincants, sinó degut al seu ele-
vat percentatge de vots, són “Anella 
banyolina” de Jordi Molina i “Junts” 
de Joaquim Hostench.

Així, doncs, aquest dissabte 27 
de maig les escoltarem al Gran Ca-

sino Costa Brava, interpretades per 
la cobla orquestra La Selvatana, i 
en acabar la primera part el públic 
assistent podrà donar el seu vot a 
través de les urnes i les paperetes 
corresponents. Un cop feta la vota-
ció, la Banda Municipal de Barcelo-
na oferirà un concert que dirigirà el 
prestigiós mestre Salvador Brotons. 
El repertori està pensat en home-
natge al 80è aniversari de Joan Llu-
ís Moraleda i per aquest motiu actu-
arà la seva filla, la soprano Ariadna 
Moraleda. Es comptarà també amb 
la col·laboració del tenora solista 
Jordi Figaró i es farà l’estrena de 
l’obra de Dani Gasulla, “Fantasia 
per a Banda”.

Estem a les portes del 
93è Aplec de la Sardana 
d’Igualada

Com cada any, la nostra ciutat 
rep un culte especial a la sardana 
celebrant el seu aplec. Aquest any 
serà el 93è, que tindrà lloc el pro-
per diumenge 11 de juny al Passeig 
Verdaguer. La ubicació, com altres 
anys, serà entre el carrer St. Vicenç 
i el carrer Pare Carles de Barcelo-
na, i la novetat d’aquest any és que 
desapareix la trobada de Plaques de 
Cava, ja que les empreses dedicades 
a aquest afer han canviat les formes 
comercials de treballar. Tot i així es-
perem que sigui un èxit i el passeig 
s’ompli de balladors i amants de la 
nostra música i dansa. A la propera 
edició de L’Enllaç ampliarem aques-
ta informació. 

Actes sardanistes per al 
proper cap de setmana

Dissabte, 27 de maig
Barcelona, al Pla de la Catedral, 

ballades a les 11.30 h i a les 18.00 h, 
amb la cobla La Principal del Llo-
bregat.

Esparreguera, a la plaça del 
Centre, a les 19.00 h, 35è Aplec d’Es-
parraguera; cobles: Vila d’Olesa i Ciu-
tat de Cornellà.

Manresa, a la plaça Major, a les 
19.00 h, ballada; cobla: La Principal 
de la Bisbal.

Sabadell, a l’av. Onze de Setem-
bre, a les 18.00 h, ballada; cobla: La 
Nova Vallès.

Diumenge, 28 de maig
Barcelona, al Pla de la Catedral, 

a les 11.15 h, ballada; cobla: Medi-
terrània.

Barcelona a la plaça d’Eivissa, a 
les 11.30 h, ballada; cobla: Rambles.

Molins de Rei, a la plaça de l’1 
d’Octubre, a les 19.00 h, ballada; co-
bla: La Principal de Terrassa.

Sant Just Desvern, a la plaça 
d’Antoni Malaret, a les 11.30 h, balla-
da; cobla: Sabadell.

Santa Coloma de Gramenet, 
al Parc d’Europa, a les 10.30 i 17.00 
h, 69è Aplec de la Sardana; cobles: 
Jovenívola de Sabadell, Bisbal Jove 
i Sabadell.

Vilafranca del Penedès, al Parc 
del Tívoli, a les 17.00 h, 38è Aplec de 
la Sardana; cobles: Maricel i Catània.

Agrupació Sardanista d’Igualada
jbacardit50@hotmail.com
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COM GESTIONAR ELS SEUS RESIDUS PERILLOSOS DE FORMA EFICAÇ, SEGURA i COMPETITIVA

Centre de Gestió Medioambiental, SL
www.ecocgm.com
(+34) 676 681 572

Metal·lurgics autoMocióarts gràfiques MaquinariaPlàsticsquíMicstextils

Perquè confiar amb nosaltres?
Donem solucions òptimes i 
personalitzades que siguin 

beneficioses tant per al medi 
ambient com per al compte 

de resultats de la vostre empresa.

Coneixem al detall la normativa per 
a productors i gestors de residus 

que estableixen la UE, l’Administració 
Central i l’Agència de Residus de 

Catalunya.

Fa més de 30 anys que 
treballem amb residus

perillosos.

Servir o servir-se’n?

CIUTADANA DEMPEUS Maribel Nogué i Felip

Hem entrat ja a la recta final 
de la campanya electoral i 

sabrem qui guanya aquesta cur-
sa, una cursa que no dura pas el 
temps especificat oficialment, 
sinó que es desenvolupa, gaire-
bé sense pausa, entre una i altra 
cita a les urnes. Estan en joc molts 
interessos, segur, ara bé: a qui 
poden beneficiar, quines expec-
tatives tenen els candidats que 
aspiren a regentar un lloc en l’es-
tructura del poder municipal, de 
l’administració de l’erari públic 
com és un Ajuntament? Diferents 
són els perfils i les intencions que 
es manifesten dur a terme en els 
seus programes electorals... Pre-
guntem-nos, es podran complir 
totes?, a qui beneficiaran?

Les eleccions són un instru-
ment per donar participació a 
l’administració dels pressupos-
tos públics, més o menys im-
portants depèn de cada ciutat i 
del seu nombre d’habitants, un 
paràmetre que en regula també 
el nombre de regidors a escollir, 
tot i que sols hi podran participar 
els qui consten al cens electoral. 
N’hi ha que s’hi presenten, i així 
s’ofereixen, com un compromís 
basat en una actitud de servir la 
comunitat, l’interès comú, amb 
una sensibilitat major o menor 
pel que les seves decisions puguin 
repercutir en millorar la qualitat 
de vida dels seus conciutadans i 
conciutadanes. Això és el que bo-
nament pensa molta gent, sobre-
tot aquella generació que vàrem 
conquerir les llibertats en aquest 
país després de 40 anys de dicta-
dura i repressió i tenim present en 
què consistia l’esperit democràtic 
que va presidir la transició.

Pe rò  ta m b é ,  d i s s o r ta d a -
ment, hem vist qui s’ha aprofitat 
d’aquest sistema democràtic per 
servir-se d’aquest càrrec en bene-
fici propi, ja sigui convertint-lo en 
el seu mitjà de vida o --molt més 
malèvol encara-- per aprofitar-se 
i enriquir-se d’uns diners que no 
són propis, però que --en remenar 
pressupostos molt més alts que 
les minses economies privades-- 
pensen que se’n poden escapolir 
per algun lloc o altre en benefici 
propi. La corrupció és el càncer 
de la nostra democràcia, per això 
--i aprofitant que en elegir els càr-
recs municipals podem conèixer 
millor qui s’hi presenta, hem de 
discernir entre els que ofereixen 
un veritable compromís social, 
avalat per la seva trajectòria, dels 
que sols hi pretenen un modus vi-
vendi i així solucionar el proble-

ma de manca de llocs de treball 
adients.

Soc partidària de que els càr-
recs públics estiguin remunerats 
com cal, perquè sinó sols podrien 
exercir-los persones de professió 
liberal, és a dir, que els qui depe-
nen d’un sou els seria impossi-
ble desenvolupar -en igualtat de 
condicions- una responsabilitat 
pública. Ara bé, potser per això 
crec que aquests càrrecs, aquesta 
dedicació, ha de ser temporal i 
limitada, i que-en acabar el man-
dat- es pugui retornar a la ocupa-
ció habitual. Així és pot considerar 
com un parèntesi de servei a la 
ciutadania justificat, però no és 
pas un endoll que et pot condi-
cionar la resta de la vida fent-ne 
una professió i, per tant, esdeve-
nir dependents d’alguns interes-
sos foscos que sempre s’amaguen 
darrera els pressupostos públics i 
la seva magnitud. Una altra cosa 
seria ponderar si els sous són o 
no massa elevats. Potser l’expli-
cació la trobaríem en la manca de 
finançament dels partits polítics i 
la pràctica habitual de donar part 
del sou assignat en la represen-
tació institucional a la formació 
política que li dona suport. 

N’hi ha que només parlen 
d’Igualada com a futur, com si 
s’hagués d’inventar de bell nou, 
talment com qui vol enlluernar 
els seus amb projectes desmesu-
rats o poc pràctics, com un pare 
ric que promet comprar unes jo-
guines de luxe inabastables als 
pressupostos familiars, si es por-
ten bé, a costa de dotar-los d’uns 
serveis bàsics que encara resten 
pendents i que ara haurien po-
gut presentar com a tribut pel fet 
d’haver ostentat el mandat per 
espai de 12 anys. N’hi ha altres 
que ofereixen propostes concretes 
per millorar les condicions de vida 
de la gent, maldant per un millor 
futur per a tots i cadascun dels 
membres que conformen la ciuta-

dania, sense exclusions. I n’hi ha 
també que, sobretot als mitjans 
de comunicació més generals, es 
dediquen a fer demagògia per 
desqualificar l’adversari perquè 
sí, aquell “ves-te’n tu que m’hi po-
saré jo”, com si la solució fos un 
simple recanvi entre rivals, això 
sí, a favor de la persona que ho 
pregona...

Un canvi no és un recanvi. Ho 
diu fins i tot la dreta que ja pre-
para, per si guanya les properes 
eleccions, un decret òmnibus per 
derogar totes les lleis i drets asso-
lits en els darrers anys (la reforma 
de la llei laboral, el salari mínim, 
major protecció social a les tre-
balladores de la llar, regular les 
condicions de treball dels “riders”, 
canalització dels conflictes per a 
la mediació social, etc.) i revertir 
la tímida aposta per la recupe-
ració de serveis bàsics com ara 
la salut pública, l’ensenyament 
públic o els drets de les dones, 
afrontar unes polítiques d’habi-
tatge que ho són tot (financera i 
especulativament parlant) menys 
resoldre l’hàbitat necessari per a 
tota persona humana.

El canvi, en el cas d’Igualada, 
ha de suposar sobretot tenir en 
compte el contingut i la direcció 
de les propostes que s’ofereixen. 
Els recursos públics han de servir 
per invertir en millorar les con-
dicions de vida de la majoria de 
la ciutadania, sense exclusions, 
no poden ser mai per engreixar i 
continuar mantenint les preben-
des d’aquells que sempre s’han 
beneficiat de les decisions que 
han pres els qui manen en clau 
d’interessos privats. Aquesta és 
la diferència entre els qui es pre-
senten amb una actitud de servir 
la ciutadania de la d’aquells que 
volen ostentar un càrrec de repre-
sentació institucional simplement 
per assolir un lloc de treball que 
els resolgui el seu mitjà de vida, i 
servir-se d’aquesta situació per a 
beneficiar-se un mateix. Efectiva-
ment, a l’hora de votar hem de te-
nir present que no és el mateix qui 
es presenta des d’un compromís 
de servir que qui pretén un càrrec 
tan sols per servir-se’n. Jo ho tinc 
molt clar i m’agradaria un acord 
entre les diferents forces que es 
reclamen de l’esquerra, treballant 
en equip sense presumpcions je-
ràrquiques ni personalismes ex-
cloents. Ens hi juguem també la 
mateixa credibilitat del nostre sis-
tema democràtic. Obrem en cons-
ciència.

maribelanoia@gmail.com

Contra el racisme, dret a vot.

NOMÉS 
DOS MINUTS

Pau Ortínez Martí

Ganes de canvi

Aquest diumenge tenim l’opor-
tunitat d’obrir una nova etapa 

després de 12 anys d’inacció dels 
governs convergents. Igualada 
necessita un canvi per afrontar els 
grans reptes que tenim com a ciu-
tat: garantir el dret a l’habitatge, 
afrontar l’emergència climàtica, 
renovar el planejament urbanístic 
per transformar el barri del Rec i 
garantir uns serveis públics i de 
qualitat, especialment educació, 
sanitat i transport públic. Aquest 
diumenge 28 de maig em presen-
to per ser alcalde de la meva ciu-
tat, Igualada, i la veritat, encara 
no sé massa com he acabat aquí. 
Quan el meu pare i la meva mare 
em van apuntar a l’Agrupament 
Escolta Jaume Caresmar i Ma. 
Antònia Salvà suposo que volien 
que aprengués a estimar la ciutat 
i el país on visc, a conèixer l’en-
torn que ens envolta, a treballar 
en equip i a fer servei per deixar 
el món millor de com l’hem tro-
bat. I a fe que, recorrent camins, 
compartint àpats i dormint sota 
les estrelles s’aprèn a estimar al 
lloc on vius i t’entra el cuquet a 
dins de voler que sigui un lloc 
millor. Potser per això, anys més 
tard quan vaig triar carrera, tenia 
clar que volia dedicar-me a ser 
un servidor públic, concretament 
portant la gestió d’un servei com 
l’aigua, un recurs escàs, vital per a 
la vida i de plena actualitat per la 
profunda sequera que vivim (mal-
grat les darreres pluges). Treballo 
com a enginyer gestionant el ser-
vei d’aigua de diferents municipis, 
fet que m’ha permès acostar-me 
a la gestió municipal. I ho faig en 
llocs on fer-ho és un gran repte, 
municipis amb poca població i un 
terme municipal extens, on la ges-
tió presenta enormes dificultats. 
El bagatge personal i professional 
em porten a encarar el repte de 
presentar-me a les eleccions amb 
il·lusió.

Però no hagués fet el pas de 
presentar-me si no hagués sigut 
per les persones que formen part 
de la candidatura municipalista. 
Gent amb vocació de servei, no pas 
polítics professionals, que volen 
dedicar una part del seu temps a 
fer millors les vides de les iguala-
dines i els igualadins. La Núria, una 
mestra extraordinària que trans-
met passió per tot el que fa. El Car-
les, una persona compromesa en 

moltes lluites per fer de la nostra 
comarca un lloc millor. L’Èlia, una 
metgessa que ha tornat, que falta 
ens fa, i que coneix com ningú el 
problema de la manca de pedia-
tres. El Jaume, doctor en biologia, 
investigador i un expert en com les 
ciutats han d’afrontar l’emergèn-
cia climàtica. L’Areli, una persona 
forta i valenta que treballa perquè 
totes les diversitats tinguin veu i 
vot. L’Èlia, una persona implicada 
i conscient de les dificultats que 
es trobarà el jovent per quedar-se 
aquí. L’Oriol, amant de la cuina, 
persona conscient i coherent, que 
estima la ciutat i el país com pocs. 
La Rosa, una persona que es coneix 
la ciutat carrer a carrer i barri a bar-
ri, i que té clar com fer-la més in-
clusiva. I la Bet, exemple del “com” 
més enllà del “què”, una persona 
que no té mai un no per resposta, 
que participa de tantes activitats i 
entitats culturals com pot i més. I 
per últim, o primer, hi sóc jo. Que 
no sé massa com definir-me, però 
que tinc ganes de dedicar els pro-
pers anys de la meva vida a trans-
formar Igualada.

Els darrers mesos de campanya 
han estat molt intensos. Les ulleres 
que tinc, en algunes fotos, de fet ja 
demostren que estem arribant a la 
recta final cansats però contents. 
Som un equip preparat per lide-
rar el canvi que Igualada necessita. 
Una candidatura municipalista que 
prendrà les decisions de pactes 
post-electorals en clau de ciutat, 
no de partits, i que no canviarem 
com cromos l’Ajuntament d’Igua-
lada per un pacte a la Diputació o 
al Consell Comarcal, com han fet 
Junts i PSC. Després de tants dies 
a peu de carrer, tenim la sensació 
que a Igualada es respiren temps 
de canvi. Tenim l’oportunitat de 
fer d’Igualada una ciutat més justa, 
sostenible i feminista en un país 
que volem --i treballarem-- perquè 
sigui lliure. Aquest diumenge 28 de 
maig teniu l’oportunitat de decidir 
quina Igualada voleu. Us animo a 
anar a votar, sigui a qui sigui --i si 
cal amb una pinça al nas--, però 
que ningú es quedi a casa. Crec 
que Igualada, i la seva gent, me-
reixen que diumenge dediqueu 10 
minuts del vostre temps per decidir 
com voleu que sigui la ciutat els 
propers anys. Ah, i si tens ganes 
de canvi... aquest diumenge, vota 
Poble Actiu!

www.canaltaronja.cat/anoia

La tele que ens uneix
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Llorenç Melià Orfila, de 102 anys; Antònia Gispert Riba, de 91 anys (Carme); Pilar Camins Ventura, de 91 anys (St. Martí de Tous); Dolors Vilaseca Centellas, de 80 anys (Calaf); Dolors 
Farreras Muntané, de 94 anys (Igualada); Lluís Sala Pagès, de 92 anys; Esteve Pola Domingo, de 89 anys (Igualada); Rosa Bagà Miquel, de 89 anys (Igualada); Vicenta Hernández Gar-
cía, de 87 anys; Josefina Cerdà Toneu, de 68 anys; Toni García Serrano, de 48 anys; Lourdes Farreras Balsells, de 81 anys; Francesc Gaya Huguet, de 74 anys (Igualada); Antoni Izcara 
Hernández, de 78 anys; Isidoro Molina Diaz, de 67 anys; Jacint Lluís Salvador, de 78 anys (Vilanova del Camí).

DEFUNCIONS

Raons per repensar el vot igualadí: 
l’abandonament de la lluita per l’aigua pública 

Un pacte social per la ges-
tió pública entre els partits 

polítics i l’Associació de Munici-
pis i Entitats per l’Aigua Pública 
(AMAP). No em refereixo al pacte 
que es va firmar el maig del 2019, 
sinó al que s’ha firmat fa uns dies 
al local de Xauxa. El mateix pac-
te, amb els mateixos partits, la 
mateixa entitat i les mateixes cir-
cumstàncies: a pocs dies de les 
eleccions municipals. Però amb 
algunes diferències. Primer, que 
aquesta vegada no hi era Aigua 
és Vida Anoia (perquè l’entitat ha 
desaparegut a Igualada) ni tam-
poc d’altres; i segon, un passat 
que no s’esborra: el nul efecte que 
va tenir el pacte del 2019 amb els 
partits que ara tornen a firmar-lo. 

El pacte del 2019, que va 
comptar amb la firma dels partits 
d’ERC Igualada, Poble Actiu i Igua-
lada Som-hi, junt amb entitats 
com Aigua és vida Anoia, el sindi-
cat CCOO, la PAH Anoia, o entitats 
com Coll@nada, Per La Conca o 
Som Energia Anoia, entre d’altres, 
tenia per objectiu assegurar el 
compromís per a una gestió pú-
blica, integrada i participativa del 
cicle integral de l’aigua. A banda 
de considerar l’aigua com un Dret 
Humà, el pacte demanava iniciar 
els processos d’implementació de 
la gestió pública de l’aigua creant 
prèviament un espai de concer-
tació social d’on la ciutadania, el 
teixit social, el món acadèmic, els 
diversos actors que en són part 
interessada, les forces polítiques 
i els serveis tècnics tinguessin un 
paper actiu per a col·laborar. Com 
és sabut, aquest pacte va ser obli-
dat un cop el govern Castells, amb 
l’incondicional suport d’Igualada 
Som-hi, va formar una Comissió 
d’Estudi (tecnicismes per dir “es-
pai de concertació” o “taula de 
l’aigua”) on deixava fora d’aques-
ta a Aigua és Vida Anoia, la PAH i 
CCOO. L’excusa del govern i dels 
seus socis de mandat va ser que 
els serveis jurídics interpretaven 
la llei d’aquesta manera, però en 
cap cas ho estipula així la llei. 

Però aquest no era l’únic es-
càndol, sinó que el mateix govern 
va contractar assessors vinculats 
a Agbar per tal de dur a terme 
els estudis que es presentarien 
a la Comissió d’Estudi, sent un 
d’aquests assessors contractat 
mesos abans de l’aprovació al 

ple de l’Ajuntament de la mateixa 
Comissió d’Estudi. Imparcialitat? 
Cap ni una. Si Igualada Som-hi 
amb Jordi Cuadras es postulava 
com el canvi a la gestió de Marc 
Castells, aviat es va mostrar com 
una falsa il·lusió. 

El pacte per la gestió pública 
de l’aigua del 2019 es va realitzar 
a conseqüència de les demandes 
populars manifestades a la multi-
tudinària manifestació del 2018 a 
favor de l’aigua pública, i aquesta 
va quedar avalada amb el 51% 
dels vots dels partits que van sig-
nar el pacte a les eleccions del 
2019, obtenint 11 regidors (majo-
ria absoluta). Tot i que no hi havia 
excusa, Igualada Som-hi va pactar 
amb la nova convergència, i si el 
drama no va ser suficient, ERC i 
Poble Actiu no van fer la feina que 
tocava: fiscalitzar. Cal fer, però, un 
apunt, perquè seria injust dir-ho 
així. Durant els primers mesos de 
mandat i una mica més enllà de 
l’esclat de la pandèmia, sí van fer 
la feina que tocava, i molta, per-
què van posar en evidència que 
la Comissió d’Estudi generada pel 
govern Castells era una pantomi-
ma. Però després de la sortida de 
l’escenari polític d’Eva Pedraza, 
exregidora de Poble Actiu, que va 
haver de marxar del seu partit per 
haver patit agressions, el silenci 
dels partits polítics a favor de la 
gestió pública de l’aigua ha estat 
absolut i del tot injustificable, es-
pecialment de Poble Actiu, que 
durant anys n’ha fet bandera. És 
cert que van demanar tornar a en-
gegar la Comissió d’Estudi, però 
no han fiscalitzat res, quelcom 
que el mateix Pau Ortínez, candi-
dat de Poble Actiu per a aquestes 
eleccions, va assentir en públic 
durant l’acte del pacte per l’aigua 
pública d’aquest 2023. Per exem-
ple, no sabem si els assessors 
d’Agbar van continuar fent feina 
o no paral·lelament a la Comissió 
i al mateix ple de l’Ajuntament; 
tampoc sabem si el document que 
va sortir de la mateixa Comissió 
és vinculant o no; així com tam-
poc sabem quines poden ser les 
alternatives al tancament de files 
del govern Castells sobre el pro-
blema de l’aigua a Igualada; i si ja 
està tot dat i beneït i la ciutadania 
no sabem res perquè els represen-
tants polítics ni han preguntat, ni 
denunciat, ni lluitat públicament? 

En comptes d’això, alguns com 
Poble Actiu han preferit centrar-se 
en el “biollac”, perquè genera més 
rebombori mediàtic, que aixecar 
catifes i fer la feina de fiscalitzar, 
quelcom feixuc i tediós que no cri-
da l’atenció (només cal pregun-
tar-se quin vídeo de la CUP dona 
informació crítica, el de la gestió 
de l’aigua pública del 2018 o el de 
la cançó del biollac). En poques 
paraules: han preferit jugar al joc 
de la demagògia que posar llums 
i taquígrafs. 

Arribats a aquest punt és quan 
faig la més que legítima pregunta: 
per a què servirà aquest nou pac-
te per la gestió de l’aigua pública, 
firmat pels mateixos partits que el 
van signar el 2019 (amb la diferèn-
cia que els comuns s’han separat 
d’Igualada Som-hi), a banda de 
fer-se una rentada de cara i tornar 
a cridar a favor de la gestió públi-
ca durant la campanya? Entenc 
que les entitats d’Impuls Soste-
nible per la Conca i l’AMAP tin-
guin, fins i tot, el deure categòric 
de tornar a treure el pacte i fer-
lo firmar, perquè la força política 
de les entitats acaba on comença 
la dels partits polítics. Però, qui-
na garantia ens dona que aquest 
pacte no serà paper mullat, tenint 
l’historial que tenen els partits 
que tornen a firmar el pacte que 
no van respectar el 2019? Reflexi-
oneu abans de votar i penseu més 
enllà d’eslògans, mítings i publici-
tat de campanya electoral, perquè 
si voteu pensant en esperances 
de canvi, crec que els fets ens de-
mostren que això no passarà.

Postdata: No tot són males 
notícies pel que fa a la gestió 
pública de l’aigua a l’Anoia, per-
què, des de gener, Piera ha ini-
ciat la gestió pública de l’aigua. 
La pressió social de veïns i veïnes 
del municipi ha estat clau, però 
la voluntat dels partits és el que 
ho ha fet possible: des dels que 
han fiscalitzat fins als que ho han 
fet possible, la voluntat política 
ha actuat en relació als seus vo-
tants. A Igualada li queda molt 
per aprendre, no de grans ciutats 
ni de ciutats llunyanes, sinó de 
municipis que té a la vora. I quan 
dic Igualada em refereixo als seus 
partits polítics...

Joan Carles González
exrepresentant de l’entitat 

d’Aigua és vida Anoia 

Les processons del maig 
i del juny

MIRALLS 
POBLATANS  

Josep Riba i Gabarró

Abans, però,  cal  esmentar 
les processons del març o de 

l’abril, que eren les del Diumenge 
de Rams, amb la benedicció dels 
llorers i de les palmes, que s’ha-
via fet tant a la plaça de l’Església 
com a la plaça de l’Ajuntament Vell, 
amb una desfilada per fer el tomb 
per les Tres Fonts i retornar pel car-
rer Major fins al temple.

Filles de Maria i Sagrat Cor
Durant els anys cinquanta i 

seixanta del segle passat, i com a 
cloenda de la devoció de tot el mes 
de maig, sortia una processó de les 
noies i de les dones, amb la imat-
ge de la Puríssima Concepció, des 
de l’església fins a Sant Procopi i a 
les Figueres. En algunes anyades la 
festa era més concorreguda si coin-
cidia amb la diada de les primeres 
comunions. Es va celebrar fins la 
meitat dels anys seixanta.

Pel mes de juny, els joves i els 
homes organitzaven una altra pro-
cessó amb la imatge del Sagrat Cor 
de Jesús, també amb un recorre-
gut llarg, i que va durar fins al final 
de la dècada dels anys cinquanta. 
Per assistir a aquelles processos hi 
havia la gentilesa de les noies que 
convidaven els joves, i al seu torn 
els joves convidaven les noies. Cal 
afegir que els cants i les músiques 
mai no hi faltaven.

Corpus Christi
Les processons del Corpus 

Christi tenien molta solemnitat; to-
cava fer-les a la tarda del mes de 
juny i el seu recorregut també era 
llarg. Des de l’església es passava 
pel carrer Major, es pujava per la 
plaça de la Vila o de l’Ajuntament 
Vell, per seguir pel carrer de les 
Tres Fonts, baixar pel Raval, entrar 
a la carretera i seguir fins al barri de 
les Figueres i, en retornar, prosse-
guir fins a Sant Procopi, per retor-
nar i entrar al carrer Major i accedir 
a l’església.

Era un costum arrelat que en 
cada barri fos preparada una ca-
pella i una catifa de flors, on hi feia 
estació la custòdia del Santíssim 
Sagrament, portat sota tàlem pel 

rector i escortada per les auto-
ritats, els somatenistes i els feli-
gresos amb atxes enceses, i amb 
acompanyament coral i musical.

L’any 1967 fou el darrer d’ocu-
par la carretera i tallar la circulació, 
i la processó es va canviar al migdia 
i solament giravoltant pels carrers 
del nucli antic, fins l’any 1978. Des 
del 1979 solament es va fer per 
dins de l’església.

Sagristia eucarística
L’any 1974, en el temps del rec-

tor mossèn Estanislau Corrons, es 
va traslladar a un espai condicionat 
de la sagristia, la reserva del San-
tíssim Sagrament, amb les evoca-
dores claus de volta de l’antiga es-
glésia de la Santíssima Trinitat, que 
abans havia estat a un altar lateral 
de l’altar major.

Processó de Festa Major
Al segon diumenge de setem-

bre, fins entrats els anys trenta del 
segle XX, per la Festa Major, els ac-
tes religiosos consistien, a la vigília, 
en dos tritlleigs de campanes. El 
diumenge, una primera missa a les 
6 del matí. A les 10, un ofici solem-
ne i cantat, i que l’any 1922 ho fou 
al cor de l’església del Roser d’Igua-
lada, on van interpretar la missa de 
Perossi “Hoc est Corpus meun” i un 
sermó per Mn. Amadeu Amenós. 
A continuació sortia una processó 
per recórrer els principals carrers 
de la població.

Altar i catifa de flors al carrer (1958).
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▶   A La Sala, sala municipal d’exposicions d’Igualada, “Patc-
hWork-ArtWork” d’Anna Ramírez. Fins diumenge. 

▶   A la sala d’exposicions de l’Ateneu Igualadí, “Suite silenci”, 
d’elenamusa. Tinta xinesa sobre paper blanc.

▶   A La Gaspar sala d’exposicions d’Igualada, “Cercant la sortida 
del laberint”. Onze autors s’endinsen en un repte fotogràfic: 
reinterpretar la llegenda del minotaure. Fins al 2 de juny.

▶   A Mont-Àgora de Santa Margarida de Montbui, exposició de pin-
tors i pintores de l’Anoia.  Fins al 14 de juny.

▶   A la Sala d’Exposicions de la Tossa de Montbui, exposició de 
pintura i artesania “Fusta i oli” d’Enric Mir i Malé. Diumenges 
de 10.30 a 14.00. Fins al 22 d’octubre.

▶   Al local d’Òmnium Anoia (c/ Santa Maria, 12, Igualada), exposi-
ció “Catalunya penjada! Cartells en català d’un país en tran-
sició”. Fins al 16 de juny (de dilluns a divendres, de 19 a 20.30 h).

▶   Al Museu de la Pell d’Igualada, “El traç ocult” de Xavier Mula. 
Fins al 9 de juliol. 

▶   Al Museu de la Pell d’Igualada, exposició “Ser o no ser (mares)” 
de  La Incòmoda Associació. Del 26 de maig al 16 de juliol. 
(S’inaugurarà demà divendres 26, a les 18.45 h, a la sala de les 
encavallades, amb una taula rodona dinamitzada per Dones 
amb Empenta amb Silvia Aldabert, Patricia Carreño i Maria José 
Giménez com a ponents).

▶    A la pastisseria Pla (av. Barcelona, 22, Igualada), exposició 
d’aquarel·les “De flor en flor” de Natalia Dubovik. Fins a fi-
nals de maig.

[ TAULELL D’EXPOSICIONS ]
IGUALADA

Natasha Dubovik torna a La Sala amb 
“Contrastos: llum, lloc, natura 
i nosaltres”
Quatre anys han transcorregut 

des que l’artista russa resident 
a Igualada va exposar a La Sala, 
sala municipal d’exposicions, amb 
una mostra de pintures i objectes 
de record, durant el març de 2019. 
La nova exposició portarà per títol 
“Contrastos: llum, lloc, natura i 
nosaltres” i es podrà veure de l’1 
al 25 de juny a La Sala, on s’inau-
gurarà el mateix dijous dia 1 a les 7 
de la tarda.

En aquesta ocasió, Natasha 
Dubovik ha preparat una quaran-
tena d’obres, entre aquarel·les i 
soft-pastel, a partir de les quals 
narra les diferències i semblances 
entre els dos llocs que habiten el 
seu interior: la Sibèria i el Mediter-
rani, hiverns gèlids i nevats amb 
estius càlids de Rússia i la terra as-
soleiada i fresca del sud d’Europa, 
el seu lloc de naixement i la cultura 
d’acollida. Entre els diferents ele-
ments figuratius de la nova col·lec-
ció es poden resseguir paisatges, 
motius florals, bodegons, ocells, 
figures femenines --la majoria 
d’elles fetes en soft-pastel-- i la col-
lecció temàtica de 12 aquarel·les 
sota el títol “Colección mujeres”, 
entre altres. Amb un discurs cro-

màtic intens i una preferència per 
l’enquadrament solitari dels poms 
de flors i la natura, l’autora es ser-
veix també d’un traç ferm i marcat 
en l’aquarel·la per a la creació de 
les figures femenines, estilitzades 
i vitals.

L’obra de Dubovik és un dis-
curs biogràfic que recull el reflex 
dels camins recorreguts entre les 
dues cultures: els seus records 
d’infantesa enmig de paisatges 
blancs o primaverals que evoquen 
la seva Sibèria i les experiències 

i memòries més recents viscudes 
a Igualada, on resideix des de fa 
més de 23 anys. Com assenyala 
Dubovik, “el fet d’haver viscut en 
un clima fred i gèlid i instal·lar-me 
al Mediterrani m’ha obert una altra 
visió de les coses, la seva diferèn-
cia, però també la seva afinitat i 
sintonia. La meva vida està feta de 
contrastos”.

Més informació: https://www.
instagram.com/natalia_dubovik_
watercolor

JOSEFINA CERDÀ TONEU
Hostalets de Balenyà 2 juny 1954 - Igualada 20 de maig 2023

La Fina se n’ha anat per sempre i sentim un dolor immens dins el 
nostre cor; sense saber, a dia d’avui com l’omplirem.

L’espòs, Agustí, els fills Xavier, Laura i Bernat, amb les parelles Fran, Jaume i Anna, i els néts 
Hug, Olau, Mariona i Carola, així com tota la família Cerdà Toneu i Perelló Juncà, volem agrair 
a tots aquells que ens van acompanyar, amb les seves mostres d’afecte i amabilitat, per tal 
d’ajudar-nos a trobar consol. 

Ens sentim reconfortats per l’estima que veu demostrar a la Fina i a tota la família.

Família Perelló Cerdà

SANTA MARGARIDA DE MONTBUI

Propers tallers a la 
Biblioteca Mont-Àgora
Aquest dissabte a les 11 hores, 

tindrà lloc a la Biblioteca 
Mont-Àgora un taller familiar 
d’educació ambiental per construir 
refugis per a ratpenats.

El taller, a càrrec de l’associació 
Gestió Natural, té com a objectiu 
conèixer la biologia dels ratpenats, 
ajudar a la seva protecció i incenti-
var una actitud respectuosa envers 
els animals, la natura i el medi am-
bient.

L’activitat es durà a terme amb 
motiu de la Setmana de la Natura, 
i està especialment indicada per a 
infants a partir de 6 anys.

Taller Viquimarató
La Biblioteca Mont-Àgora ha or-

ganitzat, pel divendres 2 de juny, 
un taller sobre com editar articles 
a la Viquipèdia i els trets principals 
de l’edició sota Creative Commons.

S’explicarà la utilitat de la Vi-
quipèdia, tant per a la llengua com 
per a donar a conèixer el patrimoni 
local i comarcal. Finalment, en el 
taller també s’explicarà com inserir 
i compartir imatges al Wikimedia 
Commons.

El taller tindrà lloc de 18h 
a 20h. L’activitat és gratuïta i cal 
fer la inscripció a la Biblioteca 
Mont-Àgora (93 805 26 66).
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EXCURSIONISME

Veterans de la Uecanoia al santuari i les 
fonts de Sant Magí de la Brufaganya 

Són poc més de les vuit del matí i 
26 veterans de la Uecanoia estem 

aparcant els nostres cotxes a l’espla-
nada que hi ha al costat de la capella 
de les Fonts. En aquest lloc, segons 
la tradició popular, Sant Magí va fer 
brollar aigua per calmar la set dels 
seus perseguidors. Són quatre grans 
dolls d’aigua fluixa que “no cou ni 
mol”. Com que l’aigua es conside-
rava miraculosa, hom bastí al seu 
costat un petit hospital per atendre 
els malalts; aquest hospital, docu-
mentat ja el 1556, fou traslladat al 
santuari el 1629. Damunt les fonts 
es construí un petit oratori el 1562, 
ampliat al començament del segle 
XVII, reedificat al segle XVIII i restau-
rat a principis dels anys vuitanta del 
segle XX.

Comencem a caminar pel Camí 
de les Fonts, camí que va en paral·lel 
al torrent de Sant Magí. Passem pel 
costat de Cal Nofre. Ara anem pel 
camí de Cal Nofre i, quan ens hem 
allunyat poc més d’un quilòmetre 
de la masia, fem un gir de quasi 360 
graus i ens endinsem per un corriol 
que al principi costa de veure. Per 
aquest corriol anem guanyant al-

çada. A meitat del camí el company 
Pere Victori m’ensenya un imponent 
boix grèvol de fulles d’un verd fosc 
brillant, tal com correspon a aquest 
tipus d’arbre o arbust. És una planta 
dioica, és a dir, hi ha exemplars mas-
cle i exemplars femella. Els femenins 
són els que tenen els fruits. Un tros 
més endavant trobem, a la dreta del 
camí, mig amagat per la bardissa, 
un monòlit de forma triangular amb 
unes inscripcions mig esborrades 
que dona l’aspecte de ser una fita de 
delimitació de tres finques. Després 
de pujar uns 150 metres de desnivell 
arribem al Puig de les Creus, de 924 
metres d’alt. Aquí tenim unes bones 
vistes i parem a esmorzar.

Un cop hem esmorzat, i abans 
de reprendre la marxa, una coral im-
provisada però coratjosa, dirigida 
pels companys Pere Torra i Maria 
Castelltort, felicita l’aniversari al 
company Xavier Badia. Aquest sim-
pàtic i alegre costum ens l’ha incul-
cat la companya Maria Castelltort. 
Reprenem la marxa desfent camí 
fins passar cal Nofre i poc després 
arribem a una cruïlla on agafem a 
mà dreta el camí dels Apòstols. Ar-

ribem al Collet dels Apòstols i aquí 
tombem a mà esquerra direcció de 
Sant Magí de Brufaganya, terme mu-
nicipal de Pontils (Conca de Barbe-
rà). Arribem al santuari i ens fem la 
foto de grup. El santuari està dedicat 
a Sant Magí, que fou un ermità del 
segle III, nascut a Tarragona. Mar-
tiritzat pel romans, la seva mort se 
situa entre l’any 296 i el 306. Al lloc 
del martiri es va aixecar l’actual san-
tuari de Sant Magí de Brufaganya. 
És un recinte format per una esglé-
sia, un edifici conventual i altres de-
pendències, com l’actual rectoria. El 
conjunt, força heterogeni, palesa les 
diferents etapes constructives que 
ha sofert, principalment a causa de 
diferents ampliacions i als saquejos 
dels anys 1714, 1835 i 1936. Repre-
nem la ruta i en uns 7 minuts arri-
bem a l’esplanada on tenim apar-
cats els cotxes.

Ja només em queda donar les 
gràcies als vocals Josep Maria Dàvila 
i Pere Victori per aquesta agradable 
matinal que ens han ofert.

Josep Balada
Foto de grup: Jaume Sayós

Nota: Part de la informació 
d’aquest article ha estat extreta de 
la Viquipèdia en Català. Podreu tro-
bar aquesta excursió i altres entrant 
al compte dels Veterans a Wikiloc 
(Usuari: Veterans Uecanoia). Així po-
dreu rellegir aquesta crònica, veure 
les fotografies, deixar els vostres co-
mentaris i baixar-vos el track en cas 
que vulgueu fer l’excursió.

La propera passejada serà el di-
jous 1 de juny; anirem fins a Aguiló i 
allà iniciarem un interessant recor-
regut.

ESCACS

Bona actuació dels 
igualadins a Mollerussa

Diumenge es va disputar un 
torneig en el marc de la festa 

major de Mollerussa amb la parti-
cipació de 10 equips de tot Catalu-
nya i en què l’equip d’Igualada-Ate-
neu va quedar en la 6a posició. Els 
anoiencs van presentar una aline-
ació formada per Bernat Martínez, 
Josep Pons, Josep M. Prat, Dani 
Luco, Joan Serarols, Noel Quinta-
na, Lluís Gil, Erik Martínez i Antoni 

Vilalta. Després de 9 partides, els 
millors de l’equip igualadí van ser 
Dani Luco amb 6,5 punts, seguit de 
Noel Quintana i Eril Martínez, amb 
6 punts. La classificació, al final de 
la jornada, la van encapçalar els 
equips d’Amposta, Tàrrega, seguits 
de Mollerussa “A”, La Lira, Almenar 
i Igualada-Ateneu, i van tancar la 
llista el Reus, Mollerussa “B”, Calaf 
i Pardinyes.

FUTBOL

Veterans: AV Igualada 2 - Viladecans 1

Gegants
Extraordinari partit de futbol el que 

es va poder veure la plujosa tarda 
de dissabte. Gran victòria dels blaus 
davant el segon classificat de la lliga, 
el Viladecans, equip d’aquells que 
no fan afició, ni per terra, mar o aire. 
Gegantí treball dels igualadins, que 
van haver de patir les inclemències 
dels del Baix Llobregat, però no van 
caure en les provocacions, joc soter-
rat i verbalitzacions més pròpies de 
tabernacle de dubtosa reputació 
que de gaudir d’una magnífica tar-
da esportiva dins d’un ambient de 
lleure. Afortunadament es va tornar 
a escenificar, en els preliminars del 
partit, la formació de gala d’ambdós 
equips i col·legiat a la circular del 
mig camp per denunciar la “violèn-
cia” i el “respecte” dins dels terrenys 
de joc. Sembla ser que els xicots 
de Viladecans no van entendre ni 
“una cosa”, ni “l’altra”. Primera mei-
tat d’expectatives a l`aire en què, 
sabedors dels afers dels visitants, 
la premissa principal dels blaus va 
ser estar atents i no caure en les 
provocacions verbals dels visitants. 
Un gran moviment dels blaus els va 
marejar en els primers compassos i 
“Cantarell’s connection” van avan-
çar els igualadins en el marcador. 

Una gran passada de Xavi Cantarell 
la controla, acomoda, mira i la clava 
a l’escaire Manel Cantarell, golàs! Els 
visitants, esperonats per aquest gol, 
van pressionar de valent, però sense 
generar perill. L’única jugada amb 
cert criteri va acabar amb el gol de 
l’empat, abans del descans.

En la segona meitat els del Baix 
Llobregat van seguir pressionant 
els blaus, que van saber defensar 
amb ordre i disciplina, malgrat les 
provocacions i constants garrota-
des dels visitants. Els blaus van estar 
concentrats en no encaixar cap gol i 
van tenir la paciència necessària per 
esperar la seva oportunitat. Un al-
tra vegada, “Cantarell’s connection”, 
però amb els papers invertits, va fer 
esclatar de joia Les Comes. Passa-

da a l’espai de Manel i Xavi, escorat, 
s`inventa una rosca lluny del porter 
gol de crack! Amb el temps exhaurit, 
un córner a favor dels visitants el re-
mata de cap el davanter, dins l’àrea 
petita, però “Air Picallo” va treure 
una mà voladora i va contribuir a 
què els tres punts es quedessin a 
Igualada. Els gegants, que ho van ser 
en tots els aspectes, són: Diego, Ba-
lagueró, Calsina, Jordi López, Dan, 
Robert, Manel, Quim, Jorge, Xavi, 
Pep, Solís, Alexis, Ibra, Costa, i a la 
banqueta Xavi Moyes. Des de la far-
maciola animant i empenyent amb 
el cor, Elvira i Joan. 

La propera jornada serà la darre-
ra del campionat i es jugarà al camp 
del Gavà Mar.

AVI - Joan Tort

ATLETISME 

Diumenge 4 de juny, 
27a Cursa Green Run 
del Barri del Sant Crist i 
6aCaminada 
El proper diumenge 4 de juny es 

duran a terme al Barri del Sant 
Crist d’Igualada la 27a edició de 
la Green Run Cursa Popular i la 6a 
Caminada, enguany sobre la distàn-
cia habitual de 5 Km i amb la nove-
tat de la 1a cursa de 10 Km. La sorti-
da conjunta de les dues curses i de la 
caminada serà a les 10.00 h del matí.

La 27a Cursa Green Run de 5 i 10 
Km i la 6a Caminada del Barri del St. 
Crist són obertes a tots els atletes 
que hi vulguin prendre part, amb 
les categories habituals que van de 
la 1M i 8F, fins a la 7M i 14F, amb uns 
drets d’inscripció de 8 euros, per als 
5 Km i la Caminada, i de 10 euros per 
als 10 Km, amb inscripcions obertes 
fins a l’u de juny, amb dorsal per-
sonalitzat, i fins al 2 de juny al web 
www.jocnet.info, i també es poden 
fer presencialment i fer el pagament 
a Marathon Esports, c/ La Torre, 9, 
fins al 2 de juny. També es podran 
efectuar el mateix dia de la cursa al 
lloc de sortida, des de 2 hores abans 
de la mateixa, si no s’ha arribat als 
250 participants globals. La camina-
da no és competitiva. El lliurament 
de dorsals i samarreta al·legòrica es 
farà diumenge al matí a la secretaria 
de la cursa, al pati de l’Institut Badia 
i Margarit, des de 2 hores abans de 
la sortida. Hi haurà servei de guar-
da-roba. 

Tots els participants disposa-
ran de xip d’un sol ús. El recorregut 
consta d’un 3% d’asfalt i un 97% so-
bre terra, com l’any anterior, amb 
sortida a l’inici de l’Anella Verda - 
Inst. Badia i Margarit i l’arribada al 
c/ Josep Galtés. L’organització serà 
a càrrec de l’Associació de Veïns del 
Barri del Sant Crist, amb el suport 
dels Ajuntaments d’Igualada i Vila-
nova del Camí, i de l’Institut Badia 

i Margarit, amb la col·laboració de 
Marathon Esports, Super Mas, Joc-
net, Fruites Lluís i Carme, Instal·laci-
ons Serma i Assegurances Junyent.

Els participants que tinguin lli-
cència federativa cal que ho facin 
constar al fer la inscripció. L’organit-
zació té contractada una asseguran-
ça personal d’accidents i RC per als 
participants.

Pel que fa als premis, per als pri-
mers de la general dels 5 i 10 Km 
hi haurà cistella de queviures gen-
tilesa de Fruites Lluís i Carme. Per 
als segons, lot de vins gentilesa de 
l’Associació de Veïns, i per als ter-
cers, obsequi d’Esports Principat. 
Tindran obsequi els tres primers 
classificats de cada categoria i premi 
especial els primers igualadins dels 
10 Km, un sopar gentilesa d’Oro di 
Nàpoli, i també seran premiats els 
primers del barri en els 5 Km, amb 
una espatlla gentilesa de Xarcuteria 
Ibáñez. Tindran trofeu els partici-
pants de més edat. Els atletes que 
tinguin premi a la general, no el 
tindran a la seva categoria. Tots els 
classificats obtindran a l’arribada 
un Welcome Pack de Super Mas, i un 
tiquet per a la botifarrada. 

Redacció 

ADVOCADA
COMPTABLE
RENDA 2022 

SÍLVIA PIQUÉ
spique@icab.cat
Tel. 698 08 71 02

C/ Castellfollit 3 Igualada
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HANDBOL

1a Catalana Criteri Olímpic - Sènior masculí: CH Igualada 33 - OAR 
Gràcia Sabadell At. 41

Derrota de l’Igualada davant un rival 
molt superior

HOQUEI PATINS

Carolina Herrera Ruiz 
seguirà a l’Igualada 
Femení Grupo Guzman

TENNIS TAULA

Es complica l’ascens per 
als dos equips del CTT 
Vilanova

Diumenge es jugava la sisena jor-
nada de la fase d’ascens de 1a 

Catalana sènior masculina; els igua-
ladins van rebre l’OAR Gràcia Saba-
dell Atlètic, un equip molt superior 
a qui l’equip local va intentar jugar 
de tu a tu; ja d’entrada els visitants, 
però, es posarien pel davant en el 
marcador i es  va tancar el primer 
temps amb un 16 a 19.

A la represa l’OAR va con-
tinuar amb el seu joc rapidíssim 
en contraatacs i amb una defen-
sa ben ordenada que no va do-
nar opcions a l’equip de l’Anoia.  
L’Igualada ja no tenia possibilitats 

per l’ascens, però volia fer un bon 
partit que no ha estat possible da-
vant un equip que acabarà gua-
nyant aquesta lliga segurament.

Dissabte penúltima jornada a 
Sant Feliu de Llobregat a les 18 h.

Van jugar pel CHI: Martí Méndez 
(14 aturades, 33%), Adrià Senar (6 
aturades, 33%). Jordi Vilarrubias 
(2), Arnau Capitán (6), Elias Galiano 
(2), Sergi García (3), Edgar Marí (4)

Noel Badia (2), Xavier Oliva 
(7), Ferran García (4), Marc Vilches, 
Marc Espinagosa, Antón Aguilera 
(3) i Roger Trull. Entrenador:  Pol 
Cantero.

L’equip cadet masculí “A” 
queda fora de la Copa 
Catalunya

L’equip Jorba Solà Club Hand-
bol Igualada Masculí Cadet-A va 
perdre dissabte, jugant amb tres 
importants baixes per lesió, en la 
seva visita al Poliesportiu Salva-
dor Gimeno de Sant Joan Despí. 
L’equip local va poder doblegar als 
esforçats igualadins sobretot en la 
segona part. Els dos equips es ju-
gaven, a partit únic, el passi a les 
semifinals de la Copa Catalunya Ni-
vell B. Els jugadors igualadins van 
finalitzar la seva millor temporada. 
La temporada vinent ja jugaran a la 
categoria de Juvenils.

Van jugar pel CHI: Miquel Baró 
Garcia com a porter i, com a juga-
dors de pista, Roc Esteve Ramon, 
Àlex Arribas Poblador, Bru Margalef 
Vilaseca, Guiu Gómez Costa, Jan 
Rojo Hornos, Oriol Minguito Mas, 
Martí Aguilera Gabarró, Dídac Pie-
dras Fernández, Pol Murillo Ibáñez, 
i Pol Rubio Fernández. 

La jugadora hispanoargentina 
Carolina Herrera Ruiz continuarà 

defensant els colors de l’Igualada 
Femení Grupo Guzman per quarta 
temporada consecutiva. Carol Her-
rera aportarà experiència, lideratge 
i gols a un equip igualadí que conti-
nuarà a OK Liga Iberdrola.

Herrera destaca pels seus fo-
naments tècnics. És una jugadora 
veterana, amb habilitat en l’u con-
tra u i amb qualitat per definir dins 
l’àrea. Foto: Xavi Garcia

1a Provincial - Promoció d’as-
cens: CTT Vilanova 2 - CTT 

Badalona 4. Després de la primera 
victòria davant l’Hospitalet, aques-
ta jornada al Vilanova li va tocar 
patir una derrota davant els palis-
tes del Badalona, complicant-se 
així l’ascens. David Sala i Xavi Pérez 
en la seva línia, van ser els que van 
puntuar, i Adrián Sánchez, tot i no 
puntuar va desplegar un bon joc.

2a Provincial - Promoció d’as-
cens: CTT Vilanova 2 - CTT Torelló 
4. Segona derrota dels vilanovins 
quedant ja sense poder pujar de 
categoria. L’equip tenia per ob-
jectiu com a mínim mantenir-se a 
Segona, i això sí que ho ha acon-

seguit, quedant en cinquè lloc de 
la classificació, d’un total de dotze 
equips. Aquesta jornada Eloi Za-
ragoza va poder puntuar i Manuel 
Suero, va estar a punt de tancar 
un dels millors partits de la tem-
porada.

BÀSQUET

El sènior femení “B” del 
Club Bàsquet Igualada 
puja a 2a Catalana

EXCURSIONISME - CURSES DE MUNTANYA

Corredors del CN Igualada a la 
Trencacims i al Trail Cap de Creus

HOQUEI PATINS

L’Igualada Hoquei Club tindrà nova seu 
social

Dissabte passat, el segon equip 
femení del Club Bàsquet Iguala-

da, l’Alain Afflelou CB Igualada SFB, 
disputava el darrer partit de la fase 
regular contra l’Òdena CB. Un derbi 
que es preveia molt emocionant, ja 
que les visitants es jugaven mante-
nir la categoria i les locals aconse-
guir l’ascens.

El partit va començar amb mol-
ta lluita per part dels dos equips 
per tal d’imposar el ritme que més 

els convenia. Es va arribar al des-
cans amb empat al marcador, 30 
a 30. 

A la segona meitat el partit es 
va anar endurint, fet que va provo-
car que el joc no fos massa fluid, i 
això va perjudicar l’equip igualadí, 
que no van poder desenvolupar el 
seu joc ràpid i dinàmic, mentre que 
l’Òdena estava realitzant un excel-
lent partit. En el tercer període, les 
noies de Carlos Iglesias van poder 
agafar una mica d’avantatge en el 
marcador gràcies al treball de tot 
l’equip. Poc a poc es va anar im-
posant el joc igualadí i en el darrer 
període es va poder consumar la 
victòria per 56 a 49.

Amb aquest triomf l’Alain Af-
flelou CB Igualada aconsegueix la 
primera posició del grup i l’anhelat 
ascens. Ara només queda rematar 
la feina amb les Fases del Campio-
nat de Catalunya de Tercera Feme-
nina. El cap de setmana del 3 i 4 de 
juny disputaran els quarts de final 
a partit únic a Les Comes. 

El passat 29 d’abril es va disputar 
la ja mítica Trencacims a Paüls, 

que aquest any reunia un alt nivell 
de corredors, ja que era el campi-
onat d’Espanya de curses d’Ultra 
resistència.

Els corredors del Club Natació 
Igualada Eloi Noguera i Josep Pujol 
van ser finishers tot i la duresa de 
la prova, amb un temps de 14 h 48’ 
i 14 h 02’, respectivament, quedant 
als llocs 37è i 30è de les seves ca-
tegories. 

La prova es va disputar sobre 
un traçat de 75 km amb 5300 m de 
desnivell positiu, que es recorria pel 
terreny poc conegut dels Ports de 
Besseit. Un terreny força semblant 
al de les muntanyes de Montserrat, 
amb pujades i baixades pronunci-
ades i tècniques amb pedra solta 
per posar a prova als corredors. Va 
començar a les 6 del matí, però la 
calor i el sol van prendre protago-
nisme des de les 10 fins a les 4 de la 
tarda, i al final de la tarda també va 

caure un petit xàfec, cosa que va fer 
que els corredors arribessin molls 
a meta.                                                                                                                                           

El diumenge 21 de maig, el cor-
redor de la secció de running del 
Club Natació Igualada Albert Bas-
compte va participar en la Trail 
Cap de Creus, en la modalitat de 
marató, que en temps real sortien 
39 km, amb un desnivell positiu de 
1.900 m, una prova bastant tècnica 
en molts trams, un terreny amb 
90% de corriols, 5% asfalt i 5% pis-
ta, però amb paisatges especta-
culars.

El temps anunciat era molt do-
lent, però al final només va caure 
una pluja suau i intermitent, amb 
un vent prou suportable durant tot 
el recorregut. La cursa va sortir de 
Roses, passant pel Port de la Selva, 
Cadaqués, Cala Montjoi i Pla de les 
Gates, i de tornada cap a Roses. Va 
començar a les 7 h i va finalitzar 5 
hores i 39 minuts més tard, a les 
12.39 h, acabant en la posició 242 
de 309 finalitzats.

Bona organització per part de 
Klassmark i bon ambient.

L’Igualada Hoquei  Club ha 
informat als seus socis i sòcies 

que, després de més de 30 anys 
amb les oficines al carrer Cape-
llades 19 baixos, s’ha vist obligat 
a abandonar el local que fins ara 

ha estat la seu social del club. Les 
noves oficines del club ara són 
al carrer Òdena 118 baixos, local 
on antigament es trobaven els 
estudis de Ràdio Igualada. El club 
també informa de que es tracta 

d’un canvi provisional i fet amb 
celeritat, i que seguirà treballant 
perquè tots els socis i  sòcies 
rebin el millor tracte i servei, com 
sempre.
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MOTOR Joan Vidal

Revolució elèctrica  

Ford Mustang Mach-E RWD 
99 kWh

Cognom de prestigi per aquest 
model cent per cent elèctric 

que Ford va acceptar el repte pel 
seu primer cotxe amb estil entre un 
SUV i Crossover, entrant de ple en 
una divisió cada vegada amb més 
concurrència. D’entrada, impac-
ta el disseny exterior amb detalls 
Mustang com el característic capó 
o la coneguda disposició dels tres 
pilots posteriors, a més compta amb 
l’obertura de les portes prement 
un polsador i una personalitzada 
combinació per obrir la porta del 
conductor que surt projectada en el 
pilar vertical. Curiós i efectiu. 

Però la sensació visual encara té 
més sorpreses quan entrem a l’inte-
rior, impecablement acabat com ens 
té acostumats la marca, que cuida 
aquest apartat al màxim. Un habi-
tacle espaiós que de seguit sorprèn 
pel tamany de 15,5 polzades de la 
pantalla central en posició vertical 
que m’ha semblat molt fàcil de fer 
funcionar i súper eficient per la in-
formació que proporciona.

La gamma del Mustang Mach-E 
es composa de quatre versions, du-
es en tracció al darrera RWD i dues 
amb tracció total AWD, a més de la 
GT AWD de 487 CV. La d’accés és el 
Mach-E de “rango estándar”, trac-
ció al darrera de 76 kWh, 269 CV i 
440 km d’autonomia. També amb 
tracció al darrera RWD el tenim de 
99 kWh, 294 CV “rango extendido” 
i 610 km d’autonomia de la nostra 
prova (10 minuts per la recàrrega 
de 120 km). I els tres models AWD 
dotats dos motors, un per cada eix 

i tracció total son el Mach-E de 76 
kWh, 269 CV i 400 km d’autonomia, 
el de “rango extendido” de 540 CV i 
el GT que he esmentat abans de 500 
km d’autonomia. Preus; a partir de 
53.072 euros.

Degut a la seva estructura de 
propulsió elèctrica, disposem de 
dos maleters, un al davant de 81 li-
tres ideal per ubicar-hi els cables de 
càrrega i un altre al darrera de 402. 
Entre la dotació d’elements de sèrie 
tenim la càmera de visió al darrera, 
navegador GPS, infoentreteniment 
SNYC 4, càrrega sense fils per l’smar-
tphone, seients calefactats i de re-
gulació elèctrica a més dels paquets 
tecnologia i tecnologia+ com el de 
la nostra unitat de proves, que equi-
pava les pinces de fre en vermell, 
sostre panoràmic de vidre, llantes 
de 19”, els retrovisors en negre i un 
espectacular equip de so Bang & 
Olufsen de 10 altaveus i 560 W de 
potència. Brutal.

Dinàmicament la gran capacitat 
de potència, espectacular autono-
mia i la recuperació en qualsevol 
mode de conducció, sensació pròpia 
dels cotxes elèctrics, son aspectes 
fonamentals que he experimentat 
al volant del Mustang Mach-E, que 
combinen amb l’esportivitat d’unes 
prestacions increïbles per afrontar 
els revolts que et deixen bocabadat.

Potència: 294 cv / Tracció: dar-
rera / Acceleració de 0 a 100 km/h: 
6,2 seg. / Autonomia elèctrica WL-
TP: 610 km / Mida: 4,71 m / Pes: 
2.160 kg / Preu: 69.633 euros.

HOQUEI PATINS

OK Lliga: Dura derrota davant el Liceo 
per tancar una gran temporada

CURSES DE MUNTANYA

Bon paper dels esportistes de la 
UECANOIA

L’Igualada Rigat va tancar la 
temporada 2022/23 a Les Comes, 
amb una derrota al segon partit 
del play-off de la Parlem OkLliga, al 
qual el vigent campió de la compe-
tició va superar a l’equip arlequinat 
per 1-7. 

El partit no va tenir gaire mis-
teri. Tot i que els homes de Cesc 
Fernández, en el seu darrer partit al 
capdavant de l’Igualada Rigat, van 
demostrar intensitat als primers 
minuts del partit amb pavelló ple 
de gom a gom i entregat durant els 
50 minuts

Aquest darrer partit no va fer 
justícia a la gran temporada que ha 
fet l’Igualada Rigat, plantant-se als 
quarts de final de la Parlem OkLliga 
i caient contra el vigent campió, als 

quarts de final de la Copa de Rai i 
sucumbint davant el campió, i als 
quarts de final de la World Skate 
Europe Cup i perdent contra el sub-
campió de la competició.

Un equip que ha competit du-
rant tota la temporada i que mal-
grat els mals resultats del tram 
final de temporada, s’ha guanyat 
amb escreix el respecte d’uns joves 
jugadors que son el futur de l’equip 
i de l’hoquei patins.

Marc Muntané, nou 
entrenador de l’Igualada 
Rigat

El coordinador de la base de 
l’Igualada HC, Marc Muntané Alsi-
na, de 34 anys, serà el nou entre-
nador de l’Igualada Rigat per a la 

temporada 2023/24. Un home amb 
ADN arlequinat, format a la base de 
l’Igualada HC i amb recorregut a les 
categories del nostre hoquei com 
Nacional Catalana, OkLliga Plata i 
OkLliga, a la qual va debutar com 
a júnior del nostre club. Va jugar 
a diversos clubs històrics com el 
Lleida Llista, el Coutras i finalment 
el Piera, amb el qual va aconseguir 
una Copa Generalitat precisament 
a Les Comes.

A banda d’aquest nou càrrec 
de responsabilitat, seguirà vincu-
lat a la coordinació esportiva de 
l’entitat.

Victòria soferta per posar 
el primer punt de les 
semifinals de Nacional 
Catalana 

L’Igualada HC B va aconseguir 
a casa una victòria treballada (2-
1) al primer partit del play-off de 
semifinals contra el Reus Deportiu 
B, a l’eliminatòria al millor de tres. 
I és que tot i el domini dels nois 
de Marc Muntané en gran part del 
partit, van haver de patir i demos-
trar capacitat per remuntar un par-
tit complicat que s’havia posat en 
contra a la primera meitat.

El proper partit serà el dissabte 
27 de maig al Palau d’Esports del 
Reus Deportiu, amb un Igualada 
minvat, ja que una gran part de la 
plantilla estarà a Madrid disputant 
el Campionat d’Espanya Júnior. Si 
el Reus aconseguís forçar el tercer 
i definitiu partit, aquest es jugaria 
diumenge a Les Comes.

La UECANOIA, campions 
de Catalunya de curses 
d’ultraresistència

L’equip de la UECANOIA format 
per Raquel Fernández, Ramon Ni-
colás i Joan Rosich es va proclamar 
campió de Catalunya de curses d’ul-
traresistència per muntanya de la 
FEEC. La cita d’aquest any va ser a 
l’Ultra Ensija, organitzada per Berga 
Trail, prova inclosa a la Copa Catala-
na de curses d’Ultraresistència, de 60 
km i 3413 m de desnivell positiu. En 
Ramon, finalment, va arribar 4t i va 
assolir, això sí, una primera posició 
en categoria de veterans. La matei-
xa posició que va aconseguir Raquel 
Fernández, que va entrar en 5a posi-
ció general femenina i 1a veterana. 
Per la seva banda, Joan Rosich, el 
tercer integrant de l’equip, va entrar 
en 37a posició general masculina.

Pere Marsé i David Núñez a 
la Vertical de Montserrat

La Vertical de Montserrat, cele-
brada dissabte, amb els seus 2180 
graons i 388 m de desnivell positiu, 
ha esdevingut ja una de les curses 
clàssiques dels corredors de curses 
verticals, i hi van participar dos cor-
redors de la UECANOIA, Pere Marsé 
i David Núñez, que van aconseguint 
una 11a i 25a posició general, res-
pectivament.

D’altra banda, es va disputar 
el 2n Trail Rural, a Torà, on van 
prendre la sortida dos membres 
del club anoienc, Víctor Camí i 
Francesc Llobet, que van fer el re-
corregut de 21 km i 750 m de des-
nivell positiu. Víctor Camí va creuar 
la línia d’arribada en 21a posició, 
seguit de Francesc Llobet, que va 
acabar 26è.

Marc Toda i Daniel Calveras, 
primers a la Sentiu de Sió i 
Planoles

El cap de setmana passat Marc 
Toda i Mario González, van partici-
par a la Cursa de la Serp a la Sentiu 
de Sió, inclosa dins la Lliga de la 
Noguera. Un recorregut molt ràpid 
de 12 km i 245 m de desnivell po-
sitiu, de puja baixa, on el Marc va 
liderar la cursa de principi a fi, amb 
un bon ritme, i va creuar la línia de 
meta en primera posició. El Mario, 
per la seva part, va aconseguir una 
15a posició de la general i 5è de 
categoria. 

A 190 km d’allà, Daniel Claveras 
participava a la cursa vertical Ba-
tega al Bac, de 4,5 km i 1040 m de 
desnivell positiu, on va aconseguir 
una primera posició en la categoria 
de màster.
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ATLETISME 

Eloi Santafé (CAI), 
campió d’Espanya absolut 
de combinades amb 
Catalunya

ATLETISME 

Gran actuació dels equips del CAI als 
Campionats de Catalunya de clubs

ATLETISME 

Roger Suria (CAI), rècord 
d’Igualada en 3.000 m 
obstacles al Míting de 
Nerja

WATERPOLO

Els aigualits acomiaden la temporada 
a Les Comes

Cap de setmana intens i exitós 
per als equips de les categories 

de Promoció del Club Atlètic Igua-
lada Petromiralles/Aigua de Rigat. 
Els vuit equips classificats per dis-
putar les finals del Campionat de 
Catalunya de clubs, a les que úni-
cament accedien els 16 millors con-
junts catalans per categoria, van 
assolir 1 medalla d’argent i diver-
sos llocs de finalista, entre altres 
grans classificacions, als campio-
nats sub-10, sub-12, sub-14 i sub-
16, disputats dissabte i diumenge a 
les pistes del Prat de Llobregat. 

Cal destacar el subcampionat 
de l’equip sub-12 femení, amb la 
mateixa puntuació que les gua-
nyadores, els 4ts llocs del sub-16 
femení i del sub-14 masculí i el 9è 
lloc del sub-12 masculí, entre al-
tres destacades classificacions i re-
gistres, competint entre els equips 
capdavanters de Catalunya.

L’equip sub-12 femení del CAI, 
subcampió de Catalunya. Va as-
solir una brillant 2a posició amb 
143 punts, mateixa puntuació que 
l’Avinent Manresa, primeres, i se-
guides del Cornellà At., entre un 
total de 16 equips classificats.

Individualment, cal destacar 
les victòries de Claudia Sirvent en 
llançament de disc amb 21,61 m 
i de Marina Puig en 600 m llisos 

amb 1’54”30. Eren 2es Rut Sánc-
hez en llançament de pes amb 7,98 
m i les rellevistes de 3x600 m amb 
5’59”71, amb Úrsula Esteban, Ma-
rina Puig i Valèria Puig, mentre que 
Martina Acosta era 3a en llargada 
amb 4,02 m.

4t lloc per a l’equip sub-16 
femení. Molt meritòria 4a posició 
final amb 199 punts, en la compe-
tició guanyada pel CA Vic, seguides 
de l’AA Catalunya i del Cornellà At.

Individualment van sobresor-
tir les victòries de Lucía Molina en 
salt d’alçada amb 1,52 m, i de les 
rellevistes del 4x100 m amb 51”97, 
amb l’equip format per Emma Cer-
ro, Laia Cerro, Irune López i Lucía 
Molina. Eren 3es Martina Roviro en 
3.000 m llisos amb 12’58”58, Mario-
na Domènech en martell amb 33,20 
m i les rellevistes del 4x300 m amb 
3’04”34, formant l’equip Laia Cer-
ro, Selma Hernández, Irune López i 
Cora Moreno. 

4t lloc per a l’equip sub-14 
masculí. Es va classificar en 4a 
posició, amb 190,5 punts, en la 
competició dominada per l’Avinent 
Manresa, seguits del Cornellà At. i 
del CA. Sant Celoni. 

Individualment cal destacar les 
victòries de Marc Bertran en triple 
salt amb 10,64 m i en 220 m tan-
ques amb 34”05. També assoliren 

la victòria els rellevistes de 4x80 m 
amb 43”82, amb l’equip format per 
Kelvin Cordeiro, Ton Gabarró, Isaac 
Hernández i Iker Pérez. Van assolir 
el 2n lloc Isaac Hernández en salt 
d’alçada amb 1,53 m, mateix regis-
tre que el guanyador, i Sergi Vento-
sa en martell amb 22,04 m, i era 3er 
Iker Pérez en javelina amb 25,79 m.

L’equip sub-12 masculí va 
acabar 9è. Meritòria 9a posició 
amb 104 punts. S’imposaren els at-
letes de l’Avinent Manresa, seguits 
del CA Tarragona i del Pratenc AA.

Individualment, victòries de 
Gerard Pont en 2.000 m llisos amb 
7’16”96, de Guillem Solé en javeli-
na amb 16,50 m i d’Eduard Lancina 
en disc amb 20,80 m. 

10è lloc per a l’equip sub-10 
masculí. Assoliren la 10a posició 
amb 62,5 punts. Es va imposar el 
CA Gavà, seguit del Cornellà At i del 
CA Tarragona.

11è lloc per a l’equip sub-10 
femení. Les joves atletes del CAI 
assoliren 58 punts en la competició 
guanyada pel CE Penedès, seguides 
de l’Avinent Manresa i del CA Sant 
Just. 

L’equip sub-16 masculí, 13è al 
campionat català. Es va classificar 
amb 130 punts, en la competició 
dominada pel CA Tarragona, seguit 
de l’Aldahra Lleida i del Pratenc AA.

Individualment cal ressaltar 
els 1rs llocs d’Aleix Sánchez en salt 
d’alçada amb 1,76 m i de Jordi 
Pastor en llançament de pes amb 
12,27 m. Era 2n Joan Sánchez en 
llançament de disc amb 35,06 m.

14è lloc per a l’equip sub-14 
femení. Amb 114 punts, en la com-
petició guanyada per l’AA Catalu-
nya, seguides del Cornellà At i del 
CA Sant Just.

Individualment, cal destacar el 
2n lloc de Mariona Fortuny en llan-
çament de disc amb 21,62 m. 

Club Atlètic Igualada

El cap de setmana passat, l’equip 
absolut de waterpolo del Club 

Natació Igualada s’acomiadava de 
la temporada jugant el seu últim 
partit a casa contra el CN Martorell. 
Va ser un partit intranscendent per 
a ambdós equips, i que va servir 
per donar minuts de joc i acomodar 
els jugadors novells dins del grup. 
El partit va finalitzar amb un resul-

tat d’un gol a sis, amb la victòria a 
favor dels visitants.

A l’acabar, l’entrenador de 
l’equip absolut, Eloi Noguera, va 
felicitar els seus jugadors per l’exi-
gència demostrada durant la tem-
porada i va animar-los a seguir amb 
la mateixa actitud i disciplina la 
temporada que ve. El fet que en la 
majoria de jornades hagin quedat 

jugadors sense convocar i no hagin 
pogut entrar a l’equip inicial de-
mostra el compromís de tothom i 
la bona sintonia entre els jugadors.

L’Eloi ha valorat molt positiva-
ment la temporada, encara que no 
s’hagi pogut assolir l’ascens a pri-
mera divisió catalana. Ha destacat 
que durant la lliga regular només 
s’hagi encaixat una sola derrota i 
també ha comentat el bon estat de 
salut de l’equip, ja que aquest any 
s’han consolidat diversos jugadors 
juvenils. Enhorabona, aigualits!

Amb la temporada finiquitada, 
els jugadors seguiran entrenant fins 
a finals de juny, coincidint amb el 
tancament per remodelació de la 
piscina de Les Comes.

Jugadors: P. Pons (p), P. Garcia, 
O. Càlichs, E. Tomàs, R. Calaf, J. So-
ler, T. Vives, T. Mallofré, G. Garcia, M. 
Badia (1), J. Armenteras, A. Garcia, 
F. Garcia. Staff tècnic: Eloi Noguera 
i Albert Pons.

L’atleta del Club Atlètic Iguala-
da Petromiralles Eloi Santafé es 

va proclamar brillantment campió 
d’Espanya de proves combinades 
per Federacions Autonòmiques, en 
la seva participació amb la selecció 
catalana al Campionat d’Espanya 
absolut disputat dissabte i diumen-
ge a Alhama de Murcia. 

Eloi Santafé era 3r en decatló 
absolut amb 7.368 punts, mar-
ca personal, amb els següents 
registres en les 10 proves: 100 
m llisos, 10”75; llargada, 6,76 
m; pes, 11,73 m; alçada, 1,80 m; 
400 m llisos, 48”50; 110 m tan-
ques, 14”54; disc, 38,02 m; salt 
de perxa, 4,40 m; javelina, 50,22 

m; 1.500 m llisos, 4’30”90, amb 
els primers llocs en 400 m llisos 
i 110 m tanques i els segons en 
100 m llisos i 1.500 m llisos com 
a posicions individuals més relle-
vants. A més, va assolir diverses 
marques personals en diverses 
proves. 

El guanyador va ser Pol Ferrer 
(Catalunya) i també Catalunya va 
ser la campiona estatal per Fede-
racions Autonòmiques, amb 24.756 
punts, seguida de la Comunitat 
Valenciana amb 24.012 punts i de 
Madrid amb 23.837 punts, entre les 
8 seleccions autonòmiques parti-
cipants. 

Club Atlètic Igualada 

L’atleta sub-23 del Club Atlètic 
Igualada Petromiralles Roger 

Suria va assolir, dijous passat, un 
nou rècord d’Igualada absolut en 
els 3.000 m obstacles, en la seva 
participació al IV Desafío Nerja, 
amb la participació d’atletes d’alt 
nivell estatal i internacional. 

Roger Suria era 7è en 3.000 m 
obstacles, amb 8’50”89, nou rècord 
d’Igualada absolut, millorant els 
8’55”61 d’ell mateix del 15-06-2022, 
al Serrahima de Barcelona, que-
dant a només 89/100 de la mínima 
per al Campionat d’Europa sub-23.

Bona actuació dels atletes del 
CAI al Míting de Mollet

6 atletes del CAI Petromiralles 
van participar al 6è Míting Ciutat 

de Mollet, que es va dur a terme 
divendres passat, a la tarda-ves-
pre, a les pistes de la Pedra Salva-
dora de Mollet del Vallès, amb la 
participació de destacats atletes 
catalans.

La sub-23 Júlia Solé era 3a en 
1.500 m llisos amb 4’51”80. El sub-
20 Aleix Fuchs era 6è a la final “A” 
dels 100 m llisos amb 11”06, i amb 
11”09 en semifinals. El sub-20 Mat-
hios Rodríguez era 1r a la final “B” 
dels 800 m llisos amb 1’56”10.

Ramon Linares era 8è a la final 
“A” dels 1.500 m llisos amb 3’57”41, 
seguit de Gerard Bou, 9è amb 
3’57”57. El sub-20 Jan Solà era 3r a 
la final “B” amb 4’05”04.

Club Atlètic Igualada 
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BTT

Corredors del Fes Bici 3.0 
- Tuga a la Copa Catalana 
Internacional de Santa 
Susanna

JOCS ESCOLARS - ATLETISME

El 15è Cros del Bruc tanca el circuit de 
cros escolar de l’Anoia
Aquest diumenge 21 de maig 

s’ha celebrat el 15è Cros Esco-
lar del Bruc, l’AFA Escola el Bruc, 
l’Ajuntament el Bruc, el CCB 
Bruckers i el Consell Esportiu de 
l’Anoia, amb participació de 286 
atletes que van gaudir d’un gran 
matinal de cros a la Zona esportiva 
del Bruc.

Enguany, les sortides es van re-
alitzar també per categories, però 
sense separació de gèneres. En 
aquest sentit, la categoria aleví va 
ser l’encarregada de donar el tret 
de sortida a la jornada que finalit-
zava amb la categoria adulta, pares 
i mares d’escolars dels centres de 
l’Anoia.

Un cop finalitzades les respec-
tives curses, es va fer el lliurament 

de premis amb la participació de 
l’AFA Escola el Bruc i de l’Ajunta-
ment el Bruc. Es van lliurar me-
dalles als tres primers classificats 
de cada categoria i gènere. Al pri-
mer classificat de l’Escola El Bruc 
(prebenjamí, benjamí i aleví). I a 
tots els participants de les cur-

ses d’educació infantil, que per a 
molts, va esdevenir la primera par-
ticipació en un Cros Escolar. També 
es van lliurar els premis a la par-
ticipació segons el total de curses 
del Circuit de Cros en les que cada 
esportista ha participat.

VILANOVA DEL CAMÍ

Vilanova del Camí celebra els títols 
assolits pel CE Budokan i la selecció 
catalana de Taijitsu, el CF Sala i el 
CF Vilanova

CURSES DE MUNTANYA

Marc Ollé Bernades 
consolida el lideratge a la 
Copa d’Espanya FEDME

Gran participació dels corredors 
de l’equip Fes bici 3.0 - Tuga a 

la Copa Catalana Internacional de 
Santa Susanna - Super Cup Massi, 
amb la contrarellotge de dissabte i 
la cursa de diumenge. 

Cal destacar les bones actua-
cions de Jorge Sánchez, Alberto 

Torres i Ferran Ros a les seves res-
pectives categories. També hi van 
participar: Kenneth Molas, Romà 
Guix, Josep M. Solà, Víctor Carras-
co, Miguel A. Valerio, Santi Villa-
murt i Jordi Espinalt. Enhorabona 
a tots el corredors. Orange Power! Dilluns a la tarda, Can Papasseit 

es va omplir d’orgull i festa en 
un acte de reconeixement al CE 
Budokan i la selecció catalana de 
Taijitsu, a l’equip cadet “A” del CFS 
Vilanova i a l’amateur del CF Vila-
nova pels títols esportius assolits 
en diferents competicions. Unes 
dues-centes persones van compar-
tir aquest homenatge presidit per 
pràcticament el consistori en ple.

El primer reconeixement va ser 
per a la selecció catalana de Taijit-
su, un grup de competidors valents 
que han demostrat un esperit de 
competició excepcional i un esforç 
encomiable. Amb gran satisfacció, 
s’ha destacat que aquesta selec-
ció està integrada gairebé tota per 
esportistes vilanovins, concreta-
ment del Club Esportiu Budokan. 
Els membres d’aquesta selecció 
han dedicat temps i sacrificis a la 
seva preparació, ja que el Taijitsu 
requereix disciplina i compromís 
diari. Però l’esforç té recompensa, 
ja que van tornar del Campionat 
d’Espanya celebrat a Toledo amb 
29 medalles d’or, 23 de plata i 35 de 
bronze, superant els resultats del 
Campionat d’Espanya anterior.

El seleccionador català, Pere 
Soler, va agrair el reconeixement 
tot recordant la trajectòria del 

CE Budokan, que va començar fa 
25 anys com una escola esporti-
va amb quatre alumnes i ara ja 
superen els 200. Les arts marcials 
van tenir tan bona acollida al mu-
nicipi que el 2004 va obrir el centre 
i, per tant, Soler es prepara per ce-
lebrar, el pròxim any, el seu vintè 
aniversari.

El cadet “A” del CFS Vilanova 
promet seguir donant molts èxits 
al club i al municipi

La cerimònia també va reco-
nèixer l’equip cadet “A” de l’escola 
de Futbol Sala Vilanova del Camí, 
que ha aconseguit no només el tí-
tol de campió de lliga, sinó també 
l’ascens de categoria per segon any 
consecutiu, demostrant el seu ta-
lent innat i excel·lència esportiva. 
El seu compromís i dedicació ser-
veixen com a exemple inspirador 
per als joves que somien destacar 
en l’àmbit esportiu. Tant jugadors 
com cos tècnic han demostrat que, 
amb treball dur, determinació i 
coratge, les metes més ambicioses 
es poden convertir en realitat. Els 
membres de l’equip van rebre un 
merescut reconeixement i agraï-
ment de la comunitat vilanovina.

Rosa Nogales, membre de la 
Junta, va agrair el reconeixement 
i creu que l’equip és molt potent 

i està convençuda que pot seguir 
sumant nous èxits esportius per al 
club i per al municipi.

El CF Vilanova celebra el seu 
ascens a Segona Catalana

El tercer títol celebrat va ser el 
del CF Vilanova, equip amateur que 
va aconseguir el títol de Lliga i, a 
més, va assolir un històric ascens 
a Segona Catalana després de vint 
anys sense aconseguir-ho. Aquesta 
fita extraordinària ha provocat un 
orgull desbordant a Vilanova del 
Camí i ha posat de manifest el gran 
treball i esforç de l’equip durant 
aquesta temporada.

L’equip amateur del CF Vilano-
va ha superat tots els reptes que 
s’han presentat al llarg de la com-
petició. S’ha enfrontat a rivals forts 
amb una gran mentalitat guanya-
dora, deixant una empremta en ca-
da partit. La seva passió pel futbol 
i la seva habilitat per competir al 
màxim nivell han estat factors clau 
del seu èxit. L’ascens a Segona Ca-
talana no només és un testimoni 
del talent dels jugadors, sinó tam-
bé de la seva determinació, com-
promís i treball en equip.

El president del club, Car-
los Fernández, va tenir paraules 
d’agraïment pel reconeixement i va 
lloar tant els jugadors com l’staff, 
que han lluït amb orgull els colors 
blanc i vermell i han treballat com 
un veritable equip.

L’acte de reconeixement es va 
cloure amb una ovació unànime 
per als membres de l’equip cadet 
“A” de l’escola de Futbol Sala Vila-
nova del Camí, la selecció catalana 
de Taijitsu i l’equip amateur del CF 
Vilanova. Els jugadors, staff i els re-
gidors del consistori, encapçalats 
per l’alcaldessa Noemí Trucharte i 
el regidor d’Esports, Rafael Gabar-
ri, van pujar a l’escenari amb els 
guanyadors per compartir la gesta 
immortalitzada en una gran foto 
familiar.Diumenge passat es va dispu-

tar la segona prova de la Copa 
d’Espanya de curses de muntanya 
FEDME a Terol. Un centenar de cor-
redors i corredores es van citar sota 
l’arc de sortida instal·lat a la plaça 
del Torico. 

La categoria absoluta afronta-
va, des de les 8.30 h del matí, els 
24 km i 1.200 m de desnivell po-
sitiu que decidirien el guanyador 
i la guanyadora de la prova, amb 
un perfil trencacames que dibuixa 
aquesta cursa, amb continus puja 
i baixa que no van donar treva als 
i les participants, que no perme-
tia mantenir ritme de carrera i que 
ha marcat les diferències a la línia 
d’arribada.

Marc Ollé aconseguia una 5a 
posició, en una cursa en què les 
diferències en la categoria mascu-
lina tornaven a ser mínimes i ja des 
dels primers quilòmetres es forma-
va un grup que ben aviat mostra-
va les seves opcions per lluitar per 
la victòria. Marc Ollé, actual líder 
de la Copa d’Espanya, va liderar la 
prova fins al quilòmetre 10. A poc 
a poc, els rivals se li van escapar, 
fruit d’un ritme frenètic de cursaa. 
El català marcava la cinquena plaça 

que li permet mantenir-se com a 
líder del circuit, a falta d’una última 
prova. Finalment, van ser 23 segons 
l’avantatge que va donar la victòria 
a Ivan Hernández, que aturava el 
crono a les 02.00.55. La segona pla-
ça va ser per a Alex Marín (02.01.19) 
i el corredor madrileny José Anto-
nio Bellido (02.01.19) va ocupar el 
tercer calaix del podi masculí.

Finalitza aquí la segona prova 
de Copa d’Espanya de Curses de 
Muntanya. Un circuit que, a falta de 
l’última prova a Ceuta, situa Marc 
Ollé i Belén Pérez com a líders.

En Marc ha assolit un fet histò-
ric en proclamar-se el primer cor-
redor de muntanya que una matei-
xa temporada aconsegueix mèrits 
esportius reglamentaris per a una 
plaça internacional amb la selecció 
espanyola per les dues modalitats 
grans d’aquest esport, la d’skyrun-
ning (després de la cursa de Terol) 
i la d’ultra, que va adquirir amb el 
Campionat d’Espanya disputat el 
passat mes d’abril. Ara, un meres-
cut descans i a afrontar la prepara-
ció pels Europeus de la federació 
internacional que es disputaran el 
mes de juliol a Montenegro.



25 de maig de 2023ESPORTSL’enllac 
dels anoiencs

54

TENIS TAULA

Play-off Lliga 3a Provincial del CPP 
Igualada i última jornada dels Jocs 
Escolars 

El cap de setmana passat, l’equip 
“A” de 3a Provincial B del Club 

Ping Pong Igualada jugava un 
transcendental partit contra l’Agru-
pació Congrés de Barcelona. Qui 
guanyava pujava a 3a A i qui perdia 
havia de jugar de la 5a a la 8a plaça 
per optar a quedar 5è i pujar direc-
tament o esperar si hi ha baixes a 
3a A la temporada vinent, i obtenir 
d’aquesta manera la plaça. 

El partit, tot i ser molt disputat, 
no va acabar bé per als interessos 
igualadins, ja que es va perdre per 
2-4, amb 2 punts del visitant Jor-
di Cotchran que van ser determi-
nants, i va guanyar els dos millors 
jugadors igualadins, Joan Bertran, 
imbatut fins aquest moment, i Ri-
card Piñar. De totes maneres es va 
estar molt a prop d’anar als do-
bles, sobretot en l’últim partit, en 
què Quim Garreta va arribar al 5è 
i definitiu onze. Ara toca refer-se 
d’aquesta sotragada i intentar gua-

nyar els dos partits següents per 
aconseguir la 5a plaça i pujar direc-
tament.

L’altre equip rebia diumenge el 
CN Sabadell per al play-off de pla-
ces dels que van quedar a la part 
mitjana-baixa de la classificació re-
gular, i es va aconseguir la victòria 
per 4-2, puntuant els tres jugadors 
de l’equip, Raül Mora amb 2 punts 
i Martí Puig i Roc Esquius amb 1 
cadascun.

Dissabte a la tarda es va jugar 
la tercera i última jornada de la 71a 
edició dels Jocs Escolars de l’Ano-
ia. 26 participants es van tornar a 
trobar per jugar als diferents grups 
segons categoria i nivell per aca-
bar d’establir la classificació final. A 
part de la competició cal destacar, i 
molt, el bon comportament i la mi-
llora de nivell de la immensa majo-
ria dels participants. I per escoles, 
el Ramon Castelltort, amb 6 juga-
dors, i 5 participants provinents de 

la zona de Masquefa-Piera, vincu-
lats al TT Masquefa, amb molt bon 
nivell.

En l’àmbit estrictament espor-
tiu, els campions van ser:

Benjamins: 1r Dani Casquero, 
de Masquefa, actual campió de Ca-
talunya prebenjamí; 2n Dan Baral-
dés i 3rs, empatats a punts, Roger 
Pons i Martí Valls.

Alevins: 1a femenina, però tam-
bé absoluta, Leire López, del TT 
Masquefa. 1r masculí, Quim Puig, 
2n Roc Esquius i 3r Nil Rosa.

Infantils: 1r Èric Casquero, de 
Masquefa; 2n Kevin Valls, del Mer-
cader, i 3r Indi Vich, del Pere Vives.

Cadet: 1a femenina Naiara 
López, del TT Masquefa. 1r Ignasi 
Bueno, de l’IES Masquefa.

Juvenil: 1r Ricard Piñar, de l’Es-
cola Pia.

Absolut: 1r Ian Albiol, del CPPI.
Els primers classificats de cada 

categoria disputarán la final nacio-
nal de tenis taula el 3 de juny a les 
Borges Blanques.

I també es va disputar un cam-
pionat entre els alumnes de la Fun-
dació Àuria que venen a entrenar 
un dia a la setmana al club, i que 
són José Borrego, Rosalía Borre-
go, José Gómez i Josep Maria Par-
do. Molt contents des del club de 
comptar amb aquests jugadors i 
encomanar-se del seu entusiasme 
i alegria.

PÀDEL

Bons resultats per als equips de l’Infinit

En la darrera jornada van jugar 
13 equips del Pàdel Infinit, en 

els quals han participat 75 juga-
dors/es diferents, ja que han repetit 
11 jugador/es. Es van ajornar 5 eli-
minatòries per pluja i es va fer un 
coeficient de victòria d’un 51’16%, 
que sónn 22 punts guanyats de 43 
possibles.

Els resultats dels equips va ser 
els següents:

El Femení D (equip de la foto), 
que juga a Quarta Categoria a la 
Fase B de la Lliga Guinot Prunera, 
va perdre per 2 a 1 en el seu despla-
çament a Can Bonastre.

El  Femení C,que juga a Quar-
ta Categoria a la Fase A de la Lliga 
Guinot Prunera, va perdre per 1 a 
2 a casa contra l’Espadel d’Espar-
reguera.

El Femení V, que juga a Segona 
Categoria provincial de la Lliga de 
Veteranes de la Federació Catalana 
de Pàdel, va perdre per 2 a 1 en el 
seu desplaçament a les pistes de 
l’Atlètic Terrassa.

El Mixt C, que juga a Quarta Ca-
tegoria a la Fase A de la Lliga Gui-
not Prunera, va guanyar per 3 a 0 a 
casa contra David Lloyds de Gavà.

L’Escola Xavi Pijuan - Infi-
nit, que juga la Lliga New Generati-
on de Menors de Guinot Prunera, va 
guanyar per 1 a 3 en el seu despla-
çament a l’Espàdel d’Esparraguera. 
Com sempre, molt bon ambient.

El Masculí A, que juga a Divisió 
d’Honor B de la Lliga Catalana de 
la Federació Catalana de Pàdel, va 
guanyar per 0 a 3 en el seu despla-
çament al Tot Pàdel de Castellgalí.

El Masculí B, que juga a Segona 
Categoria Interior de la Lliga Cata-
lana de la Federació Catalana de 
Pàdel, va perdre per 1 a 2 a casa 
contra el Life Pàdel d’Abrera.

El  Masculí C, que juga a Ter-
cera Categoria Interior de la Lliga 
Catalana de la Federació Catalana 
de Pàdel, va perdre per 2 a 1 en el 
seu desplaçament a Can Bonastre 
de Piera.

El  Masculí P (de Promeses), 
que juga a Tercera Categoria Inte-
rior de la Lliga Catalana de la Fede-
ració Catalana de Pàdel, va perdre 
per 1 a 2 a casa contra el Pàdel Cas-
serres.

El  Masculí Z, que juga a Sego-
na Categoria a la Fase A de la Lliga 
Guinot Prunera, va guanyar per 1 
a 2 en el seu desplaçament al CT 
Olesa.

El Masculí E, que juga a Terce-
ra Categoria a la Fase A de la Lliga 
Guinot Prunera, va guanyar per 1 a 
2 en el seu desplaçament a l’Espà-
del d’Esparreguera.

El Masculí F, que juga a Quar-
ta Categoria a la Fase B de la Lliga 
Guinot Prunera, va guanyar per 1 
a 2 en el seu desplaçament al Pà-
del de Cabrera.

El Masculí +45, que juga a Ca-
tegoria Sènior de la Lliga Guinot 
Prunera, va perdre per 2 a 1 en 
el seu desplaçament  al Club Te-
nis Piera.

HOQUEI PATINS

Nacional Catalana: 
CP Manlleu 4 - Igualada Femení HCP 8

Victòria igualadina en la 
primera eliminatòria per 
decidir la 9a i 10a posició

L’equip de Nacional Catalana de 
l’Igualada Femení Hoquei Club 

Patins va vèncer per 4-8 a la pista 
del Club Patí Manlleu, en el primer 
partit de l’eliminatòria per decidir 
la novena i desena posició de la 
competició.

Bon partit de les igualadines, 
que van capgirar el gol inicial local, 
i van arribar al descans amb 2-3 al 
marcador. A la represa, intercanvi 
de gols fins al 4-5 i gran final de 
partit de l’equip igualadí, amb tres 
gols més per certificar una gran vic-
tòria a la pista osonenca.

Van jugar Mariona Escoda i Eva 
Besa a la porteria, i com a jugado-
res de pista, Mar Bricollé (3 gols), 

Arian Martín (2), Laura Crespo (2), 
Gina Balcells (1), Maura Santó i Ju-
dit Llobet. 

El proper dissabte, a Les Co-
mes, partit de tornada amb tot a 
favor per a les igualadines.

A més d’aquest partit oficial de 
competició, durant el cap de set-
mana tres equips de l’IFHCP van 
disputar sengles partits amistosos. 
D’ una banda, l’equip FEM13 “A” 
va rebre el CH Navarcles dissabte a 
Les Comes. També el CH Navarcles 
va ser el rival de l’equip FEM11 “A” 
(4-1 favorable al conjunt bagenc), 
diumenge passat. I el conjunt In-
fantil rebia a Les Comes, en un al-
tre amistós, el CP Monjos (1-3).

HOQUEI PATINS

L’Hoquei Club Montbui 
participa a la Festa-
Torneig Joan Petit

Els jugadors i jugadores més petits 
de l’Hoquei Club Montbui van 

participar dissabte passat en la 
Festa-Torneig Joan Petit Nens amb 
Càncer, que es va celebrar amb gran 
èxit a Molins de Rei. L’esdeveniment 
solidari va reunir prop de 400 infants 
i 37 clubs d’hoquei de tot Catalunya. 
Els més joves de l’HC Montbui van 
jugar diferents partits d’hoquei al 
llarg de la jornada i també van gau-
dir d’una àmplia gamma de jocs i 
activitats lúdiques organitzades pel 
Club Hoquei Molins, demostrant la 
seva habilitat, destresa i sobretot, la 
seva alegria en compartir moments 
únics amb altres nens i nenes.

Unai Baraldés, Joao Da Silva, 
Nahel Fernández, Gael Jiménez, Blai 
Mindan, Quim Sabaté i Emma Sa-
la van ser els representants de l’HC 
Montbui en aquesta 23a edició de la 
Festa-Torneig Joan Petit Nens amb 
Càncer, amb Ariadna Busqué com 
a entrenadora.  El Club se sent or-
gullós de la participació dels seus 

jugadors i jugadores en aquest esde-
veniment solidari, i reafirma el seu 
compromís amb els valors “de l’es-
port i amb la lluita contra el càncer 
infantil”. La Festa-Torneig va cloure 
amb una gran desfilada de tots els 
clubs, deixant una empremta de so-
lidaritat i esperança en els cors dels 
participants.

Sobre la Festa-Torneig Joan 
Petit

El tradicional esdeveniment es-
portiu té com a objectiu recaptar 
fons per destinar-los a la Fundació 
Joan Petit Nens amb Càncer. Es trac-
ta d’una entitat sense ànim de lucre 
dedicada a l’atenció als afectats di-
rectament i indirectament pel càn-
cer infantil i la divulgació del conei-
xement de la malaltia. 

Cada any la fundació organitza 
un torneig d’hoquei solidari en una 
localitat de Catalunya. En aquesta 
edició, la ciutat amfitriona ha estat 
Molins de Rei.



DR. JORDI GRAELLS ESTRADA
Dermatologia mèdico-quirúrgica i 

venereologia. Criocirurgia
Visites dimecres tarda i dissabtes matí (hores convingudes)

Per demanar hora de visita:
Telèfon consulta: 93 805 39 33

Telèfon permanent: 93 290 68 67 

RAMBLA NOVA, 39, 1r - 08700 IGUALADA

Passeig Verdaguer, 55, local 4
Tel. 93 803 05 90 

08700 IGUALADA
centrearal@gmail.com

www.centreauditiuaral.com

- Última tecnologia en audiòfons digitals
- Taps de bany i de sorolls fets a mida

- Personal titulat

Dra. Lídia Ramos
Otorinolaringòloga

Visites en hores concertades

93 803 13 26 - 617 32 39 89

Sant Martí de Tous, 37  1r 1a   IGUALADA

De dilluns a divendres de 10 a 1h i de 5 a 8h

EXPLORACIONS ENDOSCÒPIQUES DE NAS I COLL

PROVES D’AUDICIÓ

Per concertar visites 
620 99 22 69

C/ Soledat, 114 - Esc. A 1r 4a - IGUALADA- Tel. 93 803 44 12

Dr. ENRIC VIVES HOMS
otorinolaringòleg

ESPECIALITZAT EN SÒL PÈLVIC (PREPART I POSTPART) 

La Torre, 5 - 1r-4a · 08700 Igualada
Tel. 93 804 29 00

OFTALMOLOGIA GENERAL I INFANTIL

CIRURGIA AMBULATÒRIA: CATARACTES,  
GLAUCOMA, RETINA i LLAGRIMALS

CIRURGIA REFRACTVA: MIOPIA, ASTIGMATISME  
I HIPERMETROPIA 

LÀSER YAG I FOTOCOAGULACIÓ

TRACTAMENTS DMAE (DEGENERACIÓ MACULAR)

ADAPTACIÓ LENTS DE CONTACTE

ORTO-K. MYSIGHT

TERÀPIES VISUALS

BAIXA VISIÓ

Segueix-nos a:         @clinicadentalcapitan         Clínica Dental Capitán

SALUT

Dr. LUQUE

URÒLEG

C/ Sant Carles, 43, 1r 2a

Passeig Verdaguer, 114
93 805 33 51 (tarda)

93 805 04 04

Dr. LUQUE

URÒLEG

C/ Sant Carles, 43, 1r 2a

Passeig Verdaguer, 114
93 805 33 51 (tarda)

93 805 04 04

Dr. LUQUE

URÒLEG

C/ Sant Carles, 43, 1r 2a

Passeig Verdaguer, 114
93 805 33 51 (tarda)

93 805 04 04

C/ Sant Carles, 43, 1r 
2a

93 805 33 51 (tarda)

DR. ENRIQUE FERNÁNDEZ BENGOA
Col. 22914

Cirurgia ortopèdica i traumatologia

Peritatges: Incapacitats, Seqüeles i Minusvàlues

Rambla Sant Ferran, 57, 3r 08700 Igualada
T. 93 804 22 65

maria dolors capellades
PSICÒLOGA - EMDR

c/ García Fossas, 2, 2n 1a 
(cantonada Rambla / plaça de la Creu)
www.dolorscapellades.com - dolorsca@copc.cat
08700 Igualada - tel. 669 388 447

centre de ioga sâdhana

Av. Barcelona, 182
08700 Igualada
Tel. 659 771 540

MILLORAR ENERGIA

RENDIMENT ESPORTIU

DESCANSAR MILLOR

BAIXAR DE PES

PUJAR DE PES

MILLORAR DIGESTIÓ

QUIN ÉS EL TEU
OBJECTU ?

...

JMT
nutrición activa

637721555

NO ÉS EL MATE IX JUGAR QUE GUANYAR

NO ÉS EL MATE IX MENJAR  QUE NUTRIR-SE

T'AJUDEM

L’enllac 
dels anoiencs

Per anunciar-te en aquesta secció, 
truca al 938 055 542 / 660 093 533  

i t’informarem! 

Dr. PERE BRESCÓ
President de la Sección de endoscopia de la sego 

President de la secció de cirurgia mínimament invasiva de Catalunya 

 DRA. MARIA DEGOLLADA 
 DRA. ALBA LÓPEZ
 DR. RICARD IZQUIERDO
 G I N E C Ò L E G S

CIRURGIA LAPAROSCÒPICA  ENDOMETRIOSIS,   HISTERECTOMIA, PROLAPSE…
INCONTINÈNCIA URINÀRIA, PATOLOGIA MAMÀRIA, PRENATAL, PRE I POSTMENOPÀUSICA, 

ECOGRAFIA  4 D,  ESTERILITAT…

VISITES HORES CONVINGUDES: TEL 93 805 58 43 
C/ ST. VICENÇ 23 -  IGUALADA - www.eideg.com  facebook centre ginecològic Dr. Brescó 

Av. Països Catalans, 95 - 08700 IGUALADA Tel. 93 804 66 88

Rambla Sant Ferran, 62 - 08700 IGUALADA Tel. 93 805 25 25

Carrer Folch i Torres, 60 - 09784 PIERA Tel. 93 779 47 90

www.assistencialanoia.com



TOYOTA AYGO 70 X-PLAY 2020 
PREU COMPTAT: 10.490€
PREU FINANÇAT: 7.990€
COMBUSTIBLE: BENZINA

TOYOTA YARIS 110 ACTIVE TECH 2019
PREU COMPTAT: 14.490€
PREU FINANÇAT: 11.490€
COMBUSTIBLE: BENZINA

TOYOTA YARIS 125 S-EDITION 2021
PREU COMPTAT: 17.990€
PREU FINANÇAT: 15.590€
COMBUSTIBLE: BENZINA

TOYOTA YARIS 120H ACTIVE TECH 2021
PREU COMPTAT: 21.490€
PREU FINANÇAT: 17.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA YARIS CROSS 120H 2022
PREU COMPTAT: 27.490€
PREU FINANÇAT: 23.490€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA COROLLA 125H ACTIVE TECH 2022
PREU COMPTAT: 22.490€
PREU FINANÇAT: 19.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA CHR 125H ADVANCE 2018
PREU COMPTAT: 22.690€
PREU FINANÇAT: 18.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA RAV4 220H ADVANCE 2021
PREU COMPTAT: 35.990€
PREU FINANÇAT: 31.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA CHR 125H ADVANCE 2021
PREU COMPTAT: 25.990€
PREU FINANÇAT: 22.490€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA RAV4 300H PLUG-IN 2021
PREU COMPTAT: 47.990€
PREU FINANÇAT: 42.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ENDOLLABLE

TOYOTA RAV4 220H ADVANCE 2019
PREU COMPTAT: 31.990€
PREU FINANÇAT: 27.990€
COMBUSTIBLE: HÍBRID ELÈCTRIC

TOYOTA PROACE VERSO FAMILY 2018
PREU COMPTAT: 33.490€
PREU FINANÇAT: 29.490€
COMBUSTIBLE: DIESEL

TOYOTA IGUALADA
VEHICLES D’OCASIÓ 

Avda. Europa, 4 - IGUALADA
660 215 485          93 804 82 30 
www.toyotaigualada.toyota.es

15 ANYS DE GARANTIA*
o 250.000 Km
TOYOTA RELAX

FINS A

*c
on

su
lta

 co
nd

ici
on

s


